

Päivitys 23.7.2026

Tämä aineisto on julkaistu www.kultahippu.fi –sivustolla.

JÄLJET JÄIVÄT KIVELIÖÖN 2 (S-Ö) JJK

S

S T U V W Y Z Ä Ö

SAAJO JUHANI

* Palsioja

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Hohanthallin kirkko" Palsioja (Ivalojoiki) 1984–89

Luhta Vesa, Kullan Placer-esiintymät Sotajoen alueella...: 66

SAALANKO MIKA (Porvoo) s. 1967

* Hipputiedosto ja Tankavaaran Kultakylän ympäristö

Liimatainen Sari, Pienestä kultahuuhtomosta kansainväliseksi kultakyläksi (nro 17): 49 kuva, 51

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 98; Sankareita, veijareita ja huijareita: 160

Partanen Seppo J., Niemelä Raimo, Kullankaivajan opas: 15, 169; Kullankaivajan opas (täydennetty painos 2014): 18

Roth Anne, Tarunhohtoinen Tankavaara, Kultakylän tarinoita: 45 kuva, 45, 46 kuvat, 46

Ruonaniemi Arvo, Hikihippuja kultamailta: 201

SAAPELI MIKKO "Kultakukkaro" (Isokyrö)

Mikko tuli Kaliforniasta 1860-luvun alussa ja lähti takaisin v. 1869

Paakkanen Reima, Kullankaivajan käsikirja: 4

SAARANEN ERKKI (Kiuruvesi) s. _1952

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kultaapa" Tullinkuru, Tolosjoki 2000–09

SAARANEN LEEVI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Saunalampi" Saariselkä (Tolosjoki) 1992–96

SAARELA JOHAN (Oulunpitäjä)

* Ivalojoiki (Grönholmankoski 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 94

SAARELA SAMI

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2020:0044 "Kultakouvo" (& Jokinen Sami, Peltola Ari, Saarela Sami) Tuulisojan pohjoisessa haarassa, Riestovaaran kaakkoispuolella, Sodankylä, lapiokaivu, 2021–25.

SAARI EINO ARMAS (metsätieteilijä) s. 7.10.1895 Turku

* (Ivalojoiki Oy)

Stigzelius Herman, Kultakuume: 141

SAARI JACOB E. "Jaakko"

* Suomalais-Amerikkalainen Kaivosyhtiö

Stigzelius Herman, Kultakuume: 119

SAARI P. A. (talonpoika, Kemi)

* Ivalojoiki (Surmaköngäs 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 45

SAARI PEKKA (Ivalo) s. _1940

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Rajan herrat" Siikaselän eteläpuolella (Tankajoki) 1999–2004

SAARI SAULI

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2020:0045 "Merilintu" Merilintulampi, Harrijoki, lammen ja metsäautotien välinen kuru, konekaivu, 2021–25. Luvan siirto 1.2024, siirron saajat: Saari Sauli, Sulin Jari. Aikaisempi haltija Reijonaho Juha.

SAARI VILJO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kolmentiimi" (& Tuohino Matti, Välikangas Usko) Rönkönoja (Tolosjoki) 2000–04

SAARIKOSKI ERIK AXEL

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Tankahylly" Hopiaoja (Tankajoki) 1977–81 (2 kpl),

"Heikinkumppu" Lemmenjoki 1984–84,

"Purnu 1" Purnumukka (Tankajoki) 1986–88

SAARINEN AAKE s. _1936**SAARINEN JUHA-PEKKA**

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Juhessu" Harrijoki (Sotajoki) 1993–96

SAARINEN JUHO HUGO (kemisti-insinööri) s. 24.7.1879 Lempäälä, k. 18.5.1907

* Palsioja, Prospektor Oy ja Sileäselkä

Kangasniemi Veikko, Satakunnan kulkurista kullankaivajaksi: 22

Laine Eevert, Neljännesvuosisata maamme kaivostoimintaa...: 11

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 78; Sankareita, veijareita ja huijareita: 140

Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa (toinen painos): 107, 109

Stigzelius Herman, Kultakuume: 98, 99, 100 kuva, 103, 104, 106, 113, 116, 118

SAARINEN MARTTI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Puordnatrio" (& Markkanen Kari, Taskinen Rauno) Puordnajohka (Vaskojoki) 1987–89,

"Ladnjotrio" (& Markkanen Kari, Taskinen Rauno) Jäkäläpää (Lemmenjoki) 1987–91

SAARINEN TAUNO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kulta-Lari" Uusihaara 1996–98

SAARINEN VILHO (kullantutkija)

* Hevoskuru ja platina

Kyrö Hely, Sahavirta Helena, Mutterikämpästä koko maailman kultamuseoksi: 125

Paakkanen Reima, Kullankaivajan käsikirja: 2, 24, 31, 103, 104; Uusi kullankaivajan käsikirja: 47, 88
piirros

Ruonaniemi Arvo, Kultaa ja kohtaloita: 163

SAARINEN VILLE

* Jäkäläpää

Kinnunen Kari ja Bo Johanson, Raportti korukäyttöön vuosina 1981–90...: 2

Stigzelius Herman, Kultakuume: 220, 231

SAARIRINNE MARKKU (Mikkeli) s. _1948

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Saivare" (& Pesonen Jukka) Nenosenoja (Palsioja) 1987–94,

"Kultapallero" (& Haikonen Aaro, Marttinen Arvo, Pesonen Jukka) Palsiojan sivupuro 1999–2006,

"Saivare" Palsiojasta 330 m länteen 2008–12

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2012:0071 "Saivare" (& Saaririnne Markku, Haikkonen Aaro, Summanen Ismo) Palsiojasta 350 m länteen, kartalla ei ole oja paikassa, lapiokaivu, 2013–16.

SAARNISTO MATTI (professori)

Lehtola Teuvo, Morgamin pyrkyrit: 109

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 135

Stigzelius Herman, Kultakuume: 233

SAARNISTO MATTI

Patala Anita, Taitä ja saivareita eli Iljetys 2: 183

Stigzelius Herman, Kultakuume: 233, 239, 243

SAARRE JUSSI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Louhikko" Lemmenjoki 1984

SAASTAMOINEN

Syrjänen Inkeri, Makkonen Merja, Laanilan kultapolku: kansi kuva

SAASTAMOINEN REIJO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Pentti ja Pojat Nuoluskuru" (& Aho T., Heikkinen H. ja S., Jääskeläinen P., Kirsilä R., Korpela J., Kukkanen S., Södö K. ja T., Tuhkala H., Virtanen P.), Nuoluskuru, (Salla), lapiokaivu, 1992–2000.

"Retsin monttu" Alimmainen Suoltijoki sivupuro, Salla 2001–08

SAENGER W. (belgialainen vuori-insinööri)

* (Ivalojoki Oy)

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 55; Lapin kultamaat: 45

Stigzelius Herman, Kultakuume: 137, 139 kuva, 140, 141, 143, 147, 151

Syrjänen Inkeri, Makkonen Merja, Laanilan kultapolku: 20

SAHAVIRTA HELENA (Ivalo) s. _1951

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kummituksen kulta" (& Savolainen Pirkko, Turunen Jouni) Rönkönojan latvaosa 1999–2006

SAHI SAKARI

* (Pikku Vuomaselkä)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kimmellys" Kultaojan sivupuro Pikku Vuomaselkä 1995–2005,

"Riekkovaari" Kultaojan sivupuro, yläosa (Tolosjoki) 2006–13

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2013:0037 "Riekkovaari" (& Siltakoski Petri, Sillanpää Matti, Sahi Sakari) Kultaojan sivupuron yläosa, Pikku Vuomaselän koillispuolella, (Tolosjoki), Sodankylä, lapiokaivu, 2014–17.

SAHLIN CARL (ruotsalainen vuorihistorian tutkija) s. 1861, k. 1943

Stigzelius Herman, Kultakuume: 67, 169

SAIHO JUKKA s. _1957

* Pienkultakaivos

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Akharama – I" (Gold Mine Siitonen & Saiho AY) Isomaan eteläosassa, Akharamavuoman pohjoispuolella (Kittilä) 2002–10

Lahtinen Jarmo, Asser Siitonen – malmimies: 60 kuva, 67, 70, 71

SAIJETS

Partanen Seppo J., Ivalojoiki: 11

Ruonaniemi Arvo, Vuosi Sata: 105

SAIJETS ASLAK

Ruonaniemi Arvo, Hikihippuja kultamailta: 77; Kultahiekka ja tiimalasi: 36

SAIJETS MIKKO

* Inarijoki ja Vaskojoki

Mäkipuro Viljo, Kulta-Lappia ja kullankaivajia: 125

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 174; Lapin kultamaat: 103; Sankareita, veijareita ja huijareita: 233

SAIJETS SAMUEL "Sammeli" (järjestysmies, Inari)

– s. 1864 Nellimö, k. 1935

* Hipputiedosto, Ivalojoiki (Anelin korva, Kolmoskosken yläosa, Kultalan alue, Kultalan Kruunun Stationi, Surmaköngäs), Karvajoki ja Sotajoki

Sammeli oli Kultalan viimeinen järjestysmies, virka lakkautettiin vuonna 1929. Hän kokeili myös talvella jäähaudan tekoa.

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Ivalojoiki 1" Timanttiojasuu (Ivalojoiki) 1893–95,

"Ivalo 2" Appisjokisuulta 2 km ylävirtaan, Ivalojoiki 1895–96,

"Palsioja 1" Zellberginojan suulla, Palsioja 1904

"Louhioja 1" Louhioja (Y. Kangasniemi paikka) (Ivalojoiki) 1909

Haapio Markku (toim.), Suuri erätieto 1: 69 kuva

Kultamuseon julkaisuja no 32, Kultajoki kertoo: 34

Lehtola Veli-Pekka (toim.), Inari, Aanaar, Inarin historia jääkaudesta nykypäivään: 239

Luhta Vesa, Ivalojoiki erämainen kultajoki: 15

Mäkipuro Viljo, Kulta-Lappia ja kullankaivajia: 64–65 kuvat, 86, 87, 88, 103, 115, 134, 136; Lapin kultaa: 24, 77

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 26, 27, 156; Kultamaiden retkeilyopas: 23; Lapin kultamaat: 31; Sankareita, veijareita ja huijareita: 70, 71, 217; Ivalojoiki: 106 kuva

Pitkänen Paavo, Kultaa ja kivikirveitä: 53, 54 kuva, 55, 56

Ruonaniemi Arvo, Kultaa ja kohtaloita: 154; Kultahiekka ja tiimalasi: 52, 59; Suuri vaskaaja on vaskannut: 61

Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa (toinen painos): 125, 127, 136, 157

Stigzelius Herman, Kultakuume: 131 kuva, 165, 167

SAINIO JUKKA

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kasa" (& Kallio Raimo) Sotajoki 1987–91,

"Puuhamaa" (& Launonen Leena ja Matti) Pohjoiskuru Jäkälä-äytsi (Ravadasjoki) 1997–2004

KaivNro 5207/1a "Jeagiloaivi Kultasarvi" Jäkälä-äytsin yläosa Palmrootinoja (Kokko) kaivospiiri 1996-

Kaivosoikeuden aikaisemmat haltijat: (& Ekström Marcus, Ahvonen Jorma, Koivisto Kari, Laanilan Savotta Oy, Rantanen Kai, Rissanen Harri, Räisänen Jari, Särkelä Kaisa ja Mika Telilä).

Kaivosoikeuden uudet haltijat 2019: (& Niemenmaa Erkki, Janhunen Heikki, Lindblad Harri, Sainio Jukka, Koivisto Kari, Laanilan Savotta Oy, Rantanen Kai, Rissanen Harri, Räisänen Jari, Särkelä Kaisa ja Telilä Mika). Kaivospiirin lakkautus 4.2024.

<> KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2020:0010 "Virvatuli" (& Sainio Jukka, Janhunen Heikki, Lindblad Harri) Palmrootinoja, Jäkäläoja, (Jäkälä-äytsi), lapiokaivu, 2021–31.

SAINIO JUUSO

* (Jäkälä-äytsi, Toivo Jokiniemen apurina)
Kummala Seppo, Ärrälä Ilkka, Onnen hippuja: 160

SAINIO MIKA

* Hipputiedosto

SAINKANGAS REINO (Haapavesi) s. _1946

Reinon valtauksella kaivoi vuosina 1994–95 Jukka Mattila.

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Tankapää" Tankapää (Tankajoki) 1980–82,
"Kulta Hevoskuru" (& Klemettilä Matti) Hevoskuru (Tankajoki) 1983–88,
"Kulta ja kulaus" Kellotapulinoja (Sotajoki) 1987–93,
"Pajukko-oja" Hopiaoja (Tankajoki) 1989–96,
"Rinteen malli" Korhosenharjut Hevoskuru Tankavaara 1994–98

SALINGRE AXEL

* (Ivalojoen Oy)
Stigzelius Herman, Kultakuume: 141

SALINGRE GÖSTA

* (Ivalojoen Oy)
Stigzelius Herman, Kultakuume: 141

SALLANKO JORMA (sähkötekniikko, Oulu)

* Puskuoja
<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:
"Puskunlatva" Puskulatva (Lemmenjoki) 1969–74,
"Puskun Jänkä" Puskuoja (Lemmenjoki) 1974–79,
"Saunajänkä" (& Kauppi L., Turkka M.) Lemmenjoki 1978–83

Kyrö Hely, Mutterikämpästä koko maailman museoksi: 28

Kyrö Hely, Sahavirta Helena, Mutterikämpästä koko maailman kultamuseoksi: 30

Launonen Kauko, Kultakiset 25 vuotta: 28

Lehtola Teuvo, Morgamin pyrkyrit: 57, 62, 80, 82

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 102; Lemmenjoen kultamaat: 3, 10; Sankareita, veijareita ja huijareita: 164, 210

SALLILA JOSEF Johaninpoika "Raja-Jooseppi"

– s. 1.1.1877 Parkano Kuivasjärvi, k. 23.5.1946

* Ivalojoen (Nulkkamukka), Raja-Jooseppi ja Sotajoki

Joosef kaivoi kultaa Ivalojoella 1910-luvulla. Joosef tapasi Ivalojoen Kultalassa kämppäemäntä Tildan (Matilda Lehtinen). Joosef ja Tilda tulivat Luttojoelle vuonna 1915. Tuolloin paikalla oli vain pieni sauna, jossa Jooseppi ja Tilda asuivat aluksi.

Saunan olivat rakentaneet poroaitavahdit Arvid Pokka ja Uula Valle. Joosef rakensi pirtin, navetan, ladon ja muita elämisen kannalta tärkeitä rakennuksia. Kaikki rakennukset olivat valmiina vuonna 1920. Josef lähti evakkoon partisaaniuhan takia vuonna 1943. Sodan loputtua Josef palasi kentälleen.

Josef asusteli Raja-Joosepissa vuoteen 1946 asti.

Borg Pekka, Koilliskaira: 53, 131
Kempinen Kullervo, Poropolku kutsuu: 176, 182
Lehtola Veli-Pekka (toim.), Inari, Aanaar, Inarin historia jääkaudesta nykypäivään: 377
Lilja Erkki, Jäämerenkäytävä: 232, 233, 234
Luhta Vesa, Inarin Lapin luonto- ja lintukohdeopas: 58–59
Mäkipuro Viljo, Kulta-Lappia ja kullankaivajia: 206; Lapin kultaa: 79
Peltomaa Jaakko, Inarilaisia 2: 45, 178; Inarilaisia 4: 109
Ruonaniemi Arvo, Kultahiekka ja tiimalasi: 49
Takamaa Seppo, Kultaa ja koparakeittoa: 51
Teeriaho Yrjö, Kartan kanssa kairassa: 81–83, Kulkijoiden vanhaa Saariselkää: 14, 142, 143, 144;
Itäkairan Prinsessa: 252
Teeriaho Yrjö, Mattsson Jorma, Tietoa ja tarinaa Saariseliltä: 54, 63
Vuorio Antero, Jokela Pekka, Rantala Jaakko, Er. Os. P:n tie: 11, 52, 127

SALLMÉN JOHAN (lukkarinpoika, Oulainen)

* Ivalojoen (Vaskissuvanto-lisälmenojen 1870 – luvulla)
Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 105

SALLMÉN MATTI (lukkarinpoika, Oulainen)

* Ivalojoen (Vaskissuvanto-lisälmenojen 1870 – luvulla)
Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 104, 105

SALMELA ANDERS (Inari)

Lehtola Veli-Pekka (toim.), Inari, Aanaar, Inarin historia jääkaudesta nykypäivään: 236

SALMELA ANTTI Juhonpoika (itsellinen, Inari)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Surmaköngäs 1" Surmaköngäs, Ivalojoen 1892,
"Harrioja 1" Harriojan suulla (Tolosjoen) 1892–93,
"Zellberginoja 1" Zellberginoja (Palsioja) Zellberginojan suulta 1,2 km 1893–97,
"Zellberginoja 1–2" Zellberginoja (Palsioja) 1895–98 (2 kpl),
"Zellberginoja 1" Zellberginoja (Palsioja) 1896–1905,
"Vuijemi-Kellotapulinoja 1" Kellotapulinoja (Sotajoen) 1898–1900,
"Zellberginoja 1" (& Maunu Mikko) Zellberginoja (Palsioja) 1898–1900

SALMELA JAKOB (Inari)

Lehtola Veli-Pekka (toim.), Inari, Aanaar, Inarin historia jääkaudesta nykypäivään: 236

SALMELA LAURI (sotilasmestari, Kokkola) "Lasse"

Lasse kävi vaskaamassa 1990-luvulla kaverin konevaltauksella Köysivaarassa ja sen jälkeen haki omaa valtausta.

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Timanttioja" (& Bergdahl Bjarne, Örnberg Tor-Erik) Timanttioja ja Ivalojoen 1997–2004

Lehtonen Anurag, Keväällä tulevat unet: 91

SALMELA OLAVI ILMARI (Ylitornio, Raanujärvi)

* Pikku-Kutustajanoja ja (Sotajoen ja Kalaoja)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kuivaojan Kulta" Kakslauttanen 1997–97,
"Joukon 2. kulta" (& Korkeamäki Jouko) Köysihaara 1996–2000,
"Kuttura" 1997–2002,
"Salmela II" Kalaoja (Ivalojoen) 1998–99,
"Salmela 4" Sotajoen (Pikku-Kutustajanojan suosan paikkeilla) 1998–2008,
"Salmela 5" Ivalojoen 2001–02 (Ivalojoen etelärantaa 1660 metriä Sotajokisuulta ylävirtaan),
"Salmela 6" Sotajoen 2001–06 (Kolmenmontunpankki ja ylävirtaan päin)

<>KULLANHUUDONTALUPA:

HL2013:0025 "Salmela 8" Kylälehdonjoja, Kutturantien pohjoispuolella 60 m, (Kyläjoki), lapiokaivu, 2014–18.

SALMELA SAKARI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Härkälä" (& Ervasti Alpo, Rauha Matti) Kahdentoistakattilanoja Härkäselän itäpuolella, Uusihaara 1993–2001

SALMELA SAMI

<> KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2015:0033 "SSS-GOLD" (& Salmela Sami, Sillanpää Janne) Kuivaoja ja sen sivupuro, Ramsanpalo, (Tolosjoki), konekaivu, 2017–21.

HL2019:0025 "Gold Canyon" (& SS-Metalli Oy, Salmela Sami, Sillanpää Janne) Sotajoki, Kutturantien sillasta 400 m alavirran suuntaan, konekaivu, 2020–24.

SALMELA TIIA

<> KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2019:0061 "Devils Field" (& Lindqvist Jari, Salmela Tiia) Nuoluskuru, Ylimmäisen Nuoluskurun paikkeilla, Salla, lapiokaivu, 2020–24. Jatkolupa 2025–35.

SALMELAINEN HANNU (Sulkava) s. _1944

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Puhakan kulta" Lauttaoja (Tankavaara, nelostien länsipuolella) 2004–12

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2012:0026 "Puhakan kulta" (& Salmelainen Hannu, Hummelholm Mirja ja Tapio) Lauttaoja, nelostien länsipuolella (Sodankylä), lapiokaivu, 2012–15.

SALMENKANGAS TYINE (* Tähti Tyyne)

SALMI AKI ILMARI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Pakkotila" Tolosjoki Kotaharju 1999–2008,

"Niskavuori" Tolosjoki 2009–13

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2013:0056 "Pakkotila" Tolosjoki, Kotaharjun kohdalla Kutturantien eteläpuolella, lapiokaivu, 2014–17. Jatkolupa 2018–28.

SALMI HEIKKI

Heikki on kaivanut vuosina 1922–25 Sotajoella. Kaivupaikka oli Moberginojasuulta 500 m ylävirtaan.

SALMI ILPO V.

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kolmassuvanto" Ivalojoen 1979–84

SALMI MARKKU

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Vaakuna" (Ahonen Tapio, Tolsa Heimo) Kolmassuvanto (Sotajoki) 1988–94

SALMI P. A.

* Suomalais-Amerikkalainen Kaivosyhtiö

SALMIKANNAS ANTTI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Mallakulta" Laaniojan yläosa (Tolosjoki) 2005–12,

"Mallakulta 2" Palmrootinojan ja Miessijoen välillä 2008–12

SALMINEN AATOS (kullankaivaja) s. 4.8.1928, k. 2002

* Hipputiedosto (korundi), Kellotapuliojan lavaosa ja Moberginoja

Aatos ja Maila olivat valtauksellaan Kellotapuliojan latvaosalla vuosina 1977–79. He siirtyivät vuonna 1980 Moberginojan latvaosalle. Valtaus siirtyi myöhemmin Usko Kopralle.

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Lieveuoma" Moberginoja latvalla 1980–85

Launonen Kauko, Kultakisat 25 vuotta: 18 kuva

Launonen Kauko, Muttisen muisteluksia: 57 kuva, 64

Lehtola Teuvo, Morgamin pyrkyrit: 66, 68, 79, 104, 105, 169

Luhta Vesa, Kullan Placer-esiintymät Sotajoen alueella...: 52, 73, 102

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 102; Kultakuumeen kuvat: 14; Lapin kultamaat: 127;

Sankareita, veijareita ja huijareita: 164

Patala Anita, Täitä ja saivareita eli Iljetys 2: 90–91, 121, 154

Ruonaniemi Arvo, Hikihippuja kultamailta: 182

SALMINEN EILO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Eilon hauta" Illestejoki, Matkajoki 1999–2000

SALMINEN HEIKKI

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2019:0049 "Gold Rush" (& Koskinen Arto, Salminen Heikki) Vuijeminhaara, Kutturantien eteläpuolella, konekaivu, 2020–24.

SALMINEN JARKKO

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2023:0026 "Jaws Mine" (& Wikman Marko, Salminen Jarkko, Nygård Sami, Niemi Antti), Tolosjoen itärannalla, lapiokaivu, 2025–30.

SALMINEN JORMA (Hämeenlinna)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Midas" Hangasojan sivupuro 2006–10,

"Midas 2" Härkäoja, Härkäselkä 2008–12

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2012:0057 "Midas 2" Härkäoja, Härkäselkä, Kutturantien pohjoispuolella, (Uusihaara), lapiokaivu, 2013–16. Jatkolupa 2017–27.

SALMINEN KARI

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2020:0046 "Seitsemän veljeksien kultavaltaus" (& Salminen Kari, Kyllönen Jyrki, Nordström Kim, Keinänen Aatto, Tikkanen Pirkka, Nordström Niko, Kyllönen Elias) Tolosenhaara, Nälkäselän luoteispuolella, Sodankylä, lapiokaivu, 2022–26.

SALMINEN MAILA (Rovaniemi) (os. Evesti) s. _1931

* Kellotapulioja ja Moberginoja

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Maatos" Kellotapuliojan latvaosalla (Vuijemi) 1977–79

Lehtola Teuvo, Morgamin pyrkyrit: 92

Patala Anita, Täitä ja saivareita eli Iljetys 2: 90, 91, 154

SALMINEN J. N. (tehtailija Tampereelta)

* (Ivalojoen Oy)

Stigzelius Herman, Kultakuume: 129, 133

SALMINEN PETER OSKAR eli Puuronen (talonpoika, Kemijärvi)

* Kerkelän Kultakaivos Oy Pohjola

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kuivakuru 1" Kuivakuru (Tolosjoki) 1901,

"Valtaus 1–10" Hangasoja (Tolosjoki) 1902 (10 kpl)

Laine Eevert, Neljännesvuosisata maamme kaivostoimintaa...: 13

Stigzelius Herman, Kultakuume: 104, 105

SALMINEN ULLA (Pirkkala)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Sellonkutsu" Härkäseljängöjan latvoilla (Sotajoki) 2005–12

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2013:0012 "Sellon kaiho" Härkäseljängöjan latvaosalla, Kutturantien pohjoispuolella, (Sotajoki), lapiokaivu, 2014–18. Jatkolupa 2018–21.

SALMINIEMI JESSE

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2020:0050 "Kultajäärät" (& Isojärvi Erkki, Ahlroth Kaj, Hietikko Sami, Kaunisto Juha) Tolosjoki, lapiokaivu, 2022–26. Jatkolupa 2026–36, Kaunisto Juha ei enää mukana, tilalle tullut Salminen Jesse.

SALMIVUORI JYRKI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Äidinkulta" (& Koivula Juha) Kaksilauttanen (Tolosjoki) 1999–2004

SALMULA ANTTI (irtolainen, Rovaniemi)

* Ivalojoiki (Rovaniemenkoski 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 89

SALMULA JAKOB (irtolainen, Rovaniemi)

* Ivalojoiki (Rovaniemenkoski 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 89

SALO ELINA

Elina kaivoi Voiton kanssa Puskunputouksella.

SALO ELSA

* (Puskuoja)

SALO HANNU (laboratoriomestari, Jyväskylä)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kultaruha" (& Koskinen Ismo, Salo Heikki, Salo Juhani) Appissuvanto, Ivalojoiki 1996–2003

SALO HEIKKI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kultaruha" (& Koskinen Ismo, Salo Hannu, Salo Juhani) Appissuvanto, Ivalojoiki 1996–2003

SALO JUHANI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kultaruha" (& Koskinen Ismo, Salo Hannu, Salo Heikki) Appissuvanto, Ivalojoiki 1996–2003

SALO MATTI (tai MARTTI) (opettaja, Inari)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Hangaspalo" Hangasoja (Tolosjoki) 1979–84,

"Sippisissin Kämpäkuru" (& Järvinen A.) Luttojoiki 1982–83

SALO OSMO (Riihimäki)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kulta-Pata" Sotajoki 1987–92

SALO URPO J. (ylitarkastaja, evp) s. _1931 Helsinki

* Kauppa- ja teollisuusministeriö

Urpo oli kaivosylitarkastajana vuosina 1961–95.

Alhonen A., Partanen S. J., Kinnunen K., Niemelä R., Lemmenjoen kultamaat kukkivat: 31, 97

Kajala Liisa (toim.), Lemmenjoki – Suomen suurin kansallispuisto: 74

Kankaala Ilmari A., Taistelu Lemmenjoen kullasta, Kari ja Sirkka Merenluodon tarina: 74, 82 kuva, 94, 95, 103, 105, 109, 115, 127, 153, 171, 209, 211, 212, 217

Keränen Pekka, Teknokulturaatio: 65

Konttinen Seppo, Kultakiima, Kullankaivaja Risto Mäläskän tarina: 182

Kummala Seppo, Ärrälä Ilkka, Onnen hippuja: 100

Launonen Kauko, Muttisen muisteluksia: 71, 265

Lehtola Teuvo, Morgamin pyrkyrit: 49, 71, 72, 74, 142, 150, 170

Paakkanen Reima, Kullankaivajan käsikirja: 2, 96; Uusi kullankaivajan käsikirja: 114 kuva, 116

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 136, 192; Kultakuumeen kuvat: 77 kuva; Sankareita, veijareita ja huijareita: 30

Partanen Seppo J., Niemelä Raimo, Kullankaivajan opas: 11; Kullankaivajan opas (täydennetty painos 2014): 11

Patala Anita, Iljetystä ja vaskoolisärkeä: 100; Täitä ja saivareita eli Iljetys 2: 7, 8, 19

Peltonen Milla, Äidin kullat, kultaperheen tarina (Telilä): 66, 72, 111

Ruonaniemi Arvo, Hikihippuja kultamailta: 117, 204; Lemmenjoen kultamuistot: 58, 67

Stigzelius Herman, Kultakuume: 230 kuva, 231, 233

Väänänen Veikko, Uhkia & isommuksia: 23, 23 kuva

SALO VOITTO (Kuopio) s. _1940

* (Puskuojan alaosa)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Puskuojanputous" Puskuoja (Lemmenjoki) 1988–96,

"Puskunsuu" (Lemmenjoki) 1996–2001,

"Puskunputous" Puskuäytsin alaosa 1997–2001,

"Puskunputous" Puskuäytsin alaosa (Lemmenjoki) 2000–10

Kankaala Ilmari A., Taistelu Lemmenjoen kullasta, Kari ja Sirkka Merenluodon tarina: 311, 312

SALOMAA TAPANI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Isla Verde" Kuttura (Ivalojoen) 1992–95

SALOMAA TUOMO (Riihimäki) s. _1948

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2011:0056 "Eskotin pankki" (& Takku Tapio, Salomaa Tuomo, Jokinen Matti, Kuisma Pekka, Pöllänen Matti, Rajala Ilkka) Eskottijoen yläosalla, metsäautotieltä 400 m alavirtaan, lapiokaivu, 2012–15.

HL2012:0051 "Jäkäläpaltio" (& Salomaa Tuomo, Jokinen Juha ja Matti, Kuisma Pekka, Pöllänen Matti, Rajala Ilkka, Takku Tapio) Uusihaara, Kutturantien eteläpuolella, lapiokaivu, 2013–17. Siirto 2026, siirron saaja Malinen Heli.

HL2011:0056 "Eskotin pankki" (& Takku Tapio, Jokinen Juha, Jokinen Matti, Kuisma Pekka, Salomaa Tuomo), Eskottijoki, metsäautotieltä noin 400 m alavirtaan, Paalupään länsipuolella, lapiokaivu, 2018–28.

SALOMAA-KAUHANEN TUULA

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Petronellan Isomusisän kuru" Lojakkokuru Tankavaara 1991–99

SALONEN AULIS s. _1930

* Hipputiedosto (korundi), Miessijoki

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kolmasti kaivettu" Lemmenjoki 1982–87

SALONEN HANNU

<> KULLANHUHDONTALUPA:

HL2016:0038 "Rinnekulta" (& Salonen Hannu, Kautovuori Kimmo), Palsiojan luoteispuolella, Elsaajan ja Jääskeläisenojan välimaastossa, konekaivu, 2018–22. Kullanhuhdontaluvasta Hannu Salonen luopunut 2019.

SALONEN JUHANI

* (Moberginoja)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kultakuhnurit" (& Kuusisto Jaakko) Harrioja (Sotajoki) 1984–86,

"Tarjan kulta" Moberginoja Sotajoki 1988–94,

"Moberginoja" (hallinta-alueet alavirrasta ylävirtaan: & Vihavainen Pertti, Salonen Juhani, Ahola Jorma / Pitkälä Ismo, Salonen Jukka, Luhta Vesa, Kobra Usko, Backman Göran, Luolamo Timo ja Heikkinen Jouko), kaivospiiri 1994-.

Kaivosoikeuden siirto 2019: Ahola Jorma, Bäckman Göran, Heikkinen Jouko, Jauhiainen Jussi, Kopra Usko, Luhta Vesa, Mastomäki Ari, Mononen Terho, Salonen Jukka, Salonen Juhani ja Valkonen Juhani.

Lehtonen Anurag, Keväällä tulevat unet: 85

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 119

SALONEN JUKKA (Piispanristi) s. _1961

* (Moberginoja)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Moberginoja" (hallinta-alueet alavirrasta ylävirtaan: & Vihavainen Pertti, Salonen Juhani, Ahola Jorma / Pitkälä Ismo, Salonen Jukka, Luhta Vesa, Kobra Usko, Backman Göran, Luolamo Timo ja Heikkinen Jouko), kaivospiiri 1994-.

Kaivosoikeuden siirto 2019: Ahola Jorma, Bäckman Göran, Heikkinen Jouko, Jauhiainen Jussi, Kopra Usko, Luhta Vesa, Mastomäki Ari, Mononen Terho, Salonen Jukka, Salonen Juhani ja Valkonen Juhani.

<>KULLANHUHDONTALUPA:

HL2019:0062 "Hope" Moberginojan keskipaikkeilla, kämpän kohdalla, lapiokaivu, 2020–30.

HL2020:0007 "Juuso" Moberginoja, Matinkiviniemeen menevän tien molemmin puolin, konekaivu, 2020–30 (Ahola Jorma). Siirto 2025, siirron saaja Luukkonen Tero ja Salonen Jukka.

SALONEN KARI (Helsinki) s. _1942

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kultahilla" Kultaojan sivupuro (Tolosjoki) 1997–2005

SALONEN KEIJO (Inari, Tampere) s. _1947

* (Härkäselkä, Suolaoja)

Kyrö Hely, Sahavirta Helena, Mutterikämpästä koko maailman kultamuseoksi: 36 kuva

Patala Anita, Täitä ja saivareita eli Iljetys 2: 198

SALONEN OSKARI s. _1934

* (Ivalojoiki)

SALONEN OSMO OLAVI (veturinkuljettaja) s. 30.5.1934 Kemi, k. 22.1.2015 Ivalo

* (Sotajoki)

SALONEN PEKKA OLAVI (ekonomi) s. 17.9.1946 Tampere, k. 24.4.2012 Tampere

* Hipputiedosto, Miessijoki, Pihlajamäen paikka)

Pekka ilmestyi ensimmäisen kerran Lemmenjoen maisemiin kesällä 1973 ja oli kaivamassa Aatos Flinckin renkinä. Pekka palasi kesäisin kultamaille oli myös Heikki Pihlajamäen valtauksella apurina viitenä kesänä, kunnes kesällä 1980 aloitti omalla valtauksella Pihlajamäen naapurina. Pekka hankki hallintaansa Miessijoella olevan Heikin asustaman turvekammin vuonna 1989. Koneellinen kullankaivu käynnistyi kesällä 1998.

Pekka tuli mukaan Lapin Kullankaivajain liiton toimintaan vuonna 1997. Aluksi Pekka vastasi yhdistyksen kirjanpidosta, hän toimi sihteerinä vuodesta 1993 ja puheenjohtajana vuodesta 2003.

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Pekkala" Miessijoki, Pihlajamäestä ylävirtaan 1980–87,

"Pekkala 2" Miessijoki, Pihlajamäestä ylävirtaan 1988–,

"Heikinkulta 2" Jäkäläpää (Ravadasjoki) 1987–97 (kaivospiiri 1991-),

"Hillajänkä" Miessijoki 1991–97 (kaivospiiri 1991-),

"Pihlajämäki-Klondyke" (& Itkonen Pekka) Miessijoki (Pihlajämäki) kaivospiiri 1997-

Johansson Peter ym., Lemmenjoki, opaskirja ja geologinen retkeilykartta: 20

Kankaala Ilmari A., Taistelu Lemmenjoen kullasta, Kari ja Sirkka Merenluodon tarina: 68, 82 kuva, 225, 243

Konttinen Seppo, Kultakiima, Kullankaivaja Risto Mäläskän tarina: 139

Kultamuseon julkaisuja no 30, Lemmenjoen isommuksset, Antti Aarnio-Wihurin hippukokoelma: 48

Kummala Seppo, Ärrälä Ilkka, Onnen hippuja: 71 kuva, 93 kuva, 99–107

Kyrö Hely, Mutterikämpästä koko maailman museoksi: 34 kuva, 84 kuva

Kyrö Hely, Sahavirta Helena, Mutterikämpästä koko maailman kultamuseoksi: 101

Launonen Kauko ja Partanen Seppo J., Opas Lapin kultamaille: 49

Lehtola Teuvo, Morgamin pyrkyrit: 82, 104, 157 kuva, 161, 164, 169, 170

Mineralia 2/2019: 4 – 8, kuvat 5 ja 7

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 129; Lapin kultamaat: 2; Sankareita, veijareita ja huijareita: 5, 191, 198, 204, 204 kuva, 205, 240, 243, 245 kuva

Partanen Seppo J., Niemelä Raimo, Kullankaivajan opas: 15

Patala Anita, Iljetystä ja vaskoolisärkeä: 13, 14, 15, 26, 41, 57, 58, 59, 61, 62, 63, 68, 76, 82, 92, 93, 96, 101, 108, 119; Täitä ja saivareita eli Iljetys 2: 5 kuva, 85, 91, 94, 100, 117, 121, 148, 158, 159, 159 kuva, 189, 195

Peltonen Milla, Äidin kullat, kultaperheen tarina (Telilä): 30, 53, 112, 112–113 kuva, 185, 232, 233

Ruonaniemi Arvo, Hikihippuja kultamailta: 189; Kultaa ja kohtaloita: 137; Povipullon kultaa: 32;

Lemmenjoen kultamuistot: 26, 82, 86 kuva, 89, 91, 92, 99; Vuosi Sata: 109

Stenros Manne, Lapin kulta ja kullankaivu: 42 kuva, 42, 43 kuva, 44, 45 kuva

Suomen jalokiviharrastajain yhdistys, 25 vuotta jalokiviharrastusta Suomessa: 11, 11 kuva, 18

Väänänen Veikko, Uhkia & isommuksia: 13 kuva, 38 kuva, 38, 39, 40 kuva, 41, 175 kuva, 175

SALONEN FIESSINGER SATU

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2020:0039 "Kultasirkus" Rönkönojan yläosalla, lampi mukana, lapiokaivu, 2021–25. Lopetus 2025.

SALPAKARI SEPPO (kapteeni, Kouvola)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Asentoniemi" (& Korhonen Yrjö) Jäkälä-äytsi (Ravadasjoki) 1971–76

SAMBERG JOHAN ABRAM (itsellinen, Kemi)

* Ivalojoen (Rovaniemenkoski 1870 – luvulla)

SANDBERG HUGO RICHARD "Samperi" (metsänhoitaja, puunostaja)

– s. 1849 Kankaanpää, k. 1930

* (Tunsan veturi)

Hugo tilasi kaksi telaveturia Amerikasta. Veturit kuljettivat tukkeja vedenjakajan yli Nuortilta Kemijoelle vuosina 1912–14.

Leppänen Kalevi, Lapinhullu: 104–116
Stigzelius Herman, Kultakuume: 106

SANDBERG AND. (toimistopäällikkö)

* Kullanetsintälupa

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 17
Stigzelius Herman, Kultakuume: 36, 41, 43, 59, 61

SANDBERG ERKKI (mainosgraafikko, Kymi)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Samperin kulta" Tolosenhaara 1991–95

SANDELIN ERIK (Helsinki)

* (Jäkäläoja, Pohjoiskuru)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Gold Water" Jäkäläpää 1993–96 (kaivospiiri 1994-),
"Jeagiloaivi Kultasarvi" (& Ekström Marcus, Rantanen Kai, Ruokonen Urpo, Ahvonen Jorma, Mäläskä Risto, Räisänen Jari) Jäkälä-äytsin yläosa Palmrootinoja (Kokko) kaivospiiri 1996-

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 232

SANDIN LEIF MIKAEL (Ruotsi)

(* Kellotapulinoja, Söderberg Magnus)

SANDSTRÖM HARRY (kemisti)

Stigzelius Herman, Kultakuume: 238

SANDSTRÖM JARL

* (Klondyke, Kanada v. 1898)

Partanen Seppo J., Niemelä Raimo, Kullankaivajan opas: 71; Kullankaivajan opas (täydennetty painos 2014): 77

SANTALA LASSE (Turku) s. _1949

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"JG Kulta" Pahaojan suuosa (Sotajoki) 2011–15

SANTAMÄKI EERO (Ivalo) s. _1940

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Oro" Uusihaara (Tolosjoki) 1986–92,
"Utopia" (& Rajala Kalervo) Härkäselkä (Uusihaara) 1988–93,
"Kultamutka" Sotajoki 1991–94,
"Harrinkulta" Harrioja (Tolosjoki) 1996–2003,
"Merlin" Harriojan sivupuro (Tolosjoki) 2002–10,
"Gold-Hill" (& Suominen Juhani) Harrioja (Tolosjoki) 2006–10,
"Kulta kukkula" Harriojan sivupuro (Tolosjoki) 2008–10

SANTAMÄKI ESA

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2013:0057 "Gold Hill" (& Suominen Juhani, Santamäki Esa) Harrioja, Iso Harrivaaran eteläpuolella, (Tolosjoki), lapiokaivu, 2014–17.

SARA LEONARD S. (insinööri, Hämeenlinna)

* Lapin Kulta Oy

Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa (toinen painos): 110
Stigzelius Herman, Kultakuume: 155, 158, 161

SARAJÄRVI JORMA

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT: Sotajoki, yläosa 2012-

SARAJÄRVI JOUNI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kultakaani" (& Torvinen Auli, Torvinen Jouni) Sotajoki 1989–94

SARALA PERTTI (geologi, Rovaniemi)

Kultamuseon julkaisuja no 31, Kultamuseon 40-vuotisjuhlasymposium: 84

SARASKORPI HANNU

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Halvarin kulta" Sotajoki 1989–94

SARÉN E. W. (pitäjänkirjuri)

* Kultatietoa 1830-luvulla

Hanhivaara M., Kaskimies K. ja Pitkänen P. (toim.), Ivalojoen Kultalat: 7

Mäkipuro Viljo, Kulta-Lappia ja kullankaivajia: 11

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 10; Lapin kultamaat: 19; Sankareita, veijareita ja huijareita: 17

Stigzelius Herman, Kultakuume: 12, 13

SARASTE PEKKA

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Saraste 1" Pukala-järven eteläpuolella Orivesi 2000–03

SARESTO SEPPO

* Harrijoki

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kultakopsu" Kopsusjoki (Luiro) 1996–2000

Patala Anita, Iljetystä ja vaskoolisärkeä: 30, 38, 41, 46; Täitä ja saivareita eli Iljetys 2: 36 kuva, 79

SARKANEN ANTTI

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2023:0003 "Terassikulta" Nälkäoja (Sotajoki) lapiokaivu, 2023–27. Luvan siirto 11.2024, siirron saaja Kumpulainen Hannu.

HL2021:0060 "Hakku" Pahaojan keskiosalla, Sotajoki, lapiokaivu, 2025–29. Siirto 2025, siirron saajat Jyrinki Mikko ja Markkanen Jussi.

HL2025:0021 "Härkälampi" Härkäseljanojan latvakuru, Kutturantien lähellä, lapiokaivu, 2026-30.

SARKKINEN VEIKKO (Kempele)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Nälkäselän kulta" (& Sillanpää Matti) Sota-aapa 1985–89,

"Uusikulta" (& Sillanpää Matti) Nälkäselkä (Tolosjoki) 1985–89,

"Hippusuo" (& Kerttula Aimo, Sillanpää Matti) Suolaojan Tolosenhaara 1993–2001,

HL2012:0092 "Kultahiekka" Suolaojan sivusuo, metsäautotien kohdalla, Tolosenhaara, konekaivu, 2016–20.

SARLIN EMIL JOHAN (vuori-insinööri) s. 1875, k. 1956

* Kalliokulta, Prospektorin tie, Prospektor Oy, Sarlin ja Äimijoki

Kangasniemi Jaakko, Yrri-Äijän suku ja Inarin Kangasniemet ja heidän jälkeläisensä: 21

Kangasniemi Veikko, Satakunnan kulkurista kullankaivajaksi: 22

Lahtinen Jarmo, Asser Siitonen – malmimies: 26

Laine Eevert, Neljännesvuosisata maamme kaivostoimintaa...: 9, 11, 15, 17, 18

Launonen Kauko ja Partanen Seppo J., Opas Lapin kultamaille: 12

Lehtola Teuvo, Morgamin pyrkyrit: 9 kuva

Lehtola Veli-Pekka (toim.), Inari, Aanaar, Inarin historia jääkaudesta nykypäivään: 234 kuva, 241 kuva, 253 kuva

Lilja Erkki, Jäämerenkäytävä: 225, 260, 262, 264–265, 264 kuva; Tunturien yli Jäämerelle: 363 kuva

Luhta Vesa, Kullan Placer-esiintymät Sotajoen alueella...: 6, 31, 68, 112

Mäkipuro Viljo, Kulta-Lappia ja kullankaivajia: 68, 69; Lapin kultaa: 174

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 77, 78, 79, 164; Kultamaiden retkeilyopas: 12, 73;

Kultamuseo 10 vuotta: 35, 37; Lapin kultamaat: 60 kuvat, 63; Saariselkä: 23, 24 kuva, 49, 53, 64;

Sankareita, veijareita ja huijareita: 69, 136, 140, 151, 225; Ivalojoen: 55 kartta, 64

Partanen Seppo J., Niemelä Raimo, Kullankaivajan opas: 33; Kullankaivajan opas (täydennetty painos 2014): 39

Pitkänen Paavo, Kultaa ja kivikirveitä: 23, 31, 38, 51

Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa (toinen painos): 37 kuva, 59, 60, 79, 89 kuva, 105 kuva, 107, 108, 109, 189

Stigzelius Herman, Kultakuume: 7, 81, 87, 88, 90, 91, 93, 93 kuva, 94, 95, 98, 99 kuva, 100 kuva, 101 kuva, 102, 103, 104, 110, 112, 115, 116, 118, 126, 127, 216

Syrjänen Inkeri, Makkonen Merja, Laanilan kultapolku: kansi kuva, 14

SARPOLA KUSTI (Pyhäjärvi)

* (Alaska, Nome v. 1899)

Partanen Seppo J., Niemelä Raimo, Kullankaivajan opas: 71; Kullankaivajan opas (täydennetty painos 2014): 77

SARRE ANDERS JÖRAN (Inari)

Lehtola Veli-Pekka (toim.), Inari, Aanaar, Inarin historia jääkaudesta nykypäivään: 236

SARRE JARI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Gollimiesse" (& Sarre Juhani, Sarre Jukka, Sarre Olli-Pekka) Miessijoki 1983–90,

"Kollimiessi" (& Sarre Juhani, Sarre Jukka, Sarre Olli-Pekka) Miessijoki 1983–90,

"Golli Coarvi" Lemmenjoki 1990–94 (kaivospiiri 1994-)

SARRE JUHANI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Gollimiesse" (& Sarre Jari, Sarre Jukka, Sarre Olli-Pekka) Miessijoki 1983–90,

"Kollimiessi" (& Sarre Jari, Sarre Jukka, Sarre Olli-Pekka) Miessijoki 1983–90

SARRE JUKKA

* Miessijoki

Jukka aloitti kaivamisen kaivukoneella Miessin alaosalla vuonna 1987.

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Gollimiesse" (& Sarre Jari, Sarre Juhani, Sarre Olli-Pekka) Miessijoki 1983–90,

"Kollimiessi" (& Sarre Juhani, Sarre Jukka, Sarre Olli-Pekka) Miessijoki 1983–90,

"Sarren Pusku" Puskuoja 1988–94 kaivospiiri 1994-,

"Vaipukan uni" Lemmenjoki 1990–98 kaivospiiri 1994-,

"Kolli Miessi 2" Miessijoki 1991–96 kaivospiiri 1996-,

"Saletti" (& Sarre Jukka) Puskuäytsin mutka (Lemmenjoki) 1996–2001 (kaivospiiri 2000-)

<> KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2020:0013 "KolliMiessi" (& Sarre Jukka, Metsola Tapio) Miessijoki, lähellä Isolaa, lapiokaivu, 2021–31.

Alhonen A., Partanen S. J., Kinnunen K., Niemelä R., Lemmenjoen kultamaat kukkivat: 81 kuva, 113

Kajala Liisa (toim.), Lemmenjoki – Suomen suurin kansallispuisto: 74, 93 kuva

Kankaala Ilmari A., Taistelu Lemmenjoen kullasta, Kari ja Sirkka Merenluodon tarina: 82 kuva

Kummala Seppo, Ärrälä Ilkka, Onnen hippuja: 29, 30

Lehtola Teuvo, Morgamin pyrkyrit: 150, 161

Paakkanen Reima, Kullankaivajan käsikirja: 87 kuva; Uusi kullankaivajan käsikirja: 7

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 140, 154, 181; Sankareita, veijareita ja huijareita: 198, 240

Peltonen Milla, Äidin kullat, kultaperheen tarina (Telilä): 66, 100, 234

SARRE MATTI (talollisenpoika, metsänvartija, Inari)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Sotajoki 1" Erkkilä Sotajoki 1909

Lehtola Matti, Aikamatka Inarin kirkkotuvilta nykyaikaan: 19

SARRE MATTS (Inari)

* Vaskojoki vuonna 1873

Lehtola Veli-Pekka (toim.), Inari, Aanaar, Inarin historia jääkaudesta nykypäivään: 237

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 96

SARRE OLLI (itsellinen)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Palsijoki 1" Palsioja 1891–92

SARRE OLLI-PEKKA

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Gollimiesse" (& Sarre Jari, Sarre Juhani, Sarre Jukka) Miessijoki 1983–90,

"Kollimiessi" (& Sarre Jari, Sarre Juhani, Sarre Jukka) Miessijoki 1983–90

SARRE OLOF (Inari)

Lehtola Veli-Pekka (toim.), Inari, Aanaar, Inarin historia jääkaudesta nykypäivään: 236, 238

SARRE UULA

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Gollefiehbma" (& Ropponen Matti) Lemmenjoki 1986–93

SASSI VELI-PEKKA

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2025:0008 "Isomukset" (& Määttä Ari, Kvist Risto, Kvist Mikko, Sassi Veli-Pekka, Kyllönen Samuli, Kullberg Kimmo), Nuolusjoja, Salla, lapiokaivu, 2025–29.

SARVI TOMI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kultasarvi" Lemmenjoki 1991–96

SASSALI MATTI (Rovaniemi)

* Ivalojoiki (Ruikanmutka 1870-luvulla)

SATAMO VEIKKO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Ukuli" (& Kärkkäinen Esa, Turula Kari) Merilintulammen itäpuolella (Sotajoki) 1996–2000

SATOKANGAS LAURI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Ravadas" (& Aikio Paulus) Maddib Ravadas alaosalla 2000–04

SATOLAHTI SIMON (työmies)

* Ivalojoiki (Sotajoenkoski 1870 – luvulla, K. A. Ekmannin valtauksella)

SAUGI GABRIEL (Oulu)

* Ivalojoiki (Appisjokisuu 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 56

SAUKKONEN (työmies)

* Ivalojoiki (Ritakosken alaosa v.1935)

SAUKKONEN JORMA

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Itikkanotko" Vuijemi 1993–94

SAUNIO MARKKU (rakennusarkkitehti) s. 7.5.1941, k. 29.11.2018 Espoo

Markku kaivoi kultaa vuodesta 1979 alkaen Jäkälä-äytsin sivupuroissa Pohjoiskurussa ja Jäkäläojassa. Suurin löytynyt oli hippu 10 g.

SAUNIO PASI

<> KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2019:0009 "Hortenssian Hotelli" Sotajoen itärannalla, Halvarinniemen eteläpuolella, lapiokaivu, 2019–23. Jatkolupa 2024–34.

SAURAMA ERKKI ARVO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Hukkaselän kulta" (& Manninen Jari) Hukkaaja Maddib Ravadas 1997–2004

SAVAN RIITTA-LIISA

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Savanin Puro" Uusihaara (Tolosjoki) 1978–84

SAVIHARJU ANNE

Kankaala Ilmari A., Taistelu Lemmenjoen kullasta, Kari ja Sirkka Merenluodon tarina: 244

SAVIHARJU HEIKKI "Miessin varapatruuna" (Ivalo) s. _1954

* (Hangasojä, Lato-oja, Miessijoki, Pehkosenkuru, Puskuoja)

Raimo Hammar on kaivanut vuokralaisena Hangasojän kaivospiirissä.

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Hessunoja" Miessijoki 1992–96 (kaivospiiri 1995-),

"Savijänkä" Pehkosenkuru (Vaskojoki) 1990–96 (kaivospiiri 1995-),

"Ala-Hangasojä" (& Merenluoto Kari, Saariselän Panimo Oy) Hangasojä (Tolosjoki) 1995–99

Kankaala Ilmari A., Taistelu Lemmenjoen kullasta, Kari ja Sirkka Merenluodon tarina: 109, 114, 119, 120, 122, 123, 126, 153, 179, 185, 190, 199, 208, 209, 210, 225, 227, 243, 244, 245, 269 kuva, 273, 284, 321, 325

Lehtola Teuvo, Morgamin pyrkymät: 161

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 197, 241

SAVIKKO KALEVI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Hankakulta" Valkiankallioja Hangasojä 1995–2001

SAVILAMPI EERO

Kyrö Hely, Sahavirta Helena, Mutterikämpästä koko maailman kultamuseoksi: 53 kuva

SAVILEPO KALEVI s. _1932

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Papan kulta" Kyläjoen sivupuro Kutturantien vieressä 2002–06

SAVIOJA PENTTI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Möltti" Kyläjoki (Ivalojoki) 1995–2000

SAVINAINEN REIJO "Meänteis" s. _1936 Sortavala

* Lankojärvi (1959–1970)

Borg Pekka, Koilliskaira: 54

Peltomaa Jaakko, Inarilaisia 2: 280

Peltonen Milla, Erakot: 42, 61-67, 71

Teeriaho Yrjö, Kulkijoiden vanhaa Saariselkää: 15, 16, 18 kuva, 19–31, 36, 45, 50, 53, 81, 142, 161, 163, 164, 166, 167, 174; Muuttuva Sompio: 167; Itäkairan Prinsessa: 284—

Teeriaho Yrjö, Mattsson Jorma, Tietoa ja tarinaa Saariseliltä: 38, 59, 162, 185–186, 185 kuva, 186 kuva, 188

SAVINOFF MARKO

<>KULLANHUHDONTALUPA:

HL2012:0079 "Kultatasku 2-Goldpocket 2" Pikku-Kutustajanojan latvaosalla, Kutustajanharjun ja Kutturantien eteläpuolella, (Sotajoki), lapiokaivu. Jatkolupa 2017–27. Siirto 2020. Lupa peruttiin keväällä 2026, koska haltija ei ole maksanut maanomistajalle vaadittavia korvauksia.

SAVOLAINEN ANNI (kokki, Helsinki)

* Morgamoja vuonna 1950

Lehtola Teuvo, Morgamin pyrkyrit: 14

Mäkipuro Viljo, Kulta-Lappia ja kullankaivajia: 272–273 kuvat; Lapin kultaa: 64–65 kuvat

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 186

Roth Anne, Kultamaan tyttäret: kansikuva, 63 kuva, 70 kuva

SAVOLAINEN ARI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kärpöntappo-oja" (& Aikio Kalevi) Sotajoki 1983–88,

"Eskottijoki" Eskottijoki 1984–91

SAVOLAINEN EETU (kemisti) s. 1906, k. 1980

* Tankavaaran Kultakylän ympäristö

Alhonen A., Partanen S. J., Kinnunen K., Niemelä R., Lemmenjoen kultamaat kukkivat: 49

Kejonen Aimo, Geologian ja malminetsinnän historia: 177

Kojo Raimo, Heittiön vaellus: 274

Lehtola Teuvo, Morgamin pyrkyrit: 21

Lidman Hans, Seikkailujen Pohjola: 152, 158

Mäkipuro Viljo, Kulta-Lappia ja kullankaivajia: 237; Lemmenjoen kultasatu: 105

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 84, 170; Kultamuseo 10 vuotta: 38; Lapin kultamaat: 95, 124; Saariselkä: 60; Sankareita, veijareita ja huijareita: 230

Pyhtilä Mauno, Balladi kauniista Petronellasta: 54, 55

Ruonaniemi Arvo, Hikihippuja kultamailta: 21; Kultaa ja kohtaloita: 66, 67; Kultahiekka ja tiimalasi: 12; Lemmenjoen kultamuistot: 14

Stigzelius Herman, Kultakuume: 189 kuva, 190, 192, 203, 204, 210, 212, 227

SAVOLAINEN HEIKKI

Kultamuseon julkaisuja no 30, Lemmenjoen isommukset, Antti Aarnio-Wihurin hippukokoelma: 3, 80

SAVOLAINEN ILKKA

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Vasko" Vaskojoki 1989–92,

"Puuhamaa" (& Rapeli Martti) Miessijoki Jäkäläpää 1995–2000

SAVOLAINEN KARI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kaivoksela" Sotajoenkoski, Ivalojoki 1977–82

SAVOLAINEN LAURI OLAVI "Lassi" (toimitusjohtaja, Inari)

* Heikkilänoja, Hukkaaja, Morgamoja ja Ruihtuäytsi

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Hukka 1-3" Hukkaaja (Ravadasjoki, Lemmenjoki) 1950–53 (3 kpl),

"Lauri" Heikkilänoja (Morgamoja) 1950–53

Lehtola Teuvo, Morgamin pyrkyrit: 14
Partanen Seppo J., Kultakuumeen kuvat: 86
Ruonaniemi Arvo, Hikihippuja kultamailta: 40; Kultahiekka ja tiimalasi: 21; Lemmenjoen kultamuistot: 18

SAVOLAINEN ONNI ILMARII s. 19.10.1924 Vuoksela, k. 5.5.2004 Inari

* Jäkälä-äytsi, (Puskuoja) ja Ruihtuäytsi

Onni muutti Inariin vuonna 1947 ja kaivoi kultaa Lemmenjoella vuoteen 1952 asti.

Konttinen Seppo, Kultakiima, Kullankaivaja Risto Mäläskän tarina: 29
Lehtola Teuvo, Morgamin pyrkyrit: 14, 15, 88 kuva
Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 90 kuva; Kultakuumeen kuvat: 78 kuva; Lapin kultamaat: 13 kuva, 127; Sankareita, veijareita ja huijareita: 138 kuva, 209, 210
Ruonaniemi Arvo, Hikihippuja kultamailta: 40, 116, 128–129 kuvat; Kultahiekka ja tiimalasi: 21; Lemmenjoen kultamuistot: 18, 58, 65 kuva

SAVOLAINEN PERTTI

Kultamuseon julkaisuja no 30, Lemmenjoen isommukset, Antti Aarnio-Wihurin hippukokoelma: 12
Kyrö Hely, Sahavirta Helena, Mutterikämpästä koko maailman kultamuseoksi: 65
Roth Anne, Tarunhohtoinen Tankavaara, Kultakylän tarinoita: 146

SAVOLAINEN PIRJO s. 16.1.1958 Valtimo, k. 21.8.2015

Pirjo oli lupakäsittelijänä KTM:ssä, TEM:ssä ja vuodesta 2011 Tukesissa. Hänen kanssaan on asioinut suuri joukko kullankaivajia ja malminetsijöitä.

SAVOLAINEN PIRKKO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kummituksen kulta" (& Sahavirta Helena, Turunen Jouni) Rönkönojan latvaosa (Tolosjoki) 1999–2006

SAVOLAINEN VEIKKO (Turku)

<>KULLANHUHDONTALUPA:

HL2013:0049 "Petronellan kolmio" (& Savolainen Veikko, Tamminen Kari-Pekka, Tapio Antti-Pekka, Tranberg Saku, Valkonen Kimmo) Kaarreojan alaosa, (Miessijoki), lapiokaivu, 2014–1.4.2017. Uusi haltija Hannu Forsman 2018–28.

HL2018:0022 "Petronellanhaara" (& Savolainen Veikko, Tapio Antti-Pekka), Kylälehdonjoja, Kutturantien eteläpuolella, (Kyläjoki), lapiokaivu, 2019–23.

von SCHANTZ ERIK (insinööri)

* Ivalojoen Oy

Stigzelius Herman, Kultakuume: 135, 143, 146

SCHMIDT OLIVER

<> KULLANHUHDONTALUPA:

HL2017:0022 "Rohrschach" (& Schmidt Oliver) Elsaojan itäpuolella, Palsiojan läheisyydessä, lapiokaivu, 2018–22.

HL2018:0017 "Hage & Igel" (& Jacobsen Nils, Schmidt Oliver) Harrijoenvaaran kaakkoispuolella, (Harrijoki), lapiokaivu, 2019–23.

SCHNEIDER ANTON (poliisikonstaapeli, Pukkila) (talollinen, Piippola) s. 1837, k. 1910

* Harrioja, Ivalojoen (Alakoski, Kultalan alue, Kultalan Kruunun Stationi, Timanttiköngäs), kullanetsintälupa, Luttojoen ja Palsioja

Anton rakensi hirsikämpän Harriojalle (Tolosjoki) vuonna 1870.

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Huuhtomo 38" Harrioja (Tolosjoki) 1873–75,
"Huuhtomo 19" Ivalojoiki 1874,
"Huuhtomo 40" Palsioja 1875,
"Huuhtomo 33" Siljanseljänoja (Palsioja) 1876–78,
"Huuhtomo 33" Palsioja 1879,
"Huuhtomo 1–5" Palsiojan suulta 4,2 km Palsioja 1881 (5 kpl),
"Ivalo-Penttilänkoski 1" Penttilänkoski Kultalasta 4,5 km ylävirtaan, Ivalojoiki 1882

Kejonen Aimo, Geologian ja malminetsinnän historia: 173
Kultamuseon julkaisuja no 32, Kultajoki kertoo: 24, 90
Kyrö Hely, Mutterikämpästä koko maailman museoksi: 65 kuva
Launonen Kauko ja Partanen Seppo J., Opas Lapin kultamaille: 22
Lehtola Veli-Pekka (toim.), Inari, Aanaar, Inarin historia jääkaudesta nykypäivään: 235, 236, 237, 238, 266
Mäkipuro Viljo, Kulta-Lappia ja kullankaivajia: 44, 126
Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 23, 61 kartta, 71, 76; Lapin kultamaat: 27 kartta, 29; Saariselkä: 49; Sankareita, veijareita ja huijareita: 15, 42, 44, 63, 64, 69, 96, 115 kartta, 127, 129, 130, 135; Ivalojoiki: 59, 59 kartta, 68 kartta, 70, 71, 112
Partanen Seppo J., Niemelä Raimo, Kullankaivajan opas: 27, 31 kartta; Kullankaivajan opas (täydennetty painos 2014): 30, 35 kartta
Patala Anita, Iljetystä ja vaskoolisärkeä: 6
Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa (toinen painos): 102, 103
Stigzelius Herman, Kultakuume: 42, 49, 50, 56, 61, 68, 72, 73, 75, 81, 83

SCHNEIDER LISA

Lehtola Veli-Pekka (toim.), Inari, Aanaar, Inarin historia jääkaudesta nykypäivään: 236

SCHNEIDER OTTO (itsellinen, Inari)

* Ivalojoiki (Väänäsenoja 1870 – luvulla) ja Sotajoki

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Vaskisjoki 1" (& Karisaari Heikki) Vaskisjoki (Ivalojoiki) 1887–89,
"Sotajoki 1" Löfgreninpankki Sotajoen suulta 3 km, Sotajoki 1897–1900,
"Sotajoki 2" Witikan kohdalla, Sotajoki 1902

Kultamuseon julkaisuja no 32, Kultajoki kertoo: 24
Lehtola Matti, Aikamatka Inarin kirkkotuvilta nykyaikaan: 47
Lehtola Veli-Pekka (toim.), Inari, Aanaar, Inarin historia jääkaudesta nykypäivään: 236, 238
Luhta Vesa, Kullan Placer-esiintymät Sotajoen alueella...: 70
Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 42, 129; Ivalojoiki: 70
Stigzelius Herman, Kultakuume: 80

SCHRODERUS PEKKA

<>KULLANHUHDONTALUPA:

HL2022:0014 "Kultakuusikko" Köysihaaran yläosalla, konekaivu, 2023–27. Siirto 2025, saajat Korpela Heikki ja Kinnunen Veli.
HL2013:0034 "Kultaperho" (& Malinen Timo, Liukkonen Esa, Pääkkönen Matti) Vuijeminhaara, Paskaojansuulta 210 m ylävirtaan, Sotajoelta noin 1,1 km, konekaivu, 2015–18. Jatkolupa 2018–28 (& Malinen Timo, Pääkkönen Matti). Kullanhuhdontaluvan siirto 2020, siirron saaja Peltola Erno. Siirto 2025, saajat Schroderus Pekka ja Pääkkönen Matti. Luvan siirto 2025, saajat Puustinen Marko ja Rönkkö Väinö.
HL2013:0044 "Kultu Kimallus" Vuijeminhaaran länsirannalla, Sotajoelta 920 m, lapiokaivu, 2014–18. Jatkolupa 2018–28. Siirto 2025, saajat Schroderus Pekka ja Pääkkönen Matti.

von SCHROWE AXEL (kapteeni)

* Kemin Kullanetsintä Oy

Kangasniemi Veikko, Satakunnan kulkurista kullankaivajaksi: 22
Stigzelius Herman, Kultakuume: 116

SCHUBAKOFF ALEXANDER OLEG (Helsinki) s. 1912 Pietari

* Ivalojoiki (Ritakosken alaosa v. 1935)

Kultamuseon julkaisuja no 31, Kultamuseon 40-vuotisjuhlasymposium: 25, 27
Kultamuseon julkaisuja no 32, Kultajoki kertoo: 82, 84
Kyrö Hely, Mutterikämpästä koko maailman museoksi: 28
Kyrö Hely, Sahavirta Helena, Mutterikämpästä koko maailman kultamuseoksi: 30
Luhta Vesa, Ivalojoki erämainen kultajoki: 6 kuva, 18 kuva

SCHULTZ CARL JOHAN s. 1849 Kuopio, k. 31.10.1923 Turku
Kaivoi kultaa Venäjällä.

Lilja Erkki, Via Nordica, Kulta- ja museoteiltä vapauden teille: 86–89, 94, 96, 97, 101, 101 kuva, 102, 105, 106

SCHULTZ KATARIINA (Ivalo)
* (Harrijoki)

Katariina aloitti kultan kaivuun vuonna 1999 Sotajoen yläosalla isänsä valtauksella. Hän on kaivanut Harrijoen sillan kaakkoispuolella (Timosen valtauksella) ja on kokeilut myös imurikaivamista.

<>KULLANHUUDONTALUPA:

HL2014:0015 "Ilonan kultala" (Jari Timonen, Katariina Schultz) Papinhamina, heti Kutturantien eteläpuolella, Sotajoki, lapiokaivu, 2016–20.

SEDERHOLM ANNA (os. von Christierson)
* Lutto
Stigzelius Herman, Kultakuume: 98

SEDERHOLM JAKOB JOHANNES (geologi, professori) s. 1863, k. 1934
* Hangasoja, Härkäselkä, Ivalojoki (Kurthin mökki, Rumanieniemi), kalliokulta, Lemmenjoki, Lutto, Palsitunturit, Prospektor Oy, Taimenjoki, Valkoinen kallio, Vähä-Hangasoja ja Äimijoki
Haapio Markku (toim.), Suuri erätieto 1: 65
Hanhivaara M., Kaskimies K. ja Pitkänen P. (toim.), Ivalojoen Kultalat: 14, 27
Johansson Peter ym., Kultakaira, opaskirja ja geologinen retkeilykartta: 22
Kejonen Aimo, Geologian ja malminetsinnän historia: 15, 16
Kultamuseon julkaisuja no 30, Lemmenjoen isommukset, Antti Aarnio-Wihurin hippukokoelma: 7, 86
Laine Eevert, Neljännesvuosisata maamme kaivostoimintaa...: 9, 11, 12, 13, 14, 15, 16, 17, 18
Launonen Kauko ja Partanen Seppo J., Opas Lapin kultamaille: 12, 14
Launonen Kauko, Muttisen muisteluksia: 70
Lehtola Veli-Pekka (toim.), Inari, Aanaar, Inarin historia jääkaudesta nykypäivään: 234, 239, 240
Lilja Erkki, Jäämerenkäytävä: 264 kuva
Luhta Vesa, Kullan Placer-esiintymät Sotajoen alueella...: 112
Mäkipuro Viljo, Kulta-Lappia ja kullankaivajia: 67; Lapin kulta: 48
Niemelä Osmo, Suomen karttojen tarina 1633–1997: 99
Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 76, 77, 78, 164, 184; Kultakuumeen kuvat: 63, 83; Kultamaiden retkeilyopas: 11, 73; Kultamuseo 10 vuotta: 2, 28 kuva, 33, 35, 37; Lapin kultamaat: 28 kuva, 51 kuva, 57 kuva, 59, 61, 63, 109; Saariselkä: 49, 51, 53, 111; Sankareita, veijareita ja huijareita: 69, 136, 137, 139, 140, 141, 225; Ivalojoki: 64
Partanen Seppo J., Niemelä Raimo, Kullankaivajan opas: 32, 33, 97; Kullankaivajan opas (täydennetty painos 2014): 37, 38, 39
Pitkänen Paavo, Kultaa ja kivikirveitä: 33, 40
Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa: 47, 103
Stigzelius Herman, Kultakuume: 60, 87, 87 kuva, 88, 89, 90, 91, 92, 93, 93 kuva, 95, 98, 103, 104, 106, 112, 115, 118, 121, 126, 169, 182, 218, 222
Stigzelius Herman, Ervamaa Pentti, Lapin kivennäisvarat: 35
Syrjänen Inkeri, Makkonen Merja, Laanilan kultapolku: 4, 8, 14
Teeriaho Yrjö, Mattsson Jorma, Tietoa ja tarinaa Saariselältä: 20

SEITAJÄRVI ESAIAS (renki, Sodankylä)
©JJK

* Ivalojoiki (Korhosenkoski 1870 – luvulla)
Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 59

SEKESTOPEROV DIMITRI (porvari, Pietari)

* Kullanetsintälupa Luttojoelle 1870-luvulla

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 11, 75; Lapin kultamaat: 20; Saariselkä: 49; Sankareita, veijareita ja huijareita: 33, 134

Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa (toinen painos): 102

SEPPÄ PENTTI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kesseli" (& Kerttula Alpo, Lappalainen Pentti) Härkäselkä (Uusihaara) 1997–2005

SEPPÄLÄ ANTTI (vaskoolintekijä, Loviisa, Sahalahti) s. _1945

* (Pahaojan latvat)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Ainikkaharjut" Pahaojan yläosa (Sotajoki) 1985–93,

"Ainikkaharjut 2" Pahaojan yläosa Sotajoki 1996–2001,

"Ainikkaharjut 3" Pahaojan yläosa (Sotajoki) 2005–12

Kyrö Hely, Sahavirta Helena, Mutterikämpästä koko maailman kultamuseoksi: 97 kuva

SEPPÄLÄ EINO

* (Laanila)

Eino tuli kultamaille Elias Mäen kanssa vuonna 1933.

Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa (toinen painos): 154

SEPPÄLÄ GUSTAF (merimies, Raahe)

* Ivalojoiki (Möllerinojasuu 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 43

SEPPÄLÄ JUHANI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Hapset 1" (& Ahonen Pirjo, Halinen Ari, Pulkkinen Annikki, Seppälä Veli Matti, Toivanen Veikko)
Ivalojoiki 1988–97

SEPPÄLÄ MIKKO

* (Pahaojan latvat)

SEPPÄLÄ SULO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kultaojan Suorra" (& Kähkönen Raimo) Kultaoja (Tolosjoki) 1989–94

SEPPÄLÄ VELI MATTI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Hapset 1" (& Ahonen Pirjo, Halinen Ari, Pulkkinen Annikki, Seppälä Juhani, Toivanen Veikko) Ivalojoiki
1988–97

SEPPÄLÄ VILHO EMIL "Peikko-Ville" tai "Erakko-Ville" (taiteilija)

– s. 13.2.1915 Myrskylä, k. 7.12.1988 Sodankylä

* Hevoskuru, Hopiaoja, Kotkakuru ja Sotajoki

Vilhon kultahommat alkoivat kesällä 1945 Hevoskurussa Kullervo Korhosen ja Jukka Pellisen kaverina. Seuraavaksi Vilho kaivoi pari kesää Kotkankurussa (Tankavaara). Hän piti joitakin vuosia taukoa ja aloitti vuonna 1956 uudestaan kaivamisen Sotajoella.

Kejonen Aimo, Geologian ja malminetsinnän historia: 198

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 93; Lapin kultamaat: 99; Sankareita, veijareita ja huijareita: 153

Roth Anne, Tarunhohtoinen Tankavaara, Kultakylän tarinoita: 18

Ruonaniemi Arvo, Hikihippuja kultamailta: 111; Kultaa ja kohtaloita: 162–164; Povipullon kultaa: (52), 117; Lemmenjoen kultamuistot: (56), 99, 101 kuva

Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa (toinen painos): 192

SEPPÄLÄINEN (työmies)

* Prospektor Oy

Stigzelius Herman, Kultakuume: 103

SEPPÄNEN ANU

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2025:0029 "Korpikuru" (& Seppänen Anu, Tolonen Olli), Rönkönoja, lapiokaivu, 2026-30.

SEPPÄNEN AUKUST (kullankaivaja Puolanka, Inari) "Aku" tai "Vihanen Seppänen"

– k. 1954 Jäniskoski

* Hipputiedosto, Kaarreoja (ojan keskipaikkeilla), Laanioja, Luttojoki ja Morgamoja

Aukust Seppäsen kanssa aloitti kullankaivuun Heikki Kokko elokuussa 1936 Luttojoella. Lokakuulla he siirtyivät Laaniojalle.

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kanakorpi" Kaarreoja (Miessijoki) 1949–52,

"Piekanaharju" Miessijoki 1949–52,

"Jatko" Kaarreoja (Miessijoki) 1951–54,

"Ruittuavdshi" Ruihtuoja (Lemmenjoki) 1953–54

Huovinen Aune, Laanilan tyttö: 107

Kejonen Aimo, Geologian ja malminetsinnän historia: 188, 189

Kojo Raimo, Heittiön vaellus: 83, 84, 85, 86, 87, 88, 129, 130, 131, 139, 140, 141, 166

Lehtola Teuvo, Morgamin pyrkyrit: 12, 15, 17, 27, 167

Mäkipuro Viljo, Kulta-Lappia ja kullankaivajia: 208, 209; Lapin kultaa: 80; Lemmenjoen kultasatu: 80, 81

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 86; Kultakuumeen kuvat: 85, 86; Kultamaiden retkeilyopas: 97, 98; Lapin kultamaat: 64, 65, 97; Lemmenjoen kultamaat: 20; Saariselkä: 62; Sankareita, veijareita ja huijareita: 147, 189

Patala Anita, Iljetystä ja vaskoolisärkeä: 33–35

Ruonaniemi Arvo, Hikihippuja kultamailta: 40, 49, 114, 130; Kultaa ja kohtaloita: 119–121, 136, 154; Kultahiekka ja tiimalasi: 21, 22, 51, 53, 54; Povipullon kultaa: (49), (50), (51), (52), (53), 57, 58, 94–95; Lemmenjoen kultamuistot: 18

Takamaa Seppo, Kultaa ja koparakeittoa: 30, 31

SEPPÄNEN ENSIO (taiteilija)

Vaskaajapatsaan tekijä.

Kyrö Hely, Sahavirta Helena, Mutterikämpästä koko maailman kultamuseoksi: 64 kuva, 64

Roth Anne, Tarunhohtoinen Tankavaara, Kultakylän tarinoita: 146

SEPPÄNEN KAUKO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Himppula" (& Möttönen Liisa) Pikku-Harrijoki (Harrijoki, Tolosjoki) 1988–93

SEPPÄNEN MATTI (Haaparanta, Ruotsi)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

KaivNro 8678 "Jemmajänkä" Kuivakuru (Tolosjoki), valtausoikeuden siirto Kristian Rannalta 2013.

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2013:0031 "Kuivakulta" Kuivakurun yläosa, Hangasojalle asti, (Tolosjoki), lapiokaivu, 2014–17. Jatkolupa 2018–28.

SEURUJÄRVI AARNE

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Louhioja" (& Pehkonen Juha) Louhioja (Ivalojoiki) 1982–87,

"Louhioja" (& Pehkonen Juho, Pehkonen Rauno, Visuri Martti, Visuri Matti, Visuri Toivo) Tolospää (Tolosjoki) 1988–93

SEVON TEUVO (Espoo) s. _1942

* (Moberginoja)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Korundi-Moberg" (& Vihavainen Pertti) Moberginoja (Sotajoki) 1985–91,

"Sotajoen unelma" Sotajoki 1988–89,

"Isomus" Lemmenjoki 1990–92,

"Korundi-Moberg 2" Moberginoja 1992–94 (kaivospiiri 1994-)

Patala Anita, Täitä ja saivareita eli Iljetys 2: 109

SHERMAN GEORGE (ruotsal.-amerikkal. majuri)

* Finland-Bonanza Goldmining Co

Mäkipuro Viljo, Kulta-Lappia ja kullankaivajia: 70

Stigzelius Herman, Kultakuume: 125

SIDOROFF KONRAD (Pietari)

* Kullanetsintälupa 1870-luvulla

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 11, 13; Lapin kultamaat: 20; Sankareita, veijareita ja huijareita: 33, 34, 233

SIDOROFF MICHAEL KONSTANTINOFF (nimineuvos, kauppias, Pietari)

* Kietsimäjoki, Kullanetsintälupa, Kultatietoa ja Tenojoki

Michaelille on myönnetty Suomen ensimmäiset huuhtontakultavaltaukset 28.7.1869.

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

Suomen ensimmäiset kultavaltaukset 28.7.1869.

"Skehskenjoki" Kietsimäoivi (Kietsimäjoki) 1869,

"Tenojoki 1" Katshenjoki (Tenojoki) 1869,

"Tenojoki 2" Kerkonsaari (Tenojoki) 1869,

"Vetsjoki" Vetsjoki (Tenojoki) 1869

Launonen Kauko ja Partanen Seppo J., Opas Lapin kultamaille: 57

Lilja Erkki, Via Nordica, Kulta- ja museoteiltä vapauden teille: 277, 277 kuva, 279, 280

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 174; Lapin kultamaat: 103; Sankareita, veijareita ja huijareita: 96, 233

Partanen Seppo J., Niemelä Raimo, Kullankaivajan opas: 21; Kullankaivajan opas (täydennetty painos 2014): 25

Stigzelius Herman, Kultakuume: 29, 31, 39, 63

SIDOROFF OLGA (nimineuvoksetar, Pietari)

* Kullanetsintälupa 1870-luvulla

Lehtola Veli-Pekka (toim.), Inari, Aanaar, Inarin historia jääkaudesta nykypäivään: 237

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 11, 174; Lapin kultamaat: 20, 103; Sankareita, veijareita ja huijareita: 33, 178, 233

Peltonen Milla, Äidin kullat, kultaperheen tarina (Telilä): 19

Stigzelius Herman, Kultakuume: 39, 63

SIEKKINEN SAUVO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kummituskuru" (& Asunta Markku, Laine Timo, Mäkinen Arja, Nival Reijo, Ritvanen Pirkko, Tammelin Kyösti, Uski Jorma, Vikman Martti) Kummitusojan latvat (Kyläjoki) 1999–2003

SIEPPI LARS OLOF (talonpoika, Muonio)

* Ivalojoki (Rovaniemenkoski 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 89

SIEPPI SIMON (talonpoika, Muonio)

* Ivalojoki (Appiskoski, Korhosenkoski 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 54, 55, 58

SIEVILÄ NIILLO (Laukaa)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Niilon kultala" Sotajoki 1984–87,

"Niilon kultakolo" Sotajoki 1988–91,

"Niilon hippula" Ivalojoki 1992–97,

"Niilon kultamaa" (& Heinonen Eeva ja Pirkko, Kivelä Mirja, Lehto Tapio, Sievilä Reino, Touronen Olav) Sotajoen sivupuro 1998–2002

SIEVILÄ REINO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Niilon kultamaa" (& Heinonen Eeva ja Pirkko, Kivelä Mirja, Lehto Tapio, Sievilä Niilo, Touronen Olav) Sotajoen sivupuro 1998–2002,

"Niilon kultakumpu" Sotajoen sivupuro 2005–09

SIEVÄLÄ

* (Lemmenjoki)

Sievilä kaivoi Hummarkosken porukassa vuonna 1952 Lemmenjoella.

SIHVONEN LEENA

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Haara-Hippula" Kakslauttanen (Tolosjoki) 1990–96,

"Kulta Urakka" Uusihaaran sivupuro (Tolosjoki) 1995–98

SIIPOLA PAAVO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Väli Kulta" Uudenhaaranlatvan alaosa (Tolosjoki) 2006–10

SIITARI MIKA

* Ivalojoki (Björklundinkoski)

Luukkola Pekka, Kultajoki: 84 kuva, 85 kuva

SIITONEN HARRI

* Pienkultakaivos

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kultatulli" Tolosjoen ja Lato-ojan välimaastossa 1993–98,

"Akharama – I" (Gold Mine Siitonen & Saiho AY) Isomaan eteläosassa, Akharamavuoman pohjoispuolella (Kittilä) 2002–10

Lahtinen Jarmo, Asser Siitonen – malmimies: 17, 57, 58, 60 kuva, 63, 65, 66, 67, 68, 69, 70, 71, 72 kuva, 75, 76, 95, 110

SIITONEN NIILLO ASSER (geoteknikko, Rovaniemi)

– s. 18.4.1935 Siitonen, Kittilä, k. 15.3.2010 Rovaniemi

* Ametisti, (Pienkultakaivos)

Asser oli malminetsijä, joka osallistui Lapissa ja Koillismaalla useisiin malmiaihioiden tutkimuksiin. Saattoporan alueen tutkimuksissa Asserin työpanos oli erittäin merkittävä. Asser löysi 14.9.1976 Luoston Lampivaaran ametistiesiintymän. Asser kehitti Harri Siitosen kanssa laitteiston jolla pystyi hyödyntämään Isomaan köyhää paskanväristä rapakalliokultaesiintymää.

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Sotajoki 1" (& Siitonen Sakari) Sotajoki 1982–87,

"Akharama 1" Isomaan eteläosassa, Akharamavuoman pohjois-puolella (Kittilä) 1996–2001

Kinnunen Kari A. (toim.), Suomen korukivet: 294

Lahtinen Jarmo, Asser Siitonen - malmimies

SIITONEN PENTTI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kulta-Siitonen" Lemmenjoki 1986–91

SIITONEN SAKARI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Sotajoki 1" (& Siitonen Asser) Sotajoki 1982–87

SIIVIKKO EEVERTTI

Maineikas tervanpolttaja Ivalojoen rannalla Viekkalassa.

Peltomaa Jaakko, Inarilaisia: 193

SIIVIKKO EEVERTTI MIKAEL "Vertti" s. 1882, k. 1959

*Paljakaisen majatalo (1920–25)

Vertti oli yläpuolella mainitun miehen poika. Vertti poltti tervaa 1950-luvun alkuun asti.

Peltomaa Jaakko, Inarilaisia: 193, 194, 195, 196, 198, 199

Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa (toinen painos): 83, 121, 137

SIIVOLA HANNU

<>Viranomaisten valtaustiedot

"Hannun Kultala" Ivalojoki 1988–92

SIIVOLA MARJA (Lempäälä)

* Hipputiedosto

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kuukkelin kujerrus 2" (& Puumalainen Kaija ja Paavo, Siivola Viljo) Uusihaara 1996–2003,

"Wil-Man kultala 1" (& Siivola Viljo) Papinhamina Harrijoki (Sotajoki) 1998–2002,

"Wil-Man kultala 2" (& Siivola Viljo) Papinhamina (Harrijoki) 1998–2005,

"Wil-Man kultala III" Halvarinniemen eteläpuolella, Sotajoki 1999–2004,

"Wil-man kultala IV" Harrijoki (Sotajoki) 2003–07,

"Wil-Man Kultala II" Harrijoki (Sotajoki) 2009–14,

KaivNro 9193 "Wil-Man kultala V" (& Siivola Marja ja Viljo) Harrijoki (Sotajoki) 2009–16. Valtausoikeuden siirto 2014, uudet haltijat Kai ja Marja Vaaralahti.

SIIVOLA PAULI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Möllerin kaivos" Mölläri, Ivalojoki 1981–82

SIIVOLA VILJO (Lempäälä)

* Hipputiedosto ja Sotajoki (Erkkilänniemi)

©JJK

Viljo on imuroinut mm. Sotajoen pohjaa.

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kuukkelin kujerrus 2" (& Puumalainen Kaija ja Paavo, Siivola Marja) Uusihaara 1996–2003,
"Wil-Man kultala 1" (& Siivola Marja) Papinhamina, Harrijoki (Sotajoki) 1998–2002,
"Wil-Man kultala 2" (& Siivola Marja) Papinhamina, Harrijoki 1998–2005,
KaivNro 9193 "Wil-Man kultala V" (& Siivola Marja ja Viljo) Papinhamina, Harrijoki (Sotajoki) 2009–16.
Valtausoikeuden siirto 2014, uudet haltijat Kai ja Marja Vaaralahti.
"Kultakimppa" Rautaojasta vähän ylävirtaan (Sotajoki) 2002–06

Partanen Seppo J., Ivalojoiki: 124

Partanen Seppo J., Niemelä Raimo, Kullankaivajan opas: 14; Kullankaivajan opas (täydennetty painos 2014): 17

SIKALA (työmies)

* Ivalojoiki (Ritakosken alaosa v. 1935)

SILAKOSKI ILPO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kotkanpesä" Huruvautsi (Repojoiki) 1977–82

SILEN MICHAEL WALFRID

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kultaranta" Ivalojoiki 1986–90

SILFRERHJELM LORENTZ (varatuomari, Helsinki)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Lutto upa" Luttojoen koko vesialue 1935

SILFVERKNAPP ARNE

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2024:0008 "SGF 4" Linja-auto-oja, Sotajoki, lapiokaivu, 2025–29. (V. Mutenian entinen paikka).

SILJANDER MIKKO

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2012:0025 "Kultatusina II" (& Rasinen Risto + kymmenen muuta) Halvarinniemi, Sotajoki, lapiokaivu, 2012–15. Jatkolupa 2017–20 ja 2020–30. Mäkinen Pekka kp:n siirto 3.2024, saajat Siljander Mikko, Ruusunen Lari ja Kousa Ilpo.

HL2023:0016 "Konnasuo" (& Kousa Ilpo, Ruusunen Lari, Siljander Mikko) Moberginojan latvaosalla, lapiokaivu, 2024–28.

SILJANDER URPO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kissankulta" (& Pitkälä Ismo, Pitkälä Raili) Multatunturi (Palsioja) 1990–94

SILLANPÄÄ JANNE

<> KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2015:0033 "SSS-GOLD" (& Salmela Sami, Sillanpää Janne) Kuivaoja ja sen sivupuro, Ramsanpalo, (Tolosjoki), konekaivu, 2017–21.

HL2019:0025 "Gold Canyon" (& SS-Metalli Oy, Salmela Sami, Sillanpää Janne) Sotajoki, Kutturantien sillasta 400 m alavirran suuntaan, konekaivu, 2020–24.

SILLANPÄÄ MATTI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Nälkäselän kulta" (& Sarkkinen Veikko) Nälkäselkä (Tolosjoki) 1985–89,

"Uusikulta" (& Sarkkinen Veikko) Tolosjoki 1985–90,

"Hippusuo" (& Kerttula Aimo, Sarkkinen Veikko) Suolaoja Tolosenhaara 1993–2001

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2013:0037 "Riekkovaari" (& Siltakoski Petri, Sillanpää Matti, Sahi Sakari) Kultaojan sivupuron yläosa, Pikku Vuomaselän koillispuolella, (Tolosjoki), Sodankylä, lapiokaivu, 2014–17.

SILTAKOSKI PETRI (Kuopio)

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2013:0037 "Riekkovaari" (& Siltakoski Petri, Sillanpää Matti, Sahi Sakari) Kultaojan sivupuron yläosa, Pikku Vuomaselän koillispuolella, (Tolosjoki), Sodankylä, lapiokaivu, 2014–17.

HL2017:0030 "Riekkovaari" Pikku Vuomaselkä, Kultaojan yläosalla, Sodankylä, lapiokaivu, 2018–22. Jatkolupa 2023–27. Luvan siirto 1.2024, siirron saaja Talvitie Elias.

SILVÉN SEIJA (sihteeri, Rovaniemi)

* (Vuijeminjoki)

SILVENNOINEN AHTI (GTK:n aluejohtaja) s. _1942

Lahtinen Jarmo, Asser Siitonen – malmimies: 32

Stigzelius Herman, Kultakuume: 233, 235, 240, 242, 243

SILVENNOINEN JUHANI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Mokuru" Sotajoki 1992–97,

"Mokrant" Moberginajan alaosa (Sotajoki) 2000–04

SILVENNOINEN LIISA

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Mobergin kulta" (& Niemelä Raimo) Moberginajan alaosa (Sotajoki) 1996–2000

SILVERHJELM LORENTZ (varatuomari, Helsinki)

* Boliden yhtiö

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Sodankylä upa" kunnan alueella 1935,

"Kittilä upa" kunnan alueella 1935,

"Enontekiö upa" kunnan alueella 1935

Liimatainen Sari, Pienestä kultahuuhtomosta kansainväliseksi kultakyläksi (nro 17): 15

Stigzelius Herman, Kultakuume: 167, 175, 177

SILVOLA MARJA

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT: Sotajoki 1999–2004

SIMBERG MAUNO JOHANNES (Noormarkku)

* Ruihtuäytsi

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Holvi" Ruihtuäytsi (Lemmenjoki) 1950

Lehtola Teuvo, Morgamin pyrkyrit: 14

Partanen Seppo J., Kultakuumeen kuvat: 84; Sankareita, veijareita ja huijareita: 186, 208

Ruonaniemi Arvo, Hikihippuja kultamailta: 41; Kultahiekka ja tiimalasi: 21; Lemmenjoen kultamuistot: 18

SIMELIUS JAKOB "Jaakko" (nimismies, Haukipudas)

* Ivalojoen (Kultalan Kruunun Stationi, Louhiojasuu, Nulkkamukka)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Huuhtomo 16" Kultalasta 14 km alavirtaan Nulkkamukka, Ivalojoen 1873–75

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 111; Ivalojoen: 111

Stigzelius Herman, Kultakuume: 59, 62

SIMI LAURI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:
"Kulta Nälkä" Suolaojan suulla Tolosenhaara 2001–05

SIMILÄ AARRE

Lehtola Teuvo, Morgamin pyrkyrit: 11 kuva

SIMILÄ JOHAN (työläinen, Oulu)

* Ivalojoeki (Korhosenkoski 1870 – luvulla)
Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 59

SIMILÄ JUKKA

<>KULLANHUUHDONTALUPA:
HL2019:0011 "Tikva" (& Turunen Pekka, Venäläinen Kauko, Venäläinen Petri, Similä Jukka, Similä Kai)
Tolosjoen itärannalla, lapiokaivu, 2024–34.

SIMILÄ KAI

<>KULLANHUUHDONTALUPA:
HL2019:0011 "Tikva" (& Turunen Pekka, Venäläinen Kauko, Venäläinen Petri, Similä Jukka, Similä Kai)
Tolosjoen itärannalla, lapiokaivu, 2024–34.

SIMILÄ TELLERVO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:
"Vuijemihara" (& Similä Veikko) Vuijemi (Sotajoki) 1988–93

SIMILÄ VEIKKO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:
"Vuijemihara" (& Similä Tellervo) Vuijemi (Sotajoki) 1988–93

SIMOLA ARVO (lentäjä)

* Loijakkokuru
Patala Anita, Täitä ja saivareita eli Iljetys 2: 12

SIMOLA JANI

<> KULLANHUUHDONTALUPA:
HL2018:0027 "Hippunen" (& Kälviäinen Paul, Happonen Timo, Kälviäinen Irma, Simola Jani, Tuuri Pertti)
Lismajoki, Riestovaaran länsipuolella, Sodankylä, lapiokaivu, 2019–23.

SIMONAHO ESKO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:
"Saariselän kultasuoni" (& Lindholm Esa, Ohtonen Alpo) Luton latvat (Luttojoki) 1993–2001

SIMONEN

* (Ivalojoeki 1898, tieto: vanhat valokuvat)

SIMONS ANDY s. 10.8.1882 Närpiö, Böle, k. 1962 Alaska

* Kullankaivajana Alaskassa kaivoksissa ja omilla valtauksilla
Lapin Kullankaivaja 4/2007: 5–6

SINERKARI KONSTANTIN "Kosti" (postimies)

* Ivalojoeki (Ritakosken alaosa v. 1935)

SINILUOTO SIMO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:
"Kumpele" (& Hurmasti Kalle, Hurmasti Kimmo, Makkonen Eero, Rajala Kalervo) Sotajoki 1986–92

SINISALO JYRKI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kelluva kulta" (& Laamanen Vesa) Köysihaara (Vuijemi) 1993–2001

SINIVAARA LASSE s. _1927

SINKKONEN MARKKU (Imatra) s. _1952

SIPILÄ

Lehtola Teuvo, Morgamin pyrkyrit: 10

Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa (toinen painos): 124 kuva

SIPILÄ MARI (Naantali)

<>KULLANHUHDONTALUPA:

HL2012:0094 "Muorin-kulta" (& Sipilä Mari, Kajander Matti, Rajamäki Antero, Repo Vesa) Kultaoja, Kultaojaniemen kohdalla (Tolosjoki), lapiokaivu, 2013–17.

HL2016:0035 "Muorinkulta 2" (& Sipilä Mari, Kajander Matti, Rajamäki Antero, Repo Vesa), Tullinkurun yläosa, (Tolosjoki), lapiokaivu, 2018–21.

SIPILÄ MIKKO (itsellinen, Inari)

* Kietsimäjoki

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Skietsimjoki 1" Suusuvannonkoski, Kietsimäjoki 1911

Launonen Kauko ja Partanen Seppo J., Opas Lapin kultamaille: 57

Mäkipuro Viljo, Kulta-Lappia ja kullankaivajia: 125

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 26, 175; Lapin kultamaat: 30; Sankareita, veijareita ja huijareita: 233

Stigzelius Herman, Kultakuume: 125

SIPOLA HANS

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Toloshaaran Sopuli" Tolosenhaara (Tolosjoki) 1994–2000,

"Sopuli" Tolosenhaaran alaosalla (Tolosjoki) 2006–10

SIPOLA N. (kauppa-apulainen, Tornio) (Onko N. Sipola ja Nils Sipola sama henkilö?)

* Ivalojoiki (Ruikansuvanto, Surmaköngäs 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 45

SIPOLA NILS (talonpoika, Kemi) (Onko N. Sipola ja Nils Sipola sama henkilö?)

* Ivalojoiki (Ruikansuvanto, Surmaköngäs 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 45

SIPOLA OLLI (talollinen, Kemijärvi)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Tolosjoki 1–7" Hangasselkä, Nirppi-Henrikin Hangasselkä (Tolosjoki) 1902 (7 kpl),

"Lutto 1–4" Kulasjokeen laskeva oja, Suolisvaaran ja Peurapaskamavaaran välissä 1902 (4 kpl),

"Tolosjoki 8" Kakslauttanen, Sodankylän rajalla (Tolosjoki) 1903

SIPOVAARA MIKKO (talollinen, Kemijärvi)

* Ivalojoiki (Ruikanoja)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Ivalojoiki 1–2" Kultalasta 4 km ylävirtaan, Ivalojoiki 1882 (2 kpl)

Kultamuseon julkaisuja no 32, Kultajoki kertoo: 34

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 61 kartta; Lapin kultamaat: 27 kartta

Partanen Seppo J., Niemelä Raimo, Kullankaivajan opas: 31 kartta; Kullankaivajan opas (täydennetty painos 2014): 35 kartta

Stigzelius Herman, Kultakuume: 70

SIPPONEN JUHA (Eteläinen) s. _1969

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

KaivNro 8100 "Moreeni Myyrät" valtausoikeuden siirto 2013 Rainer Kaplilta ja uudet omistajat ovat: Luimula Aarne, Mäkelä Ari ja Sipponen Juha.

KaivNro 8791 "Kätkö" Härkäoja, Kutturantieltä 500 m pohjoiseen, Härkäselkä. Valtausoikeuden siirto Tuula Pesoselta.

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2013:0046 "Moreeni Myyrät II" (& Luimula Aarne, Mäkelä Ari, Sipponen Juha) Härkäselkä, Härkäoja, Kutturantien vieressä tien pohjoispuolella, konekaivu, 2016–19. Jatkolupa (& Mäkelä Ari, Luimula Aarne, Sipponen Juha), 2020–30. Luvan siirto 12.2022, siirron saajat Mäkelä Ari, Rouhiainen Jussi, Vainio Timo.

HL2014:0010 "Kätkö" Härkäselkä, Härkäojan sivukuru, (Uusihaara), konekaivu, 2016–19. Jatkolupa 2019–29. Siirto 2022, siirron saaja Jurvakainen Jenny.

HL2017:0003 "Kultakirstu" (& Huuki Julle, Sipponen Juha, Termonen Tapani) Palsioja, Multatunturin pohjoispuolella olevan nimettömän ojan suulta ylävirtaan, lapiokaivu, 2018–22.

SIREN HEIKKI (Kouvola) s. _1948

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"L2&L2" Jäkäläpää (Vaskojoki) 2010–14

<> KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2014:0044 "Hessun kuru" (Siren Heikki ja Heleena) Latnjoaijohka, Jäkäläpään luoteispuolella, (Vaskojoki), lapiokaivu, 2016–19. Luvan siirto 2019, siirron saaja Puikkonen Anssi.

SIREN HELEENA

<> KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2014:0044 "Hessun kuru" (Siren Heikki ja Heleena) Latnjoaijohka, Jäkäläpään luoteispuolella, (Vaskojoki), lapiokaivu, 2016–19. Luvan siirto 2019, siirron saaja Puikkonen Anssi.

SIRJOLA ESKO

*(Köysihaara, Palsioja, Juurakkomaanoja ja Moberginoja)

Esko aloitti kullankaivun 1980-luvulla.

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Köysinotko" (& Härkönen Jukka, Raitoo Pekka) Köysihaara (Vuijemi) 1986–91,

"Köysilatva" (& Härkönen Jukka, Raitoo Pekka) Köysivaara (Vuijemi) 1987–92

SIROLA ALEKSI

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2012:0060 "Rämeperu" (& Pihlajamaa Mirja, Sirola Aleksi) Sivuojassa Sotajoelta noin 300 m (osittain entisen "Kultarannikon" alueella), lapiokaivu, 2013–17.

SIRVIÖ HEMMING

* (Kuivakuru, Ivalojoki Oy)

Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa (toinen painos): 142, (144), 146

SITHOFNING EMMANUEL (maalarikisälli, Rovaniemi)

* Ivalojoki (Grönholmankoski 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 95

SIVEN AARNE

Aarne toimi jonkin aikaa kaivukoneen kuskina Risto Vehviläisen valtauksella vuonna 1983.

SIVEN TAPIO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Goldfinger" (& Majanen Ahti) Harrijoki (Sotajoki) 1985

SIVULA HELJÄ (Ruovesi)

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2011:0058 "Lystilä" (& Friman Esa, Friman Mirja, Sivula Mauri, Sivula Heljä) Härkäselän päällä, lammen ja lähteen kohdalla, lapiokaivu, 2012–14.

SIVULA MAURI (Ruovesi)

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2011:0058 "Lystilä" (& Friman Esa, Friman Mirja, Sivula Mauri, Sivula Heljä) Härkäselän päällä, lammen ja lähteen kohdalla, lapiokaivu, 2012–14.

SJÖBLOM

Partanen Seppo J., Ivalojoiki: 31 kuva, 32 kuva, 104, 128

SJÖBLOM KAARLO (* HILL CHARLES)

Partanen Seppo J., Niemelä Raimo, Kullankaivajan opas: 65, 67, 68; Kullankaivajan opas (täydennetty painos 2014): 73, 74

Stigzelius Herman, Kultakuume: 127

Teeriaho Yrjö, Vanhojen karttojen Lappi: 72

SJÖGREN ABRAM (kirvesmies tai merimies, Raahe)

* Ivalojoiki (Merimieskoski 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 97, 129

SJÖMAN KARI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Merika" Sotajoki 1988–94

SJÖMAN KYÖSTI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Palsin tulli" Palsioja 2003–12, valtauksen siirto Heikki Kallio-Mannilalle 2012-

SJÖMAN RAINER

Launonen Kauko, Muttisen muisteluksia: 20

SJÖLUND OLOF (Helsinki)

Olof oli osakkaana Niilo Raumalan valtauksella vuosina 1970–76 Puskuojalla.

Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa (toinen painos): 181

SKANTS ABRAHAM (Pukkila) s. 1837, k. 1892

* (Palsioja, vuonna 1881, Anton Schneider' in valtauksella)

Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa (toinen painos): 102

SKANTS LAURI (Oulu) s. _1932

* Tolosjoki, Ramsaynoja

Lauri oli osakkaana Niilo Raumalan valtauksella vuosina 1970–76 Puskuojalla.

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Gollerogge" (& Hakkarainen Pertti, Laapio Matti, Rantala Erkki, Skants Lauri) Ramsanoja (Tolosjoki) 1977–87

"Gollerogge 2" (& Laapio Matti, Rantala Erkki, Reijonen Heikki, Vaskuri Kari) Ramsaynoja 1988–93

Lapin Kullankaivaja 4/2004: 26–28

Launonen Kauko, Muttisen muisteluksia: 81

Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa (toinen painos): 114, 181

SKOPA JOHAN (Liminka)

* Ivalojoiki (Sotajoenkoski 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 101

SNELLMAN AUGUST (kauppias, Oulu)

* Kerkelän Kultakaivos Oy Pohjola

Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa (toinen painos): 204

Stigzelius Herman, Kultakuume: 105, 106, 107, 111

SNELLMAN H. W (kauppias, Oulu)

* Kerkelän Kultakaivos Oy Pohjola

Stigzelius Herman, Kultakuume: 105

SNELLMAN JOHAN GEORG

* Ivalojoiki (Penttilänkoski, Saarikorva 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 51

SNELLMAN JOHAN WILHELM G:son (kauppaneuvos, Oulu), s. 1809, k. 1881

* Ivalojoiki (Alakoski, Appisjokisuu), Kerkelän Kultakaivos Oy Pohjola ja kullanetsintälupa

Kultamuseon julkaisu no 32, Kultajoki kertoo: 24

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 11, 13, 17, 18; Lapin kultamaat: 20, 21, 23; Saariselkä: 47;

Sankareita, veijareita ja huijareita: 27, 31, 33, 34, 75, 77, 80, 81, 82, 83, 138; Ivalojoiki: 89

Partanen Seppo J., Niemelä Raimo, Kullankaivajan opas: 22, 25; Kullankaivajan opas (täydennetty painos 2014): 28, 29

Stigzelius Herman, Kultakuume: 33, 36, 37, 41, 43, 50, 51, 52, 61, 62, 104, 105, 181

SNELLMAN K. A. (kauppaneuvos, Oulu)

* Kerkelän Kultakaivos Oy Pohjola

Stigzelius Herman, Kultakuume: 105

SNELLMAN PEKKA

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2019:0051 "Huppeli" (& Snellman Pekka, Puustinen Marko) Kylälehdonjoja, Köysivaara, Kutturantien eteläpuolella, konekaivu, 2020–24. Jatkolupa 2024–34.

SNELLMAN ROBERT (kauppias, Pyhäjoki)

* Ivalojoiki (Penttilänkoski, Ruikanmutka, Saarikorva) ja Kullanetsintälupa 1870-luvulla

VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Huuhtomo 4" (puolikas huuhtomo) (& Snellman Robert, Candelin John, Åkerman J., Lindgren J., Bentilä Petter) Kultalasta 4,8 km ylävirtaan Ruikanmutka, Ivalojoiki 1870

Kultamuseon julkaisu no 32, Kultajoki kertoo: 34

Launonen Kauko ja Partanen Seppo J., Opas Lapin kultamaille: 27, 31, 32

Mäkipuro Viljo, Kulta-Lappia ja kullankaivajia: 53

Partanen Seppo J., Kultamaiden retkeilyopas: 22; Lapin kultamaat: 27 kartta; Sankareita, veijareita ja huijareita: 14, 46, 51, 56, 90; Ivalojoiki: 41, 72, 77 kartta

Pitkänen Paavo, Kultaa ja kivikirveitä: 23, 27

Stigzelius Herman, Kultakuume: 39, 46, 51, 59

SOIKKELI JORMA

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Juurakon kulta" (& Suokas Erkki) Uusihaara (Tolosjoki) 1988–93,

"Juurakon kulta 2" (& Suokas Erkki) Uusihaara yläosa (Tolosjoki) 1997–2001

SOIKKELI LASSE

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Köysivaara 1" (Kaskinen Pentti ja Pertti) Köysivaara (Vuijemi) 1984–87,
"Vuijemi 1" (Kaskinen Pentti ja Pertti) Vuijemi (Sotajoki) 1989–94,
"Vuijemiselkä 3" (Kaskinen Pentti, Riihimäki Eero) Vuijemi (Sotajoki) 1990–95

SOILANTERÄ ONNI (ylivääpeli, Sodankylä)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kultapurnu" (& Turkka Osmo) Luiro 1976–81

SOINI MIKKO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Päähänpisto" (& Suvanto Soili) Vuijemi (Sotajoki) 1988–93

SOINI TIMO ANTERO (Oulunsalo) s. _1945

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2011:0005 "Kivitasku" (& Soini Timo, Loukia Hannele) Multatunturin pohjoispuolella olevassa nimettömässä ojassa, Zellbergintien itäpuolella, (Palsioja), konekaivu, 2015–20. Jatkolupa 2021–31. Luvan siirto 8.2024, siirron saaja Haikonen Jukka.

HL2019:0040 "Sinirinta" (& Soini Timo, Loukia Hannele) Multatunturin pohjoispuolella olevassa nimettömässä ojassa, Zellbergintien itäpuolella, (Palsioja), konekaivu, 2021–25. Siirto 6.2024, saajat Heimonen Sami ja Koistinen Jukka.

SOININEN TUURE

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kurukulta" Lemmenjoki 1981–83,

"Naulapää" (& Rydenfelt Harri) Lemmenjoki 1983–88

SOKERO KARI

Kyrö Hely, Sahavirta Helena, Mutterikämpästä koko maailman kultamuseoksi: 53 kuva

SOLALINNA ARTO (opettaja, Huittinen) (Marjut Telilän veli)

* Hipputiedosto (platina), Kopsusjoki ja (Sotajoki)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Itäranta" Pahaojanpalot (Sotajoki) 1975–75,

"Kopsushippu" Kopsusjoki (Luiro) 1975–84,

"Timanttihippu" Ivalojoki 1980–85,

"Timanttikylä" Ivalojoki 1981–85

Kyrö Hely, Sahavirta Helena, Mutterikämpästä koko maailman kultamuseoksi: 30

Lehtola Teuvo, Morgamin pyrkyrit: 80

Luhta Vesa, Kullan Placer-esiintymät Sotajoen alueella...: 106

Paakkanen Reima, Uusi kullankaivajan käsikirja: 47; Kullan ja luonnon kutsu: 197; Lapin kultamaat: 126;

Niemelä Raimo, Kullankaivajan opas: 13

Patala Anita, Täitä ja saivareita eli Iljetys 2: 47

Peltonen Milla, Äidin kullat, kultaperheen tarina (Telilä): 17, 23, 41, 136, 204

Teeriaho Yrjö, Mattsson Jorma, Tietoa ja tarinaa Saariseliltä: 23

SOLALINNA SAMI

<> KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2016:0002 "Karhunkynsi" Härkäseljanoja, Kutturantien pohjoispuolella, (Sotajoki), lapiokaivu, 2017–21.

SOLANTE ARI JUHANI (Lahti)

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2012:0046 "Bootcamp" (& Solante Ari, Oksanen Ari) Kellotapulinojassa ja Vuijeminhaarassa, lapiokaivu, 2013–17. Jatkolupa 2018–28.

SOLIN ARNOLD HENRIK (dipl.ins., vuorineuvos) s. 1889, k. 1959

* (Lapin Kulta Oy)

Stigzelius Herman, Kultakuume: 158

SOLITANDER CARL PROBUS (vuori-insinööri) s. 1843, k. 1918

* Geologiset kartat ja julkaisut, Ivalojoen (Kultalan Kruunun Stationi)

Kultamuseon julkaisuja no 32, Kultajoki kertoo: 66, 90

Lehtola Teuvo, Morgamin pyrkyrit: 8, 9, 150

Luhta Vesa, Kullan Placer-esiintymät Sotajoen alueella...: 5, 39, 41

Niemelä Osmo, Suomen karttojen tarina 1633–1997: 98, 108

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 22, 79, 184; Lapin kultamaat: 29, 61; Sankareita, veijareita ja huijareita: 66, 67, 115; Ivalojoen: 55 kartta

Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa (toinen painos): 102

Stigzelius Herman, Kultakuume: 61, 66 kuva, 66, 68, 69, 70, 71, 72, 73, 74, 75, 76, 80, 92, 93, 106

SOLITANDER KARL AXEL (insinööri) s. 1878, k. 1944

* Kerkelä

Laine Eevert, Neljännevuosisata maamme kaivostoimintaa...: 14

Mäkipuro Viljo, Kulta-Lappia ja kullankaivajia: 68

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 77, 79, 164; Lapin kultamaat: 61; Saariselkä: 51; Sankareita, veijareita ja huijareita: 137, 138, 225

Ruonaniemi Arvo, Lemmenjoen kultamuistot: 80

Stigzelius Herman, Kultakuume: 106, 107, 109, 111, 112, 121

SOLITANDER M. (järjestysmies)

* Ivalojoen (Kultalan Kruunun Stationi)

Ruonaniemi Arvo, Kultaa ja kohtaloita: 31–35, 42–47

SOMERSALMI LAURI

<> KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2017:0013 "Häränsilmä" Härkäselkä, Härkäoja, (Uusihaara), konekaivu, 2018–22. Jatkolupa 2022–26 lapiokaivu, (& Vaarala Jukka, Somersalmi Lauri, Martikainen Tapio, Martikainen Teuvo).

SONNINEN PETTER (itsellinen, lisalmi)

* Ivalojoen (Vaskissuvanto-lisalmenoja 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 105

SOPPI ANTTI

<> KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2019:0001 "Kaltioikuru" (& Lindfors Juhani, Vesala Ville) Rajakaltionoja, Liikavaaran ja Kiimavaaran välillä, Tankavaara, lapiokaivu, 2019–23. Jatkolupa 2023–33. Luvan siirto 1.2024, siirron saajat Soppi Antti ja Hirvikoski Pete.

SORJONEN EERO (Savonlinna) s. _1948

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Esonhippu" Uusihaara 2003–07,

"Esonpankki" Uusihaara 2003–08

SORMULA PETTER (talollinen, Muonio)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kolvarova 1–8" (& Törnroth Hjalmar, Kolström K. A., Olli Hjalmar, Sormula Petter) Kolvarova, Keimioja, Koiraoja (Kittilä) 1902 (8 kpl),

"Pahta- ja Saarikoski 1–52" (& Törnroth Hjalmar, Kolström K. A., Olli Hjalmar, Sormula Petter) Käkälänjoki (Enontekiö) 1902 (52 kpl),

"Riivinperä 1–8" (& Törnroth Hjalmar, Kolström K. A., Olli Hjalmar, Sormula Petter) Levänperä Vuontisjärvi, Pallastunturi (Muonio) 1902 (8 kpl)

SORMUNEN (* os. Bona Laura)

Peltomaa Jaakko, Inarilaisia 2: 214, 215

SORONEN AIMO s. _1952

SORRI KARI

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2011:0004 "Teirai2" Lato-oja, Tullinkuru, itäisen hiekkamontun kohdalla (Tolosjoki), lapiokaivu, 2012–17. Jatkolupa 2018–28. Luvan siirto 2018, aikaisempi haltija Färm Raine, uudet haltijat Sorri Kari ja Järveläinen Juhani. Muutos 4.2021: konekaivu. Siirto 2025, siirron saaja Mäki-Ontto Janne.

SORSA LEO

* Kellotapulinoja

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Luottimo" Sotajoki 1978–83

Luhta Vesa, Kullan Placer-esiintymät Sotajoen alueella...: 52

SORSA MATTI JOHANNES (työnjohtaja, Helsinki)

* Jomppastenoja, Jäkälä-äytsi ja Pohjoiskuru

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Sorsa 1–2" Jäkälä-äytsi (Ravadasjoki) 1950–53 (2 kpl),

"Brita 1–2" (& Tujula A.) Haaraaja Jomppastenoja (Morgamoja, Lemmenjoki) 1950–53 (2 kpl)

Partanen Seppo J., Kultakuumeen kuvat: 85, 86

Ruonaniemi Arvo, Hikihippuja kultamailta: 40; Kultahiekka ja tiimalasi: 21; Lemmenjoen kultamuistot: 18

SORSEN CHARLES J. (lääketieteen tri.)

* Suomalais-Amerikkalainen Kaivosyhtiö

SORVARI MATTI (itsellinen, Iisalmi)

* Ivalojoen (Vaskissuvanto-Iisalmenoja 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 105

SORVARI MATTI (lentäjä)

Matti lennätti kullankaivajia Martiniiskonpalolle.

Alhonen A., Partanen S. J., Kinnunen K., Niemelä R., Lemmenjoen kultamaat kukkivat: 81 kuva, 113

SORVARI SINIKKA

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2014:0007 "Otson kultala" Laanioja, sähkölinjasta 320 m itään päin, lapiokaivu, 2016–20.

SOTALA ARTO (Haapajärvi) s. _1962

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kimpale" Harrijoki (Sotajoki) 2003–07

SOTANIEMI HANNU

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Toivo" Eskottijoki Paalupää 1998–2002

SOTANIEMI PERTTI (rajamies, Inari) s. _1962

* (Kietsimäjoki)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Stuorrabuggi" (& Ahvenlampi Markku) Stuorrabuggi (Kietsimäjoki) 1987–91,

"Hopeapajukko" Lemmenjoki 1988–93,

"Stuorrabuggi" (& Ahvenlampi Markku) Stuorrabuggi (Kietsimäjoki, Inarijoki) 1990–95

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 175 kuva, 175

Patala Anita, Iljetystä ja vaskoolisärkeä: 67

SOTKAJÄRVI SIGFRID (Inari)

SOTKASIIRA MARKO

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2021:0023 "Goldfingers" (& Tyvelä Tommi, Itkonen Jouni, Sotkasiira Marko) Lismajoki, Riestovaaran länsirinteessä, lapiokaivu, 2022–26. Luvan siirto 11.2024, siirron saaja Mäkinen Tommi.

SOUKKA TAPIO (mineralogi)

Tapio kävi ensimmäisen kerran vuonna 2005 Loikkasen Villen mukana vaskaamassa Rönkönojalla. Tapio on tulostanut 3D-tulostimella erilaisia vaskooleja.

SOUKKALA MIKKO

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2013:0033 "Väkivaltaus" (& Niemelä Petri, Jänisoja Mikael ja Tommi, Kauppi Janne, Soukkala Mikko) Zellberginojan latvaosalla, (Palsioja), lapiokaivu, 2014–18.

HL2017:0042 "Väkivaltaus II" (& Niemelä Petri, Jänisoja Mikael ja Tommi, Kauppi Janne, Soukkala Mikko) Sotajoen ja Annabellanojan yhtymäkohdassa, lapiokaivu, 2018–22. Jatkolupa 2022–32. Luvan siirto 6.2024, saajat Niemelä Petri, Jänisoja Tommi ja Jänisoja Kari.

SPAK GRETA STINA (Alatornio)

* Ivalojoki (Ritakosken yläosa 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 107

SPAK ISRAEL (sotilas, Alatornio)

* Ivalojoki (Ritakosken yläosa 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 107

SPAK ISRAEL (sotilas, Oulu)

* Ivalojoki (Ritakosken yläosa 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 107

SPETS ANDERS (vai onko SPAK?) (työläinen, Oulu)

* Ivalojoki (Ritakosken yläosa 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 107

SPIRING ARTO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Lato-ojan kulta" Lato-oja (Tolosjoki) 1986–91,

"Sotakulta" (& Pesonen Jorma) Vuijemi (Sotajoki) 1990–95

STADI TUURE

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Seitsemäs taivas" (& Autioniemi Olli, Hautamäki Harri ja Marianne, Pesu Rauno, Teräs Eira, Vehviläinen Heikki) Annabellanoja (Sotajoki) 1996–2001

STADIGH PAAVO YRJÖ (varatuomari, Helsinki)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Moberginojan valtausalue 1" (& Rajala Albert, Stadigh Paavo) Moberginoja (Sotajoki) 1934–35

STAFFANS ALLAN (insinööri) s. 1880 Vaasa, k. 1946

Allan johti kultaruoppajien kokoamista Siperiassa 1902–14.

Lilja Erkki, Via Nordica, Kulta- ja museoteiltä vapauden teille: 267, 267 kuva, 268, 271, 273, 274, 285 kuva

STANDERTSKJÖLD CARL-GUSTAF (insinööri) s. 1841, k. 1919

* **Kaarle Kustaa, Kustaanoja ja Prospektor Oy**

Laine Eevert, Neljännesvuosisata maamme kaivostoimintaa...: 17

Launonen Kauko ja Partanen Seppo J., Opas Lapin kultamaille: 12, 15

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 90; Lapin kultamaat: (59 kartta), (63), (64); Saariselkä: 64; Sankareita, veijareita ja huijareita: 141

Stigzelius Herman, Kultakuume: 112, 115, 129

Syrjänen Inkeri, Makkonen Merja, Laanilan kultapolku: 16

STANDERTSKJÖLD HUGO ROBERT (eversti)

– s. 22.9.1844 Janakka, k. 9.5.1931 Helsinki

* **Prospektor Oy**

Laine Eevert, Neljännesvuosisata maamme kaivostoimintaa...: 17

Launonen Kauko ja Partanen Seppo J., Opas Lapin kultamaille: 12

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 141, 151

Stigzelius Herman, Kultakuume: 112

Syrjänen Inkeri, Makkonen Merja, Laanilan kultapolku: 16

STARCK LEENA (erityisopettaja, Espoo)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Pikku kuru" Puskunmutkasta 1,1 km länteen (Lemmenjoki) 1991–98

STARKMAN PETTER (kirvesmies)

* Ivalojoki (Anellinkorvat 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 54

STEELE JOHN

<> KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2018:0024 "Kaikki Peliin" Lappalaisenojan yläosalla, konekaivu, 2019–23.

HL2014:0034 "Camp Skäggswood" (& Holstad Alex, Eriksson Mattias, Nylen Per-Erik) Kellotapulinoja, Vuijeminhaarasta 500 m (Sotajoki), lapio- ja imurikaivu, 2016–20.

Luvan siirto elokuussa 2019, siirron saajat: Söderberg Magnus, Eriksson Mattias, Steele John, Söderholm Jan ja Ståhl Daniel.

STENBERG JOHN (insinööri, Kulosaari)

* Ivalojoki Oy

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 55; Lapin kultamaat: 45; Sankareita, veijareita ja huijareita: 143

Stigzelius Herman, Kultakuume: 129, 134, 135, 143, 150, 151

STENIUS HENRIK A. (* KIVEKÄS HEIKKI)

Stigzelius Herman, Kultakuume: 121, 160

STENROOS SARI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Havilanmaa" Kalaojan alaosa ja Ivalojoki 2004–08

STENUDD ERIK (itsellinen, Alatornio)

* Ivalojoki (Anellinkorvat 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 53

STENUDD HENRIK (itsellinen, Alatornio)

* Ivalojoki (Anellinkorvat 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 53

STEN(S)UDD PEHR (renki, Alatornio)

* Ivalojoki (Alakoski, Kolmoskosken alaosa Saunakoski 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 76, 87

STIGZELIUS HERMAN EMIL (kullantutkija professori, tekniikan tohtori)

– s. 14.8.1917 Helsinki, k. 10.5.1993 Espoo

* Elokuva, Hipputiedosto, Ivalojoen (Lihrin muistomerkki ja Ruikka), Jäkäläpää, Jänispää, Palsitunturit, Pihlajakuru, Sotajoki (Niinivirta), Suomen Malmi Oy, Taimenjoki ja Tankavaaran Kultakylän ympäristö

Hermannin kultakuume alkoi vuonna 1940, jolloin hän aloitti Haverin kultakaivoksen kaivosinsinöörinä. Hän toimi kaivostoimiston päällikkönä vuosina 1947–1970. Hän oli asiantuntijana useita vuosia ulkomailla. Herman nimitettiin Geologisen tutkimuslaitoksen ylijohtajaksi vuonna 1970.

Suomen nuorin teollisuusneuvos joutui virkapaikaltaan tekemisiin lähes jokaisen kullankaivajan kanssa ja hän solmi elinikäisiä ystävyyssuhteita heidän kanssa.

Alhonen A., Partanen S. J., Kinnunen K., Niemelä R., Lemmenjoen kultamaat kukkivat: 7 kartta, 63

Hanhivaara M., Kaskimies K. ja Pitkänen P. (toim.), Ivalojoen Kultalat: 10, 11 kuva

Johansson Peter ym., Kultakaira, opaskirja ja geologinen retkeilykartta: 17

Kajala Liisa (toim.), Lemmenjoki – Suomen suurin kansallispuisto: 81, 291, 304, 305

Kangasniemi Veikko, Satakunnan kulkurista kullankaivajaksi: 22, 53, 78, 79

Kankaala Ilmari A., Taistelu Lemmenjoen kullasta, Kari ja Sirkka Merenluodon tarina: 92, 121, 150, 151, 152, 162 kuva, 277, 309

Kejonen Aimo, Geologian ja malminetsinnän historia: 9, 36, 37–40, 182–183, 184

Konttinen Seppo, Kultakiima, Kullankaivaja Risto Mäläskän tarina: 46, 54, 117, 141, 158

Kultamuseon julkaisuja no 31, Kultamuseon 40-vuotisjuhlasymposium: 74, 83

Kultamuseon julkaisuja no 32, Kultajoki kertoo: (96 kuva)

Kyrö Hely, Mutterikämpästä koko maailman museoksi: 26 kuva, 40, 46, 47, 50, 74

Kyrö Hely, Sahavirta Helena, Mutterikämpästä koko maailman kultamuseoksi: 28 kuva, 42, 48, 49, 52, 80, 124

Lahtinen Jarmo, Asser Siitonen – malmimies: 25, 26, 29

Launonen Kauko, Kultakisat 25 vuotta: 34 kuva, 38 kuva, 40 kuva

Launonen Kauko ja Partanen Seppo J., Opas Lapin kultamaille: 39, 40 kuva, 56

Launonen Kauko, Muttisen muisteluksia: 64, 70, 71, 96, 97

Lehtola Teuvo, Morgamin pyrkyrit: 11, 12, 22, 24, 25, 31, 36, 57, 60, 65 kuva, 66, 67, 68, 73, 74, 79, 92, 98, 126, 128, 129, 129 kuva, 150, 170, 173, 175

Lehtola Veli-Pekka (toim.), Inari, Aanaar, Inarin historia jääkaudesta nykypäivään: 235, 430 kartta, 436

Liimatainen Sari, Pienestä kultahuutomosta kansainväliseksi kultakyläksi (nro 17): 74 kuva, 100, 108

Lilja Erkki, Tunturien yli Jäämerelle: 377, 399, 400 kuva; Via Nordica, Kulta- ja museoteiltä vapauden teille: 114, 115, 128

Luhta Vesa, Kullan Placer-esiintymät Sotajoen alueella...: 7, 31, 39: Ivalojoen erämainen kultajoki: 21 kuva

Mäkipuro Viljo, Kulta-Lappia ja kullankaivajia: 157 kartta, 161 kartta; Lapin kultaa: 95 kuvat, 114, 117, 127; Lemmenjoen kultasatu: 7 kartta, 61 kartta, 113

Niemelä Osmo, Suomen karttojen tarina 1633–1997: 99

Paakkanen Reima, Kullankaivajan käsikirja: 2, 102; Uusi kullankaivajan käsikirja: 33, 114 kuva, 116

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 4, 40, 46, 47, 52, 58, 59 kuva, 90, 90 kuva, 114 kuva, 164, 165, 172 kuva, 187; Kultakuumeen kuvat: kansikuva, 3, 19 kuva, 38 kuva, 57, 58 kuva, 58, 59 kuva, 59, 63 kuva, 77 kuva, 78 kuva, 79 kuva, 80 kuva, 81 kuva, 82 kuva, 83 kuva, takasivu kuva; Kultamaiden retkeilyopas: 70, takakansi kuva; Kultamuseo 10 vuotta: 3, 11, 29, 38; Lapin kultamaat: 114, 124; Saariselkä: 56, 64, 138; Sankareita, veijareita ja huijareita: 30, 71, 72, 78 kuva, 112, 123, 154, 158 kuva, 160 kuva, 172 kartta, 175 kuva, 201, 219, 221, 225, 231, 244, takakansi kuva; Ivalojoen: 79 kuva, 82, 110 kuva, 111 kuva

Partanen Seppo J., Niemelä Raimo, Kullankaivajan opas: 18, 19 kuva, 42 kuva, 45; Kullankaivajan opas (täydennetty painos 2014): 23, 24 kuva, 45 kartta, 48 kartta

Patala Anita, Iljetystä ja vaskoolisärkeä: 100, 102, 104; Täitä ja saivareita eli Iljetys 2: 13, 19

Pyhtilä Mauno, Balladi kauniista Petronellasta: 168–169 kuvat, 179, 180, 181, 190

Roth Anne, Tarunhohtoinen Tankavaara, Kultakylän tarinoita: 54, 54 kuva, 129, 130 kuva, 131; Kultamaan tyttäret: 16, 18, 76 kuva

Ruonaniemi Arvo, Hikihippuja kultamailta: 107, 108, 110, 116, 117, 128–129 kuvat, 146, 147, 167, 179, 203, 204, 208; Kultaa ja kohtaloita: 82, 96–97 kuvat, 118, 139, 148, 150, 157–159, 172; Kultahiekka ja

tiimalasi: 22, 41, 58 kuva; Povipullon kultaa: 103, 103 kuva, 116, 117; Lemmenjoen kultamuistot: 44, 48, 53, 54, 58, 67, 81, 86 kuva, 90 kuva, 93; Vuosi Sata: 88 kuva, 89, 91
Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa (toinen painos): 96, 134
Stigzelius Herman, Kultakuume: 187 kuva, 217 kuva, 219 kuva, 228 kuva, 242 kuva, 257 kuva
Teeriaho Yrjö, Kartan kanssa kairassa: 39; Vanhojen karttojen Lappi: 70, 142
Tynys Tapio, Hammastunturin erämaa: 163
Väänänen Veikko, Hammastunturi, ihmisen erämaa: 134; Uhkia & isommuksia: 29

STIGZELIUS KARIN s. 9.9.1918, k. 19.6.1996

Launonen Kauko, Muttisen muisteluksia: 97

STJERNVALL HUGO JOHAN (geologi) s. 5.6.1864 Orimattila, k. 28.8.1904 Savonlin- na

* Kultatietoa, Lätäseno, Muonionjoki ja Ounasjoki

Laine Eevert, Neljännesvuosisata maamme kaivostoimintaa...: 11

Mineralia 3/2024: 4-15 (uutta tietoa)

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 55; Lapin kultamaat: 45

STJERNVALL JULIUS. (ins., vuorineuvos) s. 1874, k. 1939

* Ivalojoen Oy

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 143

Stigzelius Herman, Kultakuume: 129, 134, 135, 143, 147, 148, 150, 151

STORM ADAM (itsellinen, Lohta)

* Ivalojoen (Ruikanmutka 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 46

STRIDFELDT PETTER (itsellinen, Alatornio)

* Ivalojoen (Anellinkorvat 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 53

STÅHL DANIEL

<> KULLANHUHDONTALUPA:

HL2014:0034 "Camp Skäggswood" (& Holstad Alex, Eriksson Mattias, Nylén Per-Erik) Kellotapulinoja, Vuijeminhaarasta 500 m (Sotajoki), lapio- ja imurikaivu, 2016–20.

Luvan siirto elokuussa 2019, siirron saajat: Söderberg Magnus, Eriksson Mattias, Steele John, Söderholm Jan ja Ståhl Daniel.

STÅHLBERG K. J. (presidentti)

* Mutterikämpä

STÅHLE TIINA

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kesseli" Härkäselkä 2009–14,

"Kymppi" Härkäselkä 2012–14 (valtauksen siirto Tmi Ståhlen koru)

STÅL STAR GUNNAR (Ruotsi)

(* Kellotapulinoja, Söderberg Magnus)

STYRMAN F.

Lehtola Veli-Pekka (toim.), Inari, Aanaar, Inarin historia jääkaudesta nykypäivään: 238

SUHONEN JAKKE

Jakke on kaivanut Usko Kopran kaivospiirialueella Moberginojan latvalla.

SUHONEN MATTI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kultasarvi" Ivalojoki 1988–93

SUHONEN PEKKA

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Tolokunkultala" (& Hartikainen Sulo, Pöntinen Esko) Palsioja 1985–91,

"Kolmen kulta" (& Hartikainen Sulo ja Veikko, Laine Timo, Pöntinen Esko) Uusihaara 1993–2000

<>KULLANHUHDONTALUPA:

HL2012:0042 "Kultavaara" (& Pöntinen Esko, Hartikainen Sulo, Hartikainen Veikko, Laine Timo, Suhonen Pekka) Uusihaara, Kutturantien eteläpuolella, lapiokaivu, 2013–16. Jatkolupa 2017–20, mukaan tullut Hämäläinen Tuomo.

SUHONEN VILHO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Köysi 2" (Parkkonen Sampo) Lemmenjoki 1981–83

"Köysi 2" (Ollikainen Irma) Lemmenjoki 1983–86

SUIKKANEN MATTI

<> KULLANHUHDONTALUPA:

HL2012:0097 "Proku 3" Hangasoja, Kerkelänojasuulta ylävirtaan päin, sähkölinjan länsipuolella, lapiokaivu, 2013–17. Luvan aikaisempi haltija Kasti Reijo. Kullanhuhdontaluvan siirto 2016, siirron saajat: Hakala Sami, Kapli Rainer, Suikkanen Pekka ja Matti sekä Turunen Hannu. Jatkolupa 2018–28.

HL2020:0015 "RPS-Hangasoja HM" (& Hakala Sami, Kapli Rainer, Suikkanen Matti, Suikkanen Pekka, Turunen Hannu) Hangasoja ja Rönkönoja, sähkölinjan kohdalla, konekaivu, 2021–25.

SUIKKANEN PEKKA (Lappeenranta) s. _1952

* Hipputiedosto

Pekan kultaura alkoi vuosituhannen alussa.

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"KultaKousku" Tolosenhaara ja Tolosjoki 2004–11

<>KULLANHUHDONTALUPA:

HL2011:0051 "Kultakuosku" Tolosenhaaran ja Kaksilauttasen suulla sekä Tolosjoki 2012–13, lapiokaivu
HL2011:0023 "RPS-Hangasoja" (& Hakala Sami, Kapli Rainer, Suikkanen Pekka) Hangasoja, nelostien ja sähkölinjan välissä (Tolosjoki), konekaivu, 2017–20.

HL2012:0097 "Proku 3" Hangasoja, Kerkelänojasuulta ylävirtaan päin, sähkölinjan länsipuolella, lapiokaivu, 2013–17. Luvan aikaisempi haltija Kasti Reijo. Kullanhuhdontaluvan siirto 2016, siirron saajat: Hakala Sami, Kapli Rainer, Suikkanen Pekka ja Matti sekä Turunen Hannu. Jatkolupa 2018–28.

HL2020:0015 "RPS-Hangasoja HM" (& Hakala Sami, Kapli Rainer, Suikkanen Matti, Suikkanen Pekka, Turunen Hannu) Hangasoja ja Rönkönoja, sähkölinjan kohdalla, konekaivu, 2021–25.

SUKULA J. I.

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 61; Lapin kultamaat: 27 kartta; Sankareita, veijareita ja huijareita: kartta 115

Partanen Seppo J., Niemelä Raimo, Kullankaivajan opas: 31 kartta; Kullankaivajan opas (täydennetty painos 2014): 35 kartta

Stigzelius Herman, Kultakuume: 68

Teeriaho Yrjö, Vanhojen karttojen Lappi: 78, 79 kartat

SUKULA JOHAN JOHANINPOIKA (talollinen, Rovaniemi)

* Ivalojoki (Kolmoskosken alaosa, Kultalan alue), Paskaoja ja Sotajoki (Lumioja, Halvarinniemi, nimetön oja idästä, Maaailmanpankki)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Huuhtomo 1" Sotajoen suulta 4 km, Sotajoki 1881,

"Huuhtomo 1–3" Sotajoen suulta 5 ja 3 km, Sotajoki 1881 (3 kpl),

"Sotajoki 1" Ivalojoelta 3 km, Sotajoki 1882,

"Ivalojoki 1–3" Kultalasta 2 km alavirtaan, Ivalojoki 1882 (3 kpl),

"Ivalojoki 1" Rovaniemenköngäs, Kultalasta alavirtaan, Ivalojoki 1885–93

Kultamuseon julkaisuja no 32, Kultajoki kertoo: 56, 58, 68
Lehtola Teuvo, Morgamin pyrkyrit: 9
Luhta Vesa, Kullan Placer-esiintymät Sotajoen alueella...: 39, 43
Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 61 kartta; Lapin kultamaat: 27 kartta; Sankareita, veijareita ja huijareita: 69, 114, 115 kartta, 115; Ivalojoki: 59 kartta
Partanen Seppo J., Niemelä Raimo, Kullankaivajan opas: 31 kartta
Stigzelius Herman, Kultakuume: 68, 70, 72, 74, 83

SUKULA JUHANINPOIKA

* Sotajoki (Pahaojan alaosa)

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 61 kartta; Lapin kultamaat: 27 kartta; Sankareita, veijareita ja huijareita: 115 kartta; Ivalojoki: 59 kartta
Stigzelius Herman, Kultakuume: 68, 72

SUKULA JUHO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Ivalojoki 1" Rovaniemenköngäs, Ivalojoki 1885–93

SUKULA STAFFAN (itsellinen, Oulu)

* Ivalojoki (Rovaniemenkoski 1870 – luvulla)

SUKULA VILHO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT: Lemmenjoki 1981–86

SUKUVAARA PERTTI (koneinsinööri), s. _1950 Sodankylä

* Tankavaaran kultakylä

Roth Anne, Tarunhohtoinen Tankavaara, Kultakylän tarinoita: 148
Stenros Manne, Lapin kulta ja kullankaivu: 59 kuva

SULI HANNU

<> KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2015:0034 "Gobra 2", (& Hottinen Ari, Lyytinen Markku, Suli Hannu), Kaita-Kotsamon luoteisreunassa olevassa kurussa, (Tulppaoja, Tankajoki, Sodankylä), konekaivu, 2017–21. Luvan siirto 3.2021, siirron saajat: Paavola Timo ja Rissanen Markku.

SULIN JARI

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2020:0045 "Merilintu" Merilintulampi, Harrijoki, lammen ja metsäautotien välinen kuru, konekaivu, 2021–25. Luvan siirto 1.2024, siirron saajat: Saari Sauli, Sulin Jari. Aikaisempi haltija Reijonaho Juha.

SULKU PENTTI JUHANI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kumpare" Sotajoki 1980–82,
"Eden" (& Väätäinen Harri) Vuijemi (Sotajoki) 1985–88,
"Kolmio" Vuijemi (Sotajoki) 1987–92,
"Hippu" Zellberginoja 1988–93

SUMMANEN ISMO

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2012:0071 "Saivare" (& Saaririnne Markku, Haikkonen Aaro, Summanen Ismo) Palsiojasta 350 m länteen, kartalla ei ole oja paikassa, lapiokaivu, 2013–16.

SUNDBERG JARI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Aurinkoranta" Ivalojoki 1993–96

SUNI JONI

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2011:0060 "Vuijemin vaakuna" Vuijeminhaaran yläosalla, Köysihaarasuun alapuolella 250 m, lapiokaivu, 2012–15. Jatkolupa 2017–27. Luvan siirto 2026, siirron saaja Suni Joni, aikaisempi haltija Kotilainen Keijo.

SUNI KAI (Sauvo) s. 2013

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Petronellan kolmio" Kaarreoja (Miessijoki) 2009–13

SUNI SEPPO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Sopukka Gold Team" (& Halla-aho Erkki, Kupila Matti, Ojala Seppo, Tapola Anssi, Vuorela Jussi, Ylianttila Markku) Ramsaynoja (Tolosjoki) 1987–90,
"Toivoton" Pikku Hangasselkä Tolosjoki 2000–2005

SUNI VILJO (liikemies, Helsinki)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Utsjoki 1–10" Äimäjoki (Tenojoki) 1917 (10 kpl),
"Ivalo 1–4" Kuivaniemi, Ivalojoki 1917 (4 kpl),
"Ivalo 5–11" Karvavaara (Ivalojoki) 1917 (7 kpl),
"Ivalo 12–14" Porttivaaransuvanto (Ivalojoki) 1917 (3 kpl),
"Ivalo 15" Porttikoski, Ivalojoki 1917,
"Ivalo 16–19" Kyläjokisuulta 0,5 km, Ivalojoki (4 kpl),
"Ivalo 20–25" Ivalojoki (5 kpl),
"Laanilauttanen 1-3" Laanioja, Laaniojan risteysalue (Tolosjoki) 1917 (3 kpl),
"Skietsim 1–30" Kietsimäjoen suulta alkaen 1917 (30 kpl),
"Ivalo 16–25" Kyläjoensuu, Ivalojoki 1917 (10 kpl)

SUNNA

* Ivalojoki (Ruikanmutka 1880-luvulla)

Partanen Seppo J., Ivalojoki: 72

SUOJANEN VELI-PEKKA

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2022:0008 "Kultaranta" (& Koivumäki Jari, Talka Teppo, Laine Tom, Rasilainen Reino, Koivumäki Jarno, Höyky Paavo, Suojanen Veli-Pekka, Haapanen Tuomas) Lauttaoja, heti sähkölinjan eteläpuolella, Sodankylä, lapiokaivu, 2022–26.

SUOKAS ERKKI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Juurakon kulta" (& Soikkeli Jorma) Uusihaara 1988–93,
"Juurakon kulta 2" (& Soikkeli Jorma) Uusihaara yläosa (Tolosjoki) 1997–2001

SUOKKO TAPIO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

KaivNro 9016 "Goldmainers" (& Myllykangas Timo, Myllykangas Keijo, Ruotsalainen Juha, Taivassalo Tuomo) Vuijeminhaara 2011–15. Valtausoikeuden siirto lokakuu 2014, uudet haltijat Väyrynen Pekka, Pöllänen Heikki ja Saukko Tapio.

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2015:0014 "Vuijeminlaakso" (& Väyrynen Pekka, Pöllänen Heikki, Saukko Tapio), Vuijeminhaara, Kutturantien pohjoispuolella 960m, lapiokaivu, 2017–27. Luvan siirto, saajat: Väyrynen Pekka, Pöllänen Heikki, 2021–27.

SUOMAA HELGE

* (Kuivakuru 1930-luvulla)

Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa (toinen painos): 156

SUOMALAINEN RAIMO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

©JJK

"Kultaoja" Aho-oja, Hangasoja (Tolosjoki) 2000–04

SUOMELA PEKKA (kaivosylitarkastaja)

* Työ- ja elinkeinoministeriö

Kankaala Ilmari A., Taistelu Lemmenjoen kullasta, Kari ja Sirkka Merenluodon tarina: 251, 252

Peltonen Milla, Äidin kullat, kultaperheen tarina (Telilä): 148, 149

Väänänen Veikko, Uhkia & isommuksia: 78, 79

Pekka oli kaivosylitarkastajana 2007–2011

SUOMELA PERTTI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Suomies" Kultaoja (Tolosjoki) 1999–2006

SUOMINEN JUHANI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Gold-Hill" (& Santamäki Eero) Harrioja (Tolosjoki) 2006–13

<>KULLANHUHDONTALUPA:

HL2013:0057 "Gold Hill" (& Suominen Juhani, Santamäki Esa) Harrioja, Iso Harrivaaran eteläpuolella, (Tolosjoki), lapiokaivu, 2014–17. Jatkolupa 2018–28 (& Suominen Juhani, Jaatinen Pekka, Kananen Reijo, Myyry Leevi). Luvan siirto, luvan saajat 2020: Suominen Juhani, Kinnunen Jyrki, Myyry Leevi, Jaatinen Pekka.

SUOMINEN KARI

<>KULLANHUHDONTALUPA:

HL2012:0059 "Carthago Gold Camp" (& Palomäki Pertti, Dahlberg Lars, Ollila Urpo, Suominen Kari) Ramsanojan alaosa, (Tolosjoki), lapiokaivu, 2013–16.

SUOMINEN LAURA

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Sotasärkkä" Sotasärkkä (Ivalojoen) 1977–83

SUOMINEN M.

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kolmen Pankki" (& Valtonen J., Wulff S.) Palsioja 1979–84

SUONIO ANNA

* (Pohjoiskuru)

SUONIO MARKKU (Espoo)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Valkoviiri" Pohjoiskuru, Jäkälä-äytsi (Ravadasjoki) 1979–84,

"Äytsilatva" Jäkäläoja, Jäkäläpää (Ravadasjoki) 1987–93,

"Alakuru" (& Nyman Teuvo) Lemmenjoki 1988–

SUONUUTTI TAUNO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Suonuutti" Sotajoki 1979–85

SUOPANKKI JOHAN PETTER (itsellinen, Kemijärvi)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kakslauttanen 1–6" Kakslauttanen (Tolosjoki) 1903 (6 kpl),

"Paloselkä 1–7" Paloselkä Pullepuoltsinoja (Tolosjoki) 1903 (7 kpl)

SUOPANKKI MATTI (talollinen, Kemijärvi)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kakslauttanen 11–19" Kakslauttanen (Tolosjoki) 1902 (9 kpl),

"Kakslauttanen 1–3" Kakslauttanen (Tolosjoki) 1903 (3 kpl)

SUOPANKKI TAAVA (kokki, myöh. Kemppainen)

* Ivalojoki (Sotajoen suupankki)

Kejonen Aimo, Geologian ja malminetsinnän historia: 178

Luhta Vesa, Ivalojoki erämainen kultajoki: 17

Mäkipuro Viljo, Kulta-Lappia ja kullankaivajia: 32–33 kuvat, 87; Lapin kultaa: 172

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 48; Kultamaiden retkeilyopas: 30; Lapin kultamaat: 41;

Sankareita, veijareita ja huijareita: 102; Ivalojoki: 98

SUORSA JOHAN (liikemies, Oulu)

* Ivalojoki (Ruikanmutka)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kultaniemi" Ruikanniemi, Ivalojoki 1941–46,

"Kultaniemi" Ruikanniemi, Ivalojoki 1946–49

Lehtola Teuvo, Morgamin pyrkyrit: 10

Partanen Seppo J., Kultamaiden retkeilyopas: 84

SUSCHTSEHOV NIKOLAI (valtioneuvos, Pietari)

* Kullanetsintälupa ja Tenojoki 1872

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 13; Lapin kultamaat: 20; Sankareita, veijareita ja huijareita: 33, 96, 168

SUTELA ABRAM (Oulunpitäjä)

* Ivalojoki (Grönholmankoski 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 94

SUTELA HENRIK (Oulunpitäjä)

* Ivalojoki (Grönholmankoski 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 94

SUTELA MATS (Oulunpitäjä)

* Ivalojoki (Grönholmankoski 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 94

SUURIKEROINEN

* Appisjoki

Mäkipuro Viljo, Kulta-Lappia ja kullankaivajia: 56

SUURSALMI ANU HELENA

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2011:0009 "Uusi polvi" Tankajoki, Vuotso, Sodankylä, lapiokaivu, 2014–18. Aikaisempi haltija Marko Lauronen.

Kankaala Ilmari A., Taistelu Lemmenjoen kullasta, Kari ja Sirkka Merenluodon tarina: 244

Väänänen Veikko, Uhkia & isommuksia: 149 kuva

SUUTARI JAKOB (työläinen, Oulu)

* Ivalojoki (Ritakosken yläosa 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 107

SUUTARI MATTS (Oulu)

* Ivalojoki (Grönholmankoski 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 95

SUVALA VEIJO (Muhos) s. _1953

©JJK

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:
"Sisu kulta" Tolosjoki 2011–15

SUVANNE TAPIO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:
"Lisäkulta" Sotajoki 1991–97

SUVANTO SOILI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Päähänpisto" (& Soini Mikko) Vuijemi 1988–93,
"Kultarotko" (& Velhonoja Pirjo) Palsioja 1996–2003,
"Kultarotko" Palsioja, Zellberginojan suulla 2004–11

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2015:0003 "Viiden tähden kulta" (& Suvanto Soili, Rahkola Hannu, Tushi Leonard, Velhonoja-Tushi Anne, Velhonoja Pirjo), Palsioja, Zellberginojan suulta alavirran suuntaan, lapiokaivu, 2016–20. Jatkolupa 2020–30.

Lehtonen Anurag, Keväällä tulevat unet: 17, 21, 46, 57, 65, 66, 76, 81, 82, 141, 142, 143

SUVANTO TAPIO (Oulu) s. 1947

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kuukelin kujerrus 2" Uusihaara 1996–2005,
"Haavekulta" Vuijeminhaara 2006–13

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2013:0054 "Haavekulta" Vuijeminhaara, kahden Vuijeminniemenestä tulevan puron kohdalla, Kutturantien pohjoispuolella 1,6 km, lapiokaivu, 2014–17. Jatkolupa 2018–25.

SUVELA JUKKA-PEKKA

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Hippula" Vuijemi (Sotajoki) 1980–85

SVAHN RAUNI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Koo-Tee" Vuotosjoki (Kemahaara, Pelkosenniemi) 1990–95

SVENONIUS FREDRIK (ruotsalainen geologi) s. 1852, k. 1928

Stigzelius Herman, Kultakuume: 67, 112

SVINHUFVUD RAFAEL (työnjohtaja) s. 1897, k. 1963

* Hipputiedosto, (Kuivakuru, Ivalojoen Oy)

Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa (toinen painos): 139, 146, 147

SVÄRD THOMAS (muurari, suutari, apumies, Pulkki)

* Ivalojoen (Kultalan Kruunun Stationi 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 64

SWEDELIUS GUSTAF (ruotsalainen vuori-insinööri) s. 1826, k. 1904

* Ivalojoen (Alakoski, Kultalan alue, Kultalan Kruunun Stationi), pankkikulta ja pohjakulta Hanhivaara M., Kaskimies K. ja Pitkänen P. (toim.), Ivalojoen Kultalat: 13, 15

Laine Eevert, Neljännesvuosisata maamme kaivostointia...: 8, 9

Luhta Vesa, Kullan Placer-esiintymät Sotajoen alueella...: 5, 47

Mäkipuro Viljo, Kulta-Lappia ja kullankaivajia: 40

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 45; Kultamuseo 10 vuotta: 31; Lapin kultamaat: 40, 124;

Sankareita, veijareita ja huijareita: 65; Ivalojoen: 55 kartta

Pitkänen Paavo, Kultaa ja kivikirveitä: 31, 32

Stigzelius Herman, Kultakuume: 38, 62, 64, 64 kartta, 65, 66, 69

SYRJÄ ARVI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Arjo 1" (& Rytilahti Jouko) Auermajoki, Kuusivaaranselkä (Salla) 1995–2000,

"Arjo 2" (& Rytilahti Jouko) Auermajoki, Kuusivaaranselkä (Salla) 1995–2000

SYRJÄ SEPPO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"HiKuRu" Vuijeminselkä (Kutustajanoja) 2000–04

SYRJÄNEN INKERI "Inkku" (maisteri, Kultamuseon johtaja) s. _1943 Pieksämäki

* Maailman Kullanhuuhdontajärjestö ja Tankavaaran Kultakylä

Inkeri jäi eläkkeelle huhtikuussa 2008.

Hanhivaara M., Kaskimies K. ja Pitkänen P. (toim.), Ivalojoen Kultalat: 9

Kejonen Aimo, Geologian ja malminetsinnän historia: 187

Kultamuseo nro 18, Golden World: 47 kuva

Kultamuseon julkaisuja nro 29, Lapin kulta-alueiden kulttuuriympäristöt: 5, 22

Kultamuseon julkaisuja no 30, Lemmenjoen isommukset, Antti Aarnio-Wihurin hippukokoelma: 11

Kultamuseon julkaisuja no 31, Kultamuseon 40-vuotisjuhlasymposium: 7, 8, 9, 9 kuva, 10, 13, 23, 23 kuva, 109

Kultamuseon julkaisuja no 32, Kultajoki kertoo: 8, 10, 11, 12, 15

Kyrö Hely, Mutterikämpästä koko maailman museoksi: 6, 7, 8 kuva, 9, 18, 20, 23, 27, 36, 37, 41, 42, 43, 44 kuva, 47, 47 kuva, 48, 57, 60, 65 kuva, (66 kuva), 69, 70, 72, 75, 79, 82, 85 kuva

Kyrö Hely, Sahavirta Helena, Mutterikämpästä koko maailman kultamuseoksi: 4 kuva, 8, 9–11, 10 kuva, 13 kuva, 20, 22, 25, 29, 38, 43, 44, 45, 46 kuva, 49, 49 kuva, 50, 59, 62, 66, 67, 71, 72, 74, 76, 79, 89 kuva, 102, 109, 116, 116 kuva, 117 kuva, 117, 118 kuva, 118, 119, 119 kuva, 123

Launonen Kauko, Muttisen muisteloksia:

Launonen Kauko, Kultakiset 25 vuotta: 6, 9, 14 kuva, 16 kuva, 24 kuva, 28 kuva, 30 kuva, (52 kuva)

Lehtola Teuvo, Morgamin pyrkyrit: 57, 63, 64, 65, 66, 67, 73, 74, 76, 79, 80, 81, 82, 84, 94, 95, 96, 105, 106

Liimatainen Sari, Pienestä kultahuuhtomosta kansainväliseksi kultakyläksi (nro 17): 29, 31 kuva, 35 kuva, 36, 37, 42 kuva, 52, 58, 67, 78 kuva, 79, 84 kuva, 90 kuva, 95, 98 kuva, 99, 101, 105, 109, 113 kuva, 114

Lilja Erkki, Via Nordica, Kulta- ja museoteiltä vapauden teille: 52, 155, 164, 165 kuva

Paakkanen Reima, Kullankaivajan käsikirja: 2

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 97, 100; Kultakuumeen kuvat: 3, 4 kuva, 5 kuva, 6 kuva, 9 kuva, 11 kuva, 12 kuva, 14, 15 kuva, 21, 22 kuva, 29, 32 kuva, 37 kuva, 38 kuva, 48; Kultamaiden retkeilyopas: 8, 90, 90 kuva; Kultamuseo 10 vuotta: 3, 5, 11, 13, 22 kuva; Lapin kultamaat: 100, 102, 126; Sankareita, veijareita ja huijareita: 15 kuva, 159, 162 kuva, 163, 244; Ivalojoki: (97 kuva, 99 kuva), 128

Patala Anita, Iljetystä ja vaskoolisärkeä: 54, 67, 105, 106, 114; Täitä ja saivareita eli Iljetys 2: 26, 37, 74, 75, 92, 118

Pyhtilä Mauno, Balladi kauniista Petronellasta: 199

Roth Anne, Tarunhohtoinen Tankavaara, Kultakylän tarinoita: 45 kuva, 72, 74 kuva, 75, 109, (138 kuva), 148; Kultamaan tyttäret: 101–104, 103 kuva

Ruonaniemi Arvo, Kultahiekka ja tiimalasi: 42; Lemmenjoen kultamuistot: 43, (45), 54

Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa (toinen painos): 184, 185

Stigzelius Herman, Kultakuume: 233, 240, 256, 257 kuva

Teeriaho Yrjö, Kulkijoiden vanhaa Saariselkää: 28

Väänänen Veikko, Uhkia & isommuksia: 37

SYSMÄLÄINEN RAILI

Launonen Kauko, Muttisen muisteluksia: 20, 48

SYVÄNEN KARI (Mustasaari) s. 1946

* (Pikku-Kutustajanoja, Sotajoki)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kultatusina" (& Kivisaari Jorma, Filppula Kauko, Hakola Pekka, Luoma Pekka, Murtonen Manne, Nurmio Markku, Syvänen Kari ym.) Pikku-Kutustajanoja Kutustajanharjut (Sotajoki) 2001–08

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2012:0079 "Kultatasku 2-Goldpocket 2" (& 7) Pikku-Kutustajanojan latvaosalla, Kutustajanharjun ja Kutturantien eteläpuolella, (Sotajoki), lapiokaivu, 2013–16.

SÄILY VEIKKO (Ylivieska)

* Jäkälä-äytsi

Lehtola Teuvo, Morgamin pyrkyrit: 14

SÄILÄ

* Hopiaoja

Ruonaniemi Arvo, kultaa ja kohtaloita: 164

SÄILÄ MARJO

<> KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2012:0080 "Taivasten Valtakunta" (& Pispä Hannele, Huhtinen Jari, Ilmonen Hannu, Ilmonen Marika, Ilmonen Pirkko, Säilä Marjo) Zellberginojan latvaosalla, oijen haarassa, (Palsioja), lapiokaivu, 2013–16. Jatkolupa 2017–27.

SÄKKILÄ KAARLO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Köysi" (& Parkkonen Sampo) Köysihaara (Vuijemi) 1980

SÄKKINEN MARKO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Welcome Stranger" Vuijeminhaara 2001–05,

"Sampo" Ramsanoja (Tolosjoki) 2004–08,

"Kultarinne" Grönholmankoski, Ivalojoen pohjoisranta, lapiokaivu, 2006–13

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2013:0030 "Kultarinne" Grönholmankosken kohdalla, Ivalojoen pohjoisranta, lapiokaivu, 2014–16. Jatkolupa 2017–27.

SÄLLILÄ SIMO (tuotantopäällikkö) s. 1950 Helsinki

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Säkä-Kulta" (& Kärki Antti) Hopiaoja (Tankajoki) 1988–92

Keränen Pekka, Teknokulturaatio: 86

Patala Anita, Taitä ja saivareita eli Iljetys 2: 100

SÄLVI LAURI EUGEN (Pori)

* Jäkälä-äytsi ja Morgamoja 1950-luvulla

Kejonen Aimo, Geologian ja malminetsinnän historia: 189

Lehtola Teuvo, Morgamin pyrkyrit: 14

Mäkipuro Viljo, Kulta-Lappia ja kullankaivajia: 208; Lemmenjoen kultasatu: 81

SÄRKELÄ GUSTAF (Paavola)

* Ivalojoenkoski 1870 – luvulla

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 100

SÄRKELÄ KAISA (Ivalo) s. _1951

* Hipputiedosto

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kulta kutkus" (& Jussila Matti, Kuha Jaakko, Kärnä Erkki, Leinonen Yrjö, Riutta Paavo) Ramsanoja (Tolosjoki) 1994–2001.

<> KULLANHUUHDONTALUPA:

KaivNro 5207/1a "Jeagiloaivi Kultasarvi" Jäkälä-äytsin yläosa Palmrootinoja (Kokko) kaivospiiri 1996-.

Kaivosoikeuden aikaisemmat haltijat: (& Ekström Marcus, Ahvonen Jorma, Koivisto Kari, Laanilan Savotta Oy, Rantanen Kai, Rissanen Harri, Räisänen Jari, Särkelä Kaisa ja Mika Telilä).

Kaivosoikeuden uudet haltijat 2019 (& Niemenmaa Erkki, Janhunen Heikki, Lindblad Harri, Sainio Jukka, Koivisto Kari, Laanilan Savotta Oy, Rantanen Kai, Rissanen Harri, Räisänen Jari, Särkelä Kaisa ja Telilä Mika). Kaivospiirin lakkautus 4.2024.

Peltomaa Jaakko, Inarilaisia 3: 17
Partanen Seppo J., Niemelä Raimo, Kullankaivajan opas: 168
Väänänen Veikko, Uhkia & isommuksia: 40 kuva, 41, 120

SÄRKELÄ MATTS

* Ivalojoiki (Appisjokisuu 1870 – luvulla)
Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 56

SÄRKELÄ OLAVI (Inari)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:
"Särkisalo" Hangasoja (Tolosjoki) 1979–84

SÄRKINEN GUSTAF (Säräsniemi)

* Ivalojoiki (Grönholmankoski 1870 – luvulla)
Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 95

SÄRKINEN LEO (Tampere) s. _1951

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:
"Kulta-Souvarit" (Halonen E., Harjulahti H., Helenius A., Hietala J., Hoikka L., Kulmala J., Käsälä H., Lampela J., Nieminen T., Niukkanen R., Ruokamo J.) Roivaisenoja Palsioja 1997–2004

SÄRKKÄ REIJO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:
"Harrihippu" Uusihaaran latvat 1987–2002

SÄYNÄJÄRVI KLAUS (geologi) s. 1916

* Kuivakuru, Morgamoja ja Tankavaaran Kultakylän ympäristö
Johansson Peter ym., Kultakaira, opaskirja ja geologinen retkeilykartta: 17
Kajala Liisa (toim.), Lemmenjoki – Suomen suurin kansallispuisto: 70, 305
Kangasniemi Veikko, Satakunnan kulkurista kullankaivajaksi: 67, 87
Kojo Raimo, Heittiön vaellus: (225)
Konttinen Seppo, Kultakiima, Kullankaivaja Risto Mäläskän tarina: 66–67
Lapin legendat 2, Petronella, unelma elää
Launonen Kauko ja Partanen Seppo J., Opas Lapin kultamaille: (54)
Lehtola Teuvo, Morgamin pyrkyrit: 21
Leppänen Kalevi, Lapinhullu: 208, 209, 214
Lidman Hans, Seikkailujen Pohjola: (154)
Mäkipuro Viljo, Lapin kultaa: 81, 116
Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 118, 119 kuva; Kultakuumeen kuvat: 64, 74 kuva;
Kultamaiden retkeilyopas: (56); Lapin kultamaat: 73, 74, 127; Saariselkä: 63; Sankareita, veijareita ja huijareita: 142 kuva, 164, 180–181
Pyhtilä Mauno, Balladi kauniista Petronellasta: 24–25 kuvat, 58–117, 121, 130, 156, 159, 160, 176, 199
Ruonaniemi Arvo, Hikihippuja kultamailta: (23)
Roth Anne, Kultamaan tyttäret: 51, 52
Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa (toinen painos): 179
Stigzelius Herman, Kultakuume: 209 kuva, 210, 212, 216, 217, 220

SÄÄRELÄ WILHELM (Sodankylä)

* (Kitinen 1870 – luvulla)

SÄÄSKI HANNU

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:
"Annabellanoja" (& Hämäläinen Eero) Annabellanoja (Sotajoki) 1987–88,
"Halvarin kulta" (& Hämäläinen Eero) Halvari, Sotajoki 1988–94

SÄÄSKILAHTI AINO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:
"Sääskipalda" Palsiojan latvalla 2008–12

SÄÄSKILAHTI RAIMO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:
"Kutustajan Kultala" (& Gauriloff Simo) Kutustajanoja (Sotajoki) 1981–84

SÖDERBERG MAGNUS (Ruotsi)

<> KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2014:0034 "Camp Skäggwood" (& Holstad Alex, Eriksson Mattias, Nylen Per-Erik) Kellotapulinoja, Vuijeminhaarasta 500 m (Sotajoki), lapio- ja imurikaivu, 2016–20.

Luvan siirto elokuussa 2019, siirron saajat: Söderberg Magnus, Eriksson Mattias, Steele John, Söderholm Jan ja Ståhl Daniel.

Jatkoaika 2020–30, lapio-, imuri- ja konekaivu (& Söderberg Magnus, Backman Emmy Eva, Delerholm Peter, Johansson Dan Joakim, Larsson Carl Niclas, Lindvall Stig Torbjörn, Pedersen Danny Krogh, Sandin Leif Mikael, Stål Star Gunnar). Siirto 2025, siirron saajat Pedersen Danny ja Söderberg Magnus.

SÖDERGÅRD PIIA (kultaseppä, Inari, Jyväskylä), s. 1974

Piian perustama Uoma Design valmistaa kullankaivajien hipuista tilaustyönä ainutlaatuisia koruja.

SÖDERHOLM CLEMENS ANTON KARL

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2013:0058 "Midas" (& Hietikko Kai, Södelholm Karl)) Rönkönoja, Pikku Hangasselkä, 4-tien länsipuolella, (Tolosjoki), lapiokaivu, 2014–16.

Luvan siirto 2014, luvan aikaisemmat haltijat Tyni Markku ja Merja. Jatkolupa 2018–22 ja 2022–27.

SÖDERHOLM JAN

<> KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2014:0034 "Camp Skäggwood" (& Holstad Alex, Eriksson Mattias, Nylen Per-Erik) Kellotapulinoja, Vuijeminhaarasta 500 m (Sotajoki), lapio- ja imurikaivu, 2016–20.

Luvan siirto elokuussa 2019, siirron saajat: Söderberg Magnus, Eriksson Mattias, Steele John, Söderholm Jan ja Ståhl Daniel.

SÖDERHOLM J. J. (tohtori) s. 1863, k. 1934

Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa (toinen painos): 103

SÖDERHOLM KARL

<> KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2013:0047 "Midas" (& Hietikko Kai, Södelholm Karl)) Rönkönoja, Pikku Hangasselkä, 4-tien länsipuolella, (Tolosjoki), lapiokaivu, 2014–17.

Luvan siirto 2014, luvan aikaisemmat haltijat olivat Tyni Markku ja Merja. Jakolupa 2018–22.

SÖDERHOLM KRISTER (ylitarkastaja)

* Kauppa- ja teollisuusministeriö

Krister oli kaivosylitarkastajana 2003–06.

Kankaala Ilmari A., Taistelu Lemmenjoen kullasta, Kari ja Sirkka Merenluodon tarina: 241, 248

Kyrö Hely, Sahavirta Helena, Mutterikämpästä koko maailman kultamuseoksi: 101

Partanen Seppo J., Ivalojoen: 118, 128

Peltonen Milla, Äidin kullat, kultaperheen tarina (Telilä): 111, 112

SÖDERLING EVA

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kulta-Paukku II" (& Jussila Tapio, Kaltio Jouni, Korhonen Tauno, Oikkonen Taisto, Pennanen Martti)
Hangasoja (Tolosjoki) 1993–2001

SÖDERSTRÖM JANI

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2020:0009 "Kankulankaivo" Kuivaojan latvaosalla (Tolosjoki), konekaivu, 2021–25.

SÖDERSTRÖM JUHA KALERVO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Pikku Hippu" Kuivaojan yläosa (Tolosjoki) 1993–98

SÖDÖ KALERVO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Pentti ja Pojat Nuoluskuru" (& Aho T., Heikkinen H. ja S., Jääskeläinen P., Kirsilä R., Korpela J., Kukkanen S., Saastamoinen R., Södö T., Tuhkala H., Virtanen P.), Nuoluskuru, (Salla), lapiokaivu, 1992–2000.

SÖDÖ TUOMO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Pentti ja Pojat Nuoluskuru" (& Aho T., Heikkinen H. ja S., Jääskeläinen P., Kirsilä R., Korpela J., Kukkanen S., Saastamoinen R., Södö K., Tuhkala H., Virtanen P.), Nuoluskuru, (Salla), lapiokaivu, 1992–2000.

T

S T U V W Y Z Ä Ö

TAALAS JORMA

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:
"Vuogas" Vuijemi (Sotajoki) 1985–90,
Köysihaara (Vuijemi) 1992–97

TAAVILA JORMA

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:
"Tonkima" Ivalojoen 1983–88,
"Kivikkokulta" Vuijemi 1992–97,
"Kultakullero" Kyläjoen sivupuro 1999–2003

TAHKA TEUDOR S.

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:
"Villi Länsi 1" Palsioja 1989–94

TAHKOLAHTI JAAKKO (toimittaja)

Kyrö Hely, Sahavirta Helena, Mutterikämpästä koko maailman kultamuseoksi: 101

TAHVANAINEN IRJA

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:
"E.T.I-Kultala" Lato-oja (Tolosjoki) 2000–2004

TAIPALO REINO

* Ruihtuäytsi, 1950-luvulla

TAIVASSALO ELIAS

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:
"Taivassalo" Lemmenjoki 1982–87

TAIVASSALO JOUKO

<>KULLANHUUDONTALUPA:
HL2021:0019 "Kultapuro 2" Köysihaaran alaosalla, lapiokaivu, 2022–26. Jatkolupa 2026–36.

TAIVASSALO TUOMO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:
KaivNro 9016 "Goldmainers" (& Myllykangas Timo, Myllykangas Keijo, Ruotsalainen Juha, Taivassalo Tuomo) Vuijeminhaara 2011–15. Valtausoikeuden siirto lokakuu 2014, uudet haltijat Väyrynen Pekka, Pöllänen Heikki ja Saukko Tapio.

TAIVASSALO TUOMAS

* Elsaaja

TAKALA MARKUS

<>KULLANHUUDONTALUPA:
HL2012:0085 "Mäkäräoja" (& Mähönen Joni, Takala Markus) Mäkäräoja, Kiviharjun ja Hyypänkummun välillä, oja laskee Siikajokeen joka on Tankajoen sivuhaara, Sodankylä, lapiokaivu, 2013–17.

TAKALA TOIMI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:
"Turmiola" Saariselkä (Tolosjoki) 1991–96

TAKALAHTI KAI

<> KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2017:0015 "Terhi" Lismalpalo, Lismajoki Sodankylä, valtausoikeuden siirto Janne Kannistolta 2015. Jatkolupa 2019–29. Siirto 2025, saaja Takalahti Kai, siirto Mattilan Joukolta.

TAKALO PAAVO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Miessin Silmä" (& Anttila Väinö) Miessijoki 1987–89

TAKALUOMA ESTHER

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2019:0067 "Hessunoja 1" Pehkosenkuru, Latnijoaijohka, lapiokaivu, 2020–30. Siirto 2020, siirron saaja Takaluoma Ester. Aikaisempi haltija Saariselän Panimo Oy.

HL2021:0058 "Laten kulta" Palsioja, konekaivu, 2022–26.

HL2021:0059 "Jepen kulta 2" Palsioja, ei ole ojan varrella vaan lähikurussa, konekaivu, 2022–26.

TAKANEN MAURI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kattuma" (& Takkala Tuomas) Kopsusjoki (Luiro) 1976–80

TAKKALA TUOMAS

* (Köysihaara)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kattuma" (& Takanen Mauri) Kopsusjoki (Luiro) 1976–80,

"Härkälä" Uusihaara (Tolosjoki) 1990–95,

"Kulta-imu" Vuijemi 1994–97,

"Isomus" Köysihaaran sivupuro 1996–2000,

"TT Gold" (& Jyllikoski Ilari, Lampi Petteri ja Tauno) Sotajoen yläosa 1993–2001,

"Isomus kakkonen" Köysihaara 1996–2001,

"Isomus kolmonen" Köysihaara 1998–2002

TAKKINEN JOHAN PETTER (mäkitupalaisen poika, Kuusamo)

* Ivalojoen (Appiskoski 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 54

TAKKINEN JOUKO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Takkisten Oja" (& Takkinen Marja) Ivalojoen latvat (Enontekiö) 1996–2000

TAKKINEN MARJA

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Takkisten Oja" (& Takkinen Jouko) Ivalojoen latvat (Enontekiö) 1996–2000

TAKKINEN NIILLO

Niilo meni Australiaan ensimmäisen kerran vuonna 1968 ja palasi takaisin kolmen vuoden jälkeen Keski-Suomeen. Niilo perheineen päätti palata takaisin Australian Canberraan vuonna 1977 ja alkoi etsiä kultaa viiksillä. Aikaisemmin Niilo oli tutkinut maasäteilyä ja etsinyt kaivon paikkoja.

TAKKINEN PAAVO

* (Rönkönoja)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Rönkönoja" (& Pulkkinen Kaija ja Eelis, Härkönen Ilkka, Manner Raimo, Huttunen Erkki, Lahti Jukka, Rahkola Hannu, Rahkola Pekka) Rönkönoja, nelostien länsipuolella (Hangasoja, Tolosjoki) 1983–89

TAKKU OLOF (apumies, Oulu)

* Ivalojoen (Kultalan Kruunun Stationi 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 64

TAKKU TAPIO (Valkeakoski)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Aitapuro" Kuusioja (Tolosjoki) 2002–06,

"Eskotin Pankki" Eskottijoki 2007–11

<>KULLANHUHDONTALUPA:

HL2011:0056 "Eskotin pankki" (& Takku Tapio, Salomaa Tuomo, Jokinen Matti, Kuisma Pekka, Pöllänen Matti, Rajala Ilkka) Eskottijoen yläosalla, metsäautotieltä 400 m alavirtaan, lapiokaivu, 2012–15.

HL2012:0051 "Jäkäläpaltio" (& Salomaa Tuomo, Jokinen Juha ja Matti, Kuisma Pekka, Pöllänen Matti, Rajala Ilkka, Takku Tapio) Uusihaara, Kutturantien eteläpuolella, lapiokaivu, 2013–16. Jatkolupa 2018–28. Siirto 2026, siirron saaja Malinen Heli.

HL2011:0056 "Eskotin pankki" (& Takku Tapio, Jokinen Juha, Jokinen Matti, Kuisma Pekka, Salomaa Tuomo), Eskottijoki, metsäautotieltä noin 400 m alavirtaan, Paalupään länsipuolella, lapiokaivu, 2017–27.

TAKKULA ERIK (työläinen, Haukipudas)

* Ivalojoen (Korhosenkoski 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 59

TALASLAHTI OLLI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Rönkönpää" Rönkönoja (Hangasojat) 1992–96.

TALASLAHTI TERO-MIKKO

<> KULLANHUHDONTALUPA:

HL2012:0002 "Wilperrti" (& Kantoniemi Martti, Wilen Veijo) Limppuoja, Palsioja, lapiokaivu, 2014–18. Jatkolupa 2018–28. Kullanhuhdontaluvan siirto 2020, siirron saajat Loikkanen Teijo ja Talaslahti Tero-Mikko.

HL2021:0053 "Salt & Pepper" (& Loikkanen Teijo, Talaslahti Tero-Mikko) Palsioja ja Limppuojan latva, lapiokaivu, 2022–26. Jatkolupa 2026-36.

TALASMAA TAISTO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Eldorado" Ritakoski (Ivalojoen) 1979–81

TALJA MARTTI s. _1942

TALKA TEPPO

<>KULLANHUHDONTALUPA:

HL2022:0008 "Kultaranta" (& Koivumäki Jari, Talka Teppo, Laine Tom, Rasilainen Reino, Koivumäki Jarno, Höyky Paavo, Suojanen Veli-Pekka, Haapanen Tuomas) Lauttaoja, heti sähkölinjan eteläpuolella, Sodankylä, lapiokaivu, 2022–26.

TALLBERG BERTIL

* (Ivalojoen Oy)

Stigzelius Herman, Kultakuume: 141

TALLBERG JULIUS

Stigzelius Herman, Kultakuume: 116

TALLGREN HENRIK (insinöörikapteeni)

* Ivalojoen (Sotajoenkoski), Kultatietoa ja Lemmenjoki 1870 – luvulla

Alhonen A., Partanen S. J., Kinnunen K., Niemelä R., Lemmenjoen kultamaat kukkivat: 5

Johansson Peter ym., Kultakaira, opaskirja ja geologinen retkeilykartta: 14

Kajala Liisa (toim.), Lemmenjoki – Suomen suurin kansallispuisto: 66, 67

Lehtola Veli-Pekka (toim.), Inari, Aanaar, Inarin historia jääkaudesta nykypäivään: 241

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 107; Sankareita, veijareita ja huijareita: 94, 96, 99, 100, 110, 114, 168; Ivalojoiki: 52, 93
Partanen Seppo J., Niemelä Raimo, Kullankaivajan opas: 25, 44; Kullankaivajan opas (täydennetty painos 2014): 47
Rautapalo Tauno, Kullankaivajat: 5
Stigzelius Herman, Kultakuume: 195

TALLGREN JOHAN (maanviljelijä, Helsinki)

– s. 1823 Hämeenlinna, k. 1897 Kuhmoinen

* Ivalojoiki (Grönholmankoski, Kultalan alue, Sotajoenkoski, Vaskisjoki) ja Sotajoki (Villipankki)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Huuhtomo 2" Sotajoensuu (Sotajoki) 1870,

"Huuhtomo 39" Sotajoen suulta 3 km ylävirtaan, Sotajoki 1873–75,

"Huuhtomo 2" Sotajoensuu (Sotajoki) 1876–78

Kultamuseon julkaisuja no 32, Kultajoki kertoo: 64, 67, 68, 70

Launonen Kauko ja Partanen Seppo J., Opas Lapin kultamaille: 18, 27, 36, 37

Lehtola Veli-Pekka (toim.), Inari, Aanaar, Inarin historia jääkaudesta nykypäivään: 238

Luhta Vesa, Kullan Placer-esiintymät Sotajoen alueella...: 44, 56, 57; Ivalojoiki erämainen kultajoki: 17

Mäkipuro Viljo, Kulta-Lappia ja kullankaivajia: 54

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 48, 61; Kultamaiden retkeilyopas: 22, 31; Lapin kultamaat: 27 kartta, 41; Sankareita, veijareita ja huijareita: 4, 14, 69, 94, 97, 98–101, 110, 114, 168; Ivalojoiki: 60, 61, 93, 94 kartta, 95, 97, 98

Partanen Seppo J., Niemelä Raimo, Kullankaivajan opas: 25, 26, 27; Kullankaivajan opas (täydennetty painos 2014): 29, 30, 31

Pitkänen Paavo, Kultaa ja kivikirveitä: 27

Stigzelius Herman, Kultakuume: 44, 46, 51, 59 (Tallberg virheellinen nimi), 63, 64, 68, 83

TALVENSAARI PERTTI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Nothing Gulch" Kakslauttanen 1996–97,

"Letkupuisto" (& Tunturi Sulo) Ramsankuru (Tolosjoki) 1998–2005,

"Suopankki" Ramsankurun alaosa (Tolosjoki) 2006–10

TALVIO LIISA (os. Vihko) (* Hakala-Talvio)

* (Elsaoja) ja Hipputiedosto

Luhta Vesa, Kullan Placer-esiintymät Sotajoen alueella...: 64

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 72, 73; Lapin kultamaat: 55, 127; Sankareita, veijareita ja huijareita: 131, 132

Patala Anita, Taitä ja saivareita eli Iljetys 2: 7

Ruonaniemi Arvo, Kultaa ja kohtaloita: 99–103

Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa (toinen painos): 163

TALVIO PEKKA AATOS s. 22.2.1938, k. 19.3.1991 Norja

* Elsaoja, (Nenosenoja), Hammasjärvi ja Palsioja

Pekka ja Liisa tulivat Elsaojan suulle kaivamaan kesällä 1976. He kaivoivat paikalla vuoteen 1988 saakka.

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"The Biggest Nugget" Elsaoja (Palsioja) 1979–84,

"Maailmanpankki" (& Hakala-Talvio Liisa, Lahti Pertti, Leinamo Kari, Veijalainen Vesa, Vesterinen Pertti) Sotajoki 1990–97

Lehtola Teuvo, Morgamin pyrkyrit: 118

Lehtonen Anurag, Keväällä tulevat unet: 114, 115

Luhta Vesa, Kullan Placer-esiintymät Sotajoen alueella...: 64, 65, 102, 104, 106

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 72, 73; Lapin kultamaat: 15 kuva, 49 kartta, 55, 127; Sankareita, veijareita ja huijareita: 9, 116 kuva, 131, 132
Patala Anita, Täitä ja saivareita eli Iljetys 2: 8, 34
Ruonaniemi Arvo, Kultaa ja kohtaloita: 99–103, 104, 105; Povipullon kultaa: 208; Vuosi Sata: 113
Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa (toinen painos): 163

TALVITIE ELIAS

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2017:0030 "Riekkovaari" Pikku Vuomaselkä, Kultaojan yläosalla, Sodankylä, lapiokaivu, 2018–22.
Jatkolupa 2023–27. Luvan siirto 1.2024, siirron saaja Talvitie Elias.

TAMMELA JALMARI

Kyrö Hely, Sahavirta Helena, Mutterikämpästä koko maailman kultamuseoksi: 30

TAMMELA MAURI

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2012:0066 "Lamgorghinin kulta" (& Erkkilä Jorma, Arto ja Kari, Tammela Mauri, Vuorenmaa Kaija)
Kahdentoistakattilanojan latvalla, Härkäselkä, Kutturantien eteläpuolella 2013–16, lapiokaivu

TAMMELIN KYÖSTI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Koruton" (& Mäkinen A., Nivala R., Pekkala L., Uski J., Vikman M.) Kyläjoen sivupuro 1998–2002,
"Kummituskuru" (& Asunta Markku, Laine Timo, Mäkinen Arja, Nivala Reijo, Ritvanen Pirkko, Siekkinen Sauvo, Uski Jorma, Vikman Martti) Kummitusojan latvat (Kyläjoki) 1999–2003

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2012:0048 "Kessu" (& Nivala Reijo, Ekman Veikko, Hämäläinen Tuomo, Kaartinen Risto, Kinnunen Ari, Pekkala Lauri, Pihlman Mikko, Tammelin Kyösti) Nenosenojasuulta 760 m Palsiojaa ylävirran suuntaan, lapiokaivu, 2013–16.

TAMMINEN PERTTI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

KaivNro 9131 "Kultakuru II" Kuivakuru (Tolosjoki) 2011–15, valtausoikeuden siirto Kalervo Ruohoniemeltä 2015.

<> KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2015:0024, "Kultakuru II", Kuivakuru, osa Kuivakurunlammesta mukana (Tolosjoki), lapiokaivu, 2017–27. Luvan siirto 9.2020, siirron saaja Lahtinen Esa.

TAMMI JARI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kultahippu 1" Sotajoki 1988–94

TAMMINEN ESKO

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 135

TAMMINEN KARI-PEKKA

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2013:0049 "Petronellan kolmio" (& Savolainen Veikko, Tamminen Kari-Pekka, Tapio Antti-Pekka, Tranberg Saku, Valkonen Kimmo) Kaarreojan alaosa, (Miessijoki), lapiokaivu, 2014–17.

TAMMINEN PERTTI (Pieksämäki) s. 1952

Pertti kaivoi Laaniojalla Paavo Holmiston valtauksella vuonna 2008.

TANHUA ARI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kultakäyrä" (& Paananen Ilpo, Rajala Jorma, Tanhua Jari, Tanhua Kari, Tanhua Markku, Tanhua Martti)
Ivalojoen 1985–90

TANHUA FRANS, s. 1901, k. 1979

* Ivalojoiki, Palsinniemi

Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa (toinen painos): 132

TANHUA HANNES s. 1897, k. 1979

* (Härkäselkä) ja Paljakaisen majatalo (1935–40)

Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa: 83, 141

TANHUA ILO s. 1889 (tai 1887), s. 1974

* (Härkäselkä)

Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa (toinen painos): 125, 141, 142

TANHUA JARI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kultakäyrä" (& Paananen Ilpo, Rajala Jorma, Tanhua Ari, Tanhua Kari, Tanhua Markku, Tanhua Martti)
Ivalojoiki 1985–90

TANHUA KARI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kultakäyrä" (& Paananen Ilpo, Rajala Jorma, Tanhua Ari, Tanhua Jari, Tanhua Markku, Tanhua Martti)
Ivalojoiki 1985–90

TANHUA KUSTAA (talollisenpoika, Inari)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Laanilauttanen 1" Vanhanjängänoja, Laanilauttanen (Tolosjoki) 1889–90,
"Luttojoki 1" Luton lähteet (Luttojoki) 1896–97

TANHUA MARKKU

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kultakäyrä" (& Paananen Ilpo, Rajala Jorma, Tanhua Ari, Tanhua Jari, Tanhua Kari, Tanhua Martti)
Ivalojoiki 1985–90

TANHUA MARTTI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kultakäyrä" (& Paananen Ilpo, Rajala Jorma, Tanhua Ari, Tanhua Jari, Tanhua Kari, Tanhua Markku)
Ivalojoiki 1985–90

TANHUA TUOMAS EEMELI s. 1907, k. 1989

* Ivalojoiki, Palsinniemi, Ritakoski ja Sotajoki, Nordlingin pankki

Tuomas oli rakentamassa Robert Huhtamellan kanssa Pahaojan Kultalan uudempaa puolta 1920-luvun paikkeilla.

Tuomas ja Kosti Nordlund kaivoivat Sotajoella Nordlundin pankissa syksyllä 1923.

Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa (toinen painos): 122, 123, 125, 126, 127, 128, 130, 131, 132, 135, 136, 137, 138, 139, 153

TANHUANPÄÄ MARKKU

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Lauttaoja" (& Heinonen Jouko, Huttunen Esko, Järvensivu Jorma, Nerg Pauli, Nummela Pentti, Tanhuanpää Markku, Yli-Koski Matti) Tankavaara kaivospiiri 1993–.

KaivNro 3951 "Lauttaoja" Lauttaoja (Tankavaara) kaivospiiri 1993–, kaivosoikeuden siirto 2013, aikaisemmat haltijat: Karhu Juhani, Heinonen Jouko, Huttunen Esko, Järvinen Jorma, Mauno Seppo, Nerg Pauli, Tanhuanpää Markku, Tenhunen Ari, von Wuthernau Kasper ja Yli-Koski Matti.

TANNER ERIK

* (Boliden yhtiö)

Stigzelius Herman, Kultakuume: 168 kuva, 169

TANNER VÄINÖ A. (poliitikko)

* (Ivalojoen Oy)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 99

Stigzelius Herman, Kultakuume: 141

Syrjänen Inkeri, Makkonen Merja, Laanilan kultapolku: 20

TANNER VÄINÖ ALFRED (professori) s. 12.3.1881 Helsinki, k. 1948

* Luttojoen Kulta Oy ja timantti

Kejonen Aimo, Geologian ja malminetsinnän historia: 10–11, 181

Laine Eevert, Neljännesvuosisata maamme kaivostoimintaa...: 11

Lehtola Veli-Pekka (toim.), Inari, Aanaar, Inarin historia jääkaudesta nykypäivään: 314

Luhta Vesa, Kullan Placer-esiintymät Sotajoen alueella...: 7, 23

Mäkipuro Viljo, Kulta-Lappia ja kullankaivajia: 110; Lapin kultaa: 180

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 41; Sankareita, veijareita ja huijareita: 48

Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa (toinen painos): 60

Stigzelius Herman, Kultakuume: 167, 168 kuva, 169, 170, 172

Teeriaho Yrjö, Kartan kanssa kairassa: 105

TANSKANEN HEIKKI (Ivalo)

* Moberginoja

Heikki kaivoi Moberginojalla 1937.

Luhta Vesa, Kullan Placer-esiintymät Sotajoen alueella...: 78

Partanen Seppo J., Kultamuseo 10 vuotta: 11

Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa: 159

TANSKANEN MAURI (Ivalo)

Mauri osti kultaa kaivajilta.

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"M. Taskasen kultavaltausalue I ja II" Moberginoja (Sotajoki) 1935 (2 kpl),

"Sturraoggioavi 1-3" Kietsimäjoki 1935 (3 kpl),

"Tupalaenoja 1"Kietsimäjoki 1935

Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa (toinen painos): 150, 159

TAPANINEN JUHO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Seppäkuru" (& Hakala Kauko) Vihaisen Seppäsenoja (Tolosjoki) 1995–99

TAPIO ANTTI-PEKKA

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2013:0049 "Petronellan kolmio" (& Savolainen Veikko, Tamminen Kari-Pekka, Tapio Antti-Pekka, Tranberg Saku, Valkonen Kimmo) Kaarreojan alaosa, (Miessijoki), lapiokaivu, 2014–17.

HL2018:0022 "Petronellanhaara" (& Savolainen Veikko, Tapio Antti-Pekka), Kylälehdonjoja, Kutturantien eteläpuolella, (Kyläjoki), lapiokaivu, 2019–23.

HL2023:0005 "Petronellan kurvit" (& Tranberg Saku, Tapio Antti-Pekka, Tuominen Timo) Kylälehdonjoja (Kyläjoki), Kutturantien eteläpuolella, lapiokaivu, 2023–27.

TAPIO JOUKO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Tapiot" Ylimmäinen Nuoluskuru, Salla 2006–10

TAPIO JOUNI (Iisalmi) s. _1943

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Eläke" Sotajoki 2002–11,

"Usvapuro 2" Sotajoki 2011–15

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2011:0046 "Eläke" Pikku-Kutustajan suulta alavirtaan, Sotajoki, lapiokaivu, 2012–15. Jatkolupa 2017–21.

TAPIO JOUNI perikunta

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2011:0046 "Eläke" Pikku-Kutustajan suulta alavirtaan, Sotajoki, lapiokaivu. Jatkolupa 2022–32.

TAPIO MARKO

<> KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2019:0024 "Moberginon latva" Moberginonja, konekaivu, 2021–30. Aikaisempi haltija: Niemelä Raimo. Luvan siirto, saaja: Tapio Marko, 2021–30. Siirto, saajat Hannukainen Panu ja Liimatainen Tero 2024–30.

TAPIO PETTER OSKAR (talonpoika, Rovaniemi)

* Ivalojoen (Grönholmankoski 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 95

TAPOLA ANSSI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Pasilli" Ramsaynoja (Tolosjoki) 1987–90,

"Sopukka Gold Team" (& Halla-aho Erkki, Kupila Matti, Ojala Seppo, Suni Seppo, Vuorela Jussi, Ylianttila Markku) Moberginonja 1988–90

TAPOLA JUKKA

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Pasilli" Kuivaojan yläosa (Tolosjoki) 2004–08,

"Kivikko" Rönkönoja (Tolosjoki) 2010–14

TARKKA ANSSI

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2012:0068 "Koskeniska", (& Kallioniemi Juhani, Kivimäki Pekka, Tarkka Anssi, Tarkka Tuomo).

Kokon kanavan pohjoispuolella, Pahaojalta 530 m Sotajokea alavirtaan, lapiokaivu, 2013–16. Jatkolupa 2017–27.

TARKKA TUOMO

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2012:0068 "Koskeniska", (& Kallioniemi Juhani, Kivimäki Pekka, Tarkka Anssi, Tarkka Tuomo).

Kokon kanavan pohjoispuolella, Pahaojalta 530 m Sotajokea alavirtaan, lapiokaivu, 2013–16. Jatkolupa 2017–27.

TASANTO TAPANI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Toivoton tapaus" (& Rajaniemi Pertti) Sotajoki 1982–87

TASKILA ABRAM (talonpoika, Haapajärvi)

* Ivalojoen (Björklundinkoski 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 91

TASKINEN RAUNO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Puordnatrio" (& Markkanen Kari, Saarinen Martti) Puordnajokka (Vaskojoki) 1987–89,

"Ladnjotrio" (& Markkanen Kari, Saarinen Martti) Jäkäläpää (Lemmenjoki) 1987–89

TASKINEN VILLE

* (Jäkälä-äytsi 1950-luvulla)

TASTULA JARMO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kolmiyhteys" (& Palokangas M., Palokangas J.) Harrijoki (Sotajoki) 1981–87,
"Kultanothko" Kutturantie (Ivalojoki) 1986–91,
"Palsin kultala" Palsioja 1988–96

TAULA SULO SOLMU (rakennusmestari, Rovaniemi)

* Siikajärvi

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Järvisalo" Siikajärvi, Siikapalo (Vaskojoki) 1951–54

Partanen Seppo J., Kultakuumeen kuvat: 87

TAURIAINEN RAIMO

K. Merenluodon työmaalla töissä

Kankaala Ilmari A., Taistelu Lemmenjoen kullasta, Kari ja Sirkka Merenluodon tarina: 153, 158, 179, 185,
186, 187, 209, 211

TAVAJÄRVI JOSEF (JUUSO) HENRIKSSON (* MANNINEN JUUSO) (itsellinen, Inari)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

Sotajoki 1-2" (& Kyrö Niilo) Sotajoki, joen suulta 1 km 1887–89 (2 kpl),

"Ivalojoki 1-2" Kultalasta 5 km alavirtaan, Ivalojoki 1887–90,

"Ivalojoki 3-4" Ivalojoki 1889–91,

"Vanhajänkä-Laanilauttanen 1" Laanilauttanen, (Tolosjoki) 1896–97,

"Valtaus 1" Björklund, Ivalojoki 1903,

"Kuivakuru 1" Kuivakuru (Tolosjoki) 1907

Lehtola Veli-Pekka (toim.), Inari, Aanaar, Inarin historia jääkaudesta nykypäivään: 238

Stigzelius Herman, Kultakuume: 80

TAVIA OLOF (itsellinen, Kemijärvi)

* Ivalojoki (Korhosenkoski 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 59

TEERIAHO YRJÖ (Paloka) s. 8.11.1930, k. 10.6.2021

Kartantekijä ja tietokirjailija

TEGENGREN FELIX R. (fil. tohtori) s. 1884 Vaasa, k. 1980

* Ivalojoki (Ritakosken alaosa v. 1935), Luttojoen Kulta Oy, Prospektor Oy ja Prospektor Oy (2.)

Kultamuseon julkaisuja no 32, Kultajoki kertoo: 82

Lilja Erkki, Jäämerenkäytävä: 262

Luhta Vesa, Ivalojoki erämainen kultajoki: 19

Partanen Seppo J., Kultamuseo 10 vuotta: 29, 37

Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa (toinen painos): 59

Stigzelius Herman, Kultakuume: 98, 167, 168 kuva, 169, 172, 173, 174, 224

TEGSTRÖM H. (opiskelija, Oulu)

* Ivalojoki (Alakoski, Korhosenkoski 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 59

TEGSTRÖM KARL G. (opiskelija, Liminka tai Oulu)

* (Kitinen) ja Palsioja 1870-luvulla

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Huuhtomo 33" Palopirtinoja (Palsioja) 1873–75

Lehtola Veli-Pekka (toim.), Inari, Aanaar, Inarin historia jääkaudesta nykypäivään: 236, 237

Luhta Vesa, Kullan Placer-esiintymät Sotajoen alueella...: 70

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 15, 129; Ivalojoki: 112

Stigzelius Herman, Kultakuume: 36, 41, 42, 43, 54, 59

TEINILÄ ERKKI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Yokon" (& Kaitalo Heikki, Kinnunen Petri, Koskinen Simo, Kääriäinen Kari, Nuotio Jorma) Tolosenhaara (Tolosjoki) 1989–94

TEISKONEN HEIKKI (Laukaa) s. _1951

TELILÄ

Kankaala Ilmari A., Taistelu Lemmenjoen kullasta, Kari ja Sirkka Merenluodon tarina: 46, 57, 66, 96, 137, 181, 184, 198, 225, 237, 252, 327

Partanen Seppo J., Ivalojoiki: 124

Partanen Seppo J. & Niemelä Raimo, Kullankaivajan opas (täydennetty painos 2014): 17, 18

TELILÄ AMI (sähköasentaja, Nokia) s. 1968

* Hipputiedosto, (Kopsusojä, Miessijoki Kaarreoja ja Zellberginoja)

Ami aloitti kultahommat 1970-luvulla Antti Jomppasen valtauksella. Pikkupoikana hän vaskaili Kivikkopurolla, Jäkälä-äytsillä, Ruihtuäytsillä ja Lampikurussa. Koneellisessa kullankaivussa Ami oli mukana Kopsusojella vuonna 1976 Solalinnan traktorikaivupai-kassa.

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Puskun mutka" Puskujoki (Lemmenjoki) 1989–91,

"Kolme Hippua" Miessijoki (Merenluodon ja Pihlajamäen välillä) kaivospiiri 1992-. Lakkauttamispäätös 2.2023.

KaivNro 4053 "Kaarreojan Kulta" Kaarreoja. Kaivospiirin lakkauttaminen 7.7.2023.

<>KULLANHUUDONTALUPA:

HL2019:0041 "Ekotarinoita" Kaarreoja, Miessijoki, lapiokaivu, 2020–24. Jatkolupa 2026-36 ja nimi vaihtui: "Miessipalo".

HL2020:0030 "Kolme hippua" Miessijoki, Pihlajamäen eteläpuolella, lapiokaivu, 2021–31.

HL2020:0031 "Kaarreojan Kulta" Kaarreoja, Miessijoki, lapiokaivu, 2021–31.

Alhonen A., Partanen S. J., Kinnunen K., Niemelä R., Lemmenjoen kultamaat kukkivat: 10, 11 kuva

Kankaala Ilmari A., Taistelu Lemmenjoen kullasta, Kari ja Sirkka Merenluodon tarina: 114, 243, 289

Kummala Seppo, Ärrälä Ilkka, Onnen hippuja: 29, 77–91, 105, 140 kuva, 140

Lehtonen Anurag, Keväällä tulevat unet: 54, 69

Partanen Seppo J. & Niemelä Raimo, Kullankaivajan opas (täydennetty painos 2014): 17

Peltonen Milla, Erakot: 35-39

Peltonen Milla, Äidin kullat, kultaperheen tarina

Roth Anne, Kultamaan tyttäret: 127

Väänänen Veikko, Uhkia & isommuksia: 149, 149 kuva, 152 kuva, 153 kuva, 154, 189 kuva

TELILÄ ARMAS (Riston veli)

(* Kaarreoja)

Peltonen Milla, Äidin kullat, kultaperheen tarina (Telilä): 203

TELILÄ JENNA s. 1992 (Amin tytär)

* Hipputiedosto, (Miessijoki, Kaarreoja)

Kummala Seppo, Ärrälä Ilkka, Onnen hippuja: 84

Partanen Seppo J. & Niemelä Raimo, Kullankaivajan opas (täydennetty painos 2014): 18

Peltonen Milla, Äidin kullat, kultaperheen tarina

Väänänen Veikko, Uhkia & isommuksia: 149 kuva

TELILÄ LINNEA s. _2003

* Hipputiedosto (rubiini), (Miessijoki)

Kankaala Ilmari A., Taistelu Lemmenjoen kullasta, Kari ja Sirkka Merenluodon tarina: 243, 244

Kummala Seppo, Ärrälä Ilkka, Onnen hippuja: 73 kuva, 79–91

TELILÄ MARJUT (Oulainen) s.19.2.1943, k. 14.12.2007 Nokia

* (Hangasoja), Hipputiedosto, Jalokorundi, Miessijoki ja (Morgamoja, Jomppastenoja)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Hangashippu" Hangasoja (Tolosjoki) 1976–77,

"Omahippu" Kivikkopuro (Miessijoki) 1989–93 (kaivospiiri 1991-),

KaivNro 3494 "Yhteishippu" (& Turkka Pekka) Miessijoki latvaosa lampi (Rapelin yläpuolella) kaivospiiri 1993-. Lakkauttamispäätös 19.1.2023.

Alhonen A., Partanen S. J., Kinnunen K., Niemelä R., Lemmenjoen kultamaat kukkivat: 10, 45

Johansson Peter ym., Kultakaira, opaskirja ja geologinen retkeilykartta: 21, 31

Kajala Liisa (toim.), Lemmenjoki – Suomen suurin kansallispuisto: 74, 75, 296

Kankaala Ilmari A., Taistelu Lemmenjoen kullasta, Kari ja Sirkka Merenluodon tarina: 82 kuva, 137, 183

Kinnunen Kari A. (toim.), Suomen korukivet: 323, 324, 325

Konttinen Seppo, Kultakiima, Kullankaivaja Risto Mäläskän tarina: 94

Kummala Seppo, Ärrälä Ilkka, Onnen hippuja: 78–86, 138

Kultamuseon julkaisuja no 30, Lemmenjoen isommukset, Antti Aarnio-Wihurin hippukokoelma: 38, 73 kuva

Kultamuseon julkaisuja nro 29, Lapin kulta-alueiden kulttuuriympäristöt: 83

Launonen Kauko, Kultakisat 25 vuotta: 22

Launonen Kauko ja Partanen Seppo J., Opas Lapin kultamaille: 49

Lehtola Teuvo, Morgamin pyrkyrit: 82, 85 kuva, 92, 117 kuva, 161

Lehtonen Anurag, Keväällä tulevat unet: 54

Oulun yliopisto (inventointityöt), Lemmenjoki 1991: 9

Paakkanen Reima, Uusi kullankaivajan käsikirja: 5

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 102, 137, 140; Sankareita, veijareita ja huijareita: 10, 11 kuva, 164, 188, 194, 198, 200, 203–204, 203 kuva, 207, 222, 240, 244; Ivalojoen: 124

Partanen Seppo J., Niemelä Raimo, Kullankaivajan opas: 13, 14, 15; Kullankaivajan opas (täydennetty painos 2014): 13, 17, 18

Patala Anita, Iljetystä ja vaskoolisärkeä: 74; Täitä ja saivareita eli Iljetys 2: 15

Peltonen Milla, Erakot: 24

Peltonen Milla, Äidin kullat, kultaperheen tarina

Roth Anne, Kultamaan tyttäret: 126–130, 129 kuva, 130 kuva

Väänänen Veikko, Uhkia & isommuksia: 154, 174 kuva, 174

TELILÄ MIKA (sähköasentaja, Nokia) s. 1966 Pori

* Hipputiedosto, Jäkälä-äytsi ja (Ruihtuäytsi)

Mika aloitti kullankaivun lapiolla vuonna 1970 ja koneella vuonna 1982.

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Jäkäynjevin kultapankki" Jäkälä-äytsi (Ravadasjoki) 1989–94 (kaivospiiri 1994-),

"Jäkäynjevin kultajäynä" Jäkälä-äytsi 1995–2000 (kaivospiiri 1997-),

KaivNro 854 / 1a "Hepo-oja", Miessijoki, kaivospiirin lakkautus 9.2024.

KaivNro 4498 "Jäkäynjevin kultapankki" Jäkälä-äytsi (Kankainen-Nevalainen) kaivospiiri 1994-. Lakkauttamispäätös 19.1.2023.

KaivNro 3735 "Ruitun ihme" Ruihtuäytsin latvaosalla, (Lemmenjoki), kaivospiiri 1993-. Kaivosoikeuden siirto Mika Telilälle 2015. Aikaisemmat haltijat olivat Elvi ja Vesa-Jukka Minkkinen sekä Kai Pischow. Kaivospiirin lakkauttaminen 7.7.2023.

KaivNro 5207/1a "Jeagiloivi Kultasarvi" Jäkälä-äytsin yläosa Palmrootinoja (Kokko) kaivospiiri 1996-.

Kaivosoikeuden aikaisemmat haltijat: (& Ekström Marcus, Ahvonen Jorma, Koivisto Kari, Laanilan Savotta Oy, Rantanen Kai, Rissanen Harri, Räisänen Jari, Särkelä Kaisa ja Mika Telilä).

Kaivosoikeuden uudet haltijat 2019 (& Niemenmaa Erkki, Janhunen Heikki, Lindblad Harri, Sainio Jukka, Koivisto Kari, Laanilan Savotta Oy, Rantanen Kai, Rissanen Harri, Räisänen Jari, Särkelä Kaisa ja Telilä Mika). Kaivospiirin lakkautus 4.2024.

<> KULLANHUHDONTALUPA:

HL2020:0029 "Ruitun ihme" (& Rättäri Sami, Telilä Mika, Pylväs Esa, Jaakkola Mika) Ruihtuäytsin yläosa, lapiokaivu, 2021–31.

HL2020:0027 "Pohjoiskurun suupankki" Jäkälä-äytsi ja Pohjoiskuru, lapiokaivu, 2021–31. Siirto 2022, siirron saaja: Puikkonen Anssi.

HL2020:0026 "Jäkäynjevin kultapankki" Jäkälä-äytsi, lapiokaivu, 2021–31.

HL2024:0011 "Hepo-oja" Miessijoki, Kaarreoja alavirran suuntaan, lapiokaivu, 2024–29.

Alhonen A., Partanen S. J., Kinnunen K., Niemelä R., Lemmenjoen kultamaat kukkivat: 10, 66, 93
Johansson Peter ym., Kultakaira, opaskirja ja geologinen retkeilykartta: 19, 21
Kankaala Ilmari A., Taistelu Lemmenjoen kullasta, Kari ja Sirkka Merenluodon tarina: 49, 82 kuva, 117, 183, 189, 190, 220, 243, 259, 270 kuva, 279, 289, 307, 308, 309, 310, 311, 312, 322
Konttinen Seppo, Kultakiima, Kullankaivaja Risto Mäläskän tarina: 169–170, 179
Kummala Seppo, Ärrälä Ilkka, Onnen hippuja: 71 kuva, 77–91, 137 kuva, 140, 141 kuva, 185 kuva
Launonen Kauko, Kultakisat 25 vuotta: 22
Lehtola Teuvo, Morgamin pyrkyrit: 82, 157 kuva, 161, 170
Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 204, 222–223, 240, 244
Partanen Seppo J. & Niemelä Raimo, Kullankaivajan opas (täydennetty painos 2014): 17, 18
Peltonen Milla, Äidin kullat, kultaperheen tarina
Roth Anne, Kultamaan tyttäret: 127
Ruonaniemi Arvo, Lemmenjoen kultamuistot: 70
Väänänen Veikko, Uhkia & isommuksia: 38 kuva, 44 kuva, 44, 80, 84, 86, 152 kuva, 154, 174, 189 kuva

TELILÄ OLAVI (kullankaivaja, Nokia) s. 1967

* Hipputiedosto ja Kaarreoja

TELILÄ RISTO (Oulainen ja Tottijärvi) s. _1940

* (Hansasoja), Hipputiedosto, Miessijoki ja (Morgamoja), Ruihtuäytsi

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kesäkaivos" Jomppasenoja, Morgamoja (Lemmenjoki) 1975–76,

"Ilohippu" Miessijoki (Vaskojoki) 1976–83,

"Veshippu" Lemmenjoki 1982–90,

"Ilohippu 2" Jäkäläpää (Ravadasjoki) 1983–91 kaivospiiri 1991-,

"Isohippu" Lemmenjoki 1988–91 kaivospiiri 1989-,

"Kolme Hippua" Jäkäläpää kaivospiiri 1992-

<> KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2020:0028 "Ylämiessi" Miessijoen yläosalla, lapiokaivu, 2021–31.

Alhonen A., Partanen S. J., Kinnunen K., Niemelä R., Lemmenjoen kultamaat kukkivat: 10, 11 kuva
Johansson Peter ym., Kultakaira, opaskirja ja geologinen retkeilykartta: 21
Kankaala Ilmari A., Taistelu Lemmenjoen kullasta, Kari ja Sirkka Merenluodon tarina: 49, 57, 82 kuva, 130, 137, 154, 180, 183, 198, 221, 222, 243, 289, 296, 309
Kummala Seppo, Ärrälä Ilkka, Onnen hippuja: 70 kuva, 71 kuva, 77–91, 103, 119 kuva, 130, 138 kuva, 139 kuva, 140, 161, 208
Lehtola Teuvo, Morgamin pyrkyrit: 94, 161
Paakkanen Reima, Uusi kullankaivajan käsikirja: 5
Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 203–204, 203 kuva, 222, 240
Partanen Seppo J., Niemelä Raimo, Kullankaivajan opas: 15; Kullankaivajan opas (täydennetty painos 2014): 17
Patala Anita, Täitä ja saivareita eli Iljetys 2: 15
Peltonen Milla, Äidin kullat, kultaperheen tarina
Roth Anne, Kultamaan tyttäret: 127
Väänänen Veikko, Uhkia & isommuksia: 23 kuva

TELILÄ TANJA

Peltonen Milla, Äidin kullat, kultaperheen tarina

TELILÄ TARMO (Riston veli)

* Hipputiedosto

TELILÄ TERHI (kultaseppä, Nokia)

* Hipputiedosto, (Miessijoki)

Kankaala Ilmari A., Taistelu Lemmenjoen kullasta, Kari ja Sirkka Merenluodon tarina: 243, 244

Kummala Seppo, Ärrälä Ilkka, Onnen hippuja: 71 kuva, 77–91, 95 kuva

Partanen Seppo J. & Niemelä Raimo, Kullankaivajan opas (täydennetty painos 2014): 17

Peltonen Milla, Äidin kullat, kultaperheen tarina
Roth Anne, Kultamaan tyttäret: 126
Väänänen Veikko, Uhkia & isommuksia: 38 kuva

TELILÄ TIIA s. 1996 (Amin tytär)

* (Miessijoki)

Kummala Seppo, Ärrälä Ilkka, Onnen hippuja: 84
Peltonen Milla, Äidin kullat, kultaperheen tarina

TELILÄ UKKO s. 2005

* Hipputiedosto, (Miessijoki ja Ruihtuäytsi)

Kankaala Ilmari A., Taistelu Lemmenjoen kullasta, Kari ja Sirkka Merenluodon tarina: 243, 244
Kummala Seppo, Ärrälä Ilkka, Onnen hippuja: 73 kuva, 79–91
Peltonen Milla, Äidin kullat, kultaperheen tarina
Väänänen Veikko, Uhkia & isommuksia: 44 kuva, 153 kuva

TELKKÄ SEPPO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kultakurkku" Palsioja 1988–93

TENGSTRÖM FREDRIK (kaivostarkastaja) s. 1799, k. 1871

* Ivalojoen (Alakoski) ja kultatietoa

Stigzelius Herman, Kultakuume: 12

TENHIVAARA VESA

Väänänen Veikko, Uhkia & isommuksia: 185

TENHONEN SEPPO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Luttosaivare" Saariselkä (Lutto) 1986–92,

"Tarjankuru" Tolosjoen sivupuro (lähellä siltaa) 1998–2005

TENHUNEN ARI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Lauttaoja" (& Heinonen Jouko, Huttunen Esko, Järvensivu Jorma, Nerg Pauli, Nummela Pentti, Tanhuanpää Markku, Tenhunen Ari, Yli-Koski Matti) Tankavaara kaivospiiri 1993–.

KaivNro 3951 "Lauttaoja" Lauttaoja (Tankavaara) kaivospiiri 1993–, kaivosoikeuden siirto 2013, aikaisemmat haltijat: Karhu Juhani, Heinonen Jouko, Huttunen Esko, Järvinen Jorma, Mauno Seppo, Nerg Pauli, Tanhuanpää Markku, Tenhunen Ari, von Wuthernau Kasper ja Yli-Koski Matti.

TENNILÄ ESKO

Kyrö Hely, Sahavirta Helena, Mutterikämpästä koko maailman kultamuseoksi: 69, 69 kuva

TEPPO SAKRIS (työmies, Haukipudas)

* (Palsioja 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 128

TERHI OSKARI (insinööri)

* (Ivalojoen Oy)

Stigzelius Herman, Kultakuume: 147, 150

TERJAMA PAAVO JUHANI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Jussin kultala" Uusihaara 1993–98

TERMONEN TAPANI

<> KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2017:0003 "Kultakirstu" (& Huuki Julle, Sipponen Juha, Termonen Tapani) Palsioja, Multatunturin pohjoispuolella olevan nimettömän ojan suulta ylävirtaan, lapiokaivu, 2018–22.

TERVAHAUTA ISAK (itsellinen, Alatornio)

* Ivalojoen (Anellinkorvat 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 53, 54

TERVAHAUTA VOITTO

Kyrö Hely, Sahavirta Helena, Mutterikämpästä koko maailman kultamuseoksi: 52 kuva

TERVANIEMI ERKKI s. 18.5.1911, k. 22.4.1985

Lehtola Teuvo, Morgamin pyrkyrit: 168

Ruonaniemi Arvo, Hikihippuja kultamailta: (32); Kultahiekka ja tiimalasi: 23; Povipullon kultaa: (28), 208;

Lemmenjoen kultamuistot: 21; Vuosi Sata: 112

TERVASHONKA HANNU

Hannu kaivoi porukassa Miessillä "uskovaisten valtauksella" kesällä 1950.

Peltomaa Jaakko, Inarilaisia 4: 39

TERVO ANNA (emäntä)

Anna oli kokkina Ivalojoen Kultalassa vuonna 1913.

Roth Anne, Kultamaan tyttäret: 28

Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa (toinen painos): 116

TERVO LASSI

<>KULLANHUUHDONTNLUPA:

HL2013:0003 "Tuomenmarjat" (& Koivumäki Jarno ja Jari, Rasilainen Reino) Morgamoja, kullanlöytöpai-
kan muistomerkistä 160 m ylävirtaan, (Lemmenjoki), lapiokaivu, 2014–17. Jatkolupa 2018–28. Siirto
2.2023, siirron saajat Kyllönen Jani ja Tervo Lassi.

TERVO LEA

Launonen Kauko, Muttisen muisteluksia: 20

TERVO LIISA

Launonen Kauko, Muttisen muisteluksia: 20

TERVONEN JOUNI

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2016:0018 "Yksityisalue" (& Tervonen Jouni ja Kati) Uusihaara, Kutturantien eteläpuolella, lapiokaivu,
2018–22.

HL2022:0006 "Yksityisalue" (& Tervonen Jouni ja Kati) Uusihaara, Kutturantien eteläpuolella, lapiokaivu,
2022–26.

TERVONEN KATI

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2016:0018 "Yksityisalue" (& Tervonen Jouni ja Kati) Uusihaara, Kutturantien eteläpuolella, lapiokaivu,
2018–22.

HL2022:0006 "Yksityisalue" (& Tervonen Jouni ja Kati) Uusihaara, Kutturantien eteläpuolella, lapiokaivu,
2022–26.

TERÄS EIRA

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Seitsemäs taivas" (& Autioniemi Olli, Hautamäki Harri ja Marianne, Pesu Rauno, Stadi Tuire, Vehviläi-
nen Heikki) Annabellanoja (Sotajoki) 1996–2001

THESEN GULBRAND (norjalainen insinööri)

* Norja

Lidman Hans, Seikkailujen Pohjola: 138

Mäkipuro Viljo, Kulta-Lappia ja kullankaivajia: 125

THESLÖF ALARIK (kuvernementsihteeri, järjestysmies)

Aurén P. W., Matkani Lapinmaassa 1867 (suom. Leif Rantala): 25

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 14

THESLÖF ALEXANDER (lääninsihteeri, järjestysmies) s. 1827, k. 1897

* Ivalojoen (Kultalan Kruunun Stationi)

Partanen Seppo J., Lapin kultamaat: 22; Sankareita, veijareita ja huijareita: 62, 63

Pitkänen Paavo, Kulta ja kivikirveitä: 21

Skants Lauri, Kulta, poroja ja partisaaneja Laanilassa (toinen painos): 99

Stigzelius Herman, Kultakuume: 39, 47

THIEDE OTTO (saksalainen tohtori)

* Purnuoja ja (Ritakoski vuonna 1936)

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 94; Sankareita, veijareita ja huijareita: 153

Partanen Seppo J., Niemelä Raimo, Kullankaivajan opas: 40; Kullankaivajan opas (täydennetty painos 2014): 46

Roth Anne, Tarunhohtoinen Tankavaara, Kultakylän tarinoita: 21

Skants Lauri, Kulta, poroja ja partisaaneja Laanilassa (toinen painos): 131, 161

Stigzelius Herman, Kultakuume: 177

THIEDE WALTER (saksalainen lääkäri)

* Ivalojoen (Grönholmankoski, kämpän kyltissä kaiverrettu vuosiluku 1936 ja Ritakosken Kultala)

Walter rakennutti mittavan padon Grönholmankoskeen vuonna 1937.

Haapio Markku (toim.), Suuri erätieto 1: 69

Kultamuseon julkaisuja no 31, Kultamuseon 40-vuotisjuhlasymposium: 27

Kultamuseon julkaisuja no 32, Kultajoki kertoo: 60, 61, 63, 82, 84

Mäkipuro Viljo, Kulta-Lappia ja kullankaivajia: 74, 117

Oulun yliopisto (inventointityöt), Ivalojoen 1981–83: 57, 63

Partanen Seppo J., Kultamaiden retkeilyopas: 29

Skants Lauri, Kulta, poroja ja partisaaneja Laanilassa: 161

Tynys Tapio, Hammastunturin erämaa: 115

THIEDE WERNER (saksal. arkkitehti) s. 1895

* Hopiojoen, Ivalojoen, Laanila, Lapin Mineraali Oy ja Purnuoja

Werner ilmestyi suomalaiseen kultamaisemaan 1930-luvun alkupuolella. Hän hankki suomalaisen asianajajan (Jarl Uggla) välityksellä valtauksia Ivalojoelta ja Laanilasta.

Werner Thieden vaimo oli Jarlin sisko.

Kun tieto Purnuojan kulturalöydöstä levisi, Werner siirtyi Tankavaaraan vuonna 1936.

Werner palkkasi kesällä 1938 kahdeksan miestä tekemään koekuoppia. Työnjohtajana toimi Reino Lehtinen Törmäsestä. Syksy aikana rakennutti Ruosteojan (*Hopiojoen) törmälle kämpän. Rakennus sijaitsee kultamuseon läheisyydessä. Werner hankki kaksi moottoripumppua ja hihnakuuljettimen. Purnuojalla oli samanaikaisesti useampi valtauksen hakijoita ja se aiheutti riitatilanteita. Werner sai karkotuspäätöksen vuonna 1939 ja joutui poistumaan Suomesta.

Haapio Markku (toim.), Suuri erätieto 1: 69

Kultamuseo nro 18, Golden World: 15
 Kyrö Hely, Mutterikämpästä koko maailman museoksi: 7
 Kyrö Hely, Sahavirta Helena, Mutterikämpästä koko maailman kultamuseoksi: 9
 Launonen Kauko ja Partanen Seppo J., Opas Lapin kultamaille: 7
 Launonen Kauko, Muttisen muisteluksia: 10, 45
 Lehtola Teuvo, Morgamin pyrkyrit: 10
 Lidman Hans, Seikkailujen Pohjola: (145), (146)
 Liimatainen Sari, Pienestä kultahuuhtomosta kansainväliseksi kultakyläksi (nro 17): 15, 20, 21 kuva, 22 kuva, 24, 96 kuva, 99
 Lilja Erkki, Via Nordica, Kulta- ja museoteiltä vapauden teille: 161
 Mäkipuro Viljo, Kulta-Lappia ja kullankaivajia: 74, 75, 144–145 kuvat; Lapin kultaa: 50, 166, 167
 Oulun yliopisto (inventointityöt), Tankavaara, Laanioja, Kuivakuru 1983: 103B, 103C
 Paakkanen Reima, Kullankaivajan käsikirja: 20
 Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 94, 95, 96, 98, 179, 185; Kultamaiden retkeilyopas: 6, 74; Kultamuseo 10 vuotta: 5; Lapin kultamaat: 99, 100, 107, 110; Sankareita, veijareita ja huijareita: 71, 153–154, 155, 156–157, 157 kuva, 158, 161, 237
 Partanen Seppo J., Niemelä Raimo, Kullankaivajan opas: 40, 41, 42, 44; Kullankaivajan opas (täydennetty painos 2014): 46, 47
 Roth Anne, Tarunhohtoinen Tankavaara, Kultakylän tarinoita: 21, 22, 23 kuva, 24, 26, 27, 123 kuva; Kultamaan tyttäret: 46
 Ruonaniemi Arvo, Hikihippuja kultamailta: 84; Kultaa ja kohtaloita: 96–97 kuvat, 150, 153; Kultahiekka ja tiimalasi: 43, 51; Povipullon kultaa: 87, (88); Vuosi Sata: 84, 104
 Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa (toinen painos): 155, 160, 167
 Stigzelius Herman, Kultakuume: 172, 177, 179, 180, 181, 182, 183, 184, 188, 229

THORELD ANDERS FERDINAND (vuorikonduktöri) s. 1817, k. 1892

*** Ivalojoen (Kultalan Kruunun Stationi) ja kultatietoa**

Aurén P. W., Matkani Lapinmaassa 1867 (suom. Leif Rantala): 12, 25, 28, 159
 Haapio Markku (toim.), Suuri erätieto 1: 64
 Johansson Peter ym., Kultakaira, opaskirja ja geologinen retkeilykartta: 14
 Kajala Liisa (toim.), Lemmenjoki – Suomen suurin kansallispuisto: 66
 Kangasniemi Veikko, Satakunnan kulkurista kullankaivajaksi: 17
 Kultamuseon julkaisuja no 32, Kultajoki kertoo: 48
 Lahtinen Jarmo, Asser Siitonen – malmimies: 26
 Laine Eevert, Neljännesvuosisata maamme kaivostoimintaa...: 8
 Lehtola Veli-Pekka (toim.), Inari, Aanaar, Inarin historia jääkaudesta nykypäivään: 237
 Lilja Erkki, Via Nordica, Kulta- ja museoteiltä vapauden teille: 122, 131
 Luhta Vesa, Ivalojoen erämainen kultajoki: 3
 Mäkipuro Viljo, Kulta-Lappia ja kullankaivajia: 16, 38
 Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 14, (17), (18); Kultamaiden retkeilyopas: 21; Lapin kultamaat: 22, 108; Sankareita, veijareita ja huijareita: 62, 75, 80, 84, 99, 104, 168; Ivalojoen: 50, 52, 81
 Pitkänen Paavo, Kultaa ja kivikirveitä: 22
 Ruonaniemi Arvo, Kultaa ja kohtaloita: 31, 33, 34, 42–45, 47
 Seppo Turkka, Hannu Kanto, Pohojalaisten kultakirja: 53
 Stigzelius Herman, Kultakuume: 20 kuva, 21, 22, 23, 25, 26, 32, 33, 34, 39, 40, 42, 43, 44, 47, 49, 51, 66, 225

THOREN EVA

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Laani-Kulta" Rönkönoja (Tolosjoki) 1997–2001

Kinnunen Kari A. (toim.), Suomen korukivet: 185, 193

THORN (koneenkäyttävä)

*** (Lapin Kulta Oy)**

Stigzelius Herman, Kultakuume: 161

TIAINEN MARKO (kokki, yrittävä, Saariselkä)

*** Kiosk**

Marko ja Lyyli Huhtamalla hoitivat Kutturan- ja Sotajoentien risteyksessä olevaa kioskia kesäisin vuosina 2005–15. He myivät kioskissa mm. kahvia, pullaa ja elintarvikkeita ym. kullankaivajille ja turisteille.

Lehtonen Anurag, Keväällä tulevat unet: 41

TIAINEN PETRI

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2012:0077 "Mobergin kulta" Moberginajan alaosan etelärinteessä, lapiokaivu. Jatkolupa 2020–30 (& Niemelä Raimo, Noukkala Esa, Tiainen Petri).

TIAINEN VESA

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2011:0057 "Wekaran Kultala" (& Niemelä Raimo, Noukkala Esa, Tiainen Vesa) Moberginajan alaosa, lapiokaivu, 2012–15.

HL2012:0077 "Mobergin kulta" (& Niemelä Raimo, Noukkala Esa, Tiainen Vesa) Moberginajan alaosan etelärinteessä, lapiokaivu, 2013–16. Jatkolupa 2017–20.

Partanen Seppo J., Niemelä Raimo, Kullankaivajan opas: 168

TIENVIERI ESA

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2022:0026 "Kutonen" (& Kallio Mikko ja Tienvieri Esa) Nuolusojä, Kattilaselän ja Saihovaaran välillä, Salla, lapiokaivu, 2024–28.

TIESMAA LEENA

<> KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2014:0054 "Golden Eye" (& Enberg Birgit, Appelgren Arto, Berg Henrik, Kallio Pertti, Kopra Eeva, Pölkki Ilpo, Tiesmaa Leena, Toivola Juha), Rönkönojan yläosalla, (Tolosjoki), lapiokaivu, 2016–19.

TIGERSTEDT AXEL FREDRIK (geologi) s. 1860, k. 1926

* Geologiset kartat ja julkaisut, Ivalojoki (Kultalan Kruunun Station), Jaurijoki, Kietsimäjoki, Nuorttijoki, Sotajoki (Pahaojasuu) ja Äimijoki

Lehtola Teuvo, Morgamin pyrkyrit: 8

Luhta Vesa, Kullan Placer-esiintymät Sotajoen alueella...: 5, 6

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 22, 174; Lapin kultamaat: 29, 103; Sankareita, veijareita ja huijareita: 67, 115, 130, 233

Stigzelius Herman, Kultakuume: 69, 69 kuva, 72, 74, 76, 93, 159

TIIHONEN JOUKO

<> KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2020:0037 "3J1" (& Vuento Jukka, Tiisonen Jouko, Veijonaho Juhani) Sakiatieva, Sompiohaara, Sodankylä, lapiokaivu, 2021–25. Jatkolupa 2026-36.

TIIHONEN KAUKO (johtaja, Tampere)"Haamumaileri"

s. 18.7.1913 Jyväskylä, k. 1998 Tampere

* Morgamoja ja Ruihtuäytsi

Kaukon kultahommat alkoivat vuonna 1958 ja päättyivät vuonna 1990.

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Morgamin Tähti" Morgamoja (Lemmenjoki) 1970–76,

"Ruihtuntähti" Ruihtuäytsi (Lemmenjoki) 1972–78,

"Morgamin tähti" Morgamoja (Lemmenjoki) 1980–87

Alhonen A., Partanen S. J., Kinnunen K., Niemelä R., Lemmenjoen kultamaat kukkivat: 59, 60

Kankaala Ilmari A., Taistelu Lemmenjoen kullasta, Kari ja Sirkka Merenluodon tarina: 46

Lehtola Teuvo, Morgamin pyrkyrit: 55 kuva

Oulun yliopisto (inventointityöt), Lemmenjoki 1988: 2

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 115, 157; Kultamaiden retkeilyopas: 52, 58, 58 kuva; Lapin kultamaat: 71, 76, 89, 127; Lemmenjoen kultamaat: 3; Sankareita, veijareita ja huijareita: 176, 210
Peltonen Milla, Äidin kullat, kultaperheen tarina (Telilä): 18, 22
Ruonaniemi Arvo, Hikihippuja kultamailta: 78; Kultahiekka ja tiimalasi: 37; Povipullon kultaa: 113–114;
Lemmenjoen kultamuistot: 105 kuva

TIIHONEN VESA

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:
"Kotakangas" Tolosjoki 1980–85

TIILIKAINEN KALEVI (Kaavi)

* Hipputiedosto, (Hangasoja)
Partanen Seppo J. & Niemelä Raimo, Kullankaivajan opas (täydennetty painos 2014): 18

TIITOLA JUSSI

Kultamuseon julkaisuja no 30, Lemmenjoen isommukset, Antti Aarnio-Wihurin hippukokoelma: 9 kuva, 10

TIKKA RAIMO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:
"Imatran pankki" Sotajoki 1990–97

TIKKANEN ISABEL

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:
"Noidan tiara" Porttikoski, Louhenjoki (Puolanka) 1995–96

TIKKANEN JOHAN (itsellinen, Kiuruvesi)

* Ivalojoen (Vaskissuvanto-lisälmenoja 1870 – luvulla)
Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 105

TIKKANEN KALEVI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:
"Ponukuru 1" (& Perämäki Matti, Vuorela Juho) Lauttaoja (Tankavaara) 1995–2002

TIKKANEN MATTI (Kaukonen) s. 1953

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:
"Jumpuran kultala" Roavvejhoka (Vaskojoki) 1996–98

TIKKANEN OLAVI "Olli" (Kruunubyy, lentomekaanikko) s. 7.7.1925 Toholampi, k. 19.7.2018

* Köysihaara

Olli oli tutkimassa kultamaita Karhunpaskaojalla ja Köysihaarassa vuonna 1983. Seuraavana vuonna Olli ja Olavi Nurisalo aloittivat kultahommat yhteisvaltauksella Köysihaaran latvalla. Olli on jatkanut pitkään samoilla paikoilla. Olli on erikoistunut käyttämään kupariviiksiä kultapaikkojen etsinässä. Hän on valmistanut muillekin kaivajille vesiturpiinirumpuja, yksi meni Afrikkaan. Motto: tästä kuopasta vielä nouseaan

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:
"Köysihaara" (& Nurisalo Olavi) Köysihaara (Vuijemi) 1984–92,
"Köysipuro" Köysihaara (Vuijemi) 1993–2000,
"Viimeinen Toivo" Köysihaara 2002–06

Kultamuseon julkaisuja no 31, Kultamuseon 40-vuotisjuhlasyposium: 26
Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 120

TIKKANEN PIRKKA

©JJK

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2020:0046 "Seitsemän veljeksien kultavaltaus" (& Salminen Kari, Kyllönen Jyrki, Nordström Kim, Keinänen Aatto, Tikkanen Pirkka, Nordström Niko, Kyllönen Elias) Tolosenhaara, Nälkäselän luoteispuolella, Sodankylä, lapiokaivu, 2022–26.

TILKKANEN W. O. (maanviljelijä, Kyrö)

* (Ivalojoiki Oy)

Stigzelius Herman, Kultakuume: 129

TILLANDER A.

* (Ivalojoiki Oy)

Stigzelius Herman, Kultakuume: 141

TILVAS REINO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kyläjoen kultala" (& Rytönen Esko, Tilvas Seppo) Kyläjoiki (Ivalojoiki) 1989–93,

"Palsin haara" Zellberginoja (Palsioja) 1993–2003

TILVAS SEPPO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kyläjoen kultala" (& Rytönen Esko, Tilvas Reino) Kyläjoiki (Ivalojoiki) 1989–93

TIMONEN ERIK (Oulu)

* Ivalojoiki (Grönholmankoski 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 94

TIMONEN JARI (Raahe, Ivalo) k. joulukuu 2018

* (Harrijoki)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kultamyrrät" Vuijemi (Sotajoki) 1990–96,

"Hengetön" Vuijemi (Sotajoki) 1992–98,

"Hengetön II" Harrijoki (Sotajoki) 1997–2006,

"Hengetön IV" Harrijoki (Sotajoki) 2007–11

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2012:0002 "Hengetön IV" Harrijoki, heti Sotajoentien itäpuolella (Sotajoki), lapiokaivu, 2012–16. Lupa siirretty 2014 Jari Jokelalle.

HL2014:0015 "Ilonan kultala" (Jari Timonen, Katariina Schultz) Papinhamina, heti Kutturantien eteläpuolella, Sotajoki, lapiokaivu, 2016–20.

Partanen Seppo J., Niemelä Raimo, Kullankaivajan opas: 146 kuva; Kullankaivajan opas (täydennetty painos 2014): (114 Kuva)

TIMONEN OLAVI

<> KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2019:0064 "Lauttaoja 3-norra", Lauttaoja, Tankavaara, lapiokaivu, 2020–30.

Luvan siirto, saajat: Karhu Juhani, Järvensivu Jorma, Nerg Pauli, von Wuthenau Kasper, Timonen Olavi, Mauno Seppo, Lauttaojan Kulta Oy, 2021–30.

HL2019:0065 "Lauttaoja 2-mitte", Lauttaoja, Tankavaara, lapiokaivu, 2020–30.

Luvan siirto, saajat: Karhu Juhani, Järvensivu Jorma, Nerg Pauli, von Wuthenau Kasper, Timonen Olavi, Mauno Seppo, Lauttaojan Kulta Oy, 2021–30.

HL2019:0066 "Lauttaoja 1-puisto", Lauttaoja, Tankavaara, lapiokaivu, 2020–30.

Luvan siirto, saajat: Karhu Juhani, Järvensivu Jorma, Nerg Pauli, von Wuthenau Kasper, Timonen Olavi, Mauno Seppo, Lauttaojan Kulta Oy, 2021–30.

TIMONEN OTTO

* Prospektor Oy

Stigzelius Herman, Kultakuume: 103

TIMONEN PETTER (itsellinen Inarista)

* Ivalojoki (Kyläjokisuu, Ruikka), Prospektor Oy ja Ruikka

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Ivalojoki 1" Kyläjoensuu (Ivalojoki) 1893–96,

"Paakkula 1" Anelinkoski Kultalasta 5 km ylävirtaan, Ivalojoki 1896–96

"Penttilä 1" Kultalasta 4 km ylävirtaan, Ivalojoki 1899,

"Ivalojoki 1" Ruikka (Ivalojoki) 1902,

"Ivalojoki 2" Anelinköngäs, Kultalasta 3 km ylävirtaan, Ivalojoki 1902,

"Ivalojoki 3–4" Åströminsuvanto, Kultalasta 7 km ylävirtaan, Ivalojoki 1902 (2kpl)

Luhta Vesa, Ivalojoki erämainen kultajoki: 11, 12

Stigzelius Herman, Kultakuume: 103

TIRI KARI (Jääli) s. _1946

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kaksvelikultaa" Kakslauttanen (Tolosjoki) 2000–09

TIRKKONEN ALBIN

Ruonaniemi Arvo, Lemmenjoen kultamuistot: 101 kuva

TIURA FRANS (kultaseppä)

* Kemin Kullanetsintä Oy

Stigzelius Herman, Kultakuume: 116

TIURANIEMI (1880-luvulla Ruikanmutkassa)

Partanen Seppo J., Ivalojoki: 72

TOFFELA TIMO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kiisa" (& Lausamo Jukka) Ivalojoki 1985–90

TOIKKA JUHA

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Haminanhuili" Papinhamina (Sotajoki) 2010–14

TOIVANEN VEIKKO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Hapset 1" (& Ahonen Pirjo, Halinen Ari, Pulkkinen Annikki, Seppälä Juhani, Seppälä Veli Matti) Ivalojoki 1988–93

TOIVIAINEN J. (Oulu)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT: Puolanka 1984–84

TOIVIO HEIKKI

<> KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2016:0013 "I-kulta 2", (& Paavola Petri, Laine Usko, Iivonen Eero, Löflund Olli, Toivio Heikki, Kauppi Mikko), Harrijoki, Papinhamina, (Sotajoki), lapiokaivu, 2017–21.

TOIVOLA EERO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kuukkelikuru" (& Päiviniemi Kaino) Kellotapulinoja 1996–2003,

"Kulkurinkulta" Kellotapulinojan yläosa (Sotajoki) 2003–10

TOIVOLA JUHA

<> KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2014:0054 "Golden Eye" (& Enberg Birgit, Appelgren Arto, Berg Henrik, Kallio Pertti, Kopra Eeva, Pölkki Ilpo, Tiesmaa Leena, Toivola Juha), Rönkönojan yläosalla, (Tolosjoki), lapiokaivu, 2016–19.

TOIVOLA JUHANI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Eräkulta" Ivalojoen 1981–86

TOIVOLA MATTI "Luppo-Matti" (metsänvartija, eräopas, Kaksilauttanen) s. 23.2.1936, k. 4.1.2003

* Rovasen maantie

Matti keräsi talteen tarinoita ja menneisyyden jälkiä Saariselällä ja sen ympäristöstä.

Kultamuseon julkaisuja no 31, Kultamuseon 40-vuotisjuhlasymposium: (73)

Partanen Seppo J. & Niemelä Raimo, Kullankaivajan opas (täydennetty painos 2014): 52 kuva

Skants Lauri, Kulta, poroja ja partisaaneja Laanilassa (toinen painos): 56

Teeriaho Yrjö, Pitkin ja poikin Saariselkää ja muita Lapin takamaita: 29, 51, 106; Kulkijoiden vanhaa Saariselkää: 12, 27, 29, 30, 31, 94, 102, 125; Itäkairan Prinsessa: 218–

Teeriaho Yrjö, Mattsson Jorma, Tietoa ja tarinaa Saariselältä: 59, 60, 188–189, 196, 206

TOIVONEN AUKUSTI (Halikko)

* Suomuniemi

Teeriaho Yrjö, Kulkijoiden vanhaa Saariselkää: 149, 150

TOIVONEN NESTOR (tilanomistaja, Helsinki) s. 1865, k. 1927

* Ivalojoen (Ritakosken alaosa), Ivalojoen Oy, Palsioja, Suomalais-Amerikkalainen Kaivosyhtiö ja Vuorikaivos Oy

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Suolisvaara 1–5" Peurapaskaoja, Kulasjoki, Lutto 1919 (5 kpl),

"Lutto 1–4" Lutan lähteet, Vahtamapään ja Kaunispään välissä, Lutto 1919 (4 kpl),

"Hangasojat 1–5" Hangasojat Kerkelä (Tolosjoki) 1919 (5 kpl),

"Palopirttinojat 1–4" Palopirttinojat (Palsioja) 1920–21 (4 kpl),

"Kuusipäänojat 1–4" Kuusipäänojat (Tolosjoki) 1920–21 (4 kpl),

"Zellberginojat 1–6" Zellberginojat (Palsioja) 1920–21 (7 kpl),

"Laaniojat 1–4" Laaniojat (Tolosjoki) 1920–21 (4 kpl),

"Moberginojat 1–6" Moberginojat (Sotajoki) 1920–21 (6 kpl),

"Inari 1–4" Hammassuvanto, Ivalojoen 1920 (4 kpl),

"Inari 5–7" Hammasjoki (Ivalojoen) 1920 (3 kpl),

"Inari 8–9" Louhioja (Ivalojoen) 1920 (2 kpl),

"Inari 10–15" Nulkkamukka, Ivalojoen 1920 (6 kpl),

"Inari 16–18" Palsioja 1920 (3 kpl),

"Inari 19–20" Kuivaniva (Tolosjoki) 1920 (2 kpl),

"Inari 21–26" Palsisuvanto, Palsioja 1920 (6 kpl),

"Inari 27–30" Ritakoski, Ivalojoen 1920 (4 kpl),

"Inari 31–39" Vaskissuvanto, Ivalojoen 1920 (9 kpl),

"Inari 40–41" Mathleininkoski, Ivalojoen 1920 (2 kpl),

"Inari 42–43" Sotajoensuu, Ivalojoen 1920 (2 kpl),

"Inari 44–46" Merimieskoski, Ivalojoen 1920 (3 kpl),

"Inari 47–49" Hunajaoja (Ivalojoen) 1920 (3 kpl),

"Inari 50–54" Grönholmankoski, Ivalojoen 1920 (5 kpl),

"Inari 55–59" Björklundinkoski, Ivalojoen 1920 (5 kpl),

"Inari 60–62" Härkäsaari, Ivalojoen 1920 (3 kpl),

"Inari 63–65" Hammaskoski, Ivalojoen 1920 (3 kpl),

"Moberginojat 7–9" Moberginojat 1920 (3 kpl),

"Harriojat 1–7" Harriojat (Tolosjoki) 1920 (7 kpl),

"Merilintulampi 1" Merilintulampi (Sotajoki) 1920,

"Sotajoki 1–2" Sotajoki 1920 (2 kpl),

"Vuujemi 1–9" Vuujemi (Sotajoki) 1920 (9 kpl),

"Puhallo-ojat 1–6" Puhallo-ojat (Sotajoki) 1920 (6 kpl),

"Porttiojat 1–2" Porttiojat (Ivalojoen) 1920 (2 kpl),

"Zellberginojat 7–9" Zellberginojat 1920 (3 kpl),

"Toloskoskeniemi 1–2" Toloskoskeniemi (Ivalojoen) 1920 (2 kpl),

"Toloskoski 1–2" Toloskoski (Ivalojoki) 1920 (2kpl),
 "Palsioja 1" Korvasenoja (Palsioja) 1920–21,
 "Inari 66" Kultala, Ivalojoki 1920,
 "Korvasenoja 1" Korvasenoja (Palsioja) 1920,
 "Palopirtinoja 1–4" Palopirtinoja 1921 (4 kpl),
 "Kuusipäänoja 1–4" Kuusipäänoja (Palsioja) 1921 (4 kpl),
 "Zellberginoja 1–6" Zellberginoja (Palsioja) 1921 (6kpl),
 "Laanioja 1–4" Laanilauttanen (Tolosjoki) 1921 (4 kpl),
 "Moberginoja 1–6" Moberginoja (Sotajoki) 1921 (6 kpl),
 "Palsioja 1– 2" Raahen pirtti (Palsioja) 1921 (2 kpl),
 "Valtaus 1–8" Palsioja ja Ristiinamarastonoja 1925–28 (8 kpl),
 "Valtaus 9–10" Anneberginoja (Sotajoki) 1925–28 (2 kpl),
 "Valtaus 11–14" Vuijeminjoki (Sotajoki) 1925–28 (4 kpl),
 "Valtaus 15" Korvasenniemi (Palsioja) 1925–28,
 "Valtaus 16–19" Moberginoja (Sotajoki) 1925–28 (4 kpl),
 "Valtaus 20" Palsioja 1925–28,
 "Valtaus 21" Harrijoki (Sotajoki) 1925–28,
 "Valtaus 22" Anelinoja (Ivalojoki) 1925–28,
 "Valtaus 23" Erkkilänpankki, Sotajoki 1925–28,
 "Valtaus 24" Ylipaikka, Sotajoki 1925–28,
 "Valtaus 25" Vuijeminsuu (Sotajoki) 1925–28,
 "Valtaus 26" Pahaoja (Sotajoki) 1925–28,
 "Valtaus 27" Kuivaniemi (Sotajoki) 1925–28,
 "Valtaus 28" Isoniemi (Sotajoki) 1925–28,
 "Valtaus 29" Halvarinniemi, Sotajoki 1925–28,
 "Valtaus 30" Tammipirtinpankki, Sotajoki 1925–28,
 "Valtaus 31" Sotajoentammi (Sotajoki),
 "Valtaus 32" Harrijoki Merilintulampi 1925–28,
 "Valtaus 33–36" Harrioja (Sotajoki) 1925–28 (4 kpl),
 "Valtaus 37–39" Härkäselkä (Tolosjoki) 1925–28 (3 kpl),
 "Valtaus 40" Merilintulampi 1925–28,
 "Valtaus 41" Nordlinginpankki (Palsioja) 1925–28,
 "Valtaus 42" Iisalmenpankki (Sotajoki) 1925–28,
 "Valtaus 43–47" Palsioja 1925–28 (5 kpl),
 "Valtaus 48" Savimukka (Sotajoki) 1925–28,
 "Valtaus 49–50" Nulkkamukka, Ivalojoki 1925–28 (2 kpl),
 "Valtaus 51–54" Hammassuvanto, Ivalojoki 1925–28 (4 kpl),
 "Valtaus 55–56" Polttiaispudas, Sotajoki 1925–28 (2 kpl),
 "Valtaus 57–59" Toloskoskeniemi (Ivalojoki) 1925–28 (3 kpl),
 "Valtaus 60–91" Sotajoki 1925–28 (32kpl),
 "Valtaus 92–140" Tolosjoki, Pikku-Harriojansuu, Riekko-ojansuu, Iso-Harriojansuu 1925–28 (49 kpl),
 "Valtaus 141–142" Sotajokisuu ja Vaskissuvanto, Ivalojoki 1925 (2 kpl),
 "Valtaus 143" Palsioja, Nordlinginpankki 1925,
 "Valtaus 144–175 Ivalojoen pohjoisranta, Ritakoskenniska 1925–28,
 "Valtaus 176–194" Sotajoki 1925 (19 kpl),
 "Valtaus 1–15" Palsioja, Palopirtinoja, Zellberginoja 1925–28 (15 kpl),
 "Valtaus 16–19" Laanijansuu, Tolosjoki 1925–28 (4 kpl),
 "Valtaus 20–25" Moberginoja, Sotajoki 1925–28 (6 kpl),
 "Valtaus 26–27" Raahen pirtti, Palsioja 1925–28 (2 kpl)

Kultamuseon julkaisuja no 32, Kultajoki kertoo: 80, 88

Lehtola Veli-Pekka (toim.), Inari, Aanaar, Inarin historia jääkaudesta nykypäivään: 312

Mäkipuro Viljo, Kulta-Lappia ja kullankaivajia: 73, 92, 95

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 54, 55; Lapin kultamaat: 44, 45; Saariselkä: 112; Sankareita, veijareita ja huijareita: 143; Ivalojoki: 104, 105, 106, 107

Partanen Seppo J., Niemelä Raimo, Kullankaivajan opas: 68; Kullankaivajan opas (täydennetty painos 2014): 74

Pitkänen Paavo, Kultaa ja kivikirveitä: 52

Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa (toinen painos): 73, 135, 136, 153

Stigzelius Herman, Kultakuume: 119, 124, 133, 134, 135, 148

TOIVONEN VEIKKO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

©JJK

"Hapset 1" (& Ahonen Pirjo, Halinen Ari, Pulkkinen Annikki, Seppälä Juhani, Seppälä Veli Matti, Toivanen Veikko) Ivalojoiki 1988–97

TOKKONEN MARKKU

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Torsti" (& Pitkänen Pekka) Vuijemi (Sotajoki) 1990–97.

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2017:0009 "Suomake" (& Tokkonen Markku, Valtteri ja Veera), Suolaojan valuma-alueella, Tornijupuran eteläpuolella, (Tolosenhaara), konekaivu, 2018–21. Jatkolupa 2022–32. Siirto 5.2023, siirron saaja Koskelainen Teijo.

TOKKONEN VALTTERI

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2017:0009 "Suomake" (& Tokkonen Markku, Valtteri ja Veera), Suolaojan valuma-alueella, Tornijupuran eteläpuolella, (Tolosenhaara), konekaivu, 2018–21.

TOKKONEN VEERA

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2017:0009 "Suomake" (& Tokkonen Markku, Valtteri ja Veera), Suolaojan valuma-alueella, Tornijupuran eteläpuolella, (Tolosenhaara), konekaivu, 2018–21.

TOLKKA EERO

Kyrö Hely, Sahavirta Helena, Mutterikämpästä koko maailman kultamuseoksi: 30

TOLKKINEN OLLI (itsellinen, Pudasjärvi)

* Ivalojoiki (Rovaniemenkoski 1870 – luvulla)

TOLONEN

Partanen Seppo J., Ivalojoiki: 11

TOLONEN HENRIK ANDERS (Oulu)

* Ivalojoiki (Kolmoskosken alaosa 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 87

TOLONEN JOHAN (talonpoika, Rovaniemi)

* Ivalojoiki (Korhosenkoski 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 59

TOLONEN OLLI

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2025:0029 "Korpikuru" (& Seppänen Anu, Tolonen Olli), Rönkönoja, lapiokaivu, 2026-30.

TOLSA HEIMO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Vaakuna" (& Salmi Markku, Ahonen Tapio, Tolsa Heimo) Sotajoki 1988–94

TOLVANEN ESA

* Jäkälä-äytsi

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Tolvanen" Ivalojoiki 1988–90,

"Tolvanen 2" Ivalojoiki 1989–94,

"Eeti-Kulta" Zellberginoja (Palsioja) 1992–2000,

"Eeti-Kulta" Siikaselän eteläpuolella (Tankajoki) 1999–99

TOMPERI AUKUST

* Laanila, Laanioja, (Paljakaisen majatalo 1926–28) ja Tolosjoen silta

Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa (toinen painos): 83, 150

TOMPERI ARVO (Törmänen)

* (Laanioja)

Huovinen Aune, Laanilan tyttö: 109

TONTERI JARMO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Satiaispankki" Rönkönoja (Tolosjoki) 2006–13

TOPPINEN JOHAN (itsellinen, lisalmi)

* Ivalojoki (Vaskissuvanto-lisalmenoja 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 105

TORAJÄRVI JOSEF

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Ivalojoki 1–2" Kultalasta 5 km alavirtaan, Ivalojoki 1887–90 (2 kpl)

TORAJÄRVI JUHO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Ivalojoki 3–4" Ivalojoki 1889–91 (2 kpl)

TORAJÄRVI JUUSO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Sotajoki 1–2" (& Kyrö Nils) Sotajoen suulta 1 km, Sotajoki 1887–89 (2 kpl),

"Vanhajänkä-Laanilauttanen 1" Laanilauttanen 1896–97

TORATTI HENRIK (renki, Alatornio)

* Ivalojoki (Alakoski, Kolmoskosken alaosa, Saunakoski 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 76, 87

TORCKEL ALBIN (metsäkonduktööri)

Väänänen Veikko, Hammastunturi, ihmisen erämaa: 14

TORIKKA KALEVI (Nousiainen) s. _1940

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2012:0082 "Kakara-kulta" (& Kajander Matti, Kangasmäki Raimo, Rajamäki Antero, Torikka Kalevi) Halvarinniemen ja Pahaojan välimaastossa (Sotajoki), lapiokaivu, 2014–17. Jatkolupa 2018–28.

TORKKELI TERHO

* Hipputiedosto, Pikku-Kutustajanoja, Sotajoki (Ruotsalaispankki) ja Vuijeminhaara

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Torkkelinpankki" (& Kalervo Ruohoniemi) Vuijemi (Sotajoki) 1984–89

"Sotajoen Kulta 2" (& Jaakkola Jouko ja Ruohoniemi Kalervo) Pikku-Kutustajanojan alaosa (Sotajoki) 1991–98 (konekaivua),

"Rönkönpankki" (& Jaakkola Jouko ja Ruohoniemi Kalervo) Rönkönoja (Hangasoja) 1998–2003 (konekaivua)

Partanen Seppo J. & Niemelä Raimo, Kullankaivajan opas (täydennetty painos 2014): 18

TORKKOLA (lukkari, Rovaniemi)

* Ivalojoki (Björklundinkoski 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 92

TOROPAINEN KYÖSTI (Ivalo) s. _1939

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Hurukulta" (& Toropainen Ritva) Palsioja 1988–96,

"Huhmari" (& Aho Heimo, Haka-aho Jorma, Valkama Jarmo) Palsioja, Elsaajasta alavirtaan 1993–2000

TOROPAINEN MARKO

<> KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2021:0014 "Desperado II Gold Mining Company Ltd." (& Kvist Mikko, Reunanen Petri, Nieminen Jukka, Toropainen Marko) Vuijeminhaara, heti Kutturantien eteläpuolella, lapiokaivu, 2022–26.

TOROPAINEN RITVA

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Hurukulta" (& Toropainen Kyösti) Palsioja 1988–96

TORRO MARKKU

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Hippu-City" Angeli 1994–95

TORVINEN AULI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kultaklaani" (& Sarajärvi Jouni, Torvinen Jouni) Sotajoki 1989–94

TORVINEN JOUNI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kultaklaani" (& Sarajärvi Jouni, Torvinen Auli) Sotajoki 1989–94

TORVINEN PIRJO

Launonen Kauko, Muttisen muisteluksia: 20

TORVINEN SULEVI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kultapoukama" Sotajoki 1994–97

TOSSAVAINEN RAIMO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Guldgravan Annabella" (& Ojala Pasi, Ranta Juhani, Ranta Matti) Annabellanoja (Sotajoki) 1989–94

TOURONEN OLAV

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Niilon kultamaa" (& Heinonen Eeva ja Pirkko, Kivelä Mirja, Lehto Tapio, Sievilä Niilo ja Reino) Sotajoen sivupuro 1998–2002

TOURU MAIRE

Maire toimii myymäläauton hoitajan Tankavaaran Kultakylässä. Yksi myymälän erikoisuuksista on Waskooli-olut.

TOURU MARKO (yrittäjä) s. Lahti

* (Lauttaoja, Mäkära) ja Tankavaaran Kultakylä

Marko on kaivanut Lauttaojan kaivospiirissä kesästä 2011 lähtien. Marko ja viisi muuta henkilöä aloittivat syksyllä 2013 Tankavaaran Kultakylän hoitamisen.

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2012:0056 "Aurum" Ruosteoja, nelostien länsipuolella, Tankavaara, lapiokaivu, 2013–16.

Kullanhuuhdontaluvan siirto, aikaisempi haltija: Eeva-Liisa Veittikoski, siirron saajat: Markku ja Sami Touru sekä Marko Lauronen 2015.

HL2013:0007 "Vanhan Kulta" Siikaselän eteläpuolella, Mäkära, Tankajoki, Sodankylä, lapiokaivu, 2014–17, kullanhuuhdontaluvan siirto Juhani Lauroselta Marko Lauroselle, Marko ja Sami Tourulle 2015. Jatkolupa, konelupa, 2017–27, porukkaan tuli uusina osallistujina Lauronen Antti ja Mauno Seppo.

Kullanhuuhdontaluvan siirto 2020, siirron saajat: Lauronen Marko, Lauronen Antti, Touru Marko ja Touru Sami, 2020–27.

HL2012:0056 "Aurum" (& Touru Marko, Touru Sami, Lauronen Marko), Ruosteoja, nelostien länsipuolella, Tankavaara, lapiokaivu, 2017–27. Muutos, konekaivu 2022–27.

HL2019:0005 "Deadwood 1" (& Lauronen Marko, Touru Marko), Ruosteoja, nelostien länsipuolella, Tankavaara, lapiokaivu, 2019–23. Siirto 2022, siirron saaja Ojala Mika.

HL2019:0006 "Deadwood 2" (& Lauronen Marko, Touru Marko), Ruosteoja, nelostien länsipuolella, Tankavaara, lapiokaivu, 2019–23.

HL2019:0007 "Deadwood 3" (& Lauronen Marko, Touru Marko), Ruosteoja, nelostien länsipuolella, Tankavaara, lapiokaivu, 2019–23.

Siirto, saaja: Hartikainen Tommi, lupa-aika 2021–23.

HL2011:0037 "Kultapalakin" Siikaselän kaakkoispuolella, Tankajoki, Sodankylä 2016–2019, lapiokaivu. Kullanhuuhdontaluvan muuttaminen lapiokaivusta koneelliseksi, 2017–19. Jatkolupa 2019–29. Kullanhuuhdontaluvan siirto helmikuu 2020, aikaisempi haltija Makkonen Hanna, siirron saaja Niskanen Jusa. Siirto 2022, siirron saajat: Lauronen Marko, Touru Marko, von Wuthenau Kasper 2022–29.

Kankaala Ilmari A., Taistelu Lemmenjoen kullasta, Kari ja Sirkka Merenluodon tarina: 229

Roth Anne, Tarunhohtoinen Tankavaara, Kultakylän tarinoita: 148, 149 kuva

TOURU SAMI

* (Lauttaoja) ja Tankavaaran Kultakylä

Sami on kaivanut Lauttaojan kaivospiirissä kesästä 2011 lähtien. Sami ja viisi muuta henkilöä aloittivat syksyllä 2013 Tankavaaran Kultakylän hoitamisen.

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2012:0056 "Aurum" Ruosteoja, nelostien länsipuolella, Tankavaara, lapiokaivu, 2013–16.

Kullanhuuhdontaluvan siirto, aikaisempi haltija: Eeva-Liisa Veittikoski, siirron saajat: Markku ja Sami Touru sekä Marko Lauronen 2015.

HL2013:0007 "Vanhan Kulta" Siikaselän eteläpuolella, Mäkärä, Tankajoki, Sodankylä, lapiokaivu, 2014–17, kultanhuuhdontaluvan siirto Juhani Lauroselta Marko Lauroselle, Marko ja Sami Tourulle 2015. Jatkolupa, konelupa, 2017–27, porukkaan tuli uusina osallistujina Lauronen Antti ja Mauno Seppo.

Kullanhuuhdontaluvan siirto 2020, siirron saajat: Lauronen Marko, Lauronen Antti, Touru Marko ja Touru Sami, 2020–27.

HL2012:0056 "Aurum" (& Touru Marko, Touru Sami, Lauronen Marko), Ruosteoja, nelostien länsipuolella, Tankavaara, lapiokaivu, 2017–27.

TRAKKULA NILS (talonpoika, Kemi)

* Ivalojoen (Rovaniemenkoski 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 89

TRANBERG SAKU

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2013:0049 "Petronellan kolmio" (& Savolainen Veikko, Tamminen Kari-Pekka, Tapio Antti-Pekka, Tranberg Saku, Valkonen Kimmo) Kaarreojan alaosa, (Miessijoki), lapiokaivu, 2014–17.

HL2023:0005 "Petronellan kurvit" (& Tranberg Saku, Tapio Antti-Pekka, Tuominen Timo) Kylälehdonjoja (Kyläjoen), Kutturantien eteläpuolella, lapiokaivu, 2023–27.

TRAST ISRAEL (itsellinen, Rovaniemi)

* Ivalojoen (Grönholmankoski 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 95

TRESK OLOF k.1645

Olof teki Lappiin useita kartoitusmatkoja vuosina 1635–1643.

***Inari, Maanselkä ja Sompio**

Hustich Ilmari, Tuhottu ja tulevaisuuden Lappi: 157

Lehtola Matti, Aikamatka Inarin kirkkotuvilta nykyaikaan: 7

Lehtola Veli-Pekka (toim.), Inari, Aanaar, Inarin historia jääkaudesta nykypäivään: 71, 81, 82, 83, 85, 117

Teeriaho Yrjö, Muuttuva Sompio: 19, 95, 150

Teeriaho Yrjö, Mattsson Jorma, Tietoa ja tarinaa Saariseliltä: 12
Viinanen Voitto, Inarin rajahistoria II: 72, 73, 78, 79, 80, 87, 160, 161, 162, 163, 181, 271, 272, 273

TRUTJAKOV PETER (kirjanpitäjä, Pietari)

* Kullanetsintälupa 1870-luvulla

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 11; Lapin kultamaat: 20; Seppo, Sankareita, veijareita ja huijareita: 33

TRÄG ALEXANDER (itsellinen, Alatornio)

* Ivalojoen (Anellinkorvat 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 53

TUHKALA HEIKKI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Pentti ja Pojat Nuoluskuru" (& Aho T., Heikkinen H. ja S., Jääskeläinen P., Kirsilä R., Korpela J., Kukkanen S., Saastamoinen R., Sökö K. ja T., Virtanen P.), Nuoluskuru, (Salla), lapiokaivu, 1992–2000.

TUHKALA JAKOB (merimies, Raahe)

* Ivalojoen (Merimieskoski) ja Palsioja 1870-luvulla

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 97
Stigzelius Herman, Kultakuume: 59

TUISKU

* Ivalojoen (Anellinkorvat 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 54

TUISKU SEPPO (Kerava)

* (Luttojoki, latvaosalla)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kultalotto" Saariselkä (Tolosjoki) 1990–96

TUJULA ANTTI (mekaanikko, Helsinki)

* Jomppasenoja, Kivikkopuro ja Marastoäytsi

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Tuju 1–2" Marastoäytsi (Paadasjoki, Ravadasjoki) 1950–53,

"Brita 1–2" (& Sorsa M. J.) Haaraaja Jompastenoja (Morgamoja) 1950–53 (2 kpl)

Lehtola Teuvo, Morgamin pyrkyrit: 15

Partanen Seppo J., Kultakuumeen kuvat: 85, 86

TUKIAINEN HEIKKI (faktori, Helsinki)

* (Lemmenjoki)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Siikajärvi 1" (& Kittu Jouni) Siikajärvi (Vaskojoki) 1969–75,

"Siikajärvi 2" (& Kittu Jouni) Siikajärvi (Vaskojoki) 1977–82

Alhonen A., Partanen S. J., Kinnunen K., Niemelä R., Lemmenjoen kultamaat kukkivat: 85 kuva

Lehtola Teuvo, Morgamin pyrkyrit: 42, 97, 104

Liimatainen Sari, Pienestä kultahuutimosta kansainväliseksi kultakyläksi (nro 17): 99

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 147 kuva; Kultamuseo 10 vuotta: 5; Lapin kultamaat: 127; Lemmenjoen kultamaat: 3

Ruonaniemi Arvo, Hikihippuja kultamailta: 73, 74; Kultahiekka ja tiimalasi: 26, 32, 41; Povipullon kultaa: 82; Lemmenjoen kultamuistot: 4 kuva, 28, 52

TUKKI AARNE

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT: Kakslauttanen 1993–96

TUKKI KARI (Ivalo) s. _1950

TULISALO J. N. (konttoristi)

* (Suomalais-Amerikkalainen Kaivosyhtiö)
Stigzelius Herman, Kultakuume: 119

TUNKKARI JUKKA-PEKKA

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:
"Puuhapussi" Uusihaaran sivupuro latvat 2005–11

TUNTURI MIRJA

* Nenosenoja

Lehtonen Anurag, Keväällä tulevat unet: 7, 21, 66, 77, 101, 120, 121, 128, 145
Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 133
Patala Anita, Täitä ja saivareita eli Iljetys 2: 18–19, 32, 79, 90, 91

TUNTURI SEPPO

HL2019:0026 "Kultasarvi" (& Niemenmaa Erkki, Ojanen Pertti, Tunturi Seppo, Niemenmaa Reijo, Lahtinen Tapio, Lahtinen Turo) Jäkäläoja (Palmrootinoja), Jäkälä-äytsin latva, lapiokaivu, 2020–30, entinen kaivospiirin alue).

TUNTURI SULO ARMAS ("Supi") (Hämeenlinna) s. 29.6.1937, k. 10.10.2020 Hämeenlinna

* Hipputiedosto ja Nenosenoja

Sulo ja Mirja poikkesivat Tankavaaraan vuonna 1973. Siellä Niilo Raumala ja Yrjö Korhonen opettivat vaskausta. Meni vielä kymmenen vuotta ennen kuin kultakuume iski. Sulo ja Mirja poikkesivat Laanilaan LKL:n valtaukselle ja vaskailivat useita viikkoja siellä. He kävivät kaivelemassa monella purolla ja lopuksi päätyivät Nenosenojalle. Löysivät hipun painoltaan 145,1 g vuonna 1992.

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Nenonen" Nenosenoja (Palsioja) 1989–97,
"Kiehin" (& Pietilä Markku) Nenosenojan latvat (Palsioja) 1993–2000,
"Letkupuisto" (& Talvensaari Pertti) Ramsankuru (Tolosjoki) 1998–2005,
"Veini" Nenosenoja (Palsioja) 1999–2008,
"Veini" Nenosenoja 2009–13

<>KULLANHUHDONTALUPA:

HL2013:0028 "Veini" Nenosenojan alaosa ja pätkä Palsiojaa, lapiokaivu, 2014–17. Jatkolupa 2017–27 (& Tunturi Tuija). Luvan siirto 9.2024, siirron saaja Mäkelä Aki.

Johansson Peter ym., Kultakaira, opaskirja ja geologinen retkeilykartta:31

Launonen Kauko ja Partanen Seppo J., Opas Lapin kultamaille: 23

Lehtonen Anurag, Keväällä tulevat unet: 7, 122

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: etukansi kuva, 10, 132–133, 133 kuva, 244; Ivalojoki: 113, 124

Partanen Seppo J., Niemelä Raimo, Kullankaivajan opas: 14, 170; Kullankaivajan opas (täydennetty painos 2014): 17

Patala Anita, Täitä ja saivareita eli Iljetys 2: 18–19, 32, 90, 91

Stenros Manne, Lapin kulta ja kullankaivu: 57 kuva

TUNTURI TUIJA (Hämeenlinna) s. 1963

<>KULLANHUHDONTALUPA:

HL2013:0028 "Veini" Nenosenojan alaosa ja pätkä Palsiojaa, lapiokaivu. Jatkolupa 2017–27 (& Tunturi Sulo, Tunturi Tuija). Luvan siirto 9.2024, siirron saaja Mäkelä Aki.

TUOHIMAA ERIK (Liminka)

* Ivalojoki (Ritakosken alaosa 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 108

TUOHINA LARS (Liminka)

* Ivalojoen (Sotajoenkoski 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 101

TUOHINO LASSI (irtolainen, Liminka)

* Ivalojoen (Björklundinkoski 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 92

TUOHINO MATTI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Juanita" (& Lahdelma Juhani, Patala Anita) Suolaoja (Tolosjoki) 1997–2002,

"Kolmentiimi" (& Saari Viljo, Välikangas Usko) Rönkönoja (Tolosjoki) 2000–04,

"Pörriäinen" Ramsanoja (Tolosjoki) 2003–10,

"Pikku-Pörriäinen" Loijakkokuru (Iso-oja) 2011–15

TUOMA MATTI s. _1972

Matin kultakuume syttyi kesällä 2010 "Rentokulta" valtauksella Härkäselässä (haltija Raine Färm, myöhemmin Jouni Roinesalo.), jossa olivat kavereiden kanssa kaivamassa. Kesällä 2011 oli kyseinen valtaus Matin ja muutaman kaverin hallussa, se raukesi vuonna 2013. Matti on kaivanut vuokralaisena lähinnä Tankavaaran ympäristössä. Vuosina 2017–19 Matti on kaivanut "Nörtin kaivoksella" Harrijoen latvakurussa (haltija Juho Reijonaho) ja mukana on kulkenut myös metallinpaljastin.

Matti on toiminut Kultamuseolla oppaana kesät 2012–16. Matti siirtyi syksyllä 2016 Luostolle Lampivaaran ametistikaivokselle ja lähti sieltä pois loppukeväästä 2018.

TUOMAALA HANNU (Lahti)

Hannu kävi opettelemassa kultahommia Sotajoella. Hän tuli Puskuojalle vuonna 1997.

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2013:0043 "Korundipajukko" Puskuojan keskiosalla, Puskuoja ja läntinen sivuoja, (Lemmenjoki), lapiokaivu, 2014–17. Jatkolupa 2018–28. Aikaisemmat haltijat Kuikka Ari ja Alanen Aini, siirto 2022.

TUOMIALA TENHO (rajamies) s. 1923 Hämeenlinna, k. 9.2009 Ivalo

* Miessijoki ja Morgamoja

Lehtola Teuvo, Morgamin pyrkyrit: 88 kuva

Mäkipuro Viljo, Kulta-Lappia ja kullankaivajia: 193, 230

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 90 kuva; Kultakuumeen kuvat: 78; Lapin kultamaat: 13 kuva;

Sankareita, veijareita ja huijareita: 138 kuva

Ruonaniemi Arvo, Hikihippuja kultamailta: 19, 116, 128–129 kuvat; Lemmenjoen kultamuistot: 65 kuva

TUOMINEN EUGEN

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Pee-Tee" Vuotosjoki (Kemihaara, Sodankylä) 1989–92,

"L-Tee" Vuotosjoki (Kemihaara, Pelkosenniemi) 1990–92,

"Ee-Tee" Vuotosjoki (Kemihaara, Pelkosenniemi) 1990–93

TUOMINEN HEIKKI (geologi, professori)

Stigzelius Herman, Kultakuume: 222, 223 kuva, 225, 233

TUOMINEN JUHA

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2018:0025 "Golden Grouse" (& Tuominen Tapani ja Tuulikki) Löfgreninoja, (Sotajoki), lapiokaivu, 2019–23. Luvan siirto 10.2020, aikaisemmat haltijat: Pirhonen Joni, Marjanen Harri. Jatkolupa 2025–35.

TUOMINEN PENTTI

Kultamuseon julkaisu no 30, Lemmenjoen isommukset, Antti Aarnio-Wihurin hippukokoelma: 9 kuva

TUOMINEN REIJO

Launonen Kauko, Muttisen muisteluksia: 20

TUOMINEN TAPANI

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2018:0025 "Golden Grouse" (& Tuominen Tapani ja Tuulikki) Löfgreninoja, (Sotajoki), lapiokaivu, 2019–23. Luvan siirto 10.2020, aikaisemmat haltijat: Pirhonen Joni, Marjanen Harri. Jatkolupa 2025–35.

TUOMINEN TIMO

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2023:0005 "Petronellan kurvit" (& Tranberg Saku, Tapio Antti-Pekka, Tuominen Timo) Kylälehdonaja (Kyläjoki), Kutturantien eteläpuolella, lapiokaivu, 2023–27.

TUOMINEN TUULIKKI

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2018:0025 "Golden Grouse" (& Tuominen Tapani ja Tuulikki) Löfgreninoja, (Sotajoki), lapiokaivu, 2019–23. Luvan siirto 10.2020, aikaisemmat haltijat: Pirhonen Joni, Marjanen Harri. Jatkolupa 2025–35.

TUOMIVAARA MERJA

Launonen Kauko, Muttisen muisteluksia: 20

TUOMIVAARA TENHO

* Jäkälä-äytsi ja Miessijoki

Mäkipuro Viljo, Lemmenjoen kultasatu: 64–65 kuvat, 68, 69

Ruonaniemi Arvo, Lemmenjoen kultamuistot: 65 kuva

TUOMIVAARA TEUVO

* Harrijoki ja Sotajoki (Kokon kanava)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"MP" Sotajoki 1981–88

Luhta Vesa, Kullan Placer-esiintymät Sotajoen alueella...: 41

Patala Anita, Täitä ja saivareita eli Iljetys 2: 36 kuva

TUORINIEMI JUHO (talollinen, Inari)

* Jäkälä-äytsi

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Ahkio" Jäkälä-äytsi (Ravadasjoki) 1949–53

Lehtola Teuvo, Morgamin pyrkymät: 12

Partanen Seppo J., Kultakuumeen kuvat: 85; Sankareita, veijareita ja huijareita: 221

TUOVILA FREDRIK (itsellinen, Kuusamo)

* Ivalojoen (Björklundinkoski 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 91

TUOVINEN ABRAM (Pudasjärvi)

* Ivalojoen (Grönholmankoski 1870 – luvulla)

Lehtola Veli-Pekka (toim.), Inari, Aanaar, Inarin historia jääkaudesta nykypäivään: 237

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 95

TUOVINEN TOMI

Roth Anne, Tarunhohtoinen Tankavaara, Kultakylän tarinoita: 127, 128 kuva

TUOVINEN TOPI

Mäkipuro Viljo, Lemmenjoen kultasatu: 80–81 kuvat

TURKKA MARTTI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Saunajänkä" (& Kauppi L., Sallanko J.) Puskuoja (Lemmenjoki) 1978–83

TURKKA OSMO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kultapurnu" (& Soilanterä Onni) Lauttaoja (Tankajoki) 1976–81

TURKKA PEKKA (rajamies, Ivalo) s. _1952

* Hipputiedosto, (Jäkälä-äytsi, yläjuoksu), Miessijoki

Pekka aloitti kultahommat vuonna 1974 Heikki Pihlajamäen valtauksella. Pekka kaivaa lapiolla. Koska kulta on nykyisin syvällä, on Pekka nostanut maat kaivukoneella ja lapiolla paiskii irtomaan ränniin.

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Linkku" Lemmenjoki 1978–81,

"Kuiva 2" Lemmenjoki 1978–84,

"Kuiva 3" Jäkäläpää (Lemmenjoki) 1984–93 (kaivospiiri 1991-),

"Yhteishippu" (Telilä Marjut) Miessijoki latvaosa lampi (Rapelin yläpuolella) kaivospiiri 1993-. Lakkauttamispäätös 19.1.2023.

<> KULLANHUHDONTALUPA:

HL2020:0032 "Hilton" Miessijoki, lapiokaivu, 2021–31.

Alhonen A., Partanen S. J., Kinnunen K., Niemelä R., Lemmenjoen kultamaat kukkivat: 93

Kajala Liisa (toim.), Lemmenjoki – Suomen suurin kansallispuisto: 296

Kankaala Ilmari A., Taistelu Lemmenjoen kullasta, Kari ja Sirkka Merenluodon tarina: 46, 68, 82 kuva, 243

Konttinen Seppo, Kultakiima, Kullankaivaja Risto Mäläskän tarina: 139

Kultamuseon julkaisuja no 30, Lemmenjoen isommukset, Antti Aarnio-Wihurin hippukokoelma: 38, 73 kuva

Kummala Seppo, Ärrälä Ilkka, Onnen hippuja: 68, 70 kuva, 79, 94, 100, 123, 134–141

Launonen Kauko ja Partanen Seppo J., Opas Lapin kultamaille: 50

Lehtola Teuvo, Morgamin pyrkymät: 161, 169, 172

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 129; Sankareita, veijareita ja huijareita: 191, 198, 206, 206 kuva, 207, 240, 244

Partanen Seppo J. & Niemelä Raimo, Kullankaivajan opas (täydennetty painos 2014): 17, 19

Peltonen Milla, Äidin kullat, kultaperheen tarina (Telilä): 80, 81, 90, 93, 94, 101, 112, 112–113 kuva, 115, 131, 132, 185, 233

Stenros Manne, Lapin kulta ja kullankaivu: 38, 39 kuva, 50 kuva

Väänänen Veikko, Uhkia & isommuksia: 39 kuva, 39, 40 kuva, 41

TURKKA TIMO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Veteraani 3" Miessijoki 1983–93 (kaivospiiri 1991-)

TURKKA TIMO-PEKKA

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Jänkä" Palsioja 1980–86

TURULA HANNU (tai Harri) (Raahe)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Gold Finger" Uusihaara ja Tolosjoki 1993–2000

TURULA KARI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Ukuli" (& Kärkkäinen Esa, Satamo Veikko) Merilintulammen itäpuolella (Sotajoki) 1996–2000

TURUNEN EDVARD (Säräsniemi)

* Ivalojoen (Sotajoenkoski 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 100

TURUNEN HANNU (Pihtipudas) s. _1964

<>KULLANHUHDONTALUPA:

HL2012:0027 "Pudas" (& Turunen Hannu, Kinnunen Sami) Tolosjoki, Vihasen Seppäsen oja ja Katajaojan alaosa (Tolosjoki), lapiokaivu, 2013–17.

HL2012:0097 "Proku 3" Hangasoja, Kerkelänojasuulta ylävirtaan päin, sähkölinjan länsipuolella, lapiokaivu, 2013–17. Luvan aikaisempi haltija Kasti Reijo. Kullanhuhdontaluvan siirto 2016, siirron saajat: Hakala Sami, Kapli Rainer, Suikkanen Pekka ja Matti sekä Turunen Hannu. Jatkolupa 2018–28.

HL2015:0012 "Pudas 2" (& Kinnunen Sami, Turunen Hannu, Pietiläinen Markku), Ramsanojan latvalla, Kutturantien pohjoispuolella, lapiokaivu, 2017–21. Jatkolupa 2022–32.

HL2019:0011 "TIKVA" (& Turunen Hannu, Atrokoski Jussi, Venäläinen Kauko, Venäläinen Petri) Tolosjoki, Tolosjoen sillasta 1,3 km alavirtaan, lapiokaivu, 2020–24.

HL2020:0015 "RPS-Hangasoja HM" (& Hakala Sami, Kapli Rainer, Suikkanen Matti, Suikkanen Pekka, Turunen Hannu) Hangasoja ja Rönkönoja, sähkölinjan kohdalla, konekaivu, 2021–25.

TURUNEN JOUKO (konservaattori)

Kyrö Hely, Sahavirta Helena, Mutterikämpästä koko maailman kultamuseoksi: 80

TURUNEN JOUNI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kummituksen kulta" (& Sahavirta Helena, Savolainen Pirkko) Rönkönojan latvaosa 1999–2006

TURUNEN PEKKA

<>KULLANHUHDONTALUPA:

HL2019:0011 "Tikva" (& Turunen Pekka, Venäläinen Kauko, Venäläinen Petri, Similä Jukka, Similä Kai) Tolosjoen itärannalla, lapiokaivu, 2024–34.

TURUNEN PEKKA (työmies)

* (Kerkelän Kultakaivos Oy)

Stigzelius Herman, Kultakuume: 111

TURUNEN REINO ILMARI (asentaja, Inari)

* Miessijoki

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Patsimo" Miessijoki (Vaskojoki) 1948–51

Lehtola Teuvo, Morgamin pyrkyrit: 12

Partanen Seppo J., Kultakuumeen kuvat: 85; Sankareita, veijareita ja huijareita: 189

Patala Anita, Iljetystä ja vaskoolisärkeä: 92

Ruonaniemi Arvo, Hikihippuja kultamailta: 41; Kultahiekka ja tiimalasi: 21; Lemmenjoen kultamuistot: 18

TUSHI LEONARD

<>KULLANHUHDONTALUPA:

HL2015:0003 "Viiden tähden kulta" (& Suvanto Soili, Rahkola Hannu, Tushi Leonard, Velhonoja-Tushi Anne, Velhonoja Pirjo), Palsioja, Zellberginojan suulta alavirran suuntaan, lapiokaivu, 2016–20.

TUUKKANEN URHO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Härkäselkä" Härkäselän päällä (Uusihaara) 1994–2000

TUULIAINEN REINO (kullankaivaja)

* Mutterikämpä

Reino oli töissä 1940-luvun loppupuolella Tankavaarassa Otto V. Itkosen kultavaltauksella ja rakentamassa Mutterikämpää 1949 Varpupäälle. Reino työskenteli myös muskoviittikaivoksessa Varpupäällä.

TUURALA JORMA

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Uusi kulta" Uusihaara (Tolosjoki) 1987–93, "Uusihaara" Uusihaara 1994–97

TUURE PETRI (lentokonemekaanikko)

* Loijakkokuru

Patala Anita, Täitä ja saivareita eli Iljetys 2: 12

TUURI PERTTI

<> KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2018:0027 "Hippunen" (& Kälviäinen Paul, Happonen Timo, Kälviäinen Irma, Simola Jani, Tuuri Pertti) Lismajoki, Riestovaaran länsipuolella, Sodankylä, lapiokaivu, 2019–23.

TUUTERI JOHAN (renki, Alatornio)

* Ivalojoiki (Anellinkorvat 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 53

TYKKYLÄINEN ARI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Nälkäperä" Nälkäselkä, Tolosenhaara (Sodankylä) 1994–2001

TYKÄKINOJA JÖRAN (talonpoika, Pyhäjoki)

* Ivalojoiki (Möllerinojasuu 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 43

TYNI MARKKU (Lahti)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Midas" Rönkönoja (Tolosjoki) 2006–13

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

"Midas" (& Tyni Markku ja Merja) Rönkönoja, Pikku Hangasselkä, 4-tien länsipuolella, (Tolosjoki), lapiokaivu, 2014–16.

Luvan siirto 2014, saajat Hietikko Kai ja Söderholm Karl.

TYNI MERJA

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

"Midas" (& Tyni Markku ja Merja) Rönkönoja, Pikku Hangasselkä, 4-tien länsipuolella, (Tolosjoki), lapiokaivu, 2014–16.

Luvan siirto 2014, saajat Hietikko Kai ja Söderholm Karl.

TYPPÖ LAURI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Saapasnäjä" Pikku-Hangasselän rinteessä (Tolosjoki) 2001–05

TYPPÖ RISTO

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2020:0049 "Typpö" Kalalammesta Tolosjokeen laskeva puro, lapiokaivu, 2022-26.

TYVELÄ TOMMI

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2017:0007 "Iida" (& Tyvelä Tommi, Itkonen Jouni) Lismanpalo, Roivainen, Sodankylä, konekaivu, 2021-25. Jatkolupa 2026-36.

HL2021:0023 "Goldfingers" (& Tyvelä Tommi, Itkonen Jouni, Sotkasiira Marko) Lismajoki, Riestovaaran länsirinteessä, lapiokaivu, 2022–26. Luvan siirto 11.2024, siirron saaja Mäkinen Tommi.

TYVI ULRIK (talollinen Kemijärveltä)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Ahmakallio 1–5" Kattilavaara, Alakylä (Kemijärvi) 1902 (5 kpl)

TYYNY NILO (maalari, Rovaniemi)

* Ivalojoiki (Ruikansuvanto, Surmaköngäs 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 45

TÄHTI JORMA

* (Morgamoja, Hirviojasuu)

TÄHTI TYYNE (myöh. Salmenkangas)(kokki, Raudaskylä) s. 1929

* Morgamoja, Lemmenjoki

Kajala Liisa (toim.), Lemmenjoki – Suomen suurin kansallispuisto: 305

Konttinen Seppo, Kultakiima, Kullankaivaja Risto Mäläskän tarina: 66

Lapin legendat 2, Petronella, unelma elää: 35, 38, 43, 44, 46

Lehtola Teuvo, Morgamin pyrkyrit: 14

Lehtola Veli-Pekka (toim.), Inari, Aanaar, Inarin historia jääkaudesta nykypäivään: 432

Lehtonen Anurag, Keväällä tulevat unet: 14

Leppänen Kalevi, Lapinhullu: 211

Mäkipuro Viljo, Kulta-Lappia ja kullankaivajia: 239, 272–273 kuvat; Lapin kultaa: 64–65 kuvat, 81, 82;

Lemmenjoen kultasatu: 22, 117

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 118; Lapin kultamaat: 74; Sankareita, veijareita ja huijareita: 181, 186

Peltomaa Jaakko, Inarilaisia: 278

Pyhtilä Mauno, Balladi kauniista Petronellasta: 96–97 kuvat, 99, 101, 122, 124, 135, 181, 199

Roth Anne, Tarunhohtoinen Tankavaara, Kultakylän tarinoita: 29; Kultamaan tyttäret: kansikuva, 52, 59–64, 60 kuva, 62 kuva, 63 kuva, 64 kuva, 70 kuva, 159 kuva

Ruonaniemi Arvo, Hikihippuja kultamailta: 23, 24; Kultahiekka ja tiimalasi: 13

TÄRKKILÄ GUSTAF (itsellinen, Rovaniemi)

* Ivalojoiki (Grönholmakoski 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 95

TÖLLI SAMPO

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2023:0006 "Tuntsan aarre II" (& Mäenpää Petteri, Tölli Sampo), Nuolusoja, Salla, lapiokaivu, 2024–28. Siirto 2026, siirron saaja Niinimaa Juha.

TÖRMÄ ANU

Väänänen Veikko, Uhkia & isommuksia: 149 kuva

TÖRMÄLÄ PEKKA s. 26.5.1947, k. 3.5.1999

* (Vuijemi)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Ametisti" Vuijemi (Sotajoki) 1987–92

TÖRMÄNEN

Lehtola Teuvo, Morgamin pyrkyrit: 10

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 146; Ivalojoiki: 11

TÖRMÄNEN ARTO

HL2021:0043 "Rautakuru" (& Jomppanen Samuli, Törmänen Arto, Paldan Ari) Alimmainen Suoltijoien sivupuro, lapiokaivu, 2022–26.

TÖRMÄNEN HEIKKI Mikonpoika (talollinen, Inari)

* Sotajoki

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Sotajoki 1" (& Törmänen Mikko E.) joen suulta 5 km, Sotajoki 1887–89,

"Harrioja 1" Harrioja (Tolosjoki) 1889–90,

"Zellberginoja 1" Zellberginoja (Palsioja) 1897

Stigzelius Herman, Kultakuume: 80

TÖRMÄNEN HESE

Lehtola Veli-Pekka (toim.), Inari, Aanaar, Inarin historia jääkaudesta nykypäivään: 235 kuva

TÖRMÄNEN J. (itsellinen, Inari)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Luttojoki 1" Luton lähteet (Luttojoki) 1898

TÖRMÄNEN M. H.

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Zellberginoja 1" Zellberginoja, ojan suulta 356 m (Palsioja) 1897–98

TÖRMÄNEN MAGNUS (talollinen, Inari)

Lehtola Veli-Pekka (toim.), Inari, Aanaar, Inarin historia jääkaudesta nykypäivään: 237

TÖRMÄNEN MICHEL (talollisenpoika, Inari)

* Ivalojoen 1870 – luvulla

Lehtola Veli-Pekka (toim.), Inari, Aanaar, Inarin historia jääkaudesta nykypäivään: 235, 236

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 108

TÖRMÄNEN MIKKO ERKKI Samulinpoika (talollinen, Inari)

* Sotajoki

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Sotajoki 1" (& Törmänen Heikki) Sotajoki, suulta 5 km 1887–89,

"Ivalojoen 1" Ivalojoen, Kyläjoensuu 1891–93,

"Hangasoja 1" Hangasoja (Tolosjoki) 1892–96,

"Ivalon Vaskissuvanto 1" Vaskissuvanto, Ivalojoen 1896–97,

"Hangasoja 1" Hangasoja (Tolosjoki) 1897,

"Uru-Pajupää 1" Urupään ja Pajupään välillä (Lutto) 1897,

"Laanilauttanen 1" Laanilauttanen (Tolosjoki) 1899–1901

Lehtola Veli-Pekka (toim.), Inari, Aanaar, Inarin historia jääkaudesta nykypäivään: 234 kuva, 238

Stigzelius Herman, Kultakuume: 80

TÖRMÄNEN MIKKO Heikinpoika (itsellinen)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Ivalojoen 1" Kyläjoensuu, Ivalojoen 1891–93,

"Zellberginoja 1" Zellberginoja (Palsioja) 1897–98

TÖRMÄNEN PEKKA

Launonen Kauko, Muttisen muisteluksia: 81

Lehtola Veli-Pekka (toim.), Inari, Aanaar, Inarin historia jääkaudesta nykypäivään: 238

TÖRMÄNEN PETTER SAMMU Mikonpoika (talollinen, Inari) s. 1871, k. 1961

* Ivalojoen (Sotajoensuu), Hangasoja, (Palsioja, Raahen pirtin kohdalla) ja Sotajoki

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Sotajoki 1" (& Mikkola Michel) Sotajoen suulla 1887–96,

Sotajoki 2-3" (& Törmänen Peter) Sotajoen suulla 1887–90 (2 kpl),

"Kyrön Ivalojoen 1" (& Waenerberg Mauritz, Kyrö M.) Vaskisjoki (Ivalojoen) 1889–91,

"Hangasoja 1" Hangasoja (Tolosjoki) 1896

Kultamuseon julkaisuja no 32, Kultajoki kertoo: 64
Luhta Vesa, Ivalojoen erämainen kultajoki: 17
Mäkipuro Viljo, Kulta-Lappia ja kullankaivajia: 107, 108, 144–145 kuvat; Lapin kultaa: 144–145 kuvat, 170, 171, 172, 173
Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 102; Ivalojoen: 98
Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa (toinen painos): 82, 121, 157, 162
Stigzelius Herman, Kultakuume: 80

TÖRMÄNEN SAMUEL

Lehtola Veli-Pekka (toim.), Inari, Aanaar, Inarin historia jääkaudesta nykypäivään: 236
Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa: 152

TÖRMÄNEN SAMUEL M. "Sammu" Mikonpoika (talollinen, Inari)

* (Harrioja), Ivalojoen (Iisalmenoja, Ritaoja) ja Sotajoki (Matin Kiviniemi)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Huuhtomo 21" (& Kiviniemi Michel) Lutan lähteet Luttojoki 1871,
"Ivalojoen 1 ja 2" Kultalasta 8 km alavirtaan, pieni sivupuro, Ivalojoen 1882 (2 kpl),
"Moberginpankki 1" Sotajoki 1891–96,
"Sotajoki 1–2" (& Kiviniemi Mikko) Ivalojoelta 11 km Sotajoki 1887–90 (2 kpl),
"Sotajoki 3–4" (& Kiviniemi Mikko) Ivalojoelta 11 km Sotajoki 1887–92 (2 kpl),

Kangasniemi Jaakko, Yrri-Äijän suku ja Inarin Kangasniemet ja heidän jälkeläisensä: 19
Kangasniemi Veikko, Satakunnan kulkurista kullankaivajaksi: 21, 29
Kultamuseon julkaisuja no 32, Kultajoki kertoo: 76
Lehtola Veli-Pekka (toim.), Inari, Aanaar, Inarin historia jääkaudesta nykypäivään: 237
Luhta Vesa, Kullan Placer-esiintymät Sotajoen alueella...: 60
Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 61 kartta; Lapin kultamaat: 27 kartta; Sankareita, veijareita ja huijareita: 115 kartta
Partanen Seppo J. & Niemelä Raimo, Kullankaivajan opas (täydennetty painos 2014): 35 kartta
Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa: 48, 49, 152
Stigzelius Herman, Kultakuume: 70, 80

TÖRMÄNEN SAMULI

Lehtola Veli-Pekka (toim.), Inari, Aanaar, Inarin historia jääkaudesta nykypäivään: 238

TÖRMÄNEN TUOMAS Samulinpoika (talollinen, Inari) s. 11.5.1872, k. 18.4.1928

* Eskottijoki, (Harrioja), Ivalojoen (Kultalan alue), Kuivakuru, Iisalmenoja ja Äimijoki

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Sotajoki 1" suulta 5 km Sotajoki 1891–99,
"Sotajoki 1" J. Koivuranta 1:sen ja J. Witikan välissä Sotajoki 1894,
"Eskottijoki 1" Eskottijoki Alajoen suulta 8 km Natrovaaran ja Kuvakopperin välissä 1894–97,
"Sotajoki 1" Sotajoki 1899–1900,
"Ivalo Juukura 1" Sotajoensuu 1899,
"Eskottijoki 1" (& Kangasniemi Juho) Eskottijoki Alajärveltä 8 km 1902,
"Teno 1–4" Äimäjoen (Tenojoen) 1902 (4 kpl),
"Eskottijoki 1–5" Eskottijoki (Alajoki) 1902 (5 kpl),
"Iisalmenoja 1–4" Iisalmenoja (Ivalojoen) 1902 (4 kpl),
"Pikku-Harrijoki 1" Pikku-Harrijoki Pikku-Harrijoen suulta 1 km (Tolosjoki) 1905
"Kuivakuru 1" Kuivakurun suulla (Tolosjoki) 1910,
"Kuivakuru 1" Kuivakurun suulla (Tolosjoki) 1919

Kangasniemi Jaakko, Yrri-Äijän suku ja Inarin Kangasniemet ja heidän jälkeläisensä: 21
Kangasniemi Veikko, Satakunnan kulkurista kullankaivajaksi: 72
Lehtola Veli-Pekka (toim.), Inari, Aanaar, Inarin historia jääkaudesta nykypäivään: 234 kuva
Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 26, 176; Lapin kultamaat: 30; Sankareita, veijareita ja huijareita: 234
Partanen Seppo J., Niemelä Raimo, Kullankaivajan opas: 31 kartta
Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa (toinen painos): 121, 136, 152
Stigzelius Herman, Kultakuume: 93, 94 kuva, 125

TÖRMÄNEN TUOMAS (Petterin poika) s. 1905, k. 1996

* (Palsioja, Raahen pirtin kohdalla)

Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa (toinen painos): 162

TÖRMÄNEN WILHELM (itsellinen, Inari)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Sotajoki 1" Ahokkala Vuijemijoen suulla (Sotajoki) 1895–97,

"Eskottijoki 1" Eskottijoki (Alajoki) 1895–97

TÖRMÄNEN VILHO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Murikka" Katajaoja (Tolosjoki) 1994–2001,

"Kataja" Katajaoja 2002–09

TÖRNQVIST DAGMAR (Kittilä, kokki) s. 1897 Kittilä, k. 1993 Alatornio

Dagmar oli kokkina Kuivakurussa vuonna 1924 tai/ja 1926 Ivalojoen Oy:n palveluksessa.

Roth Anne, Kultamaan tyttäret: 31–33, 155

Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa (toinen painos): 141, 142, 143, 144, 145, 146, 147, 148

TÖRNQVIST EIJA

<>KULLANHUHDONTALUPA:

HL2012:0041 (& Laurukainen Veikko, Törnqvist Eija) "Rove Vero" Tankajoki, Jermikangas, Sodankylä, lapiokaivu, 2013–17. Jatkolupa 2018–28. Muutospäätös 2020, konekaivu. Luvan siirto 11.2024, siirron saajat Raesalmi Toni ja Heikkinen Antti.

TÖRNQVIST HUGO (löysi Petsamon nikkelimalmin v. 1921)

Niemelä Osmo, Suomen karttojen tarina 1633–1997: 99

TÖRNQVIST KARL (kapteeni) s. 1832 Kokkola

* (California)

Paakkanen Reima, Kullankaivajan käsikirja: 4

TÖRNROTH HJALMAR (tohtori, Muonio)

* Kaarreoja, Kittilä ja Muonio

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kolvarova 1–8" (& Törnroth Hjalmar, Kolström K. A., Olli Hjalmar, Sormula Petter) Kolvarova, Keimioja, Koiraoja (Kittilä) 1902 (8 kpl),

"Pahta- ja Saarikoski 1–52" (& Törnroth Hjalmar, Kolström K. A., Olli Hjalmar, Sormula Petter) Käkkälänjoki (Enontekiö) 1902 (52 kpl),

"Riivinperä 1–8" (& Törnroth Hjalmar, Kolström K. A., Olli Hjalmar, Sormula Petter) Levänperä Vuontisjärvi, Pallastunturi (Muonio) 1902 (8 kpl)

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 176; Sankareita, veijareita ja huijareita: 234

TÖYRYLÄ RAUNO SULEVI (Järvenpää) s. _1934

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kultakännä" (& Heino Juhani) Lemmenjoki 1986–90

U

[S](#) [T](#) [U](#) [V](#) [W](#) [Y](#) [Z](#) [Ä](#) [Å](#)

UGGLA JARL (varatuomari, Helsinki)

* Hopiaoja, Ivalojoki, Laanila ja Purnuoja

Jarl toimi välikätenä kun Werner Thiede (saksal.) haki valtauksia. Koska ulkomaalainen ei ilman valtioneuvoston lupaa voinut saada valtauksia omiin nimiinsä.

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Ivalojoki 20–30" Ivalojoki 1934–35 (11 kpl),
"Tolosjoki 31–40" Tolosjoki 1934–35 (10 kpl),
"Hangasoja 41" Hangasoja (Tolosjoki) 1934–35,
"Laanilauttanen 42" Laanilauttanen (Tolosjoki) 1934–35,
"Harrioja 43" Harrioja (Tolosjoki) 1934–35,
"Ruikka 1-6" Ruikka, Ivalojoki 1934,
"Ivalojoki 120-125, 125a, 126, 126a, 127, 220–225" Ivalojoki 1936 (17 kpl),
"Kuivakuru 1" Kuivakuru (Tolosjoki) 1936,
"Purnu I-II" Purnuoja, maantien itäpuolella, (Tankajoki) 1936,
"Kerkelä 1-4" Iso Hangasselkä (Tolosjoki) 1936–37 (2 kpl),
"Ivalojoki 23–26" Appisjokisuulta 4 km ylävirtaan, Ivalojoki 1937 (4 kpl),
"Purnuoja A–I" Purnuoja = Hopeaoja (Tankajoki) 1938–39 (9 kpl),
"Purnuoja A–I kaivospiiri" Purnuoja = Hopeaoja (Tankajoki) 1939 (9 kpl),

Liimatainen Sari, Pienestä kultahuuhtomosta kansainväliseksi kultakyläksi (nro 17): 15

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 94; Sankareita, veijareita ja huijareita: 153, 158

Partanen Seppo J., Niemelä Raimo, Kullankaivajan opas: 41; Kullankaivajan opas (täydennetty painos 2014): 46

Ruonaniemi Arvo, Kultahiekka ja tiimalasi: (43)

Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa (toinen painos): 160

Stigzelius Herman, Kultakuume: 172, 177, 179, 181, 182

UKKOLA JORMA (eläkeläinen) s. 1928 Sodankylä

Keränen Pekka, Teknokulturaatio: 83, 85, 87, 98, kuvat 3, 8

UKKOLA PETRI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Eldorado" Vuijemi (Sotajoki) 1984–92

UKONAHO ABRAM (työmies)

* Ivalojoki (Sotajoenkoski 1870 – luvulla, K. A. Ekmannin valtauksella)

ULJAS JURMU

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Vikkelä" Lemmenjoki 1992–99

ULLNER ROBERT (kunnallisneuvos, Helsinki) k. 1897

* Hipputiedosto ja Ivalojoki (Kolmoskosken yläosa 1870-luvulla)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Huuhtomo 18" (puolikas huuhtomo) Kultalasta 1 km alavirtaan, Ivalojoki 1870

Kultamuseon julkaisuja no 32, Kultajoki kertoo: 54

Launonen Kauko ja Partanen Seppo J., Opas Lapin kultamaille: 27, 35

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 14, 84, 86; Ivalojoki: 77 kartta, 89

Partanen Seppo J., Niemelä Raimo, Kullankaivajan opas: 24, 25, 26, 27; Kullankaivajan opas (täydennetty painos 2014): 29, 30

Pitkänen Paavo, Kultaa ja kivikirveitä: 23

Stigzelius Herman, Kultakuume: 46, 51

ULMANEN

* (Laanila, Prospektor Oy)

Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa (toinen painos): 184 kuva

UNTO TOIVO (maanviljelijä, kirvesmies)

– s. 5.1.1908 Vähäkyrö, k. 1.12.1992 Vähäkyrö

* Ivalojoen ja Lemmenjoen

UNTOLA RAIMO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Vuijemin Vaulo" Vuijemi (Sotajoki) 1984–89

UOTILA ULLA

* (Moberginoja ja Nenosenoja)

<>KULLANHUUDONTALUPA:

HL2013:0027 "Jänkäkurppa" (& Kurppa Antti, Uotila Ulla) Nenosenojan keskiosa, (Palsioja), lapiokaivu, 2014–17. Jatkolupa 2017–27.

URPILAINEN ESA

<>KULLANHUUDONTALUPA:

HL2011:0013 "RinTinTin" (& Väliäho Seppo, Hautamäki Pentti, Hotakainen Pentti, Urpilainen Esa, Uurinmäki Atso, Uusitupa Jukka-Pekka, Ylinen Saija) Ramsankuru, Ramsanpalo (Tolosjoki), lapiokaivu, 2012–17. Jatkolupa 2018–28.

USCHAKOFF I.

Stigzelius Herman, Kultakuume: etukannen sisäsivun kartta

USKI JORMA

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Koruton" (& Mäkinen A., Nivala R., Pekkala L., Tammelin K., Vikman M.) Kyläjoen sivupuro 1998–2002, "Kummituskuru" (& Asunta Markku, Laine Timo, Mäkinen Arja, Nivala Reijo, Ritvanen Pirkko, Siekkinen Sauvo, Tammelin Kyösti, Vikman Martti) Kummitusojan latvat (Kyläjoen) 1999–2003, "Kultajukka" Ramsanojan yläosa (Uusihaara) 2000–04

UTUNEN JORMA

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Aamu-Utu" Lutto 1987–92,

"Polyteknikkojen kultayhtiö" (& Putkonen Jaakko) Louhioja (Ivalojoen) 1990–95,

"Polyteknikkojen kultala" Louhioja (Ivalojoen) 1996–2000

UURINMÄKI ATSO

<>KULLANHUUDONTALUPA:

HL2011:0013 "RinTinTin" (& Väliäho Seppo, Hautamäki Pentti, Hotakainen Pentti, Urpilainen Esa, Uurinmäki Atso, Uusitupa Jukka-Pekka, Ylinen Saija) Ramsankuru, Ramsanpalo (Tolosjoki), lapiokaivu, 2012–17. Jatkolupa 2018–28.

UURTAMO SIRKKA

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kultakide" Laanioja (Tolosjoki) 2002–07

UUSIMAA TOM

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Blues Brothers Gold" (& Rahunen Jarmo, Väyrynen Jukka) Sotajoki 1988–93

UUSITALO ANDERS (Frantsila)

* Ivalojoen (Grönholmankoski 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 95

UUSITALO JOHAN ERIK (irtolainen, Muonio)

* Ivalojoki (Rovaniemenkoski 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 88

UUSITUPA JUKKA-PEKKA (Järvenpää) s. _1948

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2011:0013 "RinTinTin" (& Väliaho Seppo, Hautamäki Pentti, Hotakainen Pentti, Urpilainen Esa, Uurinmäki Atso, Uusitupa Jukka-Pekka, Ylinen Saija) Ramsankuru, Ramsanpalo (Tolosjoki), lapiokaivu, 2012–17. Jatkolupa 2018–28.

UUSIVIRTA PEKKA

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Sahalan kulta" (& Matero Mikko, Vatanen Risto) Uusihaara (Tolosjoki) 1986–91,

"Kakkos-Kulta" (& Matero Mikko, Vatanen Risto) Vuijemi (Sotajoki) 1986–91,

"Kultasampo" Sotajoki 1994–97

UUTELA OLLI-HEIKKI

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2020:0009 "Kankulankaivo" Kuivaojan latvaosalla (Tolosjoki), konekaivu, 2021–25.

V

S T U V W Y Z Ä Ö

VAAHTERA VEIKKO

Paakkanen Reima, Kullankaivajan käsikirja: 2

VAALI TAPIO (Visuvesi) s. _1955

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Pakanamaa" Zellberginojan yläosa (Palsioja) 2003–12

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2012:0072 "Pakanamaa" (& Vaali Tapio, Kolu Henrikki, Minnilä Kalevi, Mäkilautila Martti) Zellberginojan yläosa ja sivukuru, lapiokaivu, 2013–16. Jatkolupa (& Vaali Tapio, Kolu Henrikki, Mäkelä Jukka), lapiokaivu, 2017–21. Jatkolupa 2024–34.

VAARA PEKKA

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Pekan Paikka" Tolosjoki 1980–80, Tolosjoki 1980–81,

"Pekan Plaani" Laanilauttanen (Tolosjoki) 1980–83

VAARALA HARRI (dipl.ins., Rovaniemi) s. _1952 Kemijärvi

* Hipputiedosto, Ivalojoen (Björklundinkoski)

Harri alkoi suhtautua vakavasti kaivuharrastukseen vuonna 1999 ja siinä ohessa hän pohdiskeli kullankaivun tekniikoita. Pohdiskelujen tuloksena julkaistiin vuonna 2005 opaskirja Kultahippujen rännitys ja korundien tunnistus.

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Lupposutti" Björklundinkosken ranta, Ivalojoen 2004–12,

"Lupposutti" Björklundinkosken rantatörmää, Ivalojoen 2012

Partanen Seppo J., Ivalojoen: 121, 123

VAARALA JUKKA

<> KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2017:0013 "Häränsilmä" Härkäselkä, Härkäoja, (Uusihaara), konekaivu, 2018–22. Jatkolupa 2022-26 lapiokaivu, (& Vaarala Jukka, Somersalmi Lauri, Martikainen Tapio, Martikainen Teuvo).

VAARALA KALLE

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Ahokuru" (& Kuoppala Raimo, Määttä Teuvo) Aholamminoja, Hangasoja 1995–99

VAARALA MARIA (piika, Inari)

Lehtola Veli-Pekka (toim.), Inari, Aanaar, Inarin historia jääkaudesta nykypäivään: 238

VAARALA SOINTU

* Hipputiedosto, (Pataoja, Ivalojoen)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

KaivNro 7772 "Lupposutti" Björklundinkosken etelärantaa ja piikki Pataojalle, Ivalojoen 2012–16

<> KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2012:0045 "Lupposutti" Ivalojoen etelärantaa Björklundinkosken kohdalla ja osa Pataojan itäistaisella haaralla, lapiokaivu, 2014–17. Jatkolupa 2017–27. Siirto 10.2022, siirron saajat Lindroos Pekka ja Mansikkasalo Rami.

VAARALAHTI KAI (Joutsa, Inari) s. 1950

* (Palsioja)

Kai aloitti kultahommat vuonna 2009 Elsaajalla Lapin Kullankaivajain valtauksella. Seuraavana kesänä Kai kaivoi Kultatarinassa, joka on Minna Patakallion valtaus.

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Wil-Man kultala V" (& Vaaranlahti Kai ja Marja) Harrijoki (Sotajoki) 2009–16. Valtausoikeuden siirto 2014, aikaisemmat haltijat Marja ja Viljo Siivola.

<> KULLANHUHDONTALUPA:

HL2016:0001 "Rosvosuon Rauta ja Kulta" Harrijoki, Papinhamina, (Sotajoki), lapiokaivu, 2017–27.

VAARALAHTI MARJA (Joutsa) s. _1949

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Wil-Man kultala V" (& Vaaralahti Kai ja Marja) Harrijoki (Sotajoki) 2009–16. Valtausoikeuden siirto 2014, aikaisemmat haltijat Marja ja Viljo Siivola.

<> KULLANHUHDONTALUPA:

HL2016:0001 "Rosvosuon Rauta ja Kulta" Harrijoki, Papinhamina, (Sotajoki), lapiokaivu, 2017–27.

VAARANKORPI LAURI (työmies)

* Ivalojoen (Ritakosken alaosa v. 1935)

VAHLBERG HANNU

<>Viranomaisten valtaustiedot

"Hippula" Hevoskuru Korhosenharjut (Tankavaara) 2000–04

VAHTERA A.

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Klondyke 2" (& Hakulinen P., Itkonen P.) Heikkilänoja (Morgamoja) 1981–86

VAHTERA ASKO (teknikko, Vantaa)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Dome" Vuijeminhaara 1991–99,

"BielluKolle" (& Vahtera Esko, Nummela Pentti) Vuijeminhaara, Kellotapuli, 2001–11

VAHVANEN PASI

<> KULLANHUHDONTALUPA:

HL2020:0033 "Ruitunmutka" (& Viranto Hannu, Kulta Prospektor Oy, Merenluoto Kari) Ruihtuäytsin yläosalla, lapiokaivu, 2021–31. Siirto 2025, siirron saajat Välitälo Saku, Vahvanen Pasi ja Defico Oy.

VAINIO TIMO (Nurmijärvi) s. 1958

* (Kaarreoja) (Kohtamäen Antin valtauksella)

<>KULLANHUHDONTALUPA:

HL2013:0046 "Moreeni Myyrät II" (& Luimula Aarne, Mäkelä Ari, Sipponen Juha) Härkäselkä, Härkäojan yläosalla, Kutturantien vieressä tien pohjoispuolella, konekaivu, 2016–19. Jatkolupa (& Mäkelä Ari, Luimula Aarne, Sipponen Juha), 2020–30. Luvan siirto 12.2022, siirron saajat Mäkelä Ari, Rouhiainen Jussi, Vainio Timo. Luvan siirto 2.2024, siirron saajat Rouhiainen Jussi ja Vainio Timo.

Kummala Seppo, Ärrälä Ilkka, Onnen hippuja: 12 kuva, 15 kuva, 40

VAINIOKANGAS AARO s. _1952

VAINIONPERÄ TOMMI

Kummala Seppo, Ärrälä Ilkka, Onnen hippuja: 91 kuva

VAINIONPÄÄ MIKKO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Tolosjoen Kulkurit" (& Granlund Olav, Karrola Asko, Ojala Seppo, Rasehorn Markku) Tolosjoen Pikku Hangasselkä 1997–2004

VALKAMA JARMO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Huhmari" (& Aho Heimo, Haka-aho Jorma, Toropainen Kyösti) Palsioja, Elsaajasta alavirtaan 1993–2000

VALKAMA JORMA O. (geologi)

* Ametisti, Kiistala

Jorma on löytänyt monia Lapin kulta- ja korukiviesiintymiä. Hän löysi Pokantien korjausvaiheen aikana vuonna 1986 tieleikkauksessa kallion reuna-alueella kultapitoisen lohkareen. Paikka sijaitsee Kiistalan kylästä pohjoiseen Vuomajärven kohdalla. Jatkotutkimukset johtivat Suurikuusikon alueelle.

Kinnunen Kari A. (toim.), Suomen korukivet: 11 kuva, 294, 295 kuva
Lilja Erkki, Tunturien yli Jäämerelle: 368, 369

VALKAMA SAULI

Liimatainen Sari, Pienestä kultahuutomosta kansainväliseksi kultakyläksi (nro 17): 34 kuva
Partanen Seppo J., Kultamuseo 10 vuotta: 9

VALKAMA SIRPA

* Ametisti

Kejonen Aimo, Geologian ja malminetsinnän historia: 199

VALKEAPÄÄ KERTTU (Sääksmäki)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT: Morgamoja (Lemmenjoki) 1975–80

VALKEAPÄÄ LASSI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT: Lemmenjoki 1986–93

VALKEAPÄÄ PENTTI (Nousiainen) s. _1931

VALKONEN ARTO

<> KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2016:0011 "Kultapölyä 2" (& Pölykangas Irma, Valkonen Arto) Eskottijoki, Ahmapään länsipuolella, metsäautotien eteläpuolella, lapiokaivu, 2017–21.

VALKONEN EINO (Ivalo) s. _1937

<> KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2020:0021 "Valkonen" Saunaaja, Moberginoja, konekaivu, 2021–31. Siirto 9.2022, siirron saaja Raittio Kristiina, ja alueen nimi muuttui: "Yhden tähden".

VALKONEN JARNO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Putkinotko" Kakslauttanen (Tolosjoki) 1993–96

Kyrö Hely, Sahavirta Helena, Mutterikämpästä koko maailman kultamuseoksi: 114

VALKONEN KIMMO

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2013:0049 "Petronellan kolmio" (& Savolainen Veikko, Tamminen Kari-Pekka, Tapio Antti-Pekka, Tranberg Saku, Valkonen Kimmo) Kaarreojan alaosa, (Miessijoki), lapiokaivu, 2014–17.

VALKONEN VEIKKO (Kangasniemi) s. _1940

VALLE ANTTI s. 14.6.1911, k. 4.11.1969

Waseliusten veljekset lopettivat venekuljetukset Lemmenjoella, kun Antti teki halvimmman tarjouksen kesäksi 1952.

Inarilainen 1996, vuosikirja: 38

Lehtola Teuvo, Morgamin pyrkyrit: 24, 31

Lehtola Veli-Pekka (toim.), Inari, Aanaar, Inarin historia jääkaudesta nykypäivään: 436

Mäkipuro Viljo, Kulta-Lappia ja kullankaivajia: 151, 221; Lapin kultaa: 12, 21, 23, 24, 25, 28, 29, 35, 107;

Lemmenjoen kultasatu: 14, 56, 57

Peltomaa Jaakko, Inarilaisia: 280; Inarilaisia 3: 49

Ruonaniemi Arvo, Povipullon kultaa: 58

VALLE ISAK "Iisakki" (rakennusmies, Purnumukka)

* Sotajoki (Pahaojan Kultala) ja Vuijeminhaara

Isak kaivoi Kellotapuliojalla 1930-luvun lopulla koemonttuja.

Luhta Vesa, Kullan Placer-esiintymät Sotajoen alueella...: 50

Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa (toinen painos): 141, 161

VALLE JOHAN UULA s. 15.3.1887, k. 17.2.1979

* Lemmenjoki

Kangasniemi Veikko, Satakunnan kulkurista kullankaivajaksi: 70

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 107; Sankareita, veijareita ja huijareita: 168

Rautapalo Tauno, Kullankaivajat: 6

Stigzelius Herman, Kultakuume: 195

VALLE REINO (Sodankylän nimismies)

Reino kävi puhuttelemassa Sauva-Aslakkia (Peltovuoma) Tankavaarassa syyskuussa 1933 ja ilmoitti että paikkaan on tehtävä virallinen valtaushakemus. Reino teki vielä toisen virkamatkan ja antoi kuukauden aikaa hakea valtausta. Sauva-Aslak teki valtaushakemuksen, mutta se oli puutteellinen eikä Aslak toimittanut lisäselvityksiä.

Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa: 165

VALLE UULA

* Raja-Jooseppi

Vallen ja Arvid Pokan rakentamassa saunassa Josef Sallila ja Matilda Lehikoinen asuivat aluksi.

Borg Pekka, Koilliskaira: 53

VALLI MARKO

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2012:0007 "Vuijemin kultaervastit 2" (& Lepistö Jarmo, Aho Jori-Pekka, Kouhia Voitto, Harhala Paavo, Valli Marko, Lampi Risto) Vuijeminhaaran yläosalla, Kutturantieltä puroa pitkin noin kaksi kilometriä etelään, metsäautotien vieressä, lapiokaivu, 2012–16. Jatkolupa 2017–27, (& Aho Jori-Pekka, Harhala Paavo, Koskinen Antti, Kouhia Voitto, Lepistö Pirjo, Valli Marko), lapiokaivu.

Siirto, saaja: Ansamaa Markku, lupa-aika 2021–27.

VALLIN MARJA-LEENA (Ivalo) s. _1947

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kultakaltio" Kaunispäänoja (Tolosjoki) 2003–07

VALTAVAARA MATTI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Känniväärä" (& Kanninen Hannu) Hopioja (Tankajoki) 1989–91,

"Känniväärä" Hopioja 1991–94

Matti ja Hannu Kanninen ovat kaivaneet lapiolla vuodesta 1996 lähtien Moberginojan kaivospiirillä Usko Kobran hallintoalueella ja kaivu jatkuu edelleen. Tämä tieto on saapunut 7.1.2016.

VALKONEN ESKO

<> KULLANHUHDONTALUPA:

Moberginojan kaivospiiri, kaivosoikeuden siirto 2019: Ahola Jorma, Bäckman Göran, Heikkinen Jouko, Jauhainen Jussi, Kopra Usko, Luhta Vesa, Mastomäki Ari, Mononen Terho, Salonen Jukka, Salonen Juhani ja Valkonen Juhani.

VALTONEN JAAKKO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Perikato" Kuivakuru (Tolosjoki) 1980–85

VALTONEN JORMA (kultaaja, Helsinki) s. _1951

* Jänispäät, (Lemmenjoki) ja Palsioja

Jorma tuli Pulkkisenojan (Palsioja) suuosan paikkeille kaivamaan 1970-luvun puolivälin paikkeilla. Seppo Wulff kaivoi Jorman kanssa 1970-luvun loppupuolella.

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Keltainen puro" Palsioja 1975–80,

"Kolmen Pankki" (& Suominen M., Wulff S.) Palsioja 1979–84,

"Gold Run" Ivalojoki 1985–89

Kejonen Aimo, Geologian ja malminetsinnän historia: 182

Launonen Kauko, Kultakisat 25 vuotta: 16

Lehtola Teuvo, Morgamin pyrkyrit: 66

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 102; Sankareita, veijareita ja huijareita: 164

Patala Anita, Iljetystä ja vaskoolisärkeä: 102

Stigzelius Herman, Kultakuume: kansikuva, 233, 234, 235, 238, 256

VALTONEN LIISA (Espoo) s. _1951

<>KULLANHUHDONTALUPA:

HL2012:0081 "Pekka 1" Maailmanpankin kohdalla, Sotajoen itärannalla, lapiokaivu, 2013–17.

Luvan siirto 2014 Pekka Rouhiaiselta. Jatkolupa 2018–28 (Valtonen Liisa). Siirto 2025, siirron saajat Hopeavuori Terhi, Vuoti Jussi ja Koskela Jaakko.

VANA HEIKKI (helikopterilentäjä)

Heikki kuljetti Lemmenjoen alueelle kullankaivajia.

VANHALA ANTTI s. 12.8.1916, k. 14.11.2002

* Hipputiedosto, Miessijoki ja Pihlajakuru 1980-luvulla

Kankaala Ilmari A., Taistelu Lemmenjoen kullasta, Kari ja Sirkka Merenluodon tarina: 297 (huom. sukunimenä Vanhanen)

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 145; Sankareita, veijareita ja huijareita: 195; Ivalojoki: 124

Partanen Seppo J., Niemelä Raimo, Kullankaivajan opas: 15; Kullankaivajan opas (täydennetty painos 2014): 18

VANHALA ERKKI (taiteilija, Kemijärvi) s. 1929 Kotka

* (Miessijoki)

Erkki kaivoi porukassa Miessillä "uskovaisten valtauksella" kesällä 1950 ja 1951.

Peltomaa Jaakko, Inarilaisia 4: 34–42, 38 kuva

VANHALA JOHAN (Härmä)

* Ivalojoen (Ritakosken alaosa 1870 – luvulla)
Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 108

VANHALA LEA

Launonen Kauko, Muttisen muisteluksia: 20

VANHALA MARI (os. Junttila)

Mari toimi kokkina Kangasniemen valtauksella Jäkälä-äytsillä vuonna 1951.

VANHALA RISTO

* Tankavaaran Kultakylän ympäristö
Ruonaniemi Arvo, Hikihippuja kultamailta: 201
Stigzelius Herman, Kultakuume: 210, 224

VANHATALO NILO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:
"Nikke & Co" Palsioja 1985–90

VARAMÄKI TAPIO

<>KULLANHUHDONTALUPA:
HL2012:0042 "Kultavaara" Uusihaara, Kutturantien eteläpuolella, lapiokaivu, 2013–16. Jatkolupa 2017–20. Jatkolupa 2020–30, (& Hämäläinen Tuomo, Alestalo Esa, Hämäläinen Henri, Katainen Jorma, Laine Timo, Varamäki Tapio).

VARJOLA TIMO

Timo on ollut renkinä Göran Backmannin alueella Moberginojan latvauomassa.

VARJOS OIVA

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:
"Kerkelänsaari" Kerkelä (Hangasoja) 1992–97,
"Kakslauttanen 1" Tullinpalo (Kakslauttanen) 2001–04

VARPAMÄKI PENTTI

Pentti käytti Terran päälle rakennettua kullanhuhdontalaitteistoa, alkujaan tarkoitettu lyijyhaukien erottamiseen ampumaradoille, tehty kaksi tai kolme kappaletta.

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:
"Kulta kylä" (& Hulkkonen Paavo, Katajamaa Heikki, Rosesten Aulis) Kyläjoen sivupuro (Ivalojoen) 1994–2000,
"Pentin toivo" Kyläjoen sivupuro, lähellä Kutturantietä 2003–07 (Terra kultakone v. 2005 Köysivaarassa)

VARTIAINEN HEIKKI (tohtori, ylitarkastaja, evp) s. 1939 Kuopio

* Kauppa- ja teollisuusministeriö

Heikki oli kaivosylitarkastajana 1995–2003.

Kankaala Ilmari A., Taistelu Lemmenjoen kullasta, Kari ja Sirkka Merenluodon tarina: 211, 212
Kyrö Hely, Mutterikämpästä koko maailman museoksi: 79
Lahtinen Jarmo, Asser Siitonen – malmimies: 8, 35, 44, 45, 47, 48, 76, 83, 89, 101, 102, 103, 107, 108, 109

Launonen Kauko, Kultakisat 25 vuotta: 58 kuva
Paakkanen Reima, Uusi kullankaivajan käsikirja: 9
Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 30, 244
Partanen Seppo J., Niemelä Raimo, Kullankaivajan opas: 11; Kullankaivajan opas (täydennetty painos 2014): 11
Patala Anita, Taitä ja saivareita eli Iljetys 2: 54, 56, 57, 183, 198
Väänänen Veikko, Uhkia & isommuksia: 6, 31, 42

VARTIAINEN MATTI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:
"Masan Arkki" Pikku-Harrijoen alaosa (Tolosjoki) 1998–2008

VARTIAINEN NIKLAS

* Tukes

VARTIAINEN OSMO (dipl. insinööri)

* Suomen Malmi Oy
Partanen Seppo J., Kultakuumeen kuvat: 63 kuva, 63
Stigzelius Herman, Kultakuume: 217, 218, 220, 235

VARTIAINEN RISTO

Alhonen A., Partanen S. J., Kinnunen K., Niemelä R., Lemmenjoen kultamaat kukkivat: 53
Kyrö Hely, Sahavirta Helena, Mutterikämpästä koko maailman kultamuseoksi: 115

VARTIAINEN TIMO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:
"UPA 2" Zellberginoja (Palsioja) 2003–10

VASANT (* Mäkinen Vasant, Mäkinen Esko)

VASKO ERKKI (Jyväskylältä) s. 1916

* (Morgamoja)

VASKURI KARI (Kello) s. _1951

* Tolosjoki, Ramsaynoja
<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:
"Gollerogge 2" (& Laapio Matti, Rantala Erkki, Reijonen Heikki, Skants Lauri) Ramsaynoja 1988–93

Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa (toinen painos): 181
Lapin Kullankaivaja 4/2004: 28

VATAJA PENTTI (Oulu) s. _1931

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:
"Itkosen Kurut" Luiro 1982–87,
"Kaltiolampien Valtaus" Kaltiolampi (Tankajoki) 1982–89,
"Purnukuru" Purnuvaara (Tankajoki) 1985–91,
"Peikkovillen valtaus" Tankajoki (Tankavaara) 1989–96,
"Kuukkelinkolo" (& Lindfors Juhani) Purnuvaara (Tankavaara) 1993–2000

VATANEN RISTO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:
"Kakkos-Kulta" (& Matero Mikko, Uusivirta Pekka) Vuijemi (Sotajoki) 1986–91,
"Sahalan kulta" (& Matero Mikko, Uusivirta Pekka) Uusihaara (Tolosjoki) 1986–91

VAULAMO RAUNO (Helsinki) s. _1943

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:
"Hellu" Ramsanoja (Tolosjoki) 2009–13
<>KULLANHUHDONTALUPA:

HL2012:0017 "Hellu II" (& Lautalammi Ari, Vaulamo Rauno) Ramsanoja, Kutturantien eteläpuolella, (Tolosjoki), lapiokaivu, 2013–17. Jatkolupa 2017–27. Siirto 2025, saajat Kaitera Juha, Pussila Petri.

VEHMAS VEIKKO OSKARI "Ville" s. 17.5.1902 Lappee, on merkitty kuolleeksi Rovaniemellä vuonna 1975 ja julistettu kuolleeksi 1.1.1993

* (Kuttura, Lemmenjoki ja Tankavaara)

VEHVILÄINEN HEIKKI

* Sotajoki (Rovaniemenpankki)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kultakenttä" Sotajoki 1984–89,

"Seitsemäs taivas" (& Autioniemi Olli, Hautamäki Harri ja Marianne, Pesu Rauno, Stadi Tuire, Teräs Eira) Annabellanoja (Sotajoki) 1996–2001

Patala Anita, Taitä ja saivareita eli Iljetys 2: 41, 120, 131, 175

Suomen jalokiviharrastajain yhdistys, 25 vuotta jalokiviharrastusta Suomessa: 20

VEHVILÄINEN INKERI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Ruotsalaispankki" Sotajoki 1980–86,

"Hoikanpankki" Sotajoki 1980–90

VEHVILÄINEN JUTTA

* (Sotajoki)

Jutta on ollut mukana kultahommissa pienestä pitäen Sotajoella ja hänen lapsetkin ovat olleet aina innoissaan kultaharrastuksesta.

VEHVILÄINEN MAIJA (Rovaniemi)

* Hipputiedosto

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Matinkiviniemi" Matinkiviniemi (Sotajoki) 1993–2003,

"Hoikan paikka" Moberginojan suuosalla (Sotajoki) 1999–2009,

"Ruotsalaisten pankki II" Ruotsalaispankki (Sotajoki) 1999–2009,

"Matinkiviniemi I" Matinkiviniemi (Sotajoki) 2003–13,

"Matinkiviniemi II" Matinkiviniemen etelä puol. (Sotajoki) 2003–13,

"Matinkiviniemi III" Sotajoki ja Ruosteoja 2003–13,

KaivNro 8905 "Hoikan paikka" Hoikanniemi (Moberginojan suulta ylä- ja alavirtaan Sotajoki) 2012–16 (konekaivu),

KaivNro 8906 "Ruotsalaisten pankki II" Ruosteojan suulta ylävirtaan (Sotajoki) 2012–16 (konekaivu)

<> KULLANHUUDONTALUPA:

HL2013:0004 "Matinkiviniemi I" Matinkiviniemi, Sotajoki, konekaivu, 2015–18. Jatkolupa 2019–29.

HL2013:0005 "Matinkiviniemi II" Matinkiviniemen eteläpuolella, pituus noin 700 m, Sotajoki, konekaivu, 2015–18. Jatkolupa 2018–28.

HL2013:0006 "Matinkiviniemi III" Ruosteojasuulta alavirtaan, pituus noin 600 m, Sotajoki, konekaivu, 2015–18. Jatkolupa 2018–28.

HL2016:0003 "Hoikan pankki" Hoikanniemi ja Matinkiviniemi, Sotajoki, kone- ja imurikaivu, 2017–27.

HL2016:0004 "Ruotsalaisten pankki III", Erkkilänniemi, Sotajoki, kone- ja imurikaivu, 2017–27.

HL2016:0009 "Uusi ruotsalaisten pankki 1" (& Vehviläinen Risto ja Maija), Sotajoen itäpuolinen oja, Ruosteojan ja Rautaojan välillä, konekaivu, 2024–28.

HL2016:0010 "Uusi ruotsalaisten pankki 2" (& Vehviläinen Risto ja Maija), Sotajoen itäpuolinen oja, Ruosteojan ja Rautaojan välillä, konekaivu, 2024–28.

Kankaala Ilmari A., Taistelu Lemmenjoen kullasta, Kari ja Sirkka Merenluodon tarina: 319

Lahtinen Jarmo, Asser Siitonen – malmimies: 90

Lehtonen Anurag, Keväällä tulevat unet: 35, 36, 104, 114, 122, 125

Partanen Seppo J. & Niemelä Raimo, Kullankaivajan opas (täydennetty painos 2014): 14, 14 kuva, 17, 19

Roth Anne, Kultamaan tyttäret: 134 kuva, 136

Stenros Manne, Lapin kulta ja kullankaivu: 14

Väänänen Veikko, Uhkia & isommuksia: 124, 149 kuva, 156, 158, 159 kuva, 159, 160, 161

VEHVILÄINEN MEERI

* Hipputiedosto ja Sotajoki (Matin Kiviniemi)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Ruotsalaisten pankki" Ruotsalaispankki, Sotajoki 1980–86,

"Ruotsalaisten pankki" Sotajoki 1980–90,

"Hoikan paikka" Sotajoki 1990–99,

"Ruotsalaisten pankki" Ruotsalaispankki, Sotajoki 1990–99,

"Matinkiviniemi" Matinkiviniemi, Sotajoki 1993–2003,

"Hoikan paikka" Hoikanniemi, Sotajoki 1999–2004,

"Ruotsalaispankki" Sotajoki 1999–2004

Lehtonen Anurag, Keväällä tulevat unet: 104, 114, 122

Stenros Manne, Lapin kulta ja kullankaivu: 14

VEHVILÄINEN REINO

* Hipputiedosto, Sotajoki (Vehviläisen kanava)

Reino teki Moberginojan kämpältä tieuran Matin Kiviniemeen vuonna 1980. Konetyömaa käynnistyi Matin Kiviniemessä vuonna 1983.

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Matinkiviniemi", Sotajoki 1979–82,

"Hoikan Paikka" Sotajoki 1980–82,

"Rovaniemenpankki" (& Leppäniemi Sauli, Raivio Pauli, Vitikka Tauno, Vitikka Toivo) (Sotajoki) 1980–85,

"Hoikan paikka" (& Raivio Pauli, Vitikka Tauno, Vitikka Toivo), Sotajoki 1980–90

Kankaala Ilmari A., Taistelu Lemmenjoen kullasta, Kari ja Sirkka Merenluodon tarina: 57, 190

Lahtinen Jarmo, Asser Siitonen – malmimies: 90

Lehtonen Anurag, Keväällä tulevat unet: 104

Luhta Vesa, Kullan Placer-esiintymät Sotajoen alueella...: 38, 102

Paakkanen Reima, Kullankaivajan käsikirja: 24, 64

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 62; Sankareita, veijareita ja huijareita: 117

Partanen Seppo J., Niemelä Raimo, Kullankaivajan opas: 14, 170; Kullankaivajan opas (täydennetty painos 2014): 14, 18

Partanen Seppo J., Ivalojoen: 124

Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa (toinen painos): 161

Stenros Manne, Lapin kulta ja kullankaivu: 14

VEHVILÄINEN RISTO

* Hipputiedosto ja Sotajoki (Vehviläisen kanava)

<>KULLANHUHDONTALUPA:

HL2016:0009 "Uusi ruotsalaisten pankki 1" (& Vehviläinen Risto ja Maija), Sotajoen itäpuolinen oja, Ruosteojan ja Rautaojan välillä, konekaivu, 2024–28.

HL2016:0010 "Uusi ruotsalaisten pankki 2" (& Vehviläinen Risto ja Maija), Sotajoen itäpuolinen oja, Ruosteojan ja Rautaojan välillä, konekaivu, 2024–28.

Lahtinen Jarmo, Asser Siitonen – malmimies: 90, 110

Lehtonen Anurag, Keväällä tulevat unet: 35, 104

Partanen Seppo J., Ivalojoen: 124

Partanen Seppo J., Niemelä Raimo, Kullankaivajan opas: 14, 170; Kullankaivajan opas (täydennetty painos 2014): 14, 14 kuva, 17, 18, 41 kuva

Stenros Manne, Lapin kulta ja kullankaivu: 14, 15 kuva

Väänänen Veikko, Uhkia & isommuksia: 159

VEIJALAINEN ISMO (Narkaus) s. _1961

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Jones" Kultaojan sivupuro (Tolosjoki) 1994–98

VEIJALAINEN VESA (näyttelijä, Tampere, Ivalo) s. Kuopio

Vesa sai kultakuumeen vuonna 1983 Pekka Talvion valtauksella Palsiojalla. Vesa toimi kuuluttajana Tankavaaran kullanhuuhdontakisoissa vuosina 1997–2006.

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Maailmanpankki" (& Hakala-Talvio Liisa, Lahti Pertti, Leinamo Kari, Talvio Pekka, Vesterinen Pertti) Sotajoki 1990–97

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2011:0034 "Täyskäsi" (& Vuorela Jussi, Vuorela Matti, Kalliomäki Aarne, Isotalo Jari) Tolosjoki (Pikku-Hangasselkä), lapiokaivu, 2012–14.

HL2011:0034 "Täyskäsi" (& Vuorela Jussi, Vuorela Matti, Veijalainen Vesa, Risku Arto, Isotalo Jari) Tolosjoen itärannalla, Hangasojasuun eteläpuolella 550 m, lapiokaivu, 2016–19. Jatkolupa 2019–29 (Vuorela Jussi, Vuorela Matti, Veijalainen Vesa, Risku Arto, Heikkilä Ville).

VEIJO HEIKKI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Hessun kulta" Kyläjoki 1993–97

VEIJOLA PERTTI (metsähallitus)

Kankaala Ilmari A., Taistelu Lemmenjoen kullasta, Kari ja Sirkka Merenluodon tarina: 61, 69, 73, 96, 108, 127, 131, 241

VEIJONAHO JUHANI

<> KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2020:0037 "3J1" (& Vuento Jukka, Tiihonen Jouko, Veijonaho Juhani) Sakiatieva, Sompiohaara, Sodankylä, lapiokaivu, 2021–25. Jatkolupa 2026-36.

VEITTIKOSKI EEVA-LIISA (Tervola)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"AuRum" Hopiaoja (Tankavaara) 2008–12

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2012:0056 "Aurum" Ruosteoja, nelostien länsipuolella, Tankavaara, lapiokaivu, 2013–16.

Kullanhuuhdontaluvan siirto Markku ja Sami Tourulle sekä Marko Lauroselle 2015.

VEITTIKOSKI LEO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kultahuone AuRum" Hopiaoja (Tankajoki) 1998–2005,

"Elinkautinen" Hopiaoja (Tankavaara) 2000–05

VEKTOFF PETER (Pietari)

* Kulanetsintälupa Luttojoelle vuonna 1870

Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa (toinen painos): 102

VELHONOJA PIRJO

* (Palsioja)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kultarotko" (& Suvanto Soili) Palsioja 1996–2003

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2015:0003 "Viiden tähden kulta" (& Suvanto Soili, Rahkola Hannu, Tushi Leonard, Velhonoja-Tushi Anne, Velhonoja Pirjo), Palsioja, Zellberginojan suulta alavirran suuntaan, lapiokaivu, 2016–20.

Lehtonen Anurag, Keväällä tulevat unet: 17, 22, 57, 65, 66, 76, 81, 82

VELHONOJA-TUSHI ANNE

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2015:0003 "Viiden tähden kulta" (& Suvanto Soili, Rahkola Hannu, Tushi Leonard, Velhonoja-Tushi Anne, Velhonoja Pirjo), Palsioja, Zellberginojan suulta alavirran suuntaan, lapiokaivu, 2016–20.

Lehtonen Anurag, Keväällä tulevat unet: 22, 77

VENÄLÄINEN ESKO

* (Jäkälä-äytsi)

Patala Anita, Täitä ja saivareita eli Iljetys 2: 108, 110, 191

VENÄLÄINEN KAUKO

HL2019:0011 "TIKVA" (& Turunen Hannu, Atrokoski Jussi, Venäläinen Kauko, Venäläinen Petri) Tolosjoki, Tolosjoen sillasta 1,3 km alavirtaan, lapiokaivu, 2020–24.

Jatkolupa (& Turunen Pekka, Venäläinen Kauko, Venäläinen Petri, Similä Jukka, Similä Kai) Tolosjoen itärannalla, lapiokaivu, 2024–34.

VENÄLÄINEN PETRI

HL2019:0011 "TIKVA" (& Turunen Hannu, Atrokoski Jussi, Venäläinen Kauko, Venäläinen Petri) Tolosjoki, Tolosjoen sillasta 1,3 km alavirtaan, lapiokaivu, 2020–24.

Jatkolupa (& Turunen Pekka, Venäläinen Kauko, Venäläinen Petri, Similä Jukka, Similä Kai) Tolosjoen itärannalla, lapiokaivu, 2024–34.

VENÄLÄINEN SEPPO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Vierasmaa" Lemmenjoki 1982–86

VEPSÄ HEIMO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Katinkulta" Saariselkä (Tolosjoki) 1990–94

VESALA ARTO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kulta Legenda" Uudenhaaran alaosa ja Uusihaara (Tolosjoki) 2000–07,

"Yhteiskulta" Uusihaara 2004–08

VESALA HANNU

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kultakanta" (& Vesala Tauno) Kellotapulinoja Sotajoki 1984–91 (Tauno Vesala perik.)

"Kultakangas" (& Koivisto Martti) Kellotapulinoja 1992–99

VESALA MATTI (Kiiminki) s. _1945

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Maraston kulta" (& Dunder Jari) Kellotapulinojan latvat 1993–2000

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2012:0020 "Kullanhuuhdonta EHAMA" (& Kaustinen Ensio, Hannuksela Hannu, Hietala Mauri, Vesala Matti), Hangasoja ja Valkiankallionojan alaosa, konekaivu, 2016–20. Jatkolupa 2022-32.

VESALA TAUNO (Nokia, Oulu)

* Kellotapulinoja, Kivikkopuro ja Morgamoja

Tauno kaivoi renkinä Hummarkosken porukassa Morgamojalla vuonna 1951.

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kultakanta" (& Vesala Hannu) Kellotapulinoja Sotajoki 1984–91 (Tauno Vesala perik.)

Luhta Vesa, Kullan Placer-esiintymät Sotajoen alueella...: 52, 102, 104, 116

Mäkipuro Viljo, Kulta-Lappia ja kullankaivajia: 182; Lemmenjoen kultasatu: 46

VESALA VILLE

<> KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2019:0001 "Kaltioikuru" (& Lindfors Juhani, Vesala Ville) Rajakaltionoja, Liikavaaran ja Kiimavaaran välillä, Tankavaara, lapiokaivu, 2019–23. Jatkolupa 2023–33. Luvan siirto 1.2024, siirron saajat Soppi Antti ja Hirvikoski Pete.

VESANEN ANTTI

<> KULLANHUHDONTALUPA:

HL2019:0033 "Nugget land" (& Vesanen Heikki, Vesanen Antti, Vesanen Markus) Kuivaoja, Tolosjoelta 650 m, lapiokaivu, 2020-24.

VESANEN HEIKKI

<> KULLANHUHDONTALUPA:

HL2019:0033 "Nugget land" (& Vesanen Heikki, Vesanen Antti, Vesanen Markus) Kuivaoja, Tolosjoelta 650 m, lapiokaivu, 2020-24.

VESANEN MARKUS

<> KULLANHUHDONTALUPA:

HL2019:0033 "Nugget land" (& Vesanen Heikki, Vesanen Antti, Vesanen Markus) Kuivaoja, Tolosjoelta 650 m, lapiokaivu, 2020-24.

VESKONIEMI E. AKSELI

* Miessijoki

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kulho" Miessijoki kaivospiiri 1953–54

Partanen Seppo J., Kultakuumeen kuvat: 85, 87

VESKONIEMI FRANS (itsellinen) s. 1.1.1880 Inari Tirro, k. 24.5.1978

* Palopirtinoja ja Palsioja

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Palopirtinoja 1" Palopirtinoja (Palsioja) 1904

Kultamuseon julkaisuja no 32, Kultajoki kertoo: 94

Luhta Vesa, Kullan Placer-esiintymät Sotajoen alueella...: 69

Mäkipuro Viljo, Kulta-Lappia ja kullankaivajia: 120, 121, 122, 144–145 kuvat

Partanen Seppo J., Lapin kultamaat: 78

VESKONIEMI JENNY (kokki)

* Ivalojoen (Ritakoski v. 1935)

Roth Anne, Kultamaan tyttäret: 7 kuva

VESKONIEMI OLAVI

Konttinen Seppo, Kultakiima, Kullankaivaja Risto Mäläskän tarina: 96-97 kuvat

VESKONIEMI VILLE (talollinen, Inari)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Hangasoja 1" Hangasoja (Tolosjoki) 1911

Lilja Erkki, Tunturien yli Jäämerelle: 388, 389

VESTERINEN JUKKA (Pyhäsalmi) s. _1954

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kihukulta" (& Huuskonen Tapani) Vuijeminhaara 1997–2001

VESTERINEN ERKKI (Luopajarvi) s. _1938

VESTERINEN MATTI

* Harrijoki

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Harrijoki II" (& Patala Anita, Rajala Hannu) Harrijoki (Sotajoki) 1993–2001

Patala Anita, Täitä ja saivareita eli Iljetys 2: 19, 42–43, 48, 49, 51, 57, 164, 184

VESTERINEN PETRI

* Palsioja

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Multamorasto" Multamarasto (Palsioja) 1981–87,

"Maailmanpankki" (& Hakala-Talvio Liisa, Lahti Pertti, Leinamo Kari, Talvio Pekka, Veijalainen Vesa)
Maailmanpankki, Sotajoki 1990–97

Luhta Vesa, Kullan Placer-esiintymät Sotajoen alueella...: 66

Patala Anita, Täitä ja saivareita eli Iljetys 2: 19

VESTERINEN VEIKKO A.

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kulta-Hangas" Tulosjoki 1986–89

VIEKONELO JONAS (Inari)

Lehtola Veli-Pekka (toim.), Inari, Aanaar, Inarin historia jääkaudesta nykypäivään: 237

VIENOLA REINO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Vienola" Ivalojoki 1990–96

VIERELÄ TAPANI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Gold Finger" Keltaoja (Tankajoki) 1993–94

VIERIKKO VESA (näyttelijä)

Kyrö Hely, Sahavirta Helena, Mutterikämpästä koko maailman kultamuseoksi: 110

Väänänen Veikko, Uhkia & isommuksia: 37

VIERIMAA RISTO (Kauhava)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Veteraano" (& Ahonpelto Gunnar, Haapsaari Raimo, Palviala Nuutti) Harrijoki (Sotajoki) 1997–2002

Takamaa Seppo, Kultaa ja koparakeittoa: 40

VIHAVAINEN PERTTI (Pori) s. _1939

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Korundi-Moberg" (& Sevon Teuvo) Moberginoja 1985–91,

"Kuukkelikuru" Moberginoja Sotajoki 1992–94,

"Moberginoja" (hallinta-alueet alavirrasta ylävirtaan: & Vihavainen Pertti, Salonen Juhani, Ahola Jorma / Pitkälä Ismo, Salonen Jukka, Luhta Vesa, Kobra Usko, Backman Göran, Luolamo Timo ja Heikkinen Jouko), kaivospiiri 1994-. Luopunut kaivosoikeudesta 2019.

VIHKO LIISA (* TALVIO LIISA)

VIHURI ANTTI

* (Ivalojoki Oy)

Stigzelius Herman, Kultakuume: 141

VIK JOKO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Jokeri" (& Viik Kalevi ja Tuire) Harrijoki (Sotajoki) 1998–2003

VIK KALEVI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Jokeri" (& Viik Jouko ja Tuire) Harrijoki (Sotajoki) 1998–2003

VIK TUIRE

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Jokeri" (& Viik Jouko ja Kalevi) Harrijoki (Sotajoki) 1998–2003

VIK VEIKKO

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 126; Kultamaiden retkeilyopas: 65; Lapin kultamaat: 81

VIITANEN JOUKO (Haaparanta, Ruotsi) s. _1964

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2014:0001 "Kultapurnukka" Purnuvaaran huipulta lounaaseen noin 900 m, sähkölinja kulkee alueen läpi, Tankavaara, Sodankylä, lapiokaivu, 2016–20. Jatkolupa 2020–30.

HL2014:0003 "Kultapurnukka 2" Purnuvaaran huipulta luoteispuolella, Liikavaaran eteläpuolella, nelostien länsipuolella, Tankavaara, Sodankylä, lapiokaivu, 2014–17. Karttapalvelun tietojen mukaan lupa ei ole enää voimassa (5.2016).

VIKIÖ SEPPO (Siikajoki) s. _1949

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kultapalakinen" Tankajoki (Sodankylä) 2007–11

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2011:0037 "Kultapalakinen" (& Vikiö Seppo, Vikiö Terttu) Tankajoki (Sodankylä), lapiokaivu, 2012–14.

HL2011:0037 "Kultapalakinen" (& Vikiö Terttu) Siikaselän kaakkoispuolella, Tankajoki, Sodankylä, lapiokaivu, 2016–19.

VIKIÖ TERTTU (Siikajoki)

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2011:0037 "Kultapalakinen" (& Vikiö Seppo, Vikiö Terttu) Tankajoki (Sodankylä), lapiokaivu, 2012–14. Luvan siirto, siirron saaja: Makkonen Hannu.

HL2011:0037 "Kultapalakinen" (& Vikiö Seppo ja Terttu) Siikaselän kaakkoispuolella, Tankajoki, Sodankylä, lapiokaivu, 2016–19. Luvan siirto, siirron saaja: Makkonen Hannu.

VIKMAN MARTTI (Jyväskylä) s. _1953

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Koruton" (& Mäkinen A., Nivala R., Pekkala L., Tammelin K., Uski J.) Kyläjoen sivupuro 1998–2002,

"Kummituskuru" (& Asunta Markku, Laine Timo, Mäkinen Arja, Nival Reijo, Ritvanen Pirkko, Siekkinen Sauvo, Tammelin Kyösti, Uski Jorma) Kummitusojan latvat (Kyläjoki) 1999–2003

VIKSTEDT LEENA (Vihti)

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2012:0104 "Köyhyysloukku" (& Lehtinen Anna-Maija ja Kari, Vikstedt Leena ja Olavi) Sompiohaara, Pirra-liikan selän ja Ahkiovaaran välillä, metsäautotien vieressä, Lokan länsipuolella (Sodankylä), lapiokaivu, 2014–18.

VIKSTEDT OLAVI (Vihti)

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2012:0104 "Köyhyysloukku" (& Lehtinen Anna-Maija ja Kari, Vikstedt Leena ja Olavi) Sompiohaara, Pirra-liikan selän ja Ahkiovaaran välillä, metsäautotien vieressä, Lokan länsipuolella (Sodankylä), lapiokaivu, 2014–18.

VILENIUS AAPO

* Kotaoja (entinen Flinckin valtaus) ja Morgamoja

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Toivola" Lemmenjoki 1987–92,

"Isomus 2" Kotaoja, Morgamoja 1992–99

Oulun yliopisto (inventointityöt), Lemmenjoki 1984: 103
Patala Anita, Taitä ja saivareita eli Iljetys 2: 39

VILENIUS EILA

* (Puskuoja ja Kotaoja)

Eila opetteli vaskausta Tankavaaran turistihuuhtomossa vuonna 1972 ja harjoitteli montun kaivamista Puskuojalla. Hän siirtyi Kotaojalle vuonna 1979 omalle valtaukselle.

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:
"Katajaharju" Kotaoja, Lemmenjoki 1980–85

VILJANEN ERKKI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:
"Moukantuuri" Vuijeminhaara 1996–2001,
"Josko 1" Palsiojan latvat (katerpillari) 2001–05

VILJANEN V. M. J.

* (Ivalojo Oy)
Stigzelius Herman, Kultakuume: 141

VILLAMO OIVA JOHANNES (eversti) s. 7.9.1887 Helsinki

Kangasniemi Veikko, Satakunnan kulkurista kullankaivajaksi: 65, 66
Mäkipuro Viljo, Lapin kultaa: 16, 18, 19, 20, 21

VILMINKO ANJA (Saloinen) s. _1951

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:
"Tammisuvanto" Tammijärvenoja Suomujoki 1995–98,
"Kalliokopla" (& Mattila Risto, Piironen Pekka ja Tuulikki, Rossinen Jaakko) Kahdentoistakattilanoja (Uusihaara) 1998–2006

VILPAS LEENI

Kinnunen Kari A. (toim.), Suomen korukivet: 227

VILPPONEN AKI (Savonlinna) s. 1958

<> KULLANHUUHDONTALUPA:
HL2021:0055 "Au-tapausko" Kellotapulinoja, lapiokaivu, 2022-26.
HL2025:0034 "Puolikuiva noro" Palsisuvannon paikkeille laskevassa norossa, lapiokaivu, 2026-30.

VIRANTO HANNU

* Ruihtuäytsi

Hannu on kaivanut lapiolla 1970-luvulta lähtien. Hannu asusteli Hopun kämpässä. Hopun sauna oli alkujaan savusauna ja Hannu toi sinne oikean kiukaan.

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:
"Ruihtu" Ruihtuäytsi (Lemmenjoki) 1983–87,
"Ruihtu" Ruihtuoja (Lemmenjoki) 1987–93.
<> KULLANHUUHDONTALUPA:
HL2020:0033 "Ruitunmutka" (& Viranto Hannu, Kulta Prospektor Oy, Merenluoto Kari) Ruihtuäytsin yläosalla, lapiokaivu, 2021–31. Siirto 2025, siirron saajat Välitälo Saku, Vahvanen Pasi ja Defico Oy.

Kankaala Ilmari A., Taistelu Lemmenjoen kullasta, Kari ja Sirkka Merenluodon tarina: 240, 244, 285, 291, 297

Lehtola Teuvo, Morgamin pyrkyrit: 144

Lilja Erkki, Via Nordica, Kulta- ja museoteiltä vapauden teille: 89

Oulun yliopisto (inventointityöt), Lemmenjoki 1988: 1

Ruonaniemi Arvo, Hikihippuja kultamailta: 183; Lemmenjoen kultamuistot: 70

Väänänen Veikko, Uhkia & isommuksia: 95, 131 kuva, 133, 136, 162

VIRKKALA ESKO

* (Pahaojan yläosa)

Lehtonen Anurag, Keväällä tulevat unet: 19

VIRKKUNEN MARJATTA (gemmologi)

Kinnunen Kari A. (toim.), Suomen korukivet: 72

Launonen Kauko, Kultakiset 25 vuotta: 46 kuva

Partanen Seppo J., Kultakuumeen kuvat: 51 kuva

Suomen jalokiviharrastajain yhdistys, 25 vuotta jalokiviharrastusta Suomessa: 13, 20, 34, 39, 54, 83

VIRKKUNEN VILJO (toimitusmaanmittari)

Partanen Seppo J., Lapin kultamaat: 100

Stigzelius Herman, Kultakuume: 181, 182

VIRNES EINO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Meneskuru" Menesjoki 1990–96,

"EVIR GOLD" Appisjokisuulta 5,9 km Appisjokea ylävirtaan (Appisen Vanhapalo) 2001–02

VIRTA ESA

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kangas-Virta" (& Kangas Saara) Härkäselästä laskeva oja Uusihaara 1999–2004,

"?????" Appisjoki 2001–02

VIRTA HEIDI

<>KULLANHUHDONTALUPA:

HL2011:0010 "Susiraja 2" (& Virta Tomi ja Heidi) Harrioja, Tolosjoelta 760 m, Iso Harrivaaran kaakkois-puolella, lapiokaivu, 2013–17.

VIRTA TOMI (Lohja)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Susiraja" Harrioja, alaosa (Tolosjoki) 2008–12

<>KULLANHUHDONTALUPA:

HL2011:0010 "Susiraja 2" (& Virta Tomi ja Heidi) Harrioja, Tolosjoelta 760 m, Iso Harrivaaran kaakkois-puolella, lapiokaivu, 2013–17.

VIRTA VÄINÖ

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Karttuvirta" (& Karttunen Mikko) Harrijoki (Tolosjoki) 1990–98,

"Karttuvirta" Harriojan alaosa (Tolosjoki) 2001–05

VIRTAALA MATIAS

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Minera Ari" Kaunispäänoja (Tolosjoki) 2000–04

VIRTALA TEUVO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Jr-valtaus" (& Ivalojoen Kultra Oy) Palsioja 1986–94,

"Villi Länsi 1" Palsioja 1989–

Talviot myivät Elsaajan valtauksen Teuville vuonna 1988 ja myöhemmin siirtyi LKL:n valtauksiksi.

VIRTANEN

Partanen Seppo J., Niemelä Raimo, Kullankaivajan opas: 41

VIRTANEN A.

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

©JJK

"Hippula" (& Virtanen Seppo) Laanila (Tolosjoki) 1982–86

VIRTANEN ALPO (Pertteli) s. 1940

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Salokulta" Uusihaara Tolosjoki 2005–09

VIRTANEN EEMELI (liikemies, Jäppilä) s. 1889 Orivesi, k. 11.1931

* Laanila ja Lapin Kulta Oy

Eemeli toimi Laanilan majatalon hoitajana vuosina 1929–31.

Huovinen Aune, Laanilan tyttö: useilla sivuilla

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 84; Saariselkä: 61; Sankareita, veijareita ja huijareita: 147

Roth Anne, Kultamaan tyttäret: 45

Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa (toinen painos): 82, 145, 155

Stigzelius Herman, Kultakuume: 163, 164, 165, 166

Syrjänen Inkeri, Makkonen Merja, Laanilan kultapolku: kansi kuva

VIRTANEN ELINA (* Peronius Elina)

Huovinen Aune, Laanilan tyttö: useilla sivuilla

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 147

Partanen Seppo J., Niemelä Raimo, Kullankaivajan opas: 44; Kullankaivajan opas (täydennetty painos 2014): 47

Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa (toinen painos): 145, 167

Stigzelius Herman, Kultakuume: 163, 165, 166

VIRTANEN ESA

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Ikirouta" Uusihaaran sivupuro 1994–99

VIRTANEN JAAKKO

Roth Anne, Tarunhohtoinen Tankavaara, Kultakylän tarinoita: 61 kuva, 106, 108

VIRTANEN JARMO

Jarmo on kaivanut LKL:n valtauksella.

VIRTANEN JOUKO OLAVI s. 1922, k. 1956

* Hopiaoja, Hipputiedosto ja Miessijoki

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Patsimo" Miessijoki (Vaskojoki) 1950–53 (kaivospiiri 1953),

"Aukko" (& Korhonen M. K.) Vaskojoki) Miessijoki 1950–52,

"Hete" (& Korhonen M. K.) Miessijoki 1950–53,

"Latta" Miessijoki (Vaskojoki) 1951–54,

"Rikkaus" Miessijoki (Vaskojoki) 1953

Haapio Markku (toim.), Suuri erätieto 1: 69

Huovinen Aune, Laanilan tyttö: useilla sivuilla

Johansson Peter ym., Kultakaira, opaskirja ja geologinen retkeilykartta: 24, 31

Johansson Peter ym., Kultakaira, opaskirja ja geologinen retkeilykartta: 31

Kejonen Aimo, Geologian ja malminetsinnän historia: 184

Kultamuseo nro 18, Golden World: 15

Launonen Kauko ja Partanen Seppo J., Opas Lapin kultamaille: 7

Lehtola Teuvo, Morgamin pyrkyrit: 10

Lidman Hans, Seikkailujen Pohjola: 146

Liimatainen Sari, Pienestä kultahuuhtomosta kansainväliseksi kultakyläksi (nro 17): 16

Mäkipuro Viljo, Kulta-Lappia ja kullankaivajia: 64, 75, 79, 131, 144–145 kuvat; Lapin kultaa: 50, 80, 113, 144–145 kuvat, 167, 168

Niskanen Annamari (toim.), Tahto oli vanhempien taskussa: 28 kuva, 34

Paakkanen Reima, uusi kullankaivajan käsikirja: 113

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 87, 96, 197; Kultakuumeen kuvat: 61 kuva, 86, 87; Kultamaiden retkeilyopas: 6, 13, 75; Lapin kultamaat: 100, 126; Saariselkä: 28, 115; Sankareita, veijareita ja huijareita: 10, 148, 158, 164, 189; Ivalojoen: 124

Partanen Seppo J., Niemelä Raimo, Kullankaivajan opas: 14, 44, 170; Kullankaivajan opas (täydennetty painos 2014): 17, 47

Patala Anita, Iljetystä ja vaskoolisärkeä: 10, 61

Roth Anne, Tarunhohtoinen Tankavaara, Kultakylän tarinoita: 25 kuva, 131; Kultamaan tyttäret: 45, 47, 48 kuva

Ruonaniemi Arvo, Hikihippuja kultamailta: 41, 84, 201; Kultaa ja kohtaloita: 166; Kultahiekka ja tiimalasi: 21, 43; Povipullon kultaa: 87; Lemmenjoen kultamuistot: 18

Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa (toinen painos): 166, 167, 168, 227, 228

Stigzelius Herman, Kultakuume: 166, 179, 185, 186 kuva, 188, 190, 210, 216

VIRTANEN KARI (sähköasentaja, Sodankylä) s. 6.3.1950 Säräisniemi

* (Lauttaoja), Pohjois-Suomen Kaivosrautatie Oy ja Tankakulta

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Virtasen kultavaltaus" Hopiaoja Tankavaara (Tankajoki) 1987–93

"Kultalaakso" (& Launonen Matti, Peronius Antti, Roth Viljo) Tankavaara 1988–93,

"Lauttaoja" (& von Wuthenau Kasper, Launonen Matti, Peronius Antti, Roth Timo, Kähärä Matti, Mauno Seppo, Allen Martti, Roth Viljo) (kaivospiiri 1993-)

Haapio Markku (toim.), Suuri erätieto 1: 69

Kankaala Ilmari A., Taistelu Lemmenjoen kullasta, Kari ja Sirkka Merenluodon tarina: 212

Kyrö Hely, Mutterikämpästä koko maailman museoksi: 6, 40

Kyrö Hely, Sahavirta Helena, Mutterikämpästä koko maailman kultamuseoksi: 8, 42

Launonen Kauko, Kultakisat 25 vuotta: 32, 44 kuva

Lehtola Teuvo, Morgamin pyrkyrit: 37, 157 kuva, 161, 169, 170

Liimatainen Sari, Pienestä kultahuutomosta kansainväliseksi kultakyläksi (nro 17): 20, 24, 30, 36, 75, 77 kuva, 99, 112

Lilja Erkki, Via Nordica, Kulta- ja museoteiltä vapauden teille: 160, 161, 166

Mäkipuro Viljo, Kulta-Lappia ja kullankaivajia: 75

Paakkanen Reima, Uusi kullankaivajan käsikirja: 81 kuva

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 97, 98, 102, 170; Kultamaiden retkeilyopas: 6, 75;

Kultamuseo 10 vuotta: 5; Lapin kultamaat: 95, 100, 127; Saariselkä: 120; Sankareita, veijareita ja huijareita: 160, 164, 165, 230, 241

Partanen Seppo J., Niemelä Raimo, Kullankaivajan opas: 44, 45; Kullankaivajan opas (täydennetty painos 2014): 47

Patala Anita, Täitä ja saivareita eli Iljetys 2: 76, 150

Peltonen Milla, Äidin kullat, kultaperheen tarina (Telilä): 16

Roth Anne, Tarunhohtoinen Tankavaara, Kultakylän tarinoita: 26, 41 kuva, 43, 44, 54 kuva, 63, 81, 108, 109; Kultamaan tyttäret: 48

Ruonaniemi Arvo, Hikihippuja kultamailta: 85, 94, 98; Kultahiekka ja tiimalasi: 42; Povipullon kultaa: 88;

Suuri vaskaaja on vaskannut: 50; Lemmenjoen kultamuistot: 35

Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa (toinen painos): 168

Stenros Manne, Lapin kulta ja kullankaivu: 56 kuva

Stigzelius Herman, Kultakuume: 231, 240

Väänänen Veikko, Uhkia & isommuksia: 40

VIRTANEN MARKKU

Partanen Seppo J., Kultamuseo 10 vuotta: 9

VIRTANEN MATTI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Paskaojan kulta" (& Virtanen Seppo) Paskaoja (Vuijemi) 1987–92,

"Vuijemin Terassi" (& Luoto Pentti, Merivuori Aarne, Virtanen Seppo) Vuijemi (Sotajoki) 1990–95,

"Someron pojat" (& Helle Heikki, Luoto Pentti, Mikkola Matti, Virtanen Seppo) Vuijeminhaara 1996–2003

VIRTANEN MIKA

<>KULLANHUUDONTALUPA:

HL2019:0059 "Morgamin kulta-aarre" (& Virtanen Petri, Virtanen Mika) Morgamoja, lapiokaivu, 2020–30.

VIRTANEN PEKKA (Pori, Kyrönkoski) s. _1948

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Pentti ja Pojat Nuoluskuru" (& Aho T., Heikkinen H. ja S., Jääskeläinen P., Kirsilä R., Korpela J., Kukkanen S., Saastamoinen R., Södö K. ja T., Tuhkala H.), Nuoluskuru, (Salla), lapiokaivu, 1992–2000,
"Nuoluskurun kulta" (& Jääskeläinen Pentti) Nuolusojat (Salla) 1995–2002,
"Nuoluskurun Kulta" Nuolusojat (Tuntsa) 2004–11

<>KULLANHUUDONTALUPA:

HL2011:0052 "Nuoluskurun kulta" (& Virtanen Pekka, Kunnari Pertti) Nuolusojat, Kattilaselän ja Saihovaaran välillä, lapiokaivu, 2012–14.

VIRTANEN PETRI

<>KULLANHUUDONTALUPA:

HL2019:0059 "Morgamin kulta-aarre" (& Virtanen Petri, Virtanen Mika) Morgamoja, lapiokaivu, 2020–30.

VIRTANEN REINO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Humula" Morgamoja 2008–12

VIRTANEN SEPPO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Hippula" (& Virtanen A.) Laanila (Tolosjoki) 1982–86,
"Paskaojan kulta" (& Virtanen Matti) Paskaoja (Vuijemi) 1987–92,
"Vuijemin Terassi" (& Luoto Pentti, Merivuori Aarne, Virtanen Matti) Vuijemi (Sotajoki) 1990–95,
"Someron pojat" (& Helle Heikki, Luoto Pentti, Mikkola Matti, Virtanen Matti) Vuijeminhaara 1996–2003

VIRTANEN SINIKKA (Joukon vaimo)

Sinikka kaivoi Ruosteojaalla Tankavaarassa vuonna 1952.

VIRTANEN TAUNO ALFRED B "Tavaton" (työnjohtaja)

– s. 20.12.1923 Sumiainen, k. 1.4.1994 Sodankylä

* Hopiaojat, Hipputiedosto, Jäkälä-äytsi, Laanila, Miessijoki ja Mörö

Tauno aloitti kullankaivamisen nuorena Laaniojalla. Hän kuljetti Kulta-Korhosen kaivukoneen reeni päällä Geologisen tutkimuslaitoksen Möröllä vuonna 1951 Jäkälä-äytsille ja takaisin vuonna 1953.

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Ruosteoja" Ruosteoja = Hopiaojat (Tankajoki) 1947–50

Haapio Markku (toim.), Suuri erätieto 1: 69

Huovinen Aune, Laanilan tyttö: useilla sivuilla

Johansson Peter ym., Kultakaira, opaskirja ja geologinen retkeilykartta: 24, 31

Johansson Peter ym., Kultakaira, opaskirja ja geologinen retkeilykartta: 31

Kejonen Aimo, Geologian ja malminetsinnän historia: 183–184, 186

Kinnunen Kari A. (toim.), Suomen korukivet: 333

Kultamuseo nro 18, Golden World: 15

Kultamuseon julkaisuja nro 30, Lemmenjoen isommukset, Antti Aarnio-Wihurin hippukokoelma: 77

Kyrö Hely, Mutterikämpästä koko maailman museoksi: 7, 28

Kyrö Hely, Sahavirta Helena, Mutterikämpästä koko maailman kultamuseoksi: 9, 30

Lapin legendat 5, Kruunupäitä ja kullankaivajia: 44

Launonen Kauko, Kultakaisat 25 vuotta: 34 kuva, 34, 44 kuva

Launonen Kauko ja Partanen Seppo J., Opas Lapin kultamaille: 7

Launonen Kauko, Muttisen muisteluksia: 11, 48 kuva, 50, 279, 281

Lehtola Teuvo, Morgamin pyrkyrit: 10, 58, 64, 81, 88 kuva, 95, 110, 170

Lidman Hans, Seikkailujen Pohjola: 146

Liimatainen Sari, Pienestä kultaauhtomosta kansainväliseksi kultakyläksi (nro 17): 16, 19, 20, 22 kuva, 24, 25, 74 kuva, 77 kuva, 108

Lilja Erkki, Via Nordica, Kulta- ja museoteiltä vapauden teille: 160, 161, 162

Mäkipuro Viljo, Kulta-Lappia ja kullankaivajia: 64, 65, 75, 79, 131, 144–145 kuvat, 240–241 kuvat; Lapin kultaa: 50, 80, 113, 144–145 kuvat, 167, 168; Lemmenjoen kultasatu: 48–49 kuvat
Paakkanen Reima, Uusi kullankaivajan käsikirja: 113
Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 96, 101 kuva, 102, 197; Kultakuumeen kuvat: 9 kuva, 61 kuva, 77 kuva, 84; Kultamaiden retkeilyopas: 6, 8, 13, 75; Kultamuseo 10 vuotta: 5, 7, 9, 11, 14; Lapin kultamaat: 13 kuva, 100, 126, 127; Saariselkä: 115; Sankareita, veijareita ja huijareita: 138 kuva, 146, 154, 158, 164, 165, 244; Ivalojoen: 124
Partanen Seppo J., Niemelä Raimo, Kullankaivajan opas: 14, 44, 170; Kullankaivajan opas (täydennetty painos 2014): 17, 47
Patala Anita, Iljetystä ja vaskoolisärkeä: 10, 38, 48, 61, 67; Täitä ja saivareita eli Iljetys 2: 68, 69, 72, 90, 152
Pyhtilä Mauno, Balladi kauniista Petronellasta: 114, 168–169 kuvat, 199
Roth Anne, Tarunhohtoinen Tankavaara, Kultakylän tarinoita: 25 kuva, 26, 40, 63, 129, 131, 131 kuva; Kultamaan tyttäret: 45, 47–48, 48 kuva
Ruonaniemi Arvo, Hikihippuja kultamailta: 33, 54, 55, 84, 85, 114, 115, 116, 128–129 kuvat, 201, 202; Kultaa ja kohtaloita: 8, 10, 96–97 kuvat, 165–167; Kultahiekka ja tiimalasi: 42, 43; Povipullon kultaa: 87, 87 kuva, 88, (106), (110), (112), 165, 166, 167, 208; Lemmenjoen kultamuistot: 35, 42 kuva, 58, 65 kuva, 101 kuva; Vuosi Sata: 113
Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa (toinen painos): 166, 167, 168
Stigzelius Herman, Kultakuume: 166, 179, 185, 186 kuva, 188, 190, 210, 216, 229, 230 kuva, 231
Teeriaho Yrjö, Kulkijoiden vanhaa Saariselkää: 62

VIRTANEN TERHO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Pera" Yrjönoijansuulla, Ivalojoen 2001–05

VIRTANEN TEUVO

Teuvo osti Talvion valtauksen Elsaajan suulta 1980-luvun loppupuolella.

VIRTANEN VEIKKO (Janakkala)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Katajainen" Kakslauttanen (Tolosjoki) 1993–97

VIRTANEN VELI-MATTI

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2023:0001 "Rolivia" Sotajoki, nimetön oja (Ivalojoelta n. 3,8 km), lapiokaivu, 2023–27.

VIRTARANTA (piiriesimies)

* Puskuoja

Mäkipuro Viljo, Lapin kultaa: 78

VISAKIVI EERO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"COSMOS" Annabellanojan latvat, suoalue, Palsioja 2005–09

VISURI MARTTI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Louhioja" (& Pehkonen Juho, Pehkonen Rauno, Seurujärvi Aarne, Visuri Matti, Visuri Toivo) Ivalojoen 1988–93

VISURI MATTI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Louhioja" (& Pehkonen Juho, Pehkonen Rauno, Seurujärvi Aarne, Visuri Matti, Visuri Toivo) Ivalojoen 1988–93

VISURI TOIVO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Louhioja" (& Pehkonen Juho, Pehkonen Rauno, Seurujärvi Aarne, Visuri Martti, Visuri Matti) Ivalojoiki 1988–93

VITIKKA (* WITIKKA)

VITIKKA ANJA s. _1958 Rovaniemi

* Hipputiedosto (safiiri)

Anja työskentelee Jukan kanssa Kultasafiiri II kaivospiirillä.

VITIKKA JUKKA s. _1957 Mikkeli

* Hipputiedosto (safiiri)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Davkkas" Kyläjoki (Ivalojoiki) 2005–09,

KaivNro 5041 "Kultasafiiri II" Puskuoja (Tivolin paikkeilla), (Lemmenjoki). Aarne Alhosen kaivospiiri nimeltään Kultasafiiri perustettu vuonna 1993. Kaivosoikeus siirtyi Jukka Vitikalle vuonna 2008. Viranomaisten sähläyksen vuoksi takautuva päätös siirrosta tehtiin vasta vuonna 2012.

<> KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2020:0014 "Kultasafiiri II" Puskuoja, Tivolin paikkeilla, lapiokaivu, 2021–31.

VITIKKA TAUNO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Hoikan Pankki" (& Vitikka Toivo) Sotajoki 1980–83,

"Rovaniemen Pankki" (& Leppäniemi Sauli, Raivio Pauli, Vehviläinen Reino, Vitikka Toivo) Rovaniemenpankki (Sotajoki) 1980–85,

"Hoikan paikka" (& Raivio Pauli, Vehviläinen Reino, Vitikka Toivo) Hoikanpankki (Sotajoki) 1980–90

VITIKKA TOIVO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Hoikan Pankki" (& Vitikka Tauno) Sotajoki 1980–83,

"Rovaniemen Pankki" (& Leppäniemi Sauli, Raivio Pauli, Vehviläinen Reino, Vitikka Tauno) Rovaniemenpankki (Sotajoki) 1980–85,

"Hoikan paikka" (& Raivio Pauli, Vehviläinen Reino, Vitikka Tauno) Hoikanpankki (Sotajoki) 1980–90

VOUTILAINEN ERKKI

<> KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2012:0059 "Carthago Gold Camp" (& Ollila Urpo, Dahlberg Lars, Patala Kari, Voutilainen Erkki, Ylitälo Tuomo), Ramsanojan alaosa, Kutturantien eteläpuolella, (Tolosjoki), lapiokaivu, 2017–27.

VOUTILAINEN ESA

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Vuotila" Maddib Ravadas, yläosa 2000–2004

VUENTO JUKKA

<> KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2020:0037 "3J1" (& Vuento Jukka, Tiihonen Jouko, Veijonaho Juhani) Sakiatieva, Sompiohaara, Sodankylä, lapiokaivu, 2021–25. Jatkolupa 2026-36.

VUOKOLA MARKO (taiteilija)

Marko kaivoi kultaa Palsiojalla kesällä 1994.

VUOKSIALA ANTTI

<> KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2011:0022 "Kultakylä" Kuivajaojan sivukuru, lampi mukana, (Tolosjoki), lapiokaivu, 2018–23.

VUOLA TIMO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kultapooli" (& Korpela Simo, Mäkelä Heikki, Vuola Timo) Annabellanoja ja Sotajoki 2000–04,
"Kultapooli II" (& Mäkelä Heikki, Vuola Timo) Annabellanojasuun molemmin puolin, Sotajoki 2003–07

VUOMAJOKI ASLAK (lentäjä)

Aslak lennätti kullankaivajia Martiniiskonpalolle.

Alhonen A., Partanen S. J., Kinnunen K., Niemelä R., Lemmenjoen kultamaat kukkivat: 112 kuva, 113

VUONNALA EEVA-LIISA (Salmivaara) s. _1954

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kultavuo" Pikku-Kutustajanojan alaosa (Sotajoki) 2001–05

VUONNALA PEKKA

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kultahammas" Villipankki (Sotajoki) 2001–05

VUONTISJÄRVI MATTS (Inari)

* (Ivalojoen)

Lehtola Veli-Pekka (toim.), Inari, Aanaar, Inarin historia jääkaudesta nykypäivään: 236, 238

VUORELA JUHO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Ponukuru" Tankavaara (Tankajoki) 1987–92,

"Jussin-pesä" Tankavaara 1988–90,

"Ponukuru 1" (& Perämäki Matti, Tikkanen Kalevi) Lauttaoja (Tankavaara) 1995–2002,

"Kultakuru" (& Mattila Jukka, Vuorela Juho) Loijakkakuru, Iso-oja 1998–2005,

"Kultakuru II" Loijakkokuru (Tankavaara) 2007–11.

<> KULLANHUHDONTALUPA:

HL2020:0036 "Pikku-Harrijoen kulta" (& Hovi Maria, Kyllönen Marko), Pikku-Harrijoki (Tolosjoki), konekaivu, 2021–25. Siirto 9.2022, siirron saajat Vuorela Juho ja Hovi Maria. Jatkolupa 2026-36.

VUORELA JUSSI (Rovaniemi) s. _1954

* (Purnuoja, Ponukuru)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Sopukka Gold Team" (& Halla-aho Erkki, Kupila Matti, Ojala Seppo, Suni Seppo, Tapola Anssi, Ylianttila Markku) Moberginoja 1988–90,

"Annabergin Hipputiimi" Annaberginoja (Sotajoki) 1991–96,

"Humu Kulta" (& Isotalo Jari, Vuorela Matti) Elsaajan ja Palsiojan risteys 1996–2003, valtaus siirtyi Lapin Kullankaivajain Liitolle 2002

"Nelikko Aureus" Lato-oja (Tolosjoki) 2002–06, Tolosjoki,

"Täyskäsi" Pikku Hangasselkä 2007–11

<>KULLANHUHDONTALUPA:

HL2011:0034 "Täyskäsi" (& Vuorela Matti, Veijalainen Vesa, Kalliomäki Aarne, Isotalo Jari) Tolosjoki (Pikku-Hangasselkä), lapiokaivu, 2012–14.

HL2011:0034 "Täyskäsi" (& Vuorela Jussi, Vuorela Matti, Veijalainen Vesa, Risku Arto, Isotalo Jari) Tolosjoen itärannalla, Hangasojasuun eteläpuolella 550 m, lapiokaivu, 2016–19. Jatkolupa 2019–29 (Vuorela Jussi, Vuorela Matti, Veijalainen Vesa, Risku Arto, Heikkilä Ville).

Patala Anita, Taitä ja saivareita eli Iljetys 2: 148

VUORELA MATTI (Tuuri)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Humu Kulta" (& Isotalo Jari, Vuorela Jussi) Elsaajan ja Palsiojan risteys 1996–2003, valtaus siirtyi Lapin Kullankaivajain Liitolle 2002

<>KULLANHUHDONTALUPA:

HL2011:0034 "Täyskäsi" (& Vuorela Jussi, Veijalainen Vesa, Kalliomäki Aarne, Isotalo Jari) Tolosjoki (Pikku-Hangasselkä), lapiokaivu, 2012–14.

HL2011:0034 "Täyskäsi" (& Vuorela Jussi, Vuorela Matti, Veijalainen Vesa, Risku Arto, Isotalo Jari) Tolosjoen itärannalla, Hangasojasuun eteläpuolella 550 m, lapiokaivu, 2016–19. Jatkolupa 2019–29 (Vuorela Jussi, Vuorela Matti, Veijalainen Vesa, Risku Arto, Heikkilä Ville).

VUORENMAA KAIJA

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2012:0066 "Lamgorghinin kulta" (& Erkkilä Jorma, Arto ja Kari, Tammela Mauri, Vuorenmaa Kaija)
Kahdentoistakattilanojan latvalla, Härkäselkä, Kutturantien eteläpuolella, lapiokaivu, 2013–16.

VUORENMAA MIKA

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Grammanen" Pataoja (Ivalojoiki) 1994–2001

VUORI ARI (Seinäjoiki)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Morgamojan Harkko" (& Annala Pekka, Pitkänen Esko) Morgamoja (Lemmenjoiki) 1984–94,

"AR:n Kultala" (& Minni Reijo) Morgamoja, Humula (Lemmenjoiki) 1995–2002

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2011:0048 "Kotaojan Kultala II" (& Minni Reijo, Vuori Ari) Kotaoja, Morgamojalta 500 m, lapiokaivu, 2012–14.

HL2011:0048 "Kotaojan Kultala II" (& Minni Reijo, Vuori Ari) Kotaoja, Morgamojalta 500 m, lapiokaivu, 2016–19. Jatkolupa 2019–29.

VUORI MATTI s. _1957

* (Lemmenjoiki)

VUORIARO AUKUSTI (kullankaivaja) s. 1892

* Sotajoiki (Moberginojasuu)

Mäkipuro Viljo, Kulta-Lappia ja kullankaivajia: 111

VUORISALO MARKUS

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Mariannen Kulta" (& Honkanen Tiina) Suolaoja (Tolosjoiki) 1998–2002,

"Oofir 1" Uusihaara 1998–2003,

"Oofir 2" Suolaoja (Tolosjoiki) 1999–2004

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2014:0023 "Auquartz" Varraajoiki, Roivainen, Pikku-Suksivaaran länsipuolella ja Sakiamaan itäpuolella, Riestovaaran eteläpuolella 5,2 km, lapiokaivu, 2016–20.

HL2014:0026 "AuMag 3" Varraanjoen latvaosalla (laskee Lokan tekojärveen), Pikku-Suksivaaran länsipuolella, Sodankylä, konekaivu, 2019–23.

HL2014:0027 "AuMag4" Varraanjoen latvaosalla, Pikku-Suksivaaran länsipuolella, Sodankylä, konekaivu, 2021–25.

HL2014:0024 "AuMag 1" Pikku Suksivaaran länsipuoli, Sodankylä, konekaivu, 2022-26.

HL2014:0025 "AuMag 2" Pikku Suksivaaran länsipuoli, Sodankylä, konekaivu, 2022–26.

VUOTI JUSSI

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2012:0081 "Pekka 1" Maailmanpankin kohdalla, Sotajoen itärannalla, lapiokaivu, 2013–17.

Luvan siirto 2014 Pekka Rouhiaiselta. Jatkolupa 2018–28 (Valtonen Liisa). Siirto 2025, siirron saajat Hopeavuori Terhi, Vuoti Jussi ja Koskela Jaakko.

VÄHÄMÄKI RAIMO (insinööri)

Raimo asuu Kaliforniassa ja harrastaa satunnaisesti kullankaivua Kalliovuorilla. Hän löysi rakennusmontusta hipun joka painoi 215,9 g.

VÄISÄNEN

Toimi kullanhuuhtontakoneen konemestarina Siperiassa vuonna 1909.

Lilja Erkki, Via Nordica, Kulta- ja museoteiltä vapauden teille: 268, 269 kuva, 271, 271 kuva, 272, 274

VÄISÄNEN ARVO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:
"Turhapuro" Kultaoja (Tolosjoki) 1996–2001

VÄISÄNEN KARI (Kuopio) s. _1950

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:
"Puoimmäs" (& Putkinen Juha) Lauttaoja (Tankavaara) 2008–12
<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2012:0067 "Puoimmäs" (& Väisänen Kari, Putkinen Juha) Lauttaojan itäreunan kaksi sivukurua, Tankavaara, lapiokaivu, 2013–16. Jatkolupa 2017–20.

VÄISÄNEN MARKO

<>KULLANHUUHDONTALUPA:
HL2025:0018 "Nicolas 1" (& Väisänen Marko, Hämäläinen Saija), Kivikkopuro, Miessijoki, lapiokaivu, 2026-30.

VÄLIAHO SEPPO (Alajärvi) s.1952

Seppo tutustui kullankaivuuseen kaverin valtauksella Palsiojalla vuonna 1994.

<>KULLANHUUHDONTALUPA:
HL2011:0013 "RinTinTin" (& Väliaho Seppo, Hautamäki Pentti, Hotakainen Pentti, Urpilainen Esa, Uurinmäki Atso, Uusitupa Jukka-Pekka, Ylinen Saija) Ramsankuru, Ramsanpalo (Tolosjoki), lapiokaivu, 2012–17. Jatkolupa 2018–28.

VÄLIKANGAS USKO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:
"Kolmentiimi" (& Saari Viljo, Tuohino Matti) Rönkönoja (Tolosjoki) 2000–04

VÄLIMAA JUHA

<>KULLANHUUHDONTALUPA:
HL2023:0023 "Tolosminers" (& Kiili Juha, Kauppi Janne, Välimaa Juha) Kuivaoja ja Tolosjoki, lapiokaivu, 2024–28.

VÄLIMAA TAISTO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:
"Ruikanmutka" Ruikanmutka (Ivalojoiki) 1980–85

VÄLIMAA TAPANI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:
"Etelä-Pohjanmaan Pankki" Sotajoki 1980–85

VÄLISAARI JORMA (Alajärvi) s. _1951

* Hipputiedosto

VÄLISAARI SIRPA

* Hipputiedosto

VÄLITALO JOHAN (torppari, Kittilä)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:
"Ivalojoiki 1" Kultalan lähellä, Ivalojoiki 1895–86,
"Saarnaköngäs 1" Saarnaköngäs, Ivalojoiki 1895–96,

VÄLITALO JUHO (torppari, Inari)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:
"Sotajoki 1" Pahaojan ja Annaberginojan välillä, Sotajoki 1888–93

VÄLITALO SAKU

<> KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2020:0033 "Ruitunmutka" (& Viranto Hannu, Kulta Prospektor Oy, Merenluoto Kari) Ruihtuäytsin yläosalla, lapiokaivu, 2021–31. Siirto 2025, siirron saajat Välitälo Saku, Vahvanen Pasi ja Defico Oy.

VÄNSKÄ JANNE

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2020:0038 "Tuonela" Suoltijoenpalokankaan pohjoispuolella, Alimmaisen Suoltijoen sivuhaara, Salla, lapiokaivu, 2021–25.

VÄNSKÄ RISTO OLAVI (Leppävirta) s. _1952

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Värikulta" Heikkilänojan yläosa (Morgamoja) 2001–05,

"Hillakulta" Räppänävaaranjärvi (Inari) 2009–13

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2013:0026 "Hillakulta" Räppänävaaranjärven rantaa ja Räppänävaaranojaa, laskee Paatariin, lapiokaivu, 2014–17.

VÄYRYNEN JUKKA

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Blues Brothers Gold" (& Rahunen Jarmo, Uusimaa Tom) Sotajoki 1988–93

VÄYRYNEN PEKKA (Kaukonen) s. _1966

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

KaivNro 9016 "Goldmainers" (& Myllykangas Timo, Myllykangas Keijo, Ruotsalainen Juha, Taivassalo Tuomo) Vuijeminhaara 2011–15. Valtausoikeuden siirto lokakuu 2014, uudet haltijat Väyrynen Pekka, Pöllänen Heikki ja Saukko Tapio.

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2015:0014 "Vuijeminlaakso" (& Väyrynen Pekka, Pöllänen Heikki, Saukko Tapio), Vuijeminhaara, Kutturantien pohjoispuolella 960m, lapiokaivu, 2017–27.

Luvan siirto, saajat: Väyrynen Pekka, Pöllänen Heikki, 2021–27.

HL2013:0027 "Jänkäkurppa" Nenosenojan keskiosa, (Palsioja), lapiokaivu, 2014–17. Jatkolupa 2017–27. Siirto 9.2022, siirron saajat Väyrynen Pekka ja Pöllänen Heikki.

VÄÄNÄNEN PEKKA (itsellinen, Inari) s. Maaninka

*Ivalojoiki (Väänäsenniva 1910-luvulla)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Valtaus 1" Moberginoja (Sotajoki) 1908,

"Ivalo 1" Ervast, Ivalojoiki 1916

Kultamuseon julkaisuja no 32, Kultajoki kertoo: 24

Oulun yliopisto (inventointityöt), Ivalojoiki 1981–83: 39

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 26, 38; Lapin kultamaat: 30, 37; Sankareita, veijareita ja huijareita: 12, 42; Ivalojoiki: 40, 70

Pitkänen Paavo, Kultaa ja kivikirveitä: 45, 46

Stigzelius Herman, Kultakuume: 125

Tynys Tapio, Hammastunturin erämaa: 115, 162

Väänänen Veikko, Hammastunturi, ihmisen erämaa: 102

VÄÄRÄSMÄKI MATTI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Könkään kutsu" Surmakönkään alapuolella (Ivalojoiki) 2001–08

VÄÄRÄSMÄKI PEKKA

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Pekan pesti" Timanttiköngäs, Ivalojoiki 1996–2003

VÄÄTÄINEN HARRI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Eden" (& Sulku Pentti) Vuijemi (Sotajoki) 1985–88

VÄÄTÄINEN MARKKU

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2021:0015 "Jäniksen Vuosi" Pahaojan Kultalan ja Sotajoentien lopun välillä oleva kuru, (Sotajoki), konekaivu, 2022–26 (Heinonen Ari). Siirto 2025, siirron saajat Väätäinen Markku ja Miettinen Marko.

HL2021:0016 "Ulvova Mylläri" Annabellanoja (Sotajoki), konekaivu, 2022–26 (Heinonen Ari). Siirto 2025, siirron saajat Väätäinen Markku ja Miettinen Marko.

VÄÄTÄNEN HANNU

* Hipputiedosto, Zellberginoja

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Viekotteleva Hipun Läntti" Palsioja 1979–83,

"Heavy Nugget" Zellberginoja (Palsioja) 1987–92,

"Heavy Nuggets 2" Zellberginojan latvat (Palsioja) 1993–98

Luhta Vesa, Kullan placer-esiintymät Sotajoen alueella...: 67

VÄÄTÄNEN LEENA

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Golden Shallow" Palsioja 1980–85

W

S T U V W Y Z Ä Å Ö

WAARA BRITA (Tervola)

* Ivalojoiki (Ruikanmutka 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 47

WAARA JUHA

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Vuorikanslia" Ivalojoiki 1980–81

WAARA SOFIA (itsellinen, Oulu)

* Ivalojoiki (Ritakosken yläosa 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 106

WAARALA MAIRE (piika, Inari)

* (Palsioja 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 129

WACKLIN Z. (apteekkari, Tornio)

* Ivalojoiki (Kultalan Kruunun Stationi, Ruikansuvanto, Surmaköngäs 1870-luvulla) ja Kullanetsintälupa

<> VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Huuhtomo 6" (puolikas huuhtomo) (& Heickel Peter, Heickel Peter nuorempi, Portin W., Wacklin Z., Bäckström J. W.) Kultalasta 6,5 km ylävirtaan Ruikanmutka, Ivalojoiki 1870

Mäkipuro Viljo, Kulta-Lappia ja kullankaivajia: 27

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 19; Lapin kultamaat: 23; Sankareita, veijareita ja huijareita: 44, 45, 63; Ivalojoiki: 71

Stigzelius Herman, Kultakuume: 37, 44

WAENERBERG MAURITZ WOLMAR (metsäntarkastaja) s. 1842, k. 1922

* Hangasoja, Laanila, Laanioja, Moberginoja, muinaislöydöt, Prospektor Oy, Sotajoki (Ruotsalaispankki) ja Thule

Mauritz nimettiin metsäntarkastajaksi Kaamaseen vuonna 1877.

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Ivalojoiki 1–3" Kultalasta 7,5 km alavirtaan, Ivalojoiki 1887–91 (3 kpl),

"Sotajoki 1" Sotajoen suuosalla 1887–90,

"Palopirtinoja 1" Palopirtinoja (Palsioja) 1888–91,

"Palsinoja 1" Palsioja 1888–91,

"Sotajoki 2–4" Sotajoki 1888–90 (3 kpl),

"Sotajoki 5" Sotajoki 1888–91,

"Sotajoki 6–7" Rautaoja (Sotajoki) 1888–90 (2 kpl),

"Sotajoki 8" Sotajoen suulta 14,5 km, Sotajoki 1888–91,

"Sotajoki 9" Sotajoen suulta 12 km, Sotajoki 1888–90,

"Hammasniva 1" Hammasnivanoja, Ivalojoiki 1888–90,

"Sotajoki 10" Sotajoen suulta 14,5 km Sotajoki 1889–90,

"Sotajoki 11", Sotajoen suulta 14,5 km, Sotajoki 1889–91,

"Sotajoki 12" Sotajoen suulta 14,5 km Sotajoki 1889–90,

"Hangasoja 2" (& Kiviniemi Mikko) Hangasoja 1889–91,

"Hangasoja 21" Hangasoja (Hangasoja) 1889–91,

"Palopirtinoja 2–3" Palopirtinoja (Palsioja) 1889–90 (2 kpl),

"Kyrön Ivalojoiki 1" (& Törmänen Peter, Kyrö M.) Vaskisjoki (Ivalojoiki) 1889–91,

"Palsijoki 2" Palsioja 1889–91,

"Sotajoki 13" Sotajoen suulta 13km, Sotajoki 1889–91,
"Palsinoja 2" Palsioja 1891–94,
"Palsinoja 3" Palsioja 1891–92,
"Valtaus 1–38" Laanilauttanen, Hangasjoelle päin (Prospektor Oy) 1901–05 (38 kpl),
"Valtaus 39–49 ja 101" Laanilauttanen (Tolosjoki) 1901–05 (12 kpl),
"Tolosjoki 51–79 ja 81" Laanilauttanen ja Tolosjoen välillä (Prospektor Oy) 1901 (30 kpl),
"Valtaus 51–75" Zellberginoja (Palsioja) (Prospektor Oy) 1901 (25 kpl),
"Valtaus 76–85" Moberginoja (Sotajoki) (Prospektor Oy) 1901 (10 kpl),
"Palopirtinoja 1–5" Palopirtinoja (Palsioja) (Prospektor Oy) 1901 (5 kpl),
"Hangasjoja 82–88" Hangasjoja (Tolosjoki) (Prospektor Oy) 1901 (7 kpl),
"Laanilauttanen 89–92" Laanilauttanen (Tolosjoki) (Prospektor Oy) 1901 (4 kpl),
"Ivalo 1–6" Ruikanvesioja (Ivalojoki) (Prospektor Oy) 1901 (6 kpl),

Hanhivaara M., Kaskimies K. ja Pitkänen P. (toim.), Ivalojoen Kultalat: 6 kuva
Hustich Ilmari, Tuhottu ja tulevaisuuden Lappi: 45
Kangasniemi Jaakko, Yrri-Äijän suku ja Inarin Kangasniemet ja heidän jälkeläisensä: 24
Kangasniemi Veikko, Satakunnan kulkurista kullankaivajaksi: 18, 19, 21, 74, 86
Lehtola Matti, Aikamatka Inarin kirkkotuvilta nykyaikaan: 38
Lehtola Veli-Pekka (toim.), Inari, Aanaar, Inarin historia jääkaudesta nykypäivään: 238, 267 kuva
Lilja Erkki, Tunturien yli Jäämerelle: 100
Luhta Vesa, Kullan Placer-esiintymät Sotajoen alueella...: 34
Mäkipuro Viljo, Kulta-Lappia ja kullankaivajia: 126
Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 78; Kultamuseo 10 vuotta: 25; Saariselkä: 53; Sankareita, veijareita ja huijareita: 139, 140
Partanen Seppo J., Niemelä Raimo, Kullankaivajan opas: 33, 38; Kullankaivajan opas (täydennetty painos 2014): 37, 42
Peltomaa Jaakko, Inarilaisia: 224; Inarilaisia 4: 62
Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa (toinen painos): 143
Stigzelius Herman, Kultakuume: 80, 83, 88, 90, 92, 93, 95, 98, 104, 123, 124
Viinanen Voitto, Inarin rajahistoria II: 102

WAENERBERG OTTO WILHELM (ylimetsänhoitaja) s. 1815, k. 1893

* Sotajoki

Stigzelius Herman, Kultakuume: 80

WAENERBERG UNO s. 1881

* Moberginoja

Hustich Ilmari, Tuhottu ja tulevaisuuden Lappi: 48
Lapin legendat 5, Kruunupäitä ja kullankaivajia: 5
Lehtola Matti, Aikamatka Inarin kirkkotuvilta nykyaikaan: 25, 26, 38
Lehtola Veli-Pekka (toim.), Inari, Aanaar, Inarin historia jääkaudesta nykypäivään: 264 kuva, 310 kuva
Mäkipuro Viljo, Kulta-Lappia ja kullankaivajia: 125, 126, 127

WAHLBERG HANNU s. _1952

WAHLFORSS M. A. (vuori-insinööri)

* Ivalojoki (Kultalan Kruunun Stationi 1870-luvulla)

Stigzelius Herman, Kultakuume: 59

WAHLSTEDT (insinööri)

* Tolfan Oy Ab (vuonna 1919)

Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa (toinen painos): 110, 126

WALDA TIM (hollanti)

<> KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2012:0086 "Äffäväärin", Elsaajan yläosalla, Palmintien länsi-pohjoispuolella, konekaivu, 2015–19.
Jatkolupa 2019–29. Luvan siirto 1.2024, saajat: Walda Tim, Moorlag Froukje Ester. Aikaisempi haltija Liukkonen Reima.

Lehtonen Anurag, Keväällä tulevat unet: 72, 99

WALDEN EMMANUEL (dipl.ins.)

Lainio Eka, Noitarummut ja kalajumalat: 44
Mäkipuro Viljo, Kulta-Lappia ja kullankaivajia: 64
Partanen Seppo J., Lapin kultamaat: 126; Saariselkä: 60

WALDEN RUDOLF KARL (kenraali)

– s. 1.12.1878 Helsinki, k. 25.10.1946 Helsinki

* Kultahippu

Mäkipuro Viljo, Kulta-Lappia ja kullankaivajia: 64
Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 84; Lapin kultamaat: 126; Saariselkä: 60, 61; Sankareita, veijareita ja huijareita: 146
Partanen Seppo J., Niemelä Raimo, Kullankaivajan opas: 14

WALDEN RUDOLF (konsuli)

Launonen Kauko ja Partanen Seppo J., Opas Lapin kultamaille: 11
Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 85 kuva

WALENIUS WILHELM A. (maalari, Tornio)

* Ivalojoiki (Kolmoskosken alaosa 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 87

WALL JANNE

HL2018:0009 "Desperado Gold Mining" (& Kvist Mikko, Juurela Jari, Parviainen Ilkka, Wall Janne)
Kutustajanoja, Vuijemihaaran vieressä, lapiokaivu, 2019–23. Jatkolupa 2023–33.

WALLALA JOHAN HENRIK (Alatornio)

* Ivalojoiki (Anellinkorvat 1870 – luvulla)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Huuhtomo 13" (puolikas huuhtomo) (& Anell Olof, Jussila Isak, Perantee K. F., Wallala Johan)
Anellinkorvat Kultalasta 4,5 km ylävirtaan, Ivalojoiki 1870

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 53

WALLE JOHAN (talollinen, Inari)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Valtaus 1" Palsiojan suulta 12 km, Palsioja 1901–05,
"Lemmenjoki 1" Viipuksen kohdalla, Lemmenjoki 1902

WALLE MATTS (Inari)

Lehtola Veli-Pekka (toim.), Inari, Aanaar, Inarin historia jääkaudesta nykypäivään: 236

WALLE MATTS Olsinpoika (Inari)

Lehtola Veli-Pekka (toim.), Inari, Aanaar, Inarin historia jääkaudesta nykypäivään: 236

WALLENIUS KURT MARTTI (jääkärinraalimajuri, kirjailija)

– s. 25.7.1893, k. 5.5.1984

* Lokka ja Suomuniemi

Leppänen Kalevi, Lapinhullu: 116–126
Lilja Erkki, Jäämerenkäytävä: 81, 91, 113, 120, 134, 202, 271, 272, 273, 274; Tunturien yli Jäämerelle:
36, 57, 215, 232, 233, 234, 237, 238, 246, 250, 251, 252, 266, 270, 273, 275, 360, 455; Via Nordica,
Kulta- ja museoteiltä vapauden teille: 299
Luhta Vesa, Inarin Lapin luonto- ja lintukohdeopas: 59
Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 82, 133; Saariselkä: 60; Sankareita, veijareita ja huijareita:
146; Ivalojoiki: 108
Partanen Seppo J., Niemelä Raimo, Kullankaivajan opas: 42
Peltomaa Jaakko, Inarilaisia 2: 174
Rantanen Lasse, Tarmio Hannu, Lapin sydän: 70, 72, 75, 124

Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa (toinen painos): 70, 72, 207
Teeriaho Yrjö, Kulkijoiden vanhaa Saariselkää: 75, 90, 142, 143, 145, 146, 147, 150, 160, 161; Muuttuva Sompio: 85, 124, 125
Teeriaho Yrjö, Mattsson Jorma, Tietoa ja tarinaa Saariseliltä: 169, 170, 193
Viinanen Voitto, Inarin rajahistoria I: 172, 178, 205; Inarin rajahistoria II: 102

WALLENIUS TAPANI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Hehkutulppa" (& Nurminen Tapio) Alimmainen Nuoluskuru (Salla) 1998–2002

WALLHSTEN (insinööri)

* Ivalojoiki (Ritakosken yläosa)

Mäkipuro Viljo, Lapin kultaa: 175, 176

WALLIMAA YRJÖ AUGUST (piispa) s. 1882, k. 4.7.1943 Laanila

* Piispankivi ja Piispanoja

Kemppinen Kullervo, Poropolku kutsuu: 180

Kojo Raimo, Heittiön vaellus: 191

Lilja Erkki, Jäämerenkäytävä: 215

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 87, 88; Saariselkä: 28, 29 kuva, 30, 31; Sankareita, veijareita ja huijareita: 148, 149

Peltomaa Jaakko, Inarilaisia 2: 88; Inarilaisia 3:39

Ruonaniemi Arvo, Kultahiekka ja tiimalasi: 51

Stigzelius Herman, Kultakuume: 184

Teeriaho Yrjö, Pitkin ja poikin Saariselkää ja muita Lapin takamaita: 46; Kulkijoiden vanhaa Saariselkää: 183

Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa (toinen painos): 229, 230, 233, 234, 237, 251

Vuorio Antero, Jokela Pekka, Rantala Jaakko, Er. Os. P:n tie: 125

WANHA JOHAN (torppari, Kemi)

* Ivalojoiki (Korhosenkoski 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 59

WASELIUS GÖSTA PAUL (Helsinki, Inari, taksinkuljettaja) s. 22.2.1926 Mänttä, k. 13.6.2020 Inari

* Kultahamina, Morgamoja, postimerkki ja veneliikenne

Gösta hoiti moottoriveneliikennettä Lemmenjoella vuosina 1950–51 yhdessä veljensä Nilsin kanssa. He kuljettivat ihmisiä, postia ja kauppatavaraa.

Haapio Markku (toim.), Suuri erätieto 1: 70

Kankaala Ilmari A., Taistelu Lemmenjoen kullasta, Kari ja Sirkka Merenluodon tarina: 86

Kojo Raimo, Heittiön vaellus: 236, 237, 239

Lehtola Teuvo, Morgamin pyrkyrit: 14, 24, 26, 27, 30

Lehtola Veli-Pekka (toim.), Inari, Aanaar, Inarin historia jääkaudesta nykypäivään: 436

Mäkipuro Viljo, Kulta-Lappia ja kullankaivajia: 144–145 kuvat, 149, 154, 241; Lemmenjoen kultasatu: 48–49 kuvat, 136–137 kuvat, 138, 139

Niskanen Annamari (toim.), Tahto oli vanhempien taskussa: 163

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 113; Kultamaiden retkeilyopas: 89; Lapin kultamaat: 70, 76; Sankareita, veijareita ja huijareita: 175, 183, 184

Peltomaa Jaakko, Inarilaisia: 277, 278 kuva, 279, 280, 281, 282; Inarilaisia 3: 46–52, 47 kuva; Inarilaisia 4: 36, 42–48, 46 kuva

Pyhtilä Mauno, Balladi kauniista Petronellasta: 181, 182, 199

Roth Anne, Kultamaan tyttäret: 159 kuva

Ruonaniemi Arvo, Hikihippuja kultamailta: 39; Kultahiekka ja tiimalasi: 20; Povipullon kultaa: 57

WASELIUS GÖTA (Helsinki)

* Morgamojan Kultala

Göta myi säilykkeitä, tupakkaa ja kaikenlaista pikkutavaraa Morganojan niliaitasta kullankaivajille vuosina 1950–51.

Kankaala Ilmari A., Taistelu Lemmenjoen kullasta, Kari ja Sirkka Merenluodon tarina: 86

Kojo Raimo, Heittiön vaellus: 236

Lehtola Teuvo, Morgamin pyrkyrit: 30

Mäkipuro Viljo, Kulta-Lappia ja kullankaivajia: 154; Lemmenjoen kultasatu: 139

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 122; Lapin kultamaat: 76; Sankareita, veijareita ja huijareita: 184

Pyhtilä Mauno, Balladi kauniista Petronellasta: 182

WASELIUS NILS ALFONS "NISSE" s. 6.12.1921 Ruokolahti

* Jäkälä-äytsi, Kultahamina ja Morgamoja

Nils kuljetti tavarat Kultahaminasta Freja-hevosella Morganojan niliaittaan vuosina 1950–51.

Kankaala Ilmari A., Taistelu Lemmenjoen kullasta, Kari ja Sirkka Merenluodon tarina: 86

Kojo Raimo, Heittiön vaellus: 236, 237, 240

Lapin legendat 2, Petronella, unelma elää: 33

Lehtola Teuvo, Morgamin pyrkyrit: 14, 30, 31

Lehtola Veli-Pekka (toim.), Inari, Aanaar, Inarin historia jääkaudesta nykypäivään: 436

Mäkipuro Viljo, Kulta-Lappia ja kullankaivajia: 144–145 kuvat, 154, 179; Lemmenjoen kultasatu: 32–33 kuvat, 43, 136–137 kuvat, 138, 139

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 122; Kultamaiden retkeilyopas: 89; Lapin kultamaat: 76; Sankareita, veijareita ja huijareita: 184

Peltomaa Jaakko, Inarilaisia: 277, 279; Inarilaisia 3: 47, 48

Pyhtilä Mauno, Balladi kauniista Petronellasta: 182

Roth Anne, Kultamaan tyttäret: 63 kuva, 159 kuva

Ruonaniemi Arvo, Kultahiekka ja tiimalasi: 20

WASZ GUNNAR (liikennetarkastaja, Helsinki)

* (Ivalojoki Oy)

Stigzelius Herman, Kultakuume: 134

WECKMAN R. (kauppias, Oulu)

* Kerkelän Kultakaivos Oy Pohjola

Stigzelius Herman, Kultakuume: 105, 111

WEGELIUS KUSTAA ARVID SAMUEL (helmenpyytäjä)

– s. 1877 Seinäjoki, k. 17.1.1954 Inari

* (Luttojoki)

Arvidin ura alkoi kullankaivajana 1910-luvun alkupuolella ja jatkui helmenpyytäjänä noin 30 vuotta.

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 82; Saariselkä: 60; Sankareita, veijareita ja huijareita: 146

Peltomaa Jaakko, Inarilaisia 4: 93

WEHKALAHTI ERIK (itsellinen, Haapajärvi)

* (Palsioja 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 128

WEITZ (venäläinen vuorimestari)

* Kultatietoa

Stigzelius Herman, Kultakuume: 13

WELLING MATTI s. 2.8.1927

WENDELIN ALFRED (Tornio)

* Ivalojoiki (Anellinkorvat 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 53

WENÄLÄINEN GUSTAF

* Ivalojoiki (Timanttiköngäs 1870 – luvulla)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Huuhtomo 14" (& Dahlbäck Frans, Putkonen Joachim, Wenäläinen Gustaf, Kotilainen J. H., Dahlbäck Fredrik, Dahlbäck G. W., Castren J. K.), Timanttiköngäs, Kultalasta 10 km ylävirtaan, Ivalojoiki, 1870.

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 37

WESSELS VOLKER "Vesseli"

* Hipputiedosto (korundi) ja Miessijoki (entinen Isolan valtaus)

Volker suunnitteli koneellista kullankaivua ja haki Palsiojalle useita valtauksia osakeyhtiönä. Koemonttuja tehtiin 12 tonnin kaivukoneella ja moottorilapiolla. Valtaukset oli kirjattu rekisteriin, mutta lainvoimaa ne eivät saaneet.

GTK:n miehet kairasivat reikiä Volkerin kaivamiin monttuihin 19.8.2002.

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Palsin Petos" (& Partanen-Nieminen Riitta) Palsioja 1991–99,
Palsiojan länsirinteessä 2002–06,
Jääskeläisenoja Palsioja 2002–06 (4 kpl)

Patala Anita, Täitä ja saivareita eli Iljetys 2: 33–34, 38–39

WEST LASSI-UULA

Väänänen Veikko, Hammastunturi, ihmisen erämaa: 16, 97, 98

WESTERLUND ESKO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kultamuna" Harrijoki (Sotajoki) 1992–97

WESTERLUND FRANS (toimitusjohtaja, Helsinki)

* Kaarreoja, Kajannonoja ja Kotaoja

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Autsi 1" Kotaoja (Morgamoja) 1950–53,
"Autsi 2" Koskenoja, Kaarreoja (Miessijoki) 1950–53,
"Autsi 3" Morgamoja (Lemmenjoki) 1950–53

Partanen Seppo J., Kultakuumeen kuvat: 85

WESTREN-DOLL L. (insinööri)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Sodankylä upa" (& Holman L., Komppa Gustaf, von Hueck Paul, Westren-Doll L.) Hopiaoja (Tankajoki) 1939–41

WIDSTEDT ANATOLIJ (laivanrakennusinsinööri)

* Ivalojoiki (Ritakosken alaosa v. 1935)

WIERU MIKKO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Gold Finger" Pikku-Harrijoki (Harrijoki, Sotajoki) 1985–91,
"Kokko" Lemmenjoki 1985

WIGSTRÖM GEORG (arkkitehti, Helsinki)

* (Sotajoki)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Ivalo 20" Kultalan ja Kyläjoen puolivälissä, Ivalojoki 1932–33,

"Ivalojoki upa" Kyläjokisuulta Tolosjokisuulle, Ivalojoki 1934,

"Ivalojoki 1-43" Ivalojoki 1935–38 (43 kpl),

"Ivalojoki 101–119" Ivalojoki 1935 (19 kpl),

"Ivalojoki 201–219" Ivalojoki 1935 (19 kpl),

"Palsioja 144–146" Palsioja 1935 (3 kpl),

"Palsioja 244–246" Palsioja 1935 (3 kpl),

"Sotajoki 147–152" Sotajoki 1935 (6 kpl),

"Sotajoki 247–252" Sotajoki 1935 (6 kpl),

"Harrijoki 158 ja 253" Harrijoki (Sotajoki) 1935 (2 kpl),

"Vuijeminjoki 154–155 ja 254–255" Vuijeminjoki (Sotajoki) 1935 (4 kpl)

Lehtola Veli-Pekka (toim.), Inari, Aanaar, Inarin historia jääkaudesta nykypäivään: 314

Stigzelius Herman, Kultakuume: 172

WIITANEN ABRAM (itsellinen, Haapajärvi)

* (Palsioja 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 128

WIITANEN MATS (merimies Raahe)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Huuhtomo 31" (& Leppäluoto Anders, Juola Emmanuel, Wiitanen Mats, Eskola Benjamin) Palsiojansuu

Kultalasta 11 km alavirtaan, Ivalojoki 1872

WIITANEN MATTS (työläinen, Haapajärvi)

* Luttojoki ja Palsioja 1870 – luvulla

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 129, 135

WIKMAN ANDERS (Oulu)

* Ivalojoki (Korhosenkoski 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 58

WIKMAN MARKO

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2023:0026 "Jaws Mine" (& Wikman Marko, Salminen Jarkko, Nygård Sami, Niemi Antti), Tolosjoen itärannalla, lapiokaivu, 2025–30.

WILEN VEIJO (Koskenpää)

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2012:0002 "Wilpertti" (& Kantoniemi Martti, Wilen Veijo) Limppuoja, Palsioja, lapiokaivu 2014–17. Jatkolupa 2018–28. Kullanhuuhdontaluvan siirto 2020, siirron saajat Loikkanen Teijo ja Talaslahti Tero-Mikko.

WILJANEN ALFRED (Helsinki)

* Lapin Kultra Oy

Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa (toinen painos): 110

Stigzelius Herman, Kultakuume: 155

WILLAND G. F. (rakennusmestari)

* Ivalojoki (Merimieskoski, Ritakoski, Saunakoski) ja Sotajoki

Laine Eevert, Neljännesvuosisata maamme kaivostoimintaa...: 9

Mäkipuro Viljo, Kultra-Lappia ja kullankaivajia: 90

Stigzelius Herman, Kultakuume: 121

WILLSTRAND ALEXANDER (apumies, Oulu)

* Ivalojoiki (Kultalan Kruunun Stationi 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 64

WILLSTRÖM EFRAIM (apumies, Kuivaniemi)

* Ivalojoiki (Kultalan Kruunun Stationi 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 64

WILSKA SEPPO J. (diplomi-insinööri, Helsinki)

* Hipputiedosto ja Puskuoja

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kuivakuru" Kuivakuru, Puskuoja (Lemmenjoki) 1948–52

Lehtola Teuvo, Morgamin pyrkyrit: 12, 14

Partanen Seppo J., Kultakuumeen kuvat: 84; Sankareita, veijareita ja huijareita: 208

Partanen Seppo J., Niemelä Raimo, Kullankaivajan opas: 15; Kullankaivajan opas (täydennetty painos 2014): 18

Rautapalo Tauno, Kullankaivajat: 12

Stigzelius Herman, Kultakuume: 224

WINTER YNGVE (pormestari, Tornio)

* Kerkelän Kultakaivos Oy Pohjola

Stigzelius Herman, Kultakuume: 105

WIRKKALA ESKO (Keuruu) s. _1943

* Pahaoja (Pillunsilmälampi) ja (Ramsanoja)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kultalampi" Pahaoja (Sotajoki) 1989–94,

"Turhapuro" Kakslauttanen (Tolosjoki) 1992–97,

"Sääskenesä" Ramsanoja (Tolosjoki) 2000–09,

"Sääskenesä 2" Ramsanoja (Tolosjoki) 2010–14

<> KULLANHUHDONTALUPA:

HL2014:0018 "Sääskenesä" Ramsanoja, Kutturantien eteläpuolella (Tolosjoki), lapiokaivu, 2016–19.

Jatkolupa 2019–29, mukana Repola Tapio. Siirto 2022, siirron saaja Niskanen Jari.

Patala Anita, Taitä ja saivareita eli Iijetys 2: (34), 41–42, 44–45

WITIKKA JOHAN ABRAM Abrahaminpoika (talollinen, Rovaniemi)

* Ivalojoiki (Appiskoski, Appissuvanto, Grönholmankoski, Grönholmansuvanto, Merimieskoski, Rovaniemenkoski) Kerkelän Kultakaivos Oy Pohjola, (Luttojoki), Sotajoki (Pahaojan alaosa), Suomalais-Amerikkalainen Kaivosyhtiö, Witikka ja Vuijeminhaara

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Huuhtomo 8" (& Nordberg Frans) Kultalasta 8 km alavirtaan, Ivalojoiki 1879,

"Appisjoki 1–2" Appisjoki (Ivalojoiki) 1881 (2 kpl),

"Huuhtomot 1–4" Sotajoen suulta 4 km, Sotajoki 1881 (4 kpl),

"Vuijemi 1" Vuijeminjoki, joen lähteillä (Sotajoki) 1881,

"Appisjoki 1–2" Appisjoki (Ivalojoiki) 1881,

"Sotajoki 1–2" Väliojan suulta ylävirtaan, Sotajoki 1882 (2 kpl),

"Toivo 1–2" Björklundinojan suulla, Ivalojoiki 1895 (2 kpl),

"Kuivakuru 1–2" Kuivakuru (Tolosjoki) 1901 (2 kpl),

"Kuivakuru 3-13" Kuivakuru (Tolosjoki) 1902 (11 kpl)

Kultamuseon julkaisuja no 32, Kultajoki kertoo: 36

Laine Eevert, Neljännesvuosisata maamme kaivostoimintaa...: 13

Lehtola Veli-Pekka (toim.), Inari, Aanaar, Inarin historia jääkaudesta nykypäivään: 237

Luhta Vesa, Kullan Placer-esiintymät Sotajoen alueella...: 39, 50

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 61 kartta; Lapin kultamaat: 27 kartta; Sankareita, veijareita ja huijareita: 55, 88, 96, 115 kartta, 135; Ivalojoiki: 59 kartta

Partanen Seppo J., Niemelä Raimo, Kullankaivajan opas: 31 kartta; Kullankaivajan opas (täydennetty painos 2014): 35 kartta
Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa (toinen painos): 179
Stigzelius Herman, Kultakuume: 68, 70, 72, 74, 104, 105
Teeriaho Yrjö, Vanhojen karttojen Lappi: 78, 79 kartat

WITIKKA MATTS (itsellinen, Rovaniemi)

* Ivalojoki (Appiskoski 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 54

WITTANIEMI ABRAM (Kemi)

* Ivalojoki (Appisjokisuu 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 56

WITTANIEMI MATTS (Kemi)

* Ivalojoki (Appisjokisuu 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 56

WREDE GUSTAF WOLDEMAR (vapaaherra, Helsinki) s. 1889, k. 1958

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Ivalojoki 1-19, 101-119 ja 201-219", Ivalojoki 1935-38 (57 kpl),
"Palsioja 44-46, 144-146 ja 244-246" Palsioja 1935-38 (9 kpl),
"Sotajoki 47-52, 147-152 ja 247-252" Sotajoki 1935-38 (18 kpl),
"Harrijoki 53, 158 ja 253" Harrijoki (Sotajoki) 1935-38 (3 kpl),
"Vuijeminjoki 154-155 ja 254-255" Vuijeminjoki (Sotajoki) 1935-38 (4 kpl)
"Sodankylä upa" 1-2 Hopiaoja (Tankajoki) 1942-43 (2 kpl)

Partanen Seppo J., Niemelä Raimo, Kullankaivajan opas: 41; Kullankaivajan opas (täydennetty painos 2014): 47
Stigzelius Herman, Kultakuume: 174

WULFF SEPPO (asentaja, Espoo)

* Palsioja

Seppo Wulff kaivoi Jorma Valtosen kanssa 1970-luvun loppupuolella Pulkkisenojan suuosan (Palsioja) paikkeilla.

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kolmen Pankki" (& Suominen M., Valtonen J.) Palsioja 1979-84,
"Neljäs Pankki" Palsioja 1981-84

Luhta Vesa, Kullan Placer-esiintymät Sotajoen alueella...: 66

von WUTHENAU KASPER (geologi) s. _1962 Berliini

* (Lauttaojan kaivospiiri), Tankavaaran Kultakylä ja timantti

Kasper myi kesäisin Tankavaaran Kultakylässä korukiviä ja kultaa sekä toimii myös oppaana. Kasper on viettänyt Tankavaarassa kaikki kesät vuodesta 1989.

Kasper ja viisi muuta henkilöä aloittivat syksyllä 2013 Tankavaaran Kultakylän hoitamisen.

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Rönskönoja 957" Rönskönojan alaosa (Hangasoja) 1993-98,
"Lauttaoja" (& Launonen Matti, Virtanen Kari, Peronius Antti, Roth Timo, Kähärä Matti, Mauno Seppo, Allen Martti, Roth Viljo) kaivospiiri 1993-.

KaivNro 3951 "Lauttaoja" Lauttaoja (Tankavaara) kaivospiiri 1993-, kaivosoikeuden siirto 2013, aikaisemmat haltijat: Karhu Juhani, Heinonen Jouko, Huttunen Esko, Järvinen Jorma, Mauno Seppo, Nerg Pauli, Tanhuanpää Markku, Tenhunen Ari, von Wuthernau Kasper ja Yli-Koski Matti.

KaivNro 3951 "Lauttaoja" uudet haltijat 2013: Karhu Juhani, Heinonen Jouko, Huttunen Esko, Järvensivu Jorma, Mauno Seppo, Nerg Pauli, Nummela Pentti, von Wuthernau Kasper ja Yli-Koski Matti. Lakkauttamispäätös 2.12.2022.

<> KULLANHUHDONTALUPA:

HL2019:0064 "Lauttaoja 3-norra" (& Karhu Juhani, Huttunen Hannu, Järvensivu Jorma, Yli-Koski Matti, Nerg Pauli, Nummela Pentti, von Wuthenau Kasper, Heimonen Jouko, Mauno Seppo) Lauttaoja, Tankavaara, lapio- ja konekaivu, 2020–30.

Luvan siirto, saajat: Karhu Juhani, Järvensivu Jorma, Nerg Pauli, von Wuthenau Kasper, Timonen Olavi, Mauno Seppo, Lauttaojan Kulta Oy, 2021–30.

HL2019:0065 "Lauttaoja 2-mitte" (& Karhu Juhani, Huttunen Hannu, Järvensivu Jorma, Yli-Koski Matti, Nerg Pauli, Nummela Pentti, von Wuthenau Kasper, Heimonen Jouko, Mauno Seppo) Lauttaoja, Tankavaara, lapio- ja konekaivu, 2020–30.

Luvan siirto, saajat: Karhu Juhani, Järvensivu Jorma, Nerg Pauli, von Wuthenau Kasper, Timonen Olavi, Mauno Seppo, Lauttaojan Kulta Oy, 2021–30.

HL2019:0066 "Lauttaoja 1-puisto" (& Karhu Juhani, Huttunen Hannu, Järvensivu Jorma, Yli-Koski Matti, Nerg Pauli, Nummela Pentti, von Wuthenau Kasper, Heimonen Jouko, Mauno Seppo) Lauttaoja, Tankavaara, lapiokaivu, 2020–30.

Luvan siirto, saajat: Karhu Juhani, Järvensivu Jorma, Nerg Pauli, von Wuthenau Kasper, Timonen Olavi, Mauno Seppo, Lauttaojan Kulta Oy, 2021–30.

HL2011:0037 "Kultapalakinen" Siikaselän kaakkoispuolella, Tankajoki, Sodankylä 2016–2019, lapiokaivu. Kullanhuhdontaluvan muuttaminen lapiokaivusta koneelliseksi, 2017–19. Jatkolupa 2019–29. Kullanhuhdontaluvan siirto helmikuu 2020, aikaisempi haltija Makkonen Hanna, siirron saaja Niskanen Jusa. Siirto 2022, siirron saajat: Lauronen Marko, Touru Marko, von Wuthenau Kasper 2022–29.

Alhonen A., Partanen S. J., Kinnunen K., Niemelä R., Lemmenjoen kultamaat kukkivat: 60

Keränen Pekka, Teknokulturaatio: 84, 96, 97, 103, kuvat 1, 5, 6

Patala Anita, Täitä ja saivareita eli Iljetys 2: 38–39

Roth Anne, Tarunhohtoinen Tankavaara, Kultakylän tarinoita: 126 kuva, 127, 128 kuva

Väänänen Veikko, Uhkia & isommuksia: 179, 180 kuva, 189

WÄHÄ JOHAN (Frantsila)

* Ivalojoen (Grönholmankoski 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 95

WÄHÄ ROBERT (työmiehen)

* Ivalojoen (Sotajoenkoski 1870 – luvulla, K. A. Ekmannin valtauksella)

WÄHÄLASSI JOHAN PETTER (talonvävy, Alatornio)

* Ivalojoen (Kolmoskosken alaosa 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 87

WÄHÄLASSI PETTER (talonvävy, Alatornio)

* Ivalojoen (Kolmoskoski 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 87

WÄISÄNEN LACHRIS (Pudasjärvi)

* Ivalojoen (Grönholmankoski 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 95

WÄKEVÄNKORVA NIKLAS (Sodankylä)

* (Kitinen 1870 – luvulla)

WÄLITALO (renki, Oulu)

* Ivalojoen (Rovaniemenkoski 1870 – luvulla)

WÄLITALO JUHO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Sotajoki 1" Pahaojan ja Annaberginojan välillä, Sotajoki 1888–93

WÄLITALO HEIKKI (talonpoika, Rovaniemi)

* Ivalojoki (Ruikanmutka 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 47

WÄYRYNEN O. (kauppias, Oulu)

* Ivalojoki (Alakoski), Kullanetsintälupa 1870 – luvulla

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 11, 17; Lapin kultamaat: 20, 22; Sankareita, veijareita ja huijareita: 33, 77, 82

Stigzelius Herman, Kultakuume: 33, 34, 36, 41, 61

Y

S T U V W Y Z Ä Ö

YLENNYSMÄKI JORMA (Petäjävesi) s. _1953

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Hikihippu" (& Björkman Taisto, Kovero Kalervo, Kytölehto Raimo) Vaijoki (Lemmenjoki) 1997–2000

YLENNYSMÄKI JOUNI

* (Kaarreoja)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kaarrepankki", Kaarreoja, Miessijoki, kaivospiiri 1997-.

KaivNro 4887 "Kaarrepankki"

Kaivosoikeuden siirto 2014, aikaisemmat haltijat: Kohtamäki Antti, Björkman Arto, Jomppanen Samuli, Korpela Kalervo, Kudinoff Jari, Kurkela Jouko, Niinikoski Ulla, Orajärvi Ilmari ja Ylennysmäki Jouni.

Uudet haltijat: Kohtamäki Antti, Isola Tarja, Jomppanen Samuli, Korpela Kalervo, Kurinoff Jari, Kurkela Jouko, Niinikoski Ulla ja Orajärvi Ilmari.

YLETYINEN VEIJO (geologi)

Stigzelius Herman, Kultakuume: 227, 228, 231

YLIANTTILA MARKKU

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Sopukka Gold Team" (& Halla-aho Erkki, Kupila Matti, Ojala Seppo, Suni Seppo, Tapola Anssi, Vuorela Jussi) Ramsaynoja (Tolosjoki) 1987–90

YLI-HEIKKILÄ LASSE

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Huilijänpää II" (& Hänninen Jukka, Luukko Pekka, Merenlinna Teuvo) Saunaoja, Moberginoja 1997–2004

YLI-KOSKI MATTI

* (Sotajoki) (Lauttaojan kaivospiiri)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Lauttaoja" (& Heinonen Jouko, Huttunen Esko, Järvensivu Jorma, Nerg Pauli, Nummela Pentti, Tanhuanpää Markku, Tenhunen Ari) Tankavaara kaivospiiri 1993-.

KaivNro 3951 "Lauttaoja" Lauttaoja (Tankavaara) kaivospiiri 1993-, kaivosoikeuden siirto 2013, aikaisemmat haltijat: Karhu Juhani, Heinonen Jouko, Huttunen Esko, Järvinen Jorma, Mauno Seppo, Nerg Pauli, Tanhuanpää Markku, Tenhunen Ari, von Wuthernau Kasper ja Yli-Koski Matti.

KaivNro 3951 "Lauttaoja" uudet haltijat 2013: Karhu Juhani, Heinonen Jouko, Huttunen Esko, Järvensivu Jorma, Mauno Seppo, Nerg Pauli, Nummela Pentti, von Wuthernau Kasper ja Yli-Koski Matti. Lakkaustamispäätös 2.12.2022.

<> KULLANHUUDONTALUPA:

HL2019:0064 "Lauttaoja 3-norra" (& Karhu Juhani, Huttunen Hannu, Järvensivu Jorma, Yli-Koski Matti, Nerg Pauli, Nummela Pentti, von Wuthernau Kasper, Heinonen Jouko, Mauno Seppo) Lauttaoja, Tankavaara, lapio- ja konekaivu, 2020–30.

Luvan siirto, saajat: Karhu Juhani, Järvensivu Jorma, Nerg Pauli, von Wuthernau Kasper, Timonen Olavi, Mauno Seppo, Lauttaojan Kulta Oy, 2021–30.

HL2019:0065 "Lauttaoja 2-mitte" (& Karhu Juhani, Huttunen Hannu, Järvensivu Jorma, Yli-Koski Matti, Nerg Pauli, Nummela Pentti, von Wuthernau Kasper, Heinonen Jouko, Mauno Seppo) Lauttaoja, Tankavaara, lapio- ja konekaivu, 2020–30.

Luvan siirto, saajat: Karhu Juhani, Järvensivu Jorma, Nerg Pauli, von Wuthernau Kasper, Timonen Olavi, Mauno Seppo, Lauttaojan Kulta Oy, 2021–30.

HL2019:0066 "Lauttaoja 1-puisto" (& Karhu Juhani, Huttunen Hannu, Järvensivu Jorma, Yli-Koski Matti, Nerg Pauli, Nummela Pentti, von Wuthernau Kasper, Heinonen Jouko, Mauno Seppo) Lauttaoja, Tankavaara, lapiokaivu, 2020–30.

Luvan siirto, saajat: Karhu Juhani, Järvensivu Jorma, Nerg Pauli, von Wuthernau Kasper, Timonen Olavi, Mauno Seppo, Lauttaojan Kulta Oy, 2021–30.

Patala Anita, Täitä ja saivareita eli Iljetys 2: 93, 99, 100, 150, 189

YLILOKKA HERMAN (talollinen, Sodankylä)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Sotajoki 1" Anneberginoja (Sotajoki) 1890

YLI-MANNILA MARKKU (Alajärvi) s. _1950

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2012:0091 "Tertun kulta" (& Kareno Hannu, Yli-Mannila Markku) Lauttaoja Tankavaara, nelostien länsipuolella 2013–16, lapiokaivu. KullanhuuhdONTALUPA on siirtynyt Ahti Lindstedtiltä vuonna 2013. Jatkolupa 2017–27. KullanhuuhdONTALUVAN siirto 2020: siirron saaja Kareno Hannu.

HL2015:0011 "Golden Triangle" (& Kareno Hannu, Yli-Mannila Markku) Lauttaoja, nelostien länsipuolella, Purnumukan tien läheisyydessä, Tankavaara, lapiokaivu, 2017–27.

YLIMÄKI MIKA

<> KULLNHHUUHDONTALUPA:

HL2015:0008 "Mosku" (& Lehtimäki Kari, Heikkilä Jari-Pekka, Koskela Markku, Ylimäki Mika, Ylimäki Reino), Puolikko-ojan alaosa ja Sotajoki, lapiokaivu, 2017–21. Jatkolupa 2021–31, (Heikkilä Jari-Pekka, Lehtimäki Raila, Koskela Markku, Ylimäki Mika, Ylimäki Reino).

YLIMÄKI REINO

<> KULLNHHUUHDONTALUPA:

HL2015:0008 "Mosku" (& Lehtimäki Kari, Heikkilä Jari-Pekka, Koskela Markku, Ylimäki Mika, Ylimäki Reino), Puolikko-ojan alaosa ja Sotajoki, lapiokaivu, 2017–21. Jatkolupa 2021–31, (Heikkilä Jari-Pekka, Lehtimäki Raila, Koskela Markku, Ylimäki Mika, Ylimäki Reino).

YLINEN ARI-JUHA

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Papinhaminan Lutikka" Papinhamina, Sotajoki 2009–14

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2014:0011 "Papinhaminan lutikka" Papinhamina, Harrijoki, Sotajoelta noin 200 m, lapiokaivu, 2016–19.

HL2018:0020 "Kutustajanojan hippu" Pikku-Kutustajanoja, heti Kutturantien pohjoispuolella, (Sotajoki), lapiokaivu, 2019–23. Aikaisempia valtaajia 1990-luvulla ja 2000-luvulla S. Aalto ja T. Jurvelin. Jatkolupa 2025–35.

YLINEN SAIJA

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2011:0013 "RinTinTin" (& Väliaho Seppo, Hautamäki Pentti, Hotakainen Pentti, Urpilainen Esa, Uurinmäki Atso, Uusitupa Jukka-Pekka, Ylinen Saija) Ramsankuru, Ramsanpalo (Tolosjoki), lapiokaivu, 2012–17. Jatkolupa 2018–28.

YLIOJA ARI

<> KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2014:0046 "Kultainen pukki" (& Mäkelä Harri, Ylioja Ari, Ylioja Esa), Elsoja, molemmin puolin Palsintietä, konekaivu, 2019–29. Siirto 10.2022, siirron saajat Ylioja Esa ja Ylioja Ari.

HL2014:0047 "Kultainen pukki 2" (& Mäkelä Harri, Ylioja Ari, Ylioja Esa), Elsoja, molemmin puolin Palsintietä, konekaivu, 2019–29. Siirto 10.2022, siirron saajat Ylioja Esa ja Ylioja Ari.

HL2019:0034 "Kultakurut" (& Ylioja Ari, Mäkineste Juha, Ritvonen Ari, Ylioja Esa) Palsiojan sivukuru, Palsiojalta 400m, rajoittuu Palsintiehen, lapiokaivu, 2020–24. Jatkolupa 2025–35.

Lehtonen Anurag, Keväällä tulevat unet: 96

YLIOJA ESA

<> KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2014:0046 "Kultainen pukki" (& Mäkelä Harri, Ylioja Ari, Ylioja Esa), Elsoja, molemmin puolin Palsintietä, konekaivu, 2019–29. Siirto 10.2022, siirron saajat Ylioja Esa ja Ylioja Ari.

HL2014:0047 "Kultainen pukki 2" (& Mäkelä Harri, Ylioja Ari, Ylioja Esa), Elsoja, molemmin puolin Palsintietä, konekaivu, 2019–29. Siirto 10.2022, siirron saajat Ylioja Esa ja Ylioja Ari.

HL2019:0034 "Kultakurut" (& Ylioja Ari, Mäkineste Juha, Ritvonen Ari, Ylioja Esa) Palsiojan sivukuru, Palsiojalta 400m, rajoittuu Palsintiehen, lapiokaivu, 2020–24. Jatkolupa 2025–35.

Lehtonen Anurag, Keväällä tulevat unet: 43, 47, 96

YLIPTORTIMO ERKKI (Kemi)

* Ivalojoeki (Ruikanmutka 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 46

YLIRAUDANJOKI MIKKO

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kutustajanojan latva" (& Kaisanlahti Pekka, Kuvaja Jorma, Leppiö Aarno) Kutustajanoja (Sotajoki) 1989–94

YLIRIESTO ANTTI

* Hipputiedosto, Moberginoja

Luhta Vesa, Kullan Placer-esiintymät Sotajoen alueella...: 78

YLIRIESTO ANSELMII "Pikku-Selmi" (Kivekkään juoksupoika)

– s. 5.12.1900, k. 25.8.1972

* Ivalojoeki (Ritakosken yläosa), Lapin Kulta Oy ja Moberginoja

Liimatainen Sari, Pienestä kultahuuhtomosta kansainväliseksi kultakyläksi (nro 17): 50

Luhta Vesa, Kullan Placer-esiintymät Sotajoen alueella...: 78

Mäkipuro Viljo, Kulta-Lappia ja kullankaivajia: 95, 97, 98, 99, 100, 112, 144–145 kuvat; Lapin kultaa: 144–145 kuvat, 177

Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa (toinen painos): 127, 128, 129, 136, 153

YLIRIESTO HEIMO ALBIN (kullankaivaja) s. 1912, k. 1983

Heimo on kaivanut Hangas-, Laani-, Kerkelän- ja Rönkönojalla, Tolosjokeen laskevassa Harriojassa, Eskottijoella sekä Lutolla.

Skants Lauri, Kultaa, poroja ja partisaaneja Laanilassa (toinen painos): 148, 149, 150, 151, 152, 153, 154, 159

YLIRIESTO J. (itsellinen, Inari)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Moberginoja 1" Moberginojan suulta 1,5 km (Sotajoki) 1899–1905

YLIRIESTO JOHAN PETTER

* (Palsioja 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 131

YLIRIESTO JOUNI

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Kapernaum" (& Miettinen Viktor) Harrijoki (Sotajoki) 1990–93

YLIRIESTO PETTER (talollinen, Inari)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Moberginoja 1" Moberginoja, ojan suulta 1,5 km (Sotajoki) 1894–95,

"Sotajoki 1" Sotajoen suulta 8 km, Sotajoki 1902

YLIRUIKKA (* RUIKKA)

Viranomaisten papereissa esiintyvät molemmat nimet ja ovat samoja henkilöitä

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 47

YLIRUIKKA MATTI MATS Ollinpoika "Susi-Ruikka" (talollinen, Rovaniemen maalais-kunta) s. 1820, k. 1902

YLIRUIKKA MATTI ("Susi-Ruikan" poika) s. 1844, k. 1933

Kultamuseon julkaisuja no 32, Kultajoki kertoo: 30

Partanen Seppo J., Ivalojoiki: 71

YLIRUIKKA OLOF (talonpoika, Rovaniemi)

* Ivalojoiki (Ruikanmutka 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 46, 47

YLIRUIKKA THOMAS Matinpoika

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 48; Ivalojoiki: 71

YLISUVANTO JOUKO

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2019:0006 "Deadwood 2" (Ylisuvanto Jouko, Merkkiniemi Tapani) Ruosteoja, Tankavaara, Sodankylä, lapiokaivu, 2023–33.

YLI-TAINIO ENSTI (Helsinki)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Päivänsäde" Luttojoki 1988–90

YLITALO JAKOB (talonpoika, Lappajärvi)

* Ivalojoiki (Alakoski, Ruikansuvanto, Saunakoski, Surmaköngäs 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 45, 76

YLITALO TIMO (Jyväskylä)

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT: Ramsanoja (Tolosjoki) 2012-

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2011:0018 "Kultarohmu" (& Ylitalo Timo, Gynther Tuija, Kaartinen Petri, Lakaniemi Jarmo) Ramsanoja, Kutturantien eteläpuolella, Tolosjoki, lapiokaivu, 2012–17. Jatkolupa 2018–23. Luvan siirto 12.2022, siirron saaja Niskanen Jari

YLITALO TUOMO

<> KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2012:0059 "Carthago Gold Camp" (& Ollila Urpo, Dahlberg Lars, Patala Kari, Voutilainen Erkki, Ylitalo Tuomo), Ramsanojan alaosa, Kutturantien eteläpuolella, (Tolosjoki), lapiokaivu 2017–27.

YLI-TEPSA MATTI

* Rovasen maantie

Matti ja Matti Toivola merkitsivät Rovasen maantien. Tie alkoi Kitisen ja Vaulonjoen risteyksessä Rovasen talosta, nykyisin Porttipahdan tekojärven alueella ja päättyi Ivalojoelle Appisjokisuulle.

YLIVUORI JUSSI-PEKKA

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Häränsilmä" Sotajoen sivupuro laskee lännestä Halvarinniemen eteläpuolelle 1998–2002

YLÖNEN

Syrjänen Inkeri, Makkonen Merja, Laanilan kultapolku: kansi kuva

YPYÄ TEEMU (kultaseppämestari, Kemi) s. 1932

* Ammattisormus

YRJÖ-KOSKINEN JAAKKO (vapaaherra)

* (Ivalojoki Oy)

Stigzelius Herman, Kultakuume: 133, 134, 135

Z

S T U V W Y Z Ä Ö

ZELLBERG HENRIK (puuseppä, Oulu)

* Ivalojoki (Kultalan Kruunun Stationi), Löytyöjä ja Zellberginoja 1870-luvulla

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Huuhtomo 36" Zellberginoja (Palsioja) 1873–75

Johansson Peter ym., Kultakaira, opaskirja ja geologinen retkeilykartta: 22

Kultamuseon julkaisuja no 32, Kultajoki kertoo: 50, 94

Launonen Kauko ja Partanen Seppo J., Opas Lapin kultamaille: 22

Lehtola Veli-Pekka (toim.), Inari, Aanaar, Inarin historia jääkaudesta nykypäivään: 236

Luhta Vesa, Kullan Placer-esiintymät Sotajoen alueella...: 68

Mäkipuro Viljo, Kulta-Lappia ja kullankaivajia: 35

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 46, 71; Sankareita, veijareita ja huijareita: 15, 63, 64, 93, 130; Ivalojoki: 81, 112

Ruonaniemi Arvo, Kultaa ja kohtaloita: 18, 20, 21, 22, 23, 40, 42, 44

Stigzelius Herman, Kultakuume: 49, 53, 56, 61

Tynys Tapio, Hammastunturin erämaa: 164

Väänänen Veikko, Hammastunturi, ihmisen erämaa: 134

ZITTING GUSTAF

* (Ivalojoki Oy)

Stigzelius Herman, Kultakuume: 141

Å

S T U V W Y Z Å Ä Ö

ÅBERG GUSTAF (nimismies, Sodankylä)

Onko sama henkilö kuin Åhlberg?

* Ivalojoiki (Kultalan Kruunun Stationi 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 66

ÅHLBERG GUSTAF ALBERT (nimismies, Sodankylä)

Onko sama henkilö kuin Åberg?

* Ivalojoiki (Kultalan Kruunun Stationi 1870-luvulla)

Stigzelius Herman, Kultakuume: 68

ÅKERBLOM VICTOR LUDVIG (tarkastaja, insinööri) s. 1843, k. 1906

* Ivalojoiki (Kultalan Kruunun Stationi 1870-luvulla)

Luhta Vesa, Kullan Placer-esiintymät Sotajoen alueella...: 5, 31

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 12; Sankareita, veijareita ja huijareita: 66; Ivalojoiki: 59 kartta

Partanen Seppo J. & Niemelä Raimo, Kullankaivajan opas (täydennetty painos 2014): 33 kartta

Stigzelius Herman, Kultakuume: 61, 68, 69

Teeriaho Yrjö, Vanhojen karttojen Lappi: 78

ÅKERMANN J. A. (maanmittausauskultantti, Raahe)

* Ivalojoiki (Penttilänpöytä, Saarikorva), Kietsimäjoiki, Kullanetsintälupa, Palopirttinoja ja Tenojoiki

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Huuhtomo 4" (puolikas huuhtomo) (& Snellman Robert, Candelin John, Åkerman J., Lindgren J., Bentilä Petter) Kultalasta 4,8 km ylävirtaan Ruikanmutka, Ivalojoiki 1870,

"Huuhtomo 41" Palsioja 1873–75

Kultamuseon julkaisuja no 32, Kultajoki kertoo: 94

Luhta Vesa, Kullan Placer-esiintymät Sotajoen alueella...: 69

Mäkipuro Viljo, Kulta-Lappia ja kullankaivajia: 53

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 15, 51, 52, 96

Pitkänen Paavo, Kultaa ja kivikirveitä: 23

Stigzelius Herman, Kultakuume: 39, 61

ÅNGELIN K. W. (nimismies, järjestysmiesten päällikkö, Haapajärvi)

* Ivalojoiki (Kultalan Kruunun Stationi, Nulkkamukka 1870-luvulla)

Partanen Seppo J., Lapin kultamaat: 24; Sankareita, veijareita ja huijareita: 65, 84, 92

Stigzelius Herman, Kultakuume: 52, 55, 56, 59

ÅSTRÖM

Partanen Seppo J., Ivalojoiki: 68 kartta

ÅSTRÖM (työnjohtaja, Oulu)

* Ivalojoiki Oy

Launonen Kauko ja Partanen Seppo J., Opas Lapin kultamaille: 29, 30

Pitkänen Paavo, Kulta ja kivikirveitä: 48

Stigzelius Herman, Kultakuume: 41

ÅSTRÖM A. M. (perämies, Oulu)

* Ivalojoiki (Timanttiköngäs 1870-luvulla)

Kultamuseon julkaisuja no 32, Kultajoki kertoo: 26

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 14, 40–41; Ivalojoiki: 70

ÅSTRÖM CLEMENTINA (kauppaneuvoksetar, Oulu)

* Kerkelän Kultakaivos Oy Pohjola

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 41, 138

Stigzelius Herman, Kultakuume: 105

ÅSTRÖM EDVARD (liikemies, Turku) s. 1856, k. 1927

* Kerkelän Kultakaivos Oy Pohjola

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Hangasoja 1–12" Hangasoja (Tolosjoki) 1903 (12 kpl)

Laine Eevert, Neljännesvuosisata maamme kaivostoimintaa...: 13

Lilja Erkki, Jäämerenkäytävä: 265

Partanen Seppo J., Kullan ja luonnon kutsu: 78; Saariselkä: 54; Sankareita, veijareita ja huijareita: 41, 138

Partanen Seppo J., Niemelä Raimo, Kullankaivajan opas: 33; Kullankaivajan opas (täydennetty painos 2014): 39

Stigzelius Herman, Kultakuume: 104, 105, 106, 107, 109, 118, 126

ÅSTRÖM ELIAS

* Ivalojoki (Timanttiköngäs 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 40

ÅSTRÖM EMANUEL (tehtailija, Oulu)

* Kerkelän Kultakaivos Oy Pohjola

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 41

Stigzelius Herman, Kultakuume: 105

ÅSTRÖM HEMMING

* Ivalojoki (Timanttiköngäs 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 40

ÅSTRÖM JOHAN vanhempi (nahkatehtailija) s. Ala-Kainuu, Ruotsi

* Ivalojoki (Timanttiköngäs) ja Kullanetsintälupa 1870-luvulla

Kultamuseon julkaisuja no 32, Kultajoki kertoo: 22, 24

Partanen Seppo J., Kultamaiden retkeilyopas: 22; Sankareita, veijareita ja huijareita: 37, 40, 41, 42, 45, 124; Ivalojoki: 68

Stigzelius Herman, Kultakuume: 36, 44, 51

ÅSTRÖM JOHAN nuorempi (nahkatehtailija, Tornio)

* Ivalojoki (Kyläjokisuu, Timanttiköngäs) ja Kullanetsintälupa 1870-luvulla

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Huuhtomo 10" (& useita osakkaita), (puolikas huuhtomo), Kyläjoensuu Kultalasta 11,3 km ylävirtaan, Ivalojoki 1870,

"Huuhtomo 19" (puolikas huuhtomo) Timanttiköngäältä alavirtaan Kultalasta 9,5 km ylävirtaan, Ivalojoki 1871

Luhta Vesa, Ivalojoki erämainen kultajoki: 11

Partanen Seppo J., Kultamaiden retkeilyopas: 22; Lapin kultamaat: 27 kartta; Sankareita, veijareita ja huijareita: 4, 14, 37, 40, 41, 45

Stigzelius Herman, Kultakuume: 36, 41

ÅSTRÖM JOHAN E:son

Stigzelius Herman, Kultakuume: 51, 59, 61

ÅSTRÖM KARL ROBERT

* Ivalojoki (Timanttiköngäs 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 40

ÅSTRÖM NILS

* Ivalojoki (Penttilänkoski, Saarikorva, Timanttiköngäs 1870 – luvulla)

Kultamuseon julkaisuja no 32, Kultajoki kertoo: 22, 24

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 40, 51

Ä

S T U V W Y Z Ä Ö

ÄIJÄLÄ SALOMON (talonpoika, Alatornio)

* Ivalojoki (Kolmoskosken alaosa 1870 – luvulla)

Partanen Seppo J., Sankareita, veijareita ja huijareita: 87

ÄRRÄLÄ ILKKA (Pitkäjärvi) s. _1964

* Hipputiedosto

<>KULLANHUUHDONTALUPA:

HL2013:0029 "Muilunmutka" Kaarreojan yläosalla ja länsipuolella, (Miessijoki), lapiokaivu, 2014–18.

Jatkolupa 2018–28.

Väänänen Veikko, Uhkia & isommuksia: 150, 181

ÄÄRELÄ HEIKKI (Laitin kylästä, nykyään Porttipahdan tekojärven alla)

* (Metsäpalot, Laitin Heikin palo)

Tynys Tapio, Hammastunturin erämaa: 160

Ö

S T U V W Y Z Ä Ö

ÖRNBERG TOR-ERIK

<>VIRANOMAISTEN VALTAUSTIEDOT:

"Timanttioja" (& Bergdahl Bjarne, Salmela Lauri) Timanttioja ja Ivalojoiki 1997–2004

ÖSTERREICH FEODOR (* OESTERREICH)

ÖSTMAN

* Ivalojoiki (Heikkisenoja)

Kultamuseon julkaisuja no 32, Kultajoiki kertoo: 26

Oulun yliopisto (inventointityöt), Ivalojoiki 1981-83: 38

Tynys Tapio, Hammastunturin erämaa: 115

ÖSTRING K. L.

* Kemin Kulanetsintä Oy

Kangasniemi Veikko, Satakunnan kulkurista kullankaivajaksi: 22

Stigzelius Herman, Kultakuume: 116

S T U V W Y Z Ä Ö

PUHUTTELU- JA KUTSUMANIMIÄ

ARVID, Kokko Juhan

AKU, Aukusti Seppänen

ANSELM, ?

* (Vaijoen latvat)

Rautapalo Tauno, Kullankaivajat: 183–193

ANNAN KAAPI, Aikio Kaapi

ANNUN PETTERI, Kyrö Pekka

ANSKU, Kalla Anne-Marie

APE, Järvinen Aarre

ARSKA, Alhonen Aarne

ASKO ?

* (Kivikkopuro)

Rautapalo Tauno, Kullankaivajat: 70, 78

EENOKKI, Kangasniemi Axel Enok

EERIKKI ?

* (Kaarreoja ja Miessijoki)

Rautapalo Tauno, Kullankaivajat: 77, 78, 80, 82–86, 89–93, 95, 99, 151, 172, 204, 205

EIRAN JUSSI, Ivalo Jussi

ELIAS, Mäki Eljas

ERTSU, Hjelm Ernest

ERÄ-AARO, Raappana Aaro

GOLF-KENTTÄ MIES, Honkanen Erkki

HAAMUMAILERI, Tiihonen Kauko

HAIPAN PEKKA, Pokka Pekka

HAIPPA, Pokka Pekka

HALMIS-HEIKKI, Halminen Heikki

HANSKI, Aaltio Hannu

HARHAILIJA-KORHONEN, Korhonen Kullervo

HARIS-PENTTI, Harinen Pentti

HEIKKI, Kangasniemi Henrik

HEIKKI, Pihlajamäki Vieno Henrik

HEIKKI ?

* (Kaarreoja)

Rautapalo Tauno, Kullankaivajat: 91

HEITTIÖ, Kokko Heikki

HEVOSNAAMA-EEMELI, Järvinen Eemeli

HILPONEN, Jomppanen Jouni

HILJA, Määttä Hilja

HIPPU, Böök Väinö

HIRVAS KALLE ?

* (Morgamoja)

Rautapalo Tauno, Kullankaivajat: 130–146

HIRVAS-NIILA, Hirvasvuopio Niila

HOPUTON HOPPU, Hoppu Väinö

HULLU TURKULAINEN, Blomqvist Arto

HUMMERI, Hummarkoski Yrjö

HUMU, Karppinen Heikki
HUNAJA-TAUNO, Leino Tauno
HURJA HELENA, Hietala Helena

IHMELAPSI, Mäkelä Eila

IISAKKI, Valle Isak

ILKKA ?

* (Kaarreoja)

Kojo Raimo, Heittiön vaellus: 132, 133

Rautapalo Tauno, Kullankaivajat: 88, 90, 91, 172

Ruonaniemi Arvo, Kultahiekka ja tiimalasi: 46, 47

Ruonaniemi Arvo, Povipullon kultaa: 131–132

INKKU, Syrjänen Inkeri

INTIAANI, Färm Raine

ISO-ALEKSI, Kiviniemi Aleks(anteri)

ISO-ANNI (Ivalojoen Kultala)

Roth Anne, Kultamaan tyttäret: 30, 155

ISO JUSSI, Kallioniemi Jussi

ISÄ-JUSSI, Mikkonen Juho

IVALON JUNTTI, Ivalo Jussi tai Eira Jussi

JALLU, Hepo-oja Jalmari

JALLU, Korhonen Jalmari

JANSSONIN PAPPA, Jansson

Kojo Raimo, Heittiön vaellus: 133, 134, 135, 136, 137, 157

JOOSEPPI, Sallila Josef Juhonpoika

JOUNIN JOUNI, Aikio Jouni

JUKKA, Pellinen Juho

JUNNU MATTI, Kiviniemi Matti

JUNNUN HEIMO, Kangasniemi Heimo

JUNNUN OIVA, Kangasniemi Oiva

JUNTTI, Korppila Juhani

JUSSA-PEKKA, Kiviniemi Johan Petter

JUSSI, Grönlund Johan

JUUSA, Nevalainen Juhani

JÄNKÄJYRÄ, Salonen Kari

KAAPIN ASLAK, Aikio Aslak

KAAPIN JOUNI, Aikio Jouni

KAISA, Kokko Katri, os. Karppinen

KALIJA-KOSKINEN, Koskinen Erkki

KALLE, Lindroos Kari

KANGAS EENOKKI, Kangasniemi Axel Enok

KARHU-ANTTI, Morottaja Antti

KARHU-KORHONEN, Korhonen Yrjö

KARHU-PEKKA, Morottaja Pekka

KASPER

(* Hangasoja)

Kankaala Ilmari A., Taistelu Lemmenjoen kullasta, Kari ja Sirkka Merenluodon tarina: 120, 210

KEKE, Hoffrén Keijo

KIVIHÄKKI, Olofsson Bertil

KIXI, Laaksonen Leo

KOLMEN REPUN MIES, Nevalainen Veikko

KONE-KORHONEN, Korhonen Kullervo
KOSKIS-ERKKI, Koskinen Erkki
KUMSE-KALLE, Gumerus Kalle
KULTA-BJÖRKMAN, Björkman Edvard
KULTA-ELJA, Mäki Elias
KULTA-JUSSI, Kangas Juhani
KULTA-KORHONEN, Korhonen Kullervo
KULTAKUKKARO, Saapeli Mikko
KULTASILMÄ, Kokko Heikki
KULTA-VILLE, Anttila Ville
KÄPY, Kuusenmäki Erkki

LASSE, Lamppu Lauri
LEEVI, Ahonen Kimmo
LEMMENJOEN PATRIARKKA, Raumala Niilo
LILY, Gallois Cornélie Marie
LIMPPU, Hakala-Talvio Liisa
LINTU-MIKKO, Karisaari Mikko
LUPPO-MATTI, Toivola Matti
LUSMAN MATTI, Paadar Matti

MAAILMANKUULU-NEVALAINEN, Nevalainen Veikko
MAANALAINEN, Palmroos Väinö
MAINARI-EINARI, Marjakangas Einari
MATTI ?

* (Kaarreoja)

Rautapalo Tauno, Kullankaivajat: 88–91, 172

MENES-ANTTI, Menesjärvi Anders, Morottaja Antti
MEÄNTEIS, Savinainen Reijo
MISSIN KUVERNÖÖRI, Pihlajamäki Vieno Henrik
MISSIN PANKKIIRI, Hepo-oja Jalmari
MIRTTI, Portti Mika
MOPPE, Bono Laura Francisca
MOSKU, Hihnavaara Aleksanteri
MULLIS, Rantanen Kai J.
MULLISAUKON POIKA, Rantanen Kai J.
MUSTALAI-OTTO, Långström Otto-Ville
MUTTINEN, Launonen Kauko
MÄKI-PAPPA, Mäki Eljas

NALLESAUKON POIKA, Rantanen Kai J.
NAPU, Koivisto Arvo
NIILA, Maijala Kauko
NIILA, Ranttila Niilo
NIILES-JUSSA ?

Mäkipuro Viljo, Kulta-Lappia ja kullankaivajia: 221

Mäkipuro Viljo, Lemmenjoen kultasatu: 56, 57

NIILO, Peronius Nikolai
NIKLAS, Lepistö Nils
NILLA, Kyrö Nils Abiel
NILPPI, Jomppanen Niilo
NIPA, Raumala Niilo

NIRPPI-HEIKKI, Kyrö Henrik
NOPSAJALKA, Lind Olavi

OMENA-MATTI, Omenainen Matti
OTTO-MUSTALAINEN tai MUSTALAIS-OTTO, Långström Otto-Ville

PAAVI, Pitkänen Paavo
PALLE, Paldanius Ilmari
PALOKÄRKI, Lassila Olavi
PARTA-KALLE, Loukamo Kalle
PATE, Mikkonen Paavo
PEIKKO-VILLE, Seppälä Vilho
PELLE, Kankainen Matti Pellervo
PELLIS-JUKKA, Pellinen Jukka
PETE, Petelius Pete
PETRONELLA, Moer Petronella
PETRONELLA KAKSI, Gallois Cornelié
PIIPA, Lainesalo Pirjo (Pekka Itkosen puoliso)
PIIPUNRASSI, Mäntykangas Ensio
PIKKU-JUSSI, Högman Johan
PIKKU-JOUNI, Aikio Jouni
PIKKU-SAMMELI ?
Mäkipuro Viljo, Lapin kultaa: 80
PIKKU-SELMI, Yliriesto Anselmi
PITKÄ-ASLAK, Jomppanen Aslak
PIRI-JOUNI, Enontekiö Jouni
PIRI-VILLE, Enontekiö Ville
PITKÄNAAMA-EEMELI, Järvinen Eemeli
POIKA-JOUNI, Aikio Jouni
POIKA-NIILA, Hirvasvuopio Niila
PORARI ?
* (Kivikkopuro)
Rautapalo Tauno, Kullankaivajat: 70, 88
POSTI-MATTI, Mattus Matti
PROKURISTI, Grönlund Johan
PROLLE, Jansson Per Olav
PÖNTTÖUKKO, Kukkonen Ilpo

RAJA-JOOSSEPPI, Sallila Josef
RALLA-KAISA, Loukinen Kaisa
RANTA-ANTTI, Morottaja Antti
RANTA-MARI, Kokko Mari
RASPI, Kujala Esa
RAUDAS MIKKO, Raudasoja Mikko
REETI, Akujärvi Fredrik
RIKU, Ilonen Rikhard
ROKA-EKI, Kannio Erkki
ROOPE, Huhtamella Robert
RUIKAN MIKKO, Raudasoja Mikko
RUPIPÄÄ-OSKARI
Kemppinen Kullervo, Poropolku kutsuu: 176
RYYNE, Kukkola Juho Brynolf

SAKKE, Mäkipuro Sakari
SAMETTI, Miettinen Pentti
SAMMELI, Saijets Samuel
SAMMU, Pekkala Samuel
SAMULI, Pekkala Samuel
SARVIKUONO, Riippa Pentti
SATAKIELI, Böök Väinö
SAUVA-ASLAK, Peltovuoma Aleksanteri
SETÄ-AARO, Raumala Aaro
SIMPAUTTAJA, Rajala Kalervo
SUOMUN VILLE, Nurmimäki Vilho
SUPI, Tunturi Sulo
SYLVIA, Moer Petronella

TAPPI ?

* (Jäkälä-äytsi)

Rautapalo Tauno, Kullankaivajat: 88

TASSI, Koivisto Toivo
TERVA-ERKKI, Tervaniemi Erkki
TERVOLAN PAPPA, Jansson
TIERA, Ruonaniemi Arvo
TILDA, TILTA, Lehikoinen Maria Matilda
TOIVOTON, Jokiniemi Toivo
TOTTELEMATON PAPPA, Parviainen Johan
TUOMAS, Ruikka Thomas
TÄHTISILMÄ, Mäntykangas Ensio

VALENTIN, Rislakki Ensio
VALLU, Nikolskij Vladimir
VEIKKO VALMIS, Kangasniemi Veikko
VERI-KAUHANEN, Kauhanen Kalervo
VERNE, Lukkari Selmi
VIIPURIN UNSKI, Lind Uno
VIHANEN SEPPÄNEN, Seppänen Aukust
VIHTORI, Koivula Viktor
VIHTORI, Koski Viktor
VILI, Roth Vilho
VILJAMI, Kyrö Wiljami
VILLE, Kangasniemi Edward Wilhelm
WILLE, Hall Georg Wilhelm
VILLE-VALLATON, Keurulainen Ville

YRRIN RANSSU, Kangasniemi Frans
YRRI-ÄIJÄ, Kangasniemi Yrjö

S T U V W Y Z A Ä Ö